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EXTRACTE ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 4/2013 
Caràcter: Ordinària  
Data: 21 de març de 2013 
Horari: de 10’10 a 19’20.hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 
President 
Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 
Virginia Abraham Orte (PSIB-PSOE) 
Andres Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSIB-PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sanchez (PSIB-PSOE) 
Maria Soledad Fernández Barrero (MËS) 
Sandra Fernandez Herranz (PP) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andres Garau Garau (PP) 
Yolanda Maria Garvi Blazquez (Independent PSIB-PSOE) 
Fernando Gilet Sancenon (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSIB-PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSIB-PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (MËS) 
Guadalupe Pulido Roman (PSIB-PSOE) 
Joan Pau Reus Frontera (PP) 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belen Soto Mateu (PP) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (MËS) 
 
Excusa la seva assitència: 
Alvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
 
Interventor: Juan Canyelles Vich 
Secretari adjunt: Miquel Ballester Oliver 
Secretària del ple: Nieves Téllez García 
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Ordre del dia amb les alteracions de l’ordre en el debat i votació: 
 
1. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta 
escrita que han presentat els grups municipals als plenaris de setembre 2011 a febrer 
2013. 

 
2.Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords 
complimentats corresponents al Ple ordinari de dia 28 de febrer 2013. 
 
3.Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels convenis inscrits al Registre de convenis de 
la Secretaria General del Ple corresponents al mes de febrer 2013.  
 
4.Declaració Institucional amb motiu del dia internacional dels consumidors. 
 
5.Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels  Decrets de Batlia inscrits en el llibre 
d’inscripcions des del número 3.285 de dia 25 de febrer de 2013 fins el numero 4.719 
de dia 15 de març de 2013. 
 
6.Aprovació del nomenament de substitut a la Comissió de Govern a la “Fundació Pilar 
i Joan Miró a Mallorca”. 
 
7.Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import  de 
9.994’11€. 

 
8.Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import  de 
2.169’62€. 
 
9.Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import   de 
61’64€ 
 
10.Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import   de 
51’62€. 
 
11.Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a diversos proveïdors de Bombers 
per import total de 44.336’02€. 
 
12.Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a diversos proveïdors de Medi 
Ambient per import total de 384’92€. 
 
13.Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import   de 
1.922.104’87€. 
 
14.Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a diversos proveïdors de Policia 
Local per import total de 16.818’67€. 
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15.Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a diversos proveïdors 
d’Infraestructures per import  de 63.582’96€. 
 
16.Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a proveïdors de l’Àrea de Cultura i 
Esports per import de 8.365’91€. 
 
17.Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 2 de suplement de crèdit 
finançat amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la 
Corporació per a 2013. 
 
18.Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 3 de crèdit extraordinari finançat 
amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 
2013. 
 
19.Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 4 de transferència de crèdit entre 
aplicacions pressupostàries en el Pressupost Propi de la Corporació per a  2013. 
 
20.Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 1 de suplement de crèdit i crèdit 
extraordinari, en el Pressupost del Patronat Municipal de l’Habitatge per a 2013. 
 
21. Proposta d’aprovació d’adhesió de l’Ajuntament de Palma com a soci a la “Red de 
Ciudades por la Bicicleta”. 
 
25.Proposició del Grup Municipal MÉS relativa  a adhesió a la Xarxa de Municipis de 
les Illes Balears pel Ramon Llull (159/2013). 
 
26.Proposició del Grup Municipal MÉS relativa  a reclamar l’alliberament dels presos 
polítics saharauis del campament Gdeim Izik (162/2013). 
 
27.Proposició del Grup Municipal MÉS relativa  a obertura al públic del conjunt 
monumental de la Llotja i el Consolat de Mar (164/2013). 
 
28.Proposició del Grup Municipal MÉS relativa  a horts urbans: una alternativa a la crisi 
(166/2013). 
 
29.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  al desmantellament del servei 
de mediadors interculturals dels centres de salut de Palma (173/2013). 
 
30.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a establir línies de feina amb 
caràcter immediat per combatre la pobresa infantil a la ciutat de Palma (182/2013). 
 
31.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a la millora  de la dotació 
econòmica a les ajudes de caire social i educatiu (186/2013) 
 
32.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  al pagament de la taxa de la 
targeta sanitària de les persones sense recursos (188/2013) 
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33.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  al compliment d’acords plenaris 
per l’eradicació del poblat de Son Banya (189/2013). 
 
34.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a realitzar les reparacions 
adients a varis col·legis públics de Palma (190/2013). 
 
46.Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a la protecció de Santa Catalina 
(160/2013) i alternativa. 
 
36.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a la venda ambulant 
(197/2013). 
 
38.Proposició del Grup Municipal PP relativa  a la comissió de control del Pressupost 
(156/2013) i alternativa del Grup Municipal PSIB-PSOE (205/2013). 
 
50.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a aprovar definitivament la 
modificació puntual del PGOU del Parc de Ses Vies (177/2013) i  transaccional.  
 
39.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a la transparència i manca 
d’exactitud de les declaracions del batle (174/2013) 
 
43.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a l’execució pressupostària a 
Palma Activa (183/2013). 
 
44.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a   l’impacte negatiu en la 
qualitat de l’aire dels retalls en transport públic (187/2013) 
 
45.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a  la creació d’un abonament 
solidari a l’EMT (191/2013) 
 
47.Proposició del Grup Municipal MÉS contra el desmantellament de la política 
d’habitatges de l’Ajuntament (161/2013) i alternativa. 
 
48.Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a no podem malgastar doblers públics 
en el 2on cinturó (163/2013). 
 
49.Proposició del Grup Municipal MÉS relativa al 5 de març, dia mundial de 
l’eficiència energètica (165/2013) 
 
51.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al lamentable estat de l’àntic 
Estadi Lluís Sitjar i la seva inseguretat pels ciutadans i ciutadanes de Palma (179/2013), 
amb transaccional. 
 
52.Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a anul·lar acomiadaments d’Emaya per 
malaltia (203/2013). 
 
53.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa als  acomiadaments d’Emaya 
(216/2013). 
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54.Sol·licitud de compareixença del regidor de l’Àrea de Medi Ambient per donar 
compte de la situació que ha provocat la indemnització a una treballadora per 
assetjament per part del vicepresident i del seu fill (215/2013). 
 
22.Proposta d’aprovació de denegar l’aprovació inicial del projecte d’Estudi de Detall a 
terrenys ubicats a l’Av. Joan Miró, 137. 

 
23.Proposta d’aprovació definitiva de la modificació del Pla General d’Ordenació 
Urbana referida a l’ampliació del sistema general SGCI/IS-P 43-03-E per poder 
implantar una estació de tractament d’aigua potable devora de la Font de la Vila.  
 
24.Proposició del Grup Municipal MÉS relativa  a consens amb el centre d’art i creació 
de Ses Voltes (158/2013). 
 
35.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a ampliar el programa PRISE a 
tots els col·legis públics de Palma (194/2013). 
 
37.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a lamentar el superàvit 
pressupostari de l’exercici 2012 de l’Àrea de Benestar Social (200/2013) i esmena de 
substitució (206/2013) 
 
40.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’Ordenança de l’Ora 
(176/2013) 
 
41.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a l’increment de recursos de 
l’Ajuntament (178/2013). 
 
42.Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  al retorn del recàrrec al 
pagament de l’IBI a la carta de 2012 (180/2013) 
 
55.Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al pagament de 
les subvencions per a la rehabilitació de façanes i galeries de les comunitats de 
veïns/veïnes de Verge de Lluc (208/2013). 
 
56.Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE  relativa al mercadet 
artesanal de Plaça Major (209/2013). 
 
57.Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE  relativa  al servei de 
control de plagues (210/2013). 
 
58.Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al taller “tots som 
iguals” (211/2013). 
 
59.Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’ajornament  i 
fraccionament de tributs (212/2012). 
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60.Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa als funcionaris 
amb compatibilitat reconeguda (213/2013). 
61.Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’incompliment 
de l’acord plenari d’abril de 2010, en relació a l’accés a les actes i ordres del dia de 
l’empresa mixta pública Mercapalma (2014/2013) 
 
ADDENDA. Sol·licitud de compareixença relativa a les distintes polítiques i programes 
en matèria de infància i adolescència així com per donar compte del compliment dels 
distints acords plenaris 
 
FOD 1. Proposició del Grup Municipal PP relativa a la peatonalització de Blaquerna. 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
 
1.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb 

resposta escrita que han presentat els grups municipals als plenaris de 
setembre 2011 a febrer 2013. 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT de: 
 
Complint el que disposa l’article 38 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de les preguntes amb 
resposta escrita que han presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a  
febrer de 2013, les quals se sotmeten a la consideració de l’Ajuntament Ple el donar 
compte de l’esmentat seguiment: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment de les preguntes amb resposta 
escrita que han presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a 
febrer de 2013. 
 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords 

complimentats corresponents al Ple ordinari de dia 28 de febrer 2013.  
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT: 
 
Complint el que disposa l’article 38.c del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament 
de Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de l’execució dels 
acords del ple ordinari de dia 28 de febrer de 2013. Per això, se sotmet a la consideració 
de l’Ajuntament Ple el següent: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment a l’execució dels acords 
complimentats corresponents al ple ordinari de dia 28 de febrer de 2013 de 
l’Ajuntament.  
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels convenis inscrits al Registre de 

convenis de la Secretaria General del Ple corresponents al mes de febrer 
2013. 



 

- 7 - 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT: 
 
Donar compte al Ple de l’Ajuntament de dia 21 de març de 2013, la relació dels 
convenis inscrits al registre de convenis de la Secretaria General del Ple subscrits 
per l’Ajuntament de Palma corresponent al mes de febrer: 
 
1339 Conveni de col·laboració entre la Conselleria de Salut, Família i Benestar 
Social i l’Ajuntament de Palma per a la reserva i l’ocupació de places d’estades 
diürnes per a gent gran en situació de dependència. (Firmat 30. 11. 2012) 
 
1340 Conveni de col·laboració entre l’Administració de la Comunitat Autònoma de 
les Illes Balears i l’Ajuntament de Palma per a la millora de la seguretat pública. 
(Firmat 30.12.2011) 
 
1341 Conveni Intermunicipal. Tarjeta Ciutadana amb l’Ajuntament d’Inca. 
(Firmat 24.01.2013) 
 
4. Declaració Institucional amb motiu del dia internacional dels consumidors. 
 
Es proposa: 
 
El dia 15 de març de cada any es celebra el Dia Mundial dels Drets dels Consumidors, 
instaurat per la O.N.U. en 1983 
 
Commemora el discurs què el President dels Estats Units d’América, el Sr. John F. 
Kennedy, va pronunciar l’any 1962 davant el Congrés del seu país i en el què, entre 
d’altres coses digué: 
 
“Ser Consumidor, per definició, inclou tothom. Som el grup econòmic més gran del 
mercat, què afecta i és afectat per quasi totes les decisions econòmiques públiques ... 
Però és l’únic grup important el seu punt de vista quasi mai és escoltat” 
 
Per primera vegada el Consumidor fou considerat un element fonamental dins el procés 
productiu, es va reconèixer la seva importància política i es va instar les institucions a 
arbitrar mesures per a la protecció efectiva dels seus drets. 
 
El dia 9 d’abril de 1985 la Assemblea General de les Nacions Unides va adoptar les 
Directrius de la ONU per a la Protecció dels Consumidors, de reconeixement 
internacional, que en resum tracta de: 
 
* Dret a l’accés a bens i serveis bàsics essencials, com aliments, roba, vivenda, salut, 
educació i salubritat. 
* Dret a la protecció contra productes i processos perillosos. 
* Dret a rebre informació per a una elecció correcta i protecció contra publicitat 
deshonesta i confusa 
* Dret a poder escollir productes i serveis a preus  competitius, amb la seguretat de que 
tinguin una qualitat satisfactòria. 
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* Dret a ser escoltat i a ser representat en la elaboració i i execució d’una política 
governativa i en el desenvolupament de productes i serveis. 
* Dret a rebre una reparació adequada davant queixes justes, incloent compensacions 
per informacions enganyoses, bens defectuosos i serveis insatisfactoris. 
* Dret a l’educació dels Consumidors per poder fer eleccions segures de bens i serveis, i 
ser conscients dels drets bàsics dels Consumidors i de la millor forma de fer-los 
efectius. 
* Dret a un ambient saludable per viure i per treballar . 
 
Recentment, la Unió Europea ha aprovat l’Agenda del Consumidor Europeu, instrument 
que determina les mesures necessàries que pretenen capacitar els consumidors en la 
defensa dels seus interessos i assolir així els objectius d’Europa 2020, amb quatre idees 
principals: 
 
* Millora de la seguretat dels consumidors. 
* Millora de la formació. 
* Millora de l’aplicació, el reforç del coneixement i la garantia de les reparacions. 
* Adaptació dels drets i de les polítiques clau als canvis econòmics i socials. 
 
Es per això que: 
 
El Ple de l’Ajuntament de Palma vol reconèixer la tasca de les entitats i de les 
associacions de consumidors en favor de la protecció i de la defensa dels drets dels 
consumidors, i manifesta la seva voluntat de actuar en sintonia  amb tots els 
organismes, tant nacionals com internacionals, per assolir aquests mateixos 
objectius. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
5. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el 
 llibre d’inscripcions des del número 3285 de dia 25 de febrer de 2013 fins el 
 número 4719 de dia 15 de març de 2013. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT de: 
 
Relació de decrets de Batlia, des del número 3285 de dia 25 de febrer de 2013 fins 
al número 4719 de dia 15 de març de 2013, inscrits en el llibre de resolucions per 
donar compte al Ple de la Corporació. 
 
6.  Aprovació del nomenament de substitut a la Comissió de Govern a la 
 Fundació Pilar i Joan Miró a Mallorca”.  
 
Es proposa: 
 
Us comunicam  que la Sra. Aina Calvo Sastre, com a representant de l’Ajuntament 
a la Comissió de Govern a la “Fundació Pilar i Joan Miró a Mallorca”, ha designat 
com a substitut en cas de no assistència al Sr. Antonio Donaire Sánchez. 
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S’APROVA per unanimitat. 
 
7. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import 
 de 9.994’11€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Algunes de les factures de Cepsa Balear Oil S.L. de subministrament de gasoleo C per a la 
calefacció dels Col·legis Públics, corresponents a feines fetes al 2012 ens varen arribar el 
gener de 2013. Per això, de conformitat amb l’adjunt informe del Cap de Servei d’ 
Educació en relació a l’obligatorietat legal que té l’ Ajuntament de prestació d’aquest 
subministrament, i per fer front a la quantitat de 9.994,11’- €. (NOU MIL NOU-CENTS 
NORANTA-QUATRE EUROS I ONZE CÈNTIMS), import total de les esmentades 
factures, als efectes del reconeixement del deute contret per l’ esmentada quantitat, i 
atenent el que està previst a  l’article 124.4.n de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora 
de les bases de règim local, segons l’addició efectuada per la Llei 57/2003, de 16 de 
desembre, de mesures per a la modernització del govern local; l’article 185 del Reial 
decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals, i les bases d’execució del pressupost municipal per a l’any 2012, els 
articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de l’ajuntament, aprovat el dia 29 de 
juliol de 2004; els articles 172 i 173.5 del Reglament d’organització, funcionament i 
règim jurídic de les corporacions locals, la cap de negociat que subscriu proposa al Ple 
l’adopció del següent  
 
A C O R D 

 
"Reconèixer el deute contret amb CEPSA BALEAR OIL .SL., amb CIF B-07565641, 
amb càrrec a la partida 10.32100.221.03 del vigent pressupost de despeses, la 
quantitat de 9.994,11’- €. (NOU MIL NOU-CENTS NORANTA-QUATRE EUROS I 
ONZE CÈNTIMS), IVA inclòs, en concepte de subministrament de gasóleo C  per a 
la calefacció dels Col·legis Públics Gènova, Establiments i Eugenio López (actual 
Aina Moll)   (fres. núms.: 20121210000000210, 20121210000000345, 
20121210000000374 i 20121210000000375 )”.  
 
2n.- Traslladar aquesta resolució a l’empresa. CEPSA BALEAR OIL .SL.,  i a la 
Intervenció Municipal.”. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
8. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import  
 de 2.169’62€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Algunes de les factures de Repsol Butano S.A. de subministrament de gas propà, i quotes 
de lloguer i manteniment de les instal·lacions als CEIPS Els Tamarells i Son Ferriol, 
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corresponents a feines fetes al 2012 ens varen arribar el gener de 2013. Per això,  atesa 
l’obligatorietat legal que té l’ Ajuntament de prestació d’aquest subministrament, i per fer 
front a la quantitat de 2.169,62’- €. (DOS MIL CENT SEIXANTA-NOU EUROS I 
SEIXANTA-DOS CÈNTIMS), import total de les esmentades factures, als efectes del 
reconeixement del deute contret per l’ esmentada quantitat, i atenent el que està previst a  
l’article 124.4.n de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, 
segons l’addició efectuada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la 
modernització del govern local; l’article 185 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, i les bases 
d’execució del pressupost municipal per a l’any 2012, els articles 3, 63 i 80 del 
Reglament orgànic del Ple de l’ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; els 
articles 172 i 173.5 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
corporacions locals, la cap de negociat que subscriu proposa al Ple l’adopció del següent  
 
A C O R D 

 
"1r.- Reconèixer el deute contret amb l’empresa REPSOL BUTANO S.A. amb NIF: 
A-28076420, corresponent a les adjuntes factures núms. 91453837, 91468217, 
91462968 i 91478382, en concepte de subministrament de gas propà, i quotes de 
lloguer i manteniment de les instal·lacions als CEIPS Els Tamarells i Son Ferriol de 
Palma, per un import de quantitat de 2.169,62’- €. (DOS MIL CENT SEIXANTA-
NOU EUROS I SEIXANTA-DOS CÈNTIMS). 
 
2n.- Traslladar aquesta resolució a l’empresa REPSOL BUTANO S.A. i a la 
Intervenció Municipal.”. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
9. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import   
 de 61’64€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
La factura núm. 1212/ 10823 de l’empresa TRABLISA (Transportes Blindados S.A.)  de  
manteniment dels sistemes antintrusió i serveis de verificació d’alarmes als menjadors dels 
col·legis públics Son Rullan i Coll d’en Rabassa, corresponent a feines fetes el 2012 ens va 
arribar el gener de 2013. Per això, de conformitat amb l’obligatorietat legal que té l’ 
Ajuntament de prestació d’aquest servei, i per fer front a la quantitat de 61,64’- €. 
(SEIXANTA-UN EUROS I SEIXANTA-QUATRE CÈNTIMS), als efectes del 
reconeixement del deute contret per l’ esmentada quantitat, i atenent el que està previst a  
l’article 124.4.n de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, 
segons l’addició efectuada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la 
modernització del govern local; l’article 185 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, i les bases 
d’execució del pressupost municipal per a l’any 2012, els articles 3, 63 i 80 del 
Reglament orgànic del Ple de l’ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; els 
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articles 172 i 173.5 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
corporacions locals, la cap de negociat que subscriu proposa al Ple l’adopció del següent  
 
A C O R D 

 
"Reconèixer el deute contret amb l’empresa TRABLISA (Transportes Blindados 
S.A.)  amb càrrec a la partida 10.32100.212.06 del vigent pressupost de despeses, per 
la quantitat  de 61,64’- €. (SEIXANTA-UN EUROS I SEIXANTA-QUATRE 
CÈNTIMS), IVA inclòs, en concepte de treballs de  manteniment dels sistemes 
antintrusió i serveis de verificació d’alarmes als menjadors dels col·legis públics Son 
Rullan i Coll d’en Rabassa  (fra. núm.: 1212/ 10823)”.  
 
2n.- Traslladar aquesta resolució a l’empresa TRABLISA (Transportes Blindados 
S.A.)  i a la Intervenció Municipal.”. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
10. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import   
 de 51’62€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
La factura núm. F1-0056149 de l’empresa PREFOC Comercial del Extintor S.A.. de 
treballs de manteniment correctiu del sistema de detecció d’incendis al CEIP Aina Moll 
corresponent a feines fetes el 2012 ens va arribar el gener de 2013. Per això, de 
conformitat amb l’obligatorietat legal que té l’ Ajuntament de prestació d’aquest servei, i 
per fer front a la quantitat de 51,62’- €. (CINQUANTA.-UN EUROS I SEIXANTA-DOS 
CÈNTIMS), als efectes del reconeixement del deute contret per l’ esmentada quantitat, i 
atenent el que està previst a  l’article 124.4.n de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora 
de les bases de règim local, segons l’addició efectuada per la Llei 57/2003, de 16 de 
desembre, de mesures per a la modernització del govern local; l’article 185 del Reial 
decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals, i les bases d’execució del pressupost municipal per a l’any 2012, els 
articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de l’ajuntament, aprovat el dia 29 de 
juliol de 2004; els articles 172 i 173.5 del Reglament d’organització, funcionament i 
règim jurídic de les corporacions locals, la cap de negociat que subscriu proposa al Ple 
l’adopció del següent  
 
A C O R D 

 
"Reconèixer el deute contret amb l’empresa PREFOC Comercial del Extintor S.A.. 
amb càrrec a la partida 10.32100.212.06 del vigent pressupost de despeses, per la 
quantitat de  51,62’- €. (CINQUANTA.-UN EUROS I SEIXANTA-DOS CÈNTIMS), 
IVA inclòs, en concepte de treballs de manteniment correctiu del sistema de detecció 
d’incendis al CEIP Aina Moll (fra. núm.: F1-0056149)”.  
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2n.- Traslladar aquesta resolució a l’empresa PREFOC Comercial del Extintor S.A.  
i a la Intervenció Municipal.”. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
11. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a diversos proveïdors de 
 Bombers per import total de 44.336’02€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Donat que s’han efectuat despeses a diverses empreses per prestacions de serveis, 
reparacions o subministraments durant l’any 2012 i que no han pogut ser tramitades per 
la seva tardança en l’aportació de factures o per falta de crèdit a la partida corresponent, 
la cap de negociat que subscriu sotmet la present proposta a l’oficial cap de Protecció 
Civil per tal que, si la considera procedent, l’elevi com a proposta de resolució al 
regidor de l’Àrea delegada de Seguretat Ciutadana a l’objecte de què, si ho té a bé, elevi 
a l’Ajuntament Ple el següent 

 
ACORD  
 
1. Aprovar la despesa corresponent al reconeixement de deute de l’any 2012 per 
un import total de 44.336,02 € (quaranta-quatre mil tres-cents trenta-sis euros i dos 
cèntims).  
 
2. Abonar l’import de 218,53 € (dos-cents devuit euros i cinquanta-tres cèntims) a 
l’empresa DIELECTRO BALEAR SAU, amb NIF/CIF A-07004864 (factura/es 
25429 i 26053) per l’adquisició de material elèctric.    
 
3. Abonar l’import de 1.302,53 € (mil tres-cents dos euros i cinquanta-tres 
cèntims) a l’empresa CONTRATAS BARTOLOME RAMON SA, amb NIF/CIF 
A-57115701 (factura/es EA 120331 i EA 120347) per reparació enrajolat bany 
planta 1a parc de Sa Teulera i tapiar buits parc de Son Castelló.     
 
4. Abonar l’import de 26,56 € (vint-i-sis euros i cinquanta-sis cèntims) a l’empresa 
BONGRUP BALEARES SL, amb NIF/CIF B-57414187 (factura/es F 94795 i F 
94797) per l’adquisició de material fontaneria. 
 
5. Autoritzar i disposar, la despesa total de 1.547,62 € (mil cinc-cents quaranta-set 
euros i seixanta-dos cèntims) amb càrrec a la partida 12.13500.212.00 del vigent 
pressupost de despeses.   
 
6. Abonar l’import de 1.724,98 € (mil set-cents vint-i-quatre euros i noranta-vuit 
cèntims) a l’empresa ADARO TECNOLOGIA SA, amb NIF/CIF A-33611195 
(factura/es C 2180) per reparació de llanternes. 
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7. Abonar l’import de 1.240,03 € (mil dos-cents quaranta euros i tres cèntims) a 
l’empresa BADETEL SL, amb NIF/CIF B-07581051 (factura/es 212/153 i 212/169) 
per la reparació de telecomunicacións i revisions dels repetidors.   
 
8. Abonar l’import de 5.162,73 € (cinc mil cent seixanta-dos euros i setanta-tres 
cèntims) a l’empresa DRÄGER SAFETY HISPANIA SA, amb NIF/CIF A-
83140012 (factura/es VFC/27015299) per la revisió de 72 botelles d’ERAS.  
 
9. Abonar l’import de 118,20 € (cent devuit euros i vint cèntims) a l’empresa 
ELECTRICA PUIGCERCOS SA, amb NIF/CIF A-07072911 (factura/es CR 45730 
i CR 45881) per material divers.    
 
10. Abonar l’import de 1.264,75 € (mil dos-cents seixanta-quatre euros i setanta-
cinc cèntims) a l’empresa MSA ESPAÑOLA SAU, amb NIF/CIF A-08201832 
(factura/es 179647 i 180281) per reparació de càmera Evolution 5200 i altres.      
 
11. Abonar l’import de 199,05 € (cent noranta-nou euros i cinc cèntims) a 
l’empresa O. S. SAFETY EQUIPMENT S. L., amb NIF/CIF B-07838824 
(factura/es FAV26594) pels treballs de retimbrat cilindre aire busseig.    
 
12. Autoritzar i disposar, la despesa total de 9.709,74 € (nou mil set-cents nou euros 
i setanta-quatre cèntims) amb càrrec a la partida 12.13500.213.00 del vigent 
pressupost de despeses.   
 
13. Abonar l’import de 702,34 € (set-cents dos euros i trenta-quatre cèntims) a 
l’empresa 3-G HIDRAULICA SL, amb NIF/CIF B-60990298 (factura/es 5552) pel 
subministrament de material de vehicles.    
 
14. Abonar l’import de 26,98 € (vint-i-sis euros i noranta-vuit cèntims) a l’empresa 
AUTO VIDAL Y SERVICIOS SA, amb NIF/CIF A-07068422 (factura/es 
82437397) pel subministrament de material de vehicles.   
 
15. Abonar l’import de 367,96 € (tres-cents seixanta-set euros i noranta-sis 
cèntims) a l’empresa AUTO VIDAL Y TALLERES SL, amb NIF/CIF B-07422611 
(factura/es 11104886) pel subministrament de material de vehicles.   
 
16. Abonar l’import de 193,60 € (cent noranta-tres euros i seixanta cèntims) a 
l’empresa BALEAR DE PUERTAS Y PLATAFORMAS ELEVADORA S SL, amb 
NIF/CIF B-57429540 (factura/es 91209) per la reparació del vehicle A-12.   
 
17. Abonar l’import de 38,38 € (trenta-vuit euros i trenta-vuit cèntims) a l’empresa 
BOSCH & LOZANO SL, amb NIF/CIF B-07069289 (factura/es 3271) pel 
subministrament  de material de  vehicles.  
 
18. Abonar l’import de 2.023,53 € (dos mil vint-i-tres euros i cinquanta-tres 
cèntims) a l’empresa EQUIPAMOVIL SA, amb NIF/CIF A-07260979 (factura/es 
8865, 9855 i 10754) pel subministrament de material de vehicles.    
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19. Abonar l’import de 335,29 € (tres-cents trenta-cinc euros i vint-i-nou cèntims) a 
l’empresa FRANCISCO SALVA QUES SA, amb NIF/CIF A-07049562 (factura/es 
441744) pel subministrament de material de vehicles.  
 
20. Abonar l’import de 843,85 € (vuit-cents quaranta-tres euros i vuitanta-cinc 
cèntims) a l’empresa ITURRI SA, amb NIF/CIF A-41050113 (factura/es P 4090569 
i P 4091000) pel subministrament de material de vehicles.  
 
21. Abonar l’import de 2.649,43 € (dos mil sis-cents quaranta-nou euros i 
quaranta-tres cèntims) a l’empresa NEUMATICS BINISSALEM SL, amb 
NIF/CIF B-07695471 (factura/es 103783, 103784, 103785, 104781, 105745, 105746 i 
106650) pel subministrament de material de vehicles. 
 
22. Abonar l’import de 1.057,44 € (mil cinquanta-set euros i quaranta-quatre 
cèntims) a l’empresa ROSENBAUER ESPAÑOLA, amb NIF/CIF A-28859833 
(factura/es 10214) per la ma d’obra reparació autoescales METZ E-7 I E-8.  
 
23. Abonar l’import de 5.560,44 € (cinc mil cinc-cents seixanta euros i quaranta-
quatre cèntims) a l’empresa SCABALEAR SA, amb NIF/CIF A-07532567 
(factura/es 2202, 2203, 2311, 2324, 2416, 2456, 3021, 3078, 3223, 10146 i 10154) per 
reparació vehicles i subministrament de material de vehicles.  
 
24. Abonar l’import de 2.200,23 € (dos mil dos-cents euros i vint-i-tres cèntims) a 
l’empresa TALLERES COMINO LUQUE SL, amb NIF/CIF B-5 7437741 
(factura/es A00007130, A00007185, A00007186, A00007187, A00007299 i 
A00007321) per reparacions de vehicles.  
 
25. Abonar l’import de 3.055,67 € (tres mil cinquanta-cinc euros i seixanta-set 
cèntims) a l’empresa TALLERES MARTIN ANSA SA, amb NIF/CIF A-07298920 
(factura/es 3350, 3388 i 3389) per reparacions de vehicles.  
 
26. Autoritzar i disposar, la despesa total de 19.055,14 € (denou mil cinquanta-cinc 
euros i catorze cèntims) amb càrrec a la partida 12.13500.214.00 del vigent 
pressupost de despeses.   
 
27. Atès que per l’empresa EQUIPAMOVIL SA, amb NIF/CIF A-07260979, s’ha 
presentat la factura rectificativa 9815 per un import de 71,89 € (setanta-un euros i 
vuitanta-nou cèntims), abonar-li la quantitat de 1.951,64 €  (mil nou-cents 
cinquanta-un euros i seixanta-quatre cèntims).  
 
28. Abonar l’import de 347,79 € (tres-cents quaranta-set euros i setanta-nou 
cèntims) a l’empresa DISTRIBUCIONES UNIVERSAL MALLO RCA SL, amb 
NIF/CIF B-07834534 (factura/es A12 10132) pel subministrament de material 
d’oficina.  
 
29.  Abonar l’import de 60,79 € (seixanta euros i setanta-nou cèntims) a l’empresa 
FORMULARIOS Y PAPEL CONTINUO SL, amb NIF/CIF B-0767 9418 
(factura/es H1179) pel subministrament de material d’oficina 
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30. Autoritzar i disposar, la despesa total de 408,58 € (quatre-cents vuit euros i 
cinquanta-vuit cèntims) amb càrrec a la partida 12.13500.220.00 del vigent 
pressupost de despeses.   
 
31. Abonar l’import de 284,12 € (dos-cents vuitanta-quatre euros i dotze cèntims) a 
l’empresa ALMACENES RULLAN SA, amb NIF/CIF A-07007404 (factura/es B2 
2316) pel subministrament de material divers.  
 
32. Abonar l’import de 100,36 € (cent euros i trenta-sis cèntims) a l’empresa CA'N 
LLANERAS SA, amb NIF/CIF A-07142433 (factura/es 2675) pel subministrament 
de productes per avispes.   
 
33. Abonar l’import de 498,81 € (quatre-cents noranta-vuit euros i vuitanta-un 
cèntims) a l’empresa COMERCIAL PEDRO SA, amb NIF/CIF A-07090707 
(factura/es 12003853 i 12004259) pel subministrament de material divers.   
 
34. Abonar l’import de 5.310,41 € (cinc mil tres-cents deu euros i quaranta-un 
cèntims) a l’empresa FONT OASIS SL, amb NIF/CIF B-57159949 (factura/es 5201, 
5488, 5489, 5715, 5716, 6032, 6361, 6362, 6631, 6932, 6933 i 7209) pel 
subministrament d’aigua.  
 
35. Abonar l’import de 1.630,32 € (mil sis-cents trenta euros i trenta-dos cèntims) a 
l’empresa GRES MALLORCA SL, amb NIF/CIF B-07537004 (factura/es F3 4795, 
F3 5115 i F3 6158) pel subministrament d’arena.  
 
36. Abonar l’import de 316,96 € (tres-cents setze euros i noranta-sis cèntims) a 
l’empresa JAIME FERRIOL CLADERA, amb NIF/CIF 412320 21-J (factura/es 
2373/12) per recarregues d’extintors.   
 
37. Abonar l’import de 414,97 € (quatre-cents catorze euros i noranta-set cèntims) 
a l’empresa JOSEP URREA GARCIA, amb NIF/CIF 41379476-S (factura/es 199-
2012 i 216-2012) pel subministrament d’adhesius de numeració.   
 
38. Abonar l’import de 142,42 € (cent quaranta-dos euros i quaranta-dos cèntims) 
a l’empresa PLANISI SA, amb NIF/CIF A-07046659 (factura/es 201207996) pel 
subministrament de material divers.   
 
39. Abonar l’import de 513,04 € (cinc-cents tretze euros i quatre cèntims) a 
l’empresa SOCIAS SUMINISTROS INDUSTRIALES SL, amb NIF/CIF B-
07719701 (factura/es 2125993, 2126563 i 2126564) pel subministrament de material 
divers.   
 
40. Autoritzar i disposar, la despesa total de 9.211,41 € (nou mil dos-cents onze 
euros i quaranta-un cèntims) amb càrrec a la partida 12.13500.221.09 del vigent 
pressupost de despeses.   
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41. Atès que per l’empresa SOCIAS SUMINISTROS INDUSTRIALES SL, amb 
NIF/CIF B-07719701, s’ha presentat la factura rectificativa 2126576 per un import 
de 168,24 € (cent seixanta-vuit euros i vint-i-quatre cèntims), abonar-li la quantitat 
de 344,80 €  (tres-cents quaranta-quatre euros i vuitanta cèntims).  
 
42. Abonar l’import de 300,11 € (tres-cents euros i onze cèntims) a l’empresa 
BERNARDINO SALOM TORRES, amb NIF/CIF 42952753-T (factura/es 309 L) 
per tintoreria.    
 
43. Abonar l’import de 34,65 € (trenta-quatre euros i seixanta-cinc cèntims) a 
l’empresa INTERNACIONAL BALEAR COURIER SL, amb NIF/ CIF B-
07542582 (factura/es A 939387) per la tramitació de correu.    
 
44. Abonar l’import de 1.080,96 € (mil vuitanta euros i noranta-sis cèntims) a 
l’empresa JUAN PERELLO ROCA, amb NIF/CIF 41330529-N (factura/es 11834, 
11865, 11989, 11990 i 12003) per treballs diversos.    
 
45. Abonar l’import de 419,87 € (quatre-cents denou euros i vuitanta-set cèntims) a 
l’empresa SCREEN ART SL, amb NIF/CIF B-57029415 (factura/es 1230) per la 
renovació domini webs Bombers.   
 
46. Autoritzar i disposar, la despesa total de 1.835,59 € (mil vuit-cents trenta-cinc 
euros i cinquanta-nou cèntims) amb càrrec a la partida 12.13500.226.99 del vigent 
pressupost de despeses.   
 
47. Abonar l’import de 192,33 € (cent noranta-dos euros i trenta-tres cèntims) a 
l’empresa ALMACENES RULLAN SA, amb NIF/CIF A-07007404 (factura/es B2 
2315) pel subministrament d’un armari de plàstic.   
 
48. Abonar l’import de 77,67 € (setanta-set euros i seixanta-set cèntims) a 
l’empresa DRÄGER SAFETY HISPANIA SA, amb NIF/CIF A- 83140012 
(factura/es VFP/30188054) pel subministrament d’un manòmetre.   
 
49. Abonar l’import de 165 € (cent seixanta-cinc euros) a l’empresa EL CORTE 
INGLES SA, amb NIF/CIF A-28017895 (factura/es 95304028) pel subministrament 
d’una gelera.   
 
50. Abonar l’import de 1.062 € (mil seixanta-dos euros) a l’empresa 
MASSACORDI DISTRIBUCION SAU, amb NIF/CIF A-07014582 (factura/es 
FAM/29843) pel subministrament d’un acumulador Junkers.  
 
51. Abonar l’import de 1.070,94 € (mil setanta euros i noranta-quatre cèntims) a 
l’empresa SOCIAS SUMINISTROS INDUSTRIALES SL, amb NIF/CIF B-
07719701 (factura/es 2120304, 2123090 i 2126575) pel subministrament de 
prestatgeries, serra de calar i banc acer per perns.    
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52.   Iniciar l'oportú expedient de modificació de crèdit, autoritzar i disposar, la 
despesa total de 2.567,94 € (dos mil cinc-cents seixanta-set euros i noranta-quatre 
cèntims) amb càrrec a la partida 12.13500.629.08 del vigent pressupost de despeses.   
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
12. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a diversos proveïdors de 
 Medi Ambient per import total de 384’92€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Atès que, per circumstàncies sobrevingudes, enguany s’han rebut al departament de 
Medi Ambient dues factures de l’any 2012: 

.- Factura de l’empresa OSIFAR SL CIF.:  B07045065, amb domicili al carrer Gremi 
Selleters i Basters, s /n. 07009 - Palma, factura núm. 48852 de dia 24 de desembre de 
2012, en concepte de  buidat de foses sèptiques / embossos, ja que s’han hagut d’esmenar 
deficiències a les instal·lacions de les canonades de les Platges de Cala Estància i Can 
Pere Antoni, segons consta als albarans de dia 21/12/12, per un import total de  363,00 € 
iva inclòs, corresponents a la campanya de platges 2012. 

.- Factura de l’Autoritat Portuària de Balears, CIF Q0767004 E, de dia 22/01/13, en 
concepte de subministrament d’aigua a edificis/Instal·lacions dins la zona portuària a la 
platja de Can Pere Antoni de  Palma, corresponent al període octubre/desembre, per un 
import total de 21,92 € iva inclòs, corresponents a la campanya de platges 2012. 
 
Atesos els anteriors arguments, el TAG de Medi Ambient que subscriu és del parer que, de 
conformitat amb el que estableix l'art. 123.1 apartats h) i p), de la Llei 7/85, de 2 d’abril 
reguladora de les Bases de Regim Local, en la redacció donada per la Llei 57/2003, de 16 
de desembre de Mesures per a la Modernització del Govern Local; la base 29 de les 
d’execució del pressupost municipal per a l’any 2013, i altra normativa concordant 
d’aplicació, i a instància del Tinent de Batle, Regidor de l’Àrea de Medi Ambient, d’acord 
amb el Decret de Batlia núm. 5309 de data 26  de març  de 2012, publicat en BOIB num. 
52 de dia 12-04-12, d’organització dels serveis administratius d’aquesta Corporació, per 
part del Ple de l’Ajuntament es podria adoptar el següent, 
 
A C O R D 
 

1.- Aprovar el reconeixement de deute corresponent a les factures presentades per: 
a) OSIFAR SL, amb CIF:  B07045065, per un import total de TRES-CENTS 
SEIXANTA-TRES EUROS (363 €) iva inclòs; factura núm. 48852 de dia 24 de 
desembre de 2012, en concepte de  buidat de foses sèptiques / embossos, ja que, 
s’han hagut d’esmenar deficiències acreditades pels tècnics municipals a les 
instal·lacions de les canonades de les Platges de Cala Estància i Can Pere Antoni, 
segons consta als albarans de dia 21/12/12. 
b) Autoritat Portuària de Balears, amb CIF Q0767004 E, per un import total de 
VINT-I-UN EUROS AMB NORANTA-DOS CÈNTIMS (21,92 €) i va inclòs; 
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Factura: P/12/28391-P, de dia 14/12/12, en concepte de subministrament d’aigua a 
edificis/Instal·lacions dins la zona portuària a la platja de Can Pere Antoni de  
Palma, corresponent al període octubre/desembre. 
,ambdues amb càrrec a l’aplicació pressupostària 141720022699 del vigent 
pressupost de despeses. 
2.- Abonar les factures presentades, conformades pel tècnic municipal responsable. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
13. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import   
 de 1.922.104’87€. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“En aquest punt, simplement sentit del vot per comentar que del punt núm. 13 que és 
reconèixer el deute de 1,9 milions d’euros, en concret 1.922,104 euros a TIRME eh? 
votam en contra, nosaltres pensam que fins que no es revisi el contracte amb aquesta 
entitat l’Ajuntament no ha de reconèixer més deutes en aquesta entitat, per tant, votam 
en contra d’aquest reconeixement de deute fins que no aconseguiguem saber exactament 
que signifiquen aquests costos, com estan estructurats i sobretot que no es revisi el 
principals del contracte.” 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Per part d’ EMAYA s’ha tramés la factura núm. 2012162005 de data 31 de desembre  
de 2012, convenientment verificada pel que fa a les tones facturades, de l’empresa 
TIRME, SA concessionària del Consell Insular de Mallorca per gestionar el Servei de 
tractament, transferència i transport de residus sòlids urbans,  perquè es procedeixi  per 
part de l’Ajuntament  al seu abonament, per un import total de 1.922.104,87 €, 
corresponent al mes de desembre  de 2013. Aquesta quantitat s’ha calculat aplicant 
sobre  l’import de la taxa, 131,50 €/ tn, el 10% en concepte d’ IVA. 
 
Conseqüentment  amb tot això, la cap de departament que subscriu,  de conformitat  amb el 
que estableix l’art. 123 de la Llei 7/85 de 2 d’abril Reguladora de les Bases de Regim 
Local, segons l’addicció efectuada per la Llei 57/2003 de 16 de desembre de mesures per a 
la modernització del Govern Local, art. 6, 155, 161 i concordants de la Llei 30/2007 de 30 
d’octubre de contractes del sector públic i altre normativa concordant d’aplicació per l’ 
Excm. Ajuntament Ple, es podria adoptar  el següent 
 
A C O R D  
 
1.- Reconèixer el deute  corresponent a la factura num.  2012162005 de  data 31 de 
desembre de 2012,   per un import de total de  UN MILIO  NOU CENTS VINT-I-
DOS MIL CENT-QUATRE EUROS AMB VUITANTA-SET CENTIMS  
(1.922.104,87 €)  IVA inclòs,  presentada per la empresa  TIRME SA, CIF. A-
07326473 i domicili a ctra.  de Sóller km. 8,200 Son Reus, per la incineració de 
residus sòlids urbans durant el mes de desembre de 2012.  
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2.-L’abonament es farà en càrrec a la partida 141620022717 del pressupost de 
despeses de 2013.  
 
S’APROVA per 16 vots a favor, 9 abstencions (PSIB-PSOE) i 3 vots en contra 
(MÉS). 
 
14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a diversos proveïdors de 
 Policia Local per import total de 16.818’67€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Atès que diverses empreses han presentat factures corresponents a serveis i 
subministraments realitzats durant els exercicis pressupostaris de 2012 que no pogueren 
ser pressupostats per la manca de previsió i urgència, i pel seu caràcter 
d’imprescindibles  per al funcionament de la Policia Local, i  atès que aquestes factures 
no pogueren ser tramitades abans de la finalització de l’exercici pressupostari de 2012, 
en uns casos per haver-se exhaurit la consignació pressupostària corresponent, i en 
altres per haver-les rebut els darrers dies de l’any 2012.  En virtut de l’efectiva prestació 
dels serveis/subministraments relacionats, es fa necessari reconèixer els deutes contrets 
amb l’empresa, l’import global de les quals és de 16818,67 € (setze mil vuit cents devuit 
euros amb seixanta set cèntims). 
 
Per això, d’acord amb el que estableixen l’article 23.e del Reial decret legislatiu 
781/1986, de 18 d’abril, text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim 
local; l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local; arts. 22 a 27 de la Llei 30/92 de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú; els arts. 176 i 188 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals; la base 29 les Bases d’execució del Pressupost 
municipal,; els art. 172 i 173.5 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia 
i Recursos humans, proposo al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
1r.- Aprovar el Reconeixement de Deute, per un import total de 16818,67 €  (setze 
mil vuit cents devuit  euros amb seixanta-set cèntims ) per les quantitats, empreses 
i partides que es relacionen tot seguit, en concepte de prestació de serveis i 
subministraments efectuats a la Policia Local fins el 31 de desembre de 2012. 
 
2n.- Trametre el present acord a la Intervenció Municipal, per satisfer les despeses 
corresponents. 
 
PARTIDA: 12.13200.212-00  Import  8.945,38 € 
 
CONTRACTISTA: Comunidad de Propietarios C/ Son Dameto. 
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NIF: H07739444 
ADREÇA: Sant Miquel 68-A 3a5 07002 Palma 
IMPORT: 7933,27   € (set mil nou-cents trenta-tres euros amb vint-i-set cèntims). 
CONCEPTE: despeses manteniment garatge policia local. 
BANC: 2100 4059 08 2200024018 
 
CONTRACTISTA: Contratas Bartolomé Ramón S.A. 
NIF: A57115701 
ADREÇA: C/ Francesc M. De los Herreros,26 1r drta 
IMPORT: 1012,11 € ( mil  dotze euros amb onze cèntims) (231,37 + 780,74). 
CONCEPTE: reparacions de instalacions. 
BANC:  2100 0169-49-0200511045 
PARTIDA: 12.13200.227-09  Import  6.208,43 € 
 
CONTRACTISTA: Dornier S.A. 
NIF: A58369497 
ADREÇA: Manuel Gómez Moreno 2 28020 Madrid 
IMPORT: 6208,43 € (sis mil dos-cents vuit euros amb quaranta-tres cèntims) 
(309,95 + 387,00 + 442,00 + 3.788,04 + 448,23 + 833,21). 
CONCEPTE: serveis extraordinaris grua sis darrers mesos 2012. 
BANC: 2100 2931 99 0200064401  
 
PARTIDA: 12.13200.231-20  Import  455,28 € 
 
CONTRACTISTA: Carlson Wagonlit España, S.L. 
NIF: B81861304 
ADREÇA: Princesa, 3 4a 28008 Madrid 
IMPORT: 455,28  €  ( quatre-cents cinquanta-cinc euros amb vint-i-vuit cèntims) ( 
107,57 +  107,57 + 120, 07 + 120,07). 
CONCEPTE: despeses desplaçament viatge Policia Local 
BANC: 0182 3999 35 0200804707 
 
PARTIDA: 12.13200.221-13  Import  1.209,58 € 
 
CONTRACTISTA: Piensos Equilibrados Mallorca S.A. 
NIF: A07016991 
ADREÇA: Crtra. Vella de Bunyola, 25 07009 Palma 
IMPORT: 1209,58 € ( mil dos-cents nou euros amb cinquanta-vuit cèntims) 
(1091,60 + 117,98). 
CONCEPTE: Alimentació cavalls Policia Muntada. 
BANC: 0061 0203 52 0335250133   
 
3r Abonar aquests imports amb càrrec a les partides que s'indiquen del vigent 
pressupost de despeses." 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE  i MÉS) 
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15. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a diversos proveïdors 
 d’Infraestructures per import  de 63.582’96€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El 11 de gener de 2013 (annex I) el Servei d’Estudis i Projectes va trametre a aquest 
Servei Administratiu les següents factures per a tramitar el corresponent reconeixement 
de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2013.11.16905.20900 LOGÍSTICA-
CANON PER GESTIÓ DE RESIDUS, vist que en data 6 de febrer de 2013 aquestes 
factures varen ser conformades pel tècnic responsable, ja que no es varen poder tramitar 
al seu moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a 
l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix 
impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent:  
 
- Fra. núm. 02009003054 de 30/06/2009 per un import de 3.310,69 €, amb el 7 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa MAC INSULAR, S.L., amb NIF B57208878 i domicili al 
camí Romaní, 2, polígon Ses Veles, 07193 Bunyola.   
- Fra. núm. 02009002430 de 31/05/2009 per un import de 8.690,18 €, amb el 7 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa MAC INSULAR, S.L., amb NIF B57208878 i domicili al 
camí Romaní, 2, polígon Ses Veles, 07193 Bunyola.   
- Fra. núm. 02009002429 de 31/05/2009 per un import de 3.192.46 €, amb el 7 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa MAC INSULAR, S.L., amb NIF B57208878 i domicili al 
camí Romaní, 2, polígon Ses Veles, 07193 Bunyola.   
 
El 16 de gener de 2013 (annex II) el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest 
Servei Administratiu les següents factures per a tramitar el corresponent reconeixement 
de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 93501 21301 
EDIF.MUNICIPALS. CONSERVACIÓ I REPARACIÓ MAQUINARIA. 
INSTAL·LACIONS ASCENSORS, ja que no es varen poder tramitar al seu moment, 
fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució de la 
prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix impediment o limitació 
alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent:  
 
-Fra. 950602862 de 01/01/2011 per un import de 671,79 €, amb el 18 % d’IVA inclòs, 
de l’empresa KONE ELEVADORES, S.A., amb CIF A28791069 i domicili al C/ 
Albasanz, 15 Edif.B-1a pl., 28037 MADRID.  
-Fra. 950662467 de 30/06/2011 per un import de 1.411,11 €, amb el 18 % d’IVA inclòs, 
de l’empresa KONE ELEVADORES, S.A., amb CIF A28791069 i domicili al C/ 
Albasanz, 15 Edif.B-1a pl., 28037 MADRID.  
-Fra. 950886413 de 18/10/2012 per un import NEGATIU de -470,37 €, amb el 18 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa KONE ELEVADORES, S.A., amb CIF A28791069 i 
domicili al C/ Albasanz, 15 Edif.B-1a pl., 28037 MADRID.  
-Fra. 950700701 de 30/09/2011 per un import de 1.411,11 €, amb el 18 % d’IVA inclòs, 
de l’empresa KONE ELEVADORES, S.A., amb CIF A28791069 i domicili al C/ 
Albasanz, 15 Edif.B-1a pl., 28037 MADRID.  
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-Fra. 950736220 de 01/12/2011 per un import de 1.168,34 €, amb el 18 % d’IVA inclòs, 
de l’empresa KONE ELEVADORES, S.A., amb CIF A28791069 i domicili al C/ 
Albasanz, 15 Edif.B-1a pl., 28037 MADRID. 
 -Fra. 950886449 de 18/10/2012 per un import NEGATIU de -227,60 €, amb el 18 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa KONE ELEVADORES, S.A., amb CIF A28791069 i 
domicili al C/ Albasanz, 15 Edif.B-1a pl., 28037 MADRID. 
 
El 23 de gener de 2013 (annex III) el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures, per tal de tramitar el corresponent reconeixement de 
deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 16905 22199 LOGÍSTICA.- 
SUBM. MATERIALS DIVERSOS, ja que es desconeixia que l’Administració no pot 
contractar amb C.B., fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a 
l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix 
impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent:  
 
-Fra. 5903 de 29/9/2012 per un import de 18,46€, amb el 21 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa FERRETERÍA LA CENTRAL C.B., amb CIF E57299109 i domicili al carrer 
San Magín, 37, 07013 Palma de Mallorca. 
-Fra. 5967 de 31/10/2012 per un import de 183,57€, amb el 21% d’IVA inclòs, de 
l’empresa FERRETERIA LA CENTRAL, C.B., amb CIF E57299109 i domicili al 
carrer Sant Magí, 37, 07013 Palma de Mallorca. 
-Fra. 5969 de 31/10/2012 per un import de 437,95€, amb el 21% d’IVA inclòs, de 
l’empresa FERRETERIA LA CENTRAL, C.B., amb CIF E57299109 i domicili al 
carrer Sant Magí, 37, 07013 Palma de Mallorca. 
 
El 23 de gener de 2013 (annex IV) el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures, per tal de tramitar el corresponent reconeixement de 
deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 16905 20900 LOGÍSTICA.- 
CANON PER GESTIÓ DE RESIDUS, ja que no es varen poder tramitar al seu 
moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució 
de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix impediment o 
limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent:  
 
-Fra. 02009007089 de 31/12/2009 per un import de 629,87€, amb el 7% d’IVA inclòs, 
de l’empresa MAC INSULAR, S.L., amb NIF B57208878 i domicili al camí Romaní, 2, 
polígon Ses Veles, 07193 Bunyola.   
-Fra. 02010002351 de 30/05/2010 per un import de 1.012,05€, amb el 7% d’IVA inclòs, 
de l’empresa MAC INSULAR, S.L., amb NIF B57208878 i domicili al camí Romaní, 2, 
polígon Ses Veles, 07193 Bunyola.   
 
El 23 de gener de 2013 (annex V) el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures, per tal de tramitar el corresponent reconeixement de 
deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 16905 20400 LOGÍSTICA.- 
LLOGUER MATERIAL TRANSPORT, , ja que no es varen poder tramitar al seu 
moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució 
de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix impediment o 
limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent:  
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-Fra. FAC9007090 de 26/10/2009 per un import de 212,45€, amb el 16% d’IVA inclòs, 
de l’empresa POTENCIA ALQUILER DE MAQUINARIA, S.L., amb CIF B07542673 
i domicili al carrer Gremi Fusters, 6, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAF1100393 de 30/06/2011 per un import de 923,30€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa POTENCIA ALQUILER DE MAQUINARIA, S.L., amb CIF B07542673 
i domicili al carrer Gremi Fusters, 6, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAF1100632 de 10/10/2011 per un import de 1.245,93€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa POTENCIA ALQUILER DE MAQUINARIA, S.L., amb CIF 
B07542673 i domicili al carrer Gremi Fusters, 6, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FSC1100795 de 31/12/2011 per un import de 462,11€, amb el 8% d’IVA inclòs, 
de l’empresa POTENCIA ALQUILER DE MAQUINARIA, S.L., amb CIF B07542673 
i domicili al carrer Gremi Fusters, 6, 07009 Palma de Mallorca. 
 
El 23 de gener de 2013 (annex VI) el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures, per tal de tramitar el corresponent reconeixement de 
deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 16905 20400 LOGÍSTICA.- 
LLOGUER MATERIAL TRANSPORT, , ja que no es varen poder tramitar al seu 
moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució 
de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix impediment o 
limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent:  
 
-Fra. FAR1001625 de 30/06/2010 per un import de 105,24€, amb el 16% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1001626 de 30/06/2010 per un import de 105,24€, amb el 16% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1001722 de 31/07/2010 per un import de 93,23€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1001723 de 31/07/2010 per un import de 154,25€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1003005 de 31/12/2010 per un import de 225,05€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100007 de 28/01/2011 per un import de 225,05€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100058 de 31/01/2011 per un import de 295,85€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100059 de 31/01/2011 per un import de 313,55€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 



 

- 24 - 

-Fra. FAR1100061 de 31/01/2011 per un import de 203,90€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100419 de 28/02/2011 per un import de 225,05€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100420 de 28/02/2011 per un import de 225,05€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100575 de 31/03/2011 per un import de 225,05€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100576 de 31/03/2011 per un import de 225,05€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100815 de 30/04/2011 per un import de 85,46€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100816 de 30/04/2011 per un import de 45,01€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100817 de 30/04/2011 per un import de 36,70€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1101077 de 31/05/2011 per un import de 88,28€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
 
El 17 de gener de 2013 (annex VII) el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest 
Servei Administratiu les següents factures, per tal de tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 93501 21209 
EDIFICIS.- DESPESES DIVERSES CONSERVAC. ja que no es varen poder tramitar 
al seu moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a 
l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix 
impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent:  
 
-Fra. 5904 de 29/9/2012 per un import de 63,49€, amb el 21 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa FERRETERÍA LA CENTRAL C.B., amb CIF E57299109 i domicili al carrer 
Sant Magí, 37, 07013 Palma de Mallorca. 
-Fra. 5968 de 31/10/2012 per un import de 21,44€, amb el 21% d’IVA inclòs, de 
l’empresa FERRETERIA LA CENTRAL, C.B., amb CIF E57299109 i domicili al 
carrer Sant Magí, 37, 07013 Palma de Mallorca. 
-Fra. 6029 de 30/11/2012 per un import de 173,55€, amb el 21% d’IVA inclòs, de 
l’empresa FERRETERIA LA CENTRAL, C.B., amb CIF E57299109 i domicili al 
carrer Sant Magí, 37, 07013 Palma de Mallorca. 
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El 17 de gener de 2013 (annex VIII) el Servei d’Edificis Municipals va trametre a 
aquest Servei Administratiu la següent factura, per tal de tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 93501 21301 
EDIFICIS.- CONSERV. I REPAR. MAQ. I INST.ASCENSORS, , ja que no es va 
poder tramitar al seu moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les 
unitats per a l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no 
existeix impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent:  
 
-Fra. 11/02/003871 de 22/12/2011 per un import de 139,45€, amb el 18 % d’IVA inclòs, 
de l’empresa BALEAR DE ASCENSORES S.L., amb CIF B07088826 i domicili al 
carrer Licorers, 163, nave 15, Pol. Ind. Marratxí, 07141 Palma de Mallorca. 
 
El 17 de gener de 2013 (annex IX) el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest 
Servei Administratiu les següents factures, per tal de tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 93501 21209 
EDIFICIS.- DESPESES DIVERSES CONSERV. I MANTENIMENT, ja que no es 
varen poder tramitar al seu moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de 
les unitats per a l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no 
existeix impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent:  
 
-Fra. 52239 de 15/12/2009 per un import de 31,10€, amb el 16 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa DIELECTRO BALEAR S.A.U., amb CIF A07004864 i domicili al carrer 
Gremi Fusters, 43, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. 1893 de 31/01/2011 per un import de 1.300,70€, amb el 18 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa DIELECTRO BALEAR S.A.U., amb CIF A07004864 i domicili al carrer 
Gremi Fusters, 43, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. 12189 de 15/05/2011 per un import de 139,75€, amb el 18 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa DIELECTRO BALEAR S.A.U., amb CIF A07004864 i domicili al carrer 
Gremi Fusters, 43, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. 13754 de 31/05/2011 per un import de 77,28€, amb el 18 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa DIELECTRO BALEAR S.A.U., amb CIF A07004864 i domicili al carrer 
Gremi Fusters, 43, 07009 Palma de Mallorca. 
 
El 10 de gener de 2013 (annex X) el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest 
Servei Administratiu les següents factures per a tramitar el corresponent reconeixement 
de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 93501 21301 EDIF. 
MUNICIPALS.- EQUIPAMENTS I INSTAL. ASCENSORS, ja que no es varen poder 
tramitar al seu moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats 
per a l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix 
impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent:  
 
- Fra. núm. 816 de 8/10/2012 per un import de 391,77 €, amb el 21 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa INSTALACIÓN Y MANTENIMIENTO ASCENSORES MP BALEARES, 
S.L., amb CIF B57492324 i domicili a C/ Travesía de Jesús, 3 – local B, 07010 Palma 
de Mallorca.   
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- Fra. núm. 781 de 8/10/2012 per un import de 719,19 €, amb el 21 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa INSTALACIÓN Y MANTENIMIENTO ASCENSORES MP BALEARES, 
S.L., amb CIF B57492324 i domicili a C/ Travesía de Jesús, 3 – local B, 07010 Palma 
de Mallorca.   
 
L’11 de gener de 2013 (annex XI) el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest 
Servei Administratiu les següents factures per a tramitar el corresponent reconeixement 
de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 93501 21209 EDIFICIS.- 
DESPESES DIVERSES CONSERV., ja que no es varen poder tramitar al seu moment, 
fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució de la 
prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix impediment o limitació 
alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent:  
 
-Fra. F 94794 de 30/11/2012 per un import de 15,71 €, amb el 21 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa BONGRUP BALEARES, S.L., amb CIF B57414187 i domicili al C/ Gremi 
Sabaters, 45, 07009 Palma de Mallorca.  
-Fra. F 94796 de 30/11/2012 per un import de 40,73 €, amb el 21 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa BONGRUP BALEARES, S.L., amb CIF B57414187 i domicili al C/ Gremi 
Sabaters, 45, 07009 Palma de Mallorca.  
 
L’11 de gener de 2013 (annex XII) el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest 
Servei Administratiu le factura 23F079783 de 1/10/2012 per un import de 143,41 €, 
amb el 21 % d’IVA inclòs, de l’empresa SERVICIO DE CONTENEDORES 
HIGIÉNICO SANITARIOS, S.A.U., amb CIF A-48148647 i domicili al C/ Andrés 
Isasi, 11, bajo-dcha, 48012 Bilbao (Vizcaya),  per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 93501 21200 
EDIF. MUNICIPALS.- CONTRAC. MANTE. EDI. MPALS., ja que no es varen poder 
tramitar al seu moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats 
per a l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix 
impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent. 
 
L’11 de gener de 2013 (annex XIII) el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest 
Servei Administratiu les següents factures per a tramitar el corresponent reconeixement 
de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 93501 21300 EDIF. 
CONSERVACIÓ I REPARACIÓ MAQUINARIA I INSTAL·LACIÓ AIRE 
CONDICIONAT, ja que no es varen poder tramitar al seu moment, fent-hi constar la 
seva conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució de la prestació, que els 
preus aplicats són correctes i que no existeix impediment o limitació alguna per a la 
imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent:  
 
-Fra. N-1068/2012 de 27/12/2012 per un import de 462,83 €, amb el 21 % d’IVA inclòs, 
de l’empresa INTEGRAL DE INSTALACIONES MECÁNICAS, S.L., amb CIF 
B57518516 i domicili a Parcel·la 37, local 3, 1r pis, Polígon industrial Son Llaüt, 07320 
Santa Maria del Camí.  
-Fra. N-1069/2012 de 27/12/2012 per un import de 1.056,74 €, amb el 21 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa INTEGRAL DE INSTALACIONES MECÁNICAS, S.L., amb CIF 
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B57518516 i domicili a Parcel·la 37, local 3, 1r pis, Polígon industrial Son Llaüt, 07320 
Santa Maria del Camí.  
-Fra. N-1071/2012 de 27/12/2012 per un import de 1.056,74 €, amb el 21 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa INTEGRAL DE INSTALACIONES MECÁNICAS, S.L., amb CIF 
B57518516 i domicili a Parcel·la 37, local 3, 1r pis, Polígon industrial Son Llaüt, 07320 
Santa Maria del Camí.  
 
El 14 de gener de 2013 (annex XIV) el Servei d’Edificis Municipals va trametre a 
aquest Servei Administratiu la factura núm. EA 120385 de data 30/11/2012 per un 
import de 5.000,89 €, amb el 21 % d’IVA inclòs, de l’empresa CONTRATAS 
BARTOLOMÉ RAMÓN, S.A., amb CIF A-57/115701 i domicili al C/ Francesc M. de 
los Herreros, 26, 1r, dreta, 07005 de Palma de Mallorca, per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 93501 21200 
EDIFICIS MUNICIPALS. CONTRACT. MANT. EDIFICIS MUNICIPALS, ja que no 
es varen poder tramitar al seu moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat 
de les unitats per a l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que 
no existeix impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost 
de l’exercici corrent. 
 
El 24 de gener de 2013 (annex XV) el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest 
Servei Administratiu la factura núm. 28615 de data 30/11/2012 per un import de 52,27 
€, amb el 21 % d’IVA inclòs, de l’empresa DIELECTRO BALEAR, SAU., amb CIF A-
07004864 i domicili al C/ Gremio Carpinteros, 43, Polígono de Son Castelló, 07009 de 
Palma de Mallorca, per a tramitar el corresponent reconeixement de deute i el seu 
abonament amb càrrec a la partida 11 93501 21209 EDIFICIS. DESPESES DIVERSES 
CONSERV. I MANTENIMENT, ja que no es varen poder tramitar al seu moment, fent-
hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució de la 
prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix impediment o limitació 
alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent. 
 
El 24 de gener de 2013 (annex XVI) el Servei d’Edificis Municipals va trametre a 
aquest Servei Administratiu la factura núm. 8922 de data 8/4/2010 per un import de 
3.828,27 €, amb el 16 % d’IVA inclòs, de l’empresa DIELECTRO BALEAR, SAU., 
amb CIF A-07004864 i domicili al C/ Gremio Carpinteros, 43, Polígono de Son 
Castelló, 07009 de Palma de Mallorca, per a tramitar el corresponent reconeixement de 
deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 93501 21209 EDIFICIS. 
DESPESES DIVERSES CONSERV. I MANTENIMENT, ja que no es varen poder 
tramitar al seu moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats 
per a l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix 
impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent. 
 
El 24 de gener de 2013 (annex XVII) el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu la factura núm. 70612 de data 31/12/2012 per un import de 368,75 €, amb 
el 21 % d’IVA inclòs, de l’empresa COMERCIAL DEL RECAMBIO MASSANET 
SL., amb CIF B-07735624 i domicili al C/ Vial Son Rigo, 6, Polígono de Son Castelló, 
07009 de Palma de Mallorca, per a tramitar el corresponent reconeixement de deute i el 
seu abonament amb càrrec a la partida 2013 11 16905 21400 LOGÍSTICA. 
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REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE VEHICLES, ja que no es varen poder tramitar al 
seu moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a 
l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix 
impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent. 
 
El 23 de gener de 2013 (annex XVIII) el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu la factura núm. 11146 de data 31/12/2012 per un import de 136,77 €, amb 
el 21 % d’IVA inclòs, de l’empresa EQUIPAMOVIL, SA., amb CIF A-07/260979 i 
domicili al C/ Gremi Fusters, 20, Polígono de Son Castelló, 07009 de Palma de 
Mallorca, per a tramitar el corresponent reconeixement de deute i el seu abonament amb 
càrrec a la partida 2013 11 16905 21400 LOGÍSTICA. REPARACIÓ I 
CONSERVACIÓ DE VEHICLES, ja que no es varen poder tramitar al seu moment, 
fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució de la 
prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix impediment o limitació 
alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent. 
 
El 23 de gener de 2013 (annex XIX) el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu la factura núm. A-190 de data 14/12/2012 per un import de 451,73 €, amb 
el 21 % d’IVA inclòs, de l’empresa TRAGINERS SERVICIOS MECÁNICOS, SL., 
amb CIF B-57672305 i domicili al C/ Traginers d’oli, 3, 07009 de Palma de Mallorca, 
per a tramitar el corresponent reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a 
la partida 2013 11 16905 21400 LOGÍSTICA. REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE 
VEHICLES, ja que no es varen poder tramitar al seu moment, fent-hi constar la seva 
conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució de la prestació, que els preus 
aplicats són correctes i que no existeix impediment o limitació alguna per a la imputació 
de la despesa al pressupost de l’exercici corrent. 
 
El 23 de gener de 2013 (annex XX) el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu la factura núm. 2012/1/196.890 de data 31/12/2012 per un import de 
14,08 €, amb el 21 % d’IVA inclòs, de l’empresa EUROMASTER AUTOMOCIÓN Y 
SERVICIOS, SA. (Sociedad Unipersonal), amb CIF A-41014523 i domicili al C/ 
Albarracín, 34, 28037 Madrid, per a tramitar el corresponent reconeixement de deute i 
el seu abonament amb càrrec a la partida 2013 11 16905 21400 LOGÍSTICA. 
REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE VEHICLES, ja que no es varen poder tramitar al 
seu moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a 
l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix 
impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent. 
 
El 23 de gener de 2013 (annex XXI) el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu la factura núm. 33.590 de data 31/12/2012 per un import de 77,88 €, amb 
el 21 % d’IVA inclòs, de l’empresa RECAMBIOS MIGUEL Y BALDO, SL., amb CIF 
B-07917487 i domicili al C/ Gremio Toneleros, 36, Nave F-1, Polígono Son Castelló, 
07009 Palma de Mallorca, per a tramitar el corresponent reconeixement de deute i el seu 
abonament amb càrrec a la partida 2013 11 16905 21400 LOGÍSTICA. REPARACIÓ I 
CONSERVACIÓ DE VEHICLES, ja que no es varen poder tramitar al seu moment, 
fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució de la 
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prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix impediment o limitació 
alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent. 
El 23 de gener de 2013 (annex XXII) el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu la factura núm. 28616 de data 30/11/2012 per un import de 901,38 €, amb 
el 21 % d’IVA inclòs, de l’empresa DIELECTRO BALEAR, SAU., amb CIF A-
07004864 i domicili al C/ Gremio Carpinteros, 43, Polígono de Son Castelló, 07009 de 
Palma de Mallorca, per a tramitar el corresponent reconeixement de deute i el seu 
abonament amb càrrec a la partida 2013 11 16905 22199 LOGÍSTICA. 
SUBMINISTRAMENT DE MATERIALS DIVERSOS, ja que no es varen poder 
tramitar al seu moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats 
per a l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix 
impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent. 
 
El 24 de gener de 2013 (annex XXIII) el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu la factura núm. RO2121104 de data 31/12/2012 per un import de 40,90 €, 
amb el 21 % d’IVA inclòs, de l’empresa HISPANOMOCIÓN, SA., amb CIF A-
28057537 i domicili al C/ Aragó, 191, 07008 Palma de Mallorca, per a tramitar el 
corresponent reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2013 
11 16905 21400 LOGÍSTICA. REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE VEHICLES, ja 
que no es varen poder tramitar al seu moment, fent-hi constar la seva conformitat, la 
necessitat de les unitats per a l’execució de la prestació, que els preus aplicats són 
correctes i que no existeix impediment o limitació alguna per a la imputació de la 
despesa al pressupost de l’exercici corrent. 
 
El 16 de gener de 2013 (annex XXIV) el Servei de Parcs i Jardins va trametre a aquest 
Servei Administratiu la factura núm. 12/13 de data 11/12/2012 per un import de 
1.200,00 €, (activitat exempta d’IVA, Llei IVA, article 20.1 8è) de l’empresa GRUP 
BALEAR D’ORNITOLOGIA I DEFENSA DE LA NATURALESA, amb CIF G-
07089600 i domicili al C/ Manuel Sanchis Guarner, 10, baix, 07004 Palma de Mallorca, 
per a tramitar el corresponent reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a 
la partida 2013 11 17103 21309 PARCS I JARDINS.- DESPESES DIVERSES DE 
CONSERVACIÓ, ja que no es varen poder tramitar al seu moment, fent-hi constar la 
seva conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució de la prestació, que els 
preus aplicats són correctes i que no existeix impediment o limitació alguna per a la 
imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent. 
 
El 17 de gener de 2013 (annex XXV) el Servei de Parcs i Jardins va trametre a aquest 
Servei Administratiu la factura núm. 2605214 de data 11/12/2012 per un import de 
7.572,28 €, amb el 21% d’IVA inclòs, de l’empresa EULEN, SA., amb CIF A-
28517308 i domicili al C/ Gremi de Passamaners, 6, Polígon industrial Son Rossinyol, 
07009 Palma de Mallorca, per a tramitar el corresponent reconeixement de deute i el seu 
abonament amb càrrec a la partida 2013 11 17103 21309 PARCS I JARDINS.- 
DESPESES DIVERSES DE CONSERVACIÓ, ja que no es varen poder tramitar al seu 
moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució 
de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix impediment o 
limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent. 
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El 17 de gener de 2013 (annex XXVI) el Servei de Parcs i Jardins va trametre a aquest 
Servei Administratiu la factura núm. P-320006 de data 1/2/2012 per un import de 
4.577,52 €, amb el 18% d’IVA inclòs, de l’empresa AGLOMERADOS MALLORCA, 
SA., amb CIF A-07115934 i domicili al Camí de Llucmajor, s/n, Parque de servicios Sa 
Tapia, 07007 Palma de Mallorca, per a tramitar el corresponent reconeixement de deute 
i el seu abonament amb càrrec a la partida 2013 11 17103 21309 PARCS I JARDINS.- 
DESPESES DIVERSES DE CONSERVACIÓ, ja que no es varen poder tramitar al seu 
moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució 
de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix impediment o 
limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent. 
 
El 17 de gener de 2013 (annex XXVII) el Servei de Parcs i Jardins va trametre a aquest 
Servei Administratiu les següents factures per a tramitar el corresponent reconeixement 
de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2013 11 17103 21309 PARCS I 
JARDINS.- DESPESES DIVERSES DE CONSERVACIÓ, ja que no es varen poder 
tramitar al seu moment, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats 
per a l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix 
impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent: 
 
-Factura núm. 21637, de data 30/11/2012 per un import de 112,55 €, amb el 21% d’IVA 
inclòs, de l’empresa LORENZO REYNES, SL., amb CIF B-07122401 i domicili al C/ 
16 de Julio, 11, Polígon de Son Castelló, 07009 Palma de Mallorca. 
-Factura núm. 21638, de data 30/11/2012 per un import de 89,32 €, amb el 21% d’IVA 
inclòs, de l’empresa LORENZO REYNES, SL., amb CIF B-07122401 i domicili al C/ 
16 de Julio, 11, Polígon de Son Castelló, 07009 Palma de Mallorca. 
 
El 17 de gener de 2013 (annex XXVIII) el Servei de Parcs i Jardins va trametre a aquest 
Servei Administratiu la factura núm. 2 de data 31/8/2012 per un import de 1.905,19 €, 
amb el 18% d’IVA inclòs, de DAVID JUNQUERA ALONSO, amb NIF 09.323.302-E i 
domicili al C/ Màlaga, 18, 2n-A, 07181 Son Caliu – Palmanova (CALVIÀ), per a 
tramitar el corresponent reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la 
partida 2013 11 17103 21309 PARCS I JARDINS.- DESPESES DIVERSES DE 
CONSERVACIÓ, ja que aquests treballs es varen encarregar verbalment amb la 
finalitat de donar servei als usuaris adjudicataris de les parcel·les dels horts urbans, amb 
l’objectiu de profunditzar en el coneixement del maneig del cultiu ecològic dels cultius 
de l’època estival, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a 
l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix 
impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent. 
 
El 17 de gener de 2013 (annex XXIX) el Servei de Parcs i Jardins va trametre a aquest 
Servei Administratiu la factura núm. 1 de data 1/7/2012 per un import de 2.950,00 €, 
amb el 18% d’IVA inclòs, de DAVID JUNQUERA ALONSO, amb NIF 09.323.302-E i 
domicili al C/ Màlaga, 18, 2n-A, 07181 Son Caliu – Palmanova (CALVIÀ), per a 
tramitar el corresponent reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la 
partida 2013 11 17103 21309 PARCS I JARDINS.- DESPESES DIVERSES DE 
CONSERVACIÓ, ja que no es varen poder tramitar al seu moment, fent-hi constar la 
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seva conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució de la prestació, que els 
preus aplicats són correctes i que no existeix impediment o limitació alguna per a la 
imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent. 
 
El 29 de gener de 2013 (annex XXX) el Servei de Parcs i Jardins va trametre a aquest 
Servei Administratiu la factura núm. 3 de data 24/12/2012 per un import de 629,20 €, 
amb el 21% d’IVA inclòs, de DAVID JUNQUERA ALONSO, amb NIF 09.323.302-E i 
domicili al C/ Màlaga, 18, 2n-A, 07181 Son Caliu – Palmanova (CALVIÀ), per a 
tramitar el corresponent reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la 
partida 2013 11 17103 21309 PARCS I JARDINS.- DESPESES DIVERSES DE 
CONSERVACIÓ, ja que aquests treballs es varen encarregar verbalment amb la 
finalitat de donar servei als usuaris adjudicataris de les parcel·les dels horts urbans, amb 
l’objectiu de profunditzar en el coneixement del maneig del cultiu ecològic dels cultius 
de l’època de tardor, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats per a 
l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix 
impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent. 
 
El 30 de gener de 2013 (annex XXXI) el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures per a tramitar el corresponent reconeixement de 
deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2013.11.16905.20900 LOGÍSTICA-
CANON PER GESTIÓ DE RESIDUS, atès que aquesta factura va arribar al Servei de 
Logística dins el 2013, fent-hi constar la seva conformitat, la necessitat de les unitats 
per a l’execució de la prestació, que els preus aplicats són correctes i que no existeix 
impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de 
l’exercici corrent:  
 
- Fra. núm. 02012004503 de 30/11/2012 per un import de 96,42 €, amb el 10 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa MAC INSULAR, S.L., amb NIF B57208878 i domicili al camí 
Romaní, 2, polígon Ses Veles, 07193 Bunyola.   
 
El 30 de gener de 2013 (annex XXXII) el Servei d’Edificis Municipals va trametre a 
aquest Servei Administratiu les següents factures per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 
2013.11.93501.21301 EDIF. MUNICIPALS.- EQUIPAMENTS I INSTAL. 
ASCENSORS, ja que no es varen poder tramitar al seu moment, fent-hi constar la seva 
conformitat, la necessitat de les unitats per a l’execució de la prestació, que els preus 
aplicats són correctes i que no existeix impediment o limitació alguna per a la imputació 
de la despesa al pressupost de l’exercici corrent:  
 
- Fra. núm. 8455923 de 01/10/2012 per un import de 388,85 €, amb el 21 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa THYSSENKRUPP ELEVADORES, S.L.U., amb CIF B46001897 i 
domicili al carrer Camp Redó, 14, 07010 Palma de Mallorca.   
- Fra. núm. 8486943 de 01/12/2012 per un import de 194,42 €, amb el 21 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa THYSSENKRUPP ELEVADORES, S.L.U., amb CIF B46001897 i 
domicili al carrer Camp Redó, 14, 07010 Palma de Mallorca.   
 
S’adjunta informe favorable de Intervenció. 
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De tot això resulta la següent relació de factures: 
 

N. de registre N. de Factura Data Fac. 
Import 
total 

CIF Nom empresa 

F/2012/24281 02009002430 31/05/2009 8.690,18 B57208878 MAC INSULAR S.L. 

F/2012/24286 02009002429 31/05/2009 3.192,46 B57208878 MAC INSULAR S.L. 

F/2012/24271 02009003054 30/06/2009 3.310,69 B57208878 MAC INSULAR S.L. 

F/2012/17743 FAC9007090 26/10/2009 212,45 B07542673 
POTENCIA  
ALQUILER DE 
MAQUINARIA S.L. 

F/2012/16036 52239 15/12/2009 31,10 A07004864 
DIELECTRO BALEAR 
SA 

F/2012/17744 02009007089 31/12/2009 629,87 B57208878 MAC INSULAR S.L. 

F/2012/16034 8922 08/04/2010 3.828,27 A07004864 
DIELECTRO BALEAR 
SA 

F/2012/17745 02010002351 30/05/2010 1.012,05 B57208878 MAC INSULAR S.L. 

F/2012/17707 FAR1001625 30/06/2010 105,24 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/17708 FAR1001626 30/06/2010 105,24 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/17711 FAR1001722 31/07/2010 93,23 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/17712 FAR1001723 31/07/2010 154,25 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/17713 FAR1003005 21/12/2010 225,05 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/15695 950602862 01/01/2011 671,79 A28791069 
KONE ELEVADORES, 
S.A. 

F/2012/17714 FAR1100007 28/01/2011 225,05 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/16032 1893 31/01/2011 1.300,70 A07004864 
DIELECTRO BALEAR 
SA 

F/2012/17715 FAR1100058 31/01/2011 295,85 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/17716 FAR1100059 31/01/2011 313,55 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/17717 FAR1100061 31/01/2011 203,90 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/17718 FAR1100419 28/02/2011 225,05 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/17719 FAR1100420 28/02/2011 225,05 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/17720 FAR1100575 31/03/2011 225,05 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/17721 FAR1100576 31/03/2011 225,05 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/17738 FAR1100816 30/04/2011 45,01 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/17739 FAR1100817 30/04/2011 36,70 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/16027 12189 15/05/2011 139,75 A07004864 
DIELECTRO BALEAR 
SA 

F/2012/16025 13754 31/05/2011 77,28 A07004864 
DIELECTRO BALEAR 
SA 

F/2012/17740 FAF1100393 31/05/2011 923,30 B07542673 
POTENCIA  
ALQUILER DE 
MAQUINARIA S.L. 
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F/2012/2536 FAR1101077 31/05/2011 88,28 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/15696 950662467 30/06/2011 1.411,11 A28791069 
KONE ELEVADORES, 
S.A. 

F/2012/15697 950700701 30/09/2011 1.411,11 A28791069 
KONE ELEVADORES, 
S.A. 

F/2012/17741 FAF1100632 10/10/2011 1.245,93 B07542673 
POTENCIA  
ALQUILER DE 
MAQUINARIA S.L. 

F/2012/15698 950736220 01/12/2011 1.168,34 A28791069 
KONE ELEVADORES, 
S.A. 

F/2012/15880 11/02/003871 22/12/2011 139,45 B07088826 
BALEAR DE 
ASCENSORES, SL 

F/2012/17742 FSC1100795 31/12/2011 462,11 B07542673 
POTENCIA  
ALQUILER DE 
MAQUINARIA S.L. 

F/2012/2357 P-320006 01/02/2012 4.577,52 A07115934 
AGLOMERADOS 
MALLORCA S.A. 

F/2012/17722 FAR1100815 30/04/2012 85,46 B07779416 RENT MODUL, SL 

F/2012/18759 1 01/07/2012 2.950,00 09323302E 
DAVID JUNQUERA 
ALONSO 

F/2012/24508 2 31/08/2012 1.905,19 09323302E 
DAVID JUNQUERA 
ALONSO 

F/2012/15029 5904 29/09/2012 63,49 E57299109 
FERRETERIA LA 
CENTRAL CB 

F/2012/15080 5903 29/09/2012 18,46 E57299109 
FERRETERIA LA 
CENTRAL CB 

F/2012/15158 23F079783 01/10/2012 143,41 A48148647 

SERVICIOS 
CONTENEDORES 
HIGIENICOS  
SANITARIOS 

F/2012/24811 8455923 01/10/2012 388,85 B46001897 
THYSSENKRUPP 
ELEVADORES S.L. 

F/2012/15373 781 08/10/2012 719,19 B57492324 

INSTALACION Y 
MANTENIMIENTO  
ASCENSORES MP 
BALEARES S.L. 

F/2012/15374 816 08/10/2012 391,77 B57492324 

INSTALACION Y 
MANTENIMIENTO  
ASCENSORES MP 
BALEARES S.L. 

F/2012/15879 5968 31/10/2012 21,44 E57299109 
FERRETERIA LA 
CENTRAL CB 

F/2012/16193 5969 31/10/2012 437,95 E57299109 
FERRETERIA LA 
CENTRAL CB 

F/2012/16194 5967 31/10/2012 183,57 E57299109 
FERRETERIA LA 
CENTRAL CB 

F/2012/18025 6029 30/11/2012 173,55 E57299109 FERRETERIA LA 
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CENTRAL CB 

F/2012/18621 FPA 21637 30/11/2012 112,55 B07122401 
LORENZO REYNES 
SL.  HONDA 
MAQUINARIA 

F/2012/18622 FPA 21638 30/11/2012 89,32 B07122401 
LORENZO REYNES 
SL.  HONDA 
MAQUINARIA 

F/2012/18754 EA 120385 30/11/2012 5.000,89 A57115701 
CONTRATAS 
BARTOLOME 
RAMON,S.A. 

F/2012/18755 F 94796 30/11/2012 40,73 B57414187 
BONGRUP 
BALEARES SL. 

F/2012/18756 F 94794 30/11/2012 15,71 B57414187 
BONGRUP 
BALEARES SL. 

F/2012/24323 28616 30/11/2012 901,38 A07004864 
DIELECTRO BALEAR 
SA 

F/2012/24339 28615 30/11/2012 52,27 A07004864 
DIELECTRO BALEAR 
SA 

F/2012/24813 02012004503 30/11/2012 96,42 B57208878 MAC INSULAR S.L. 

F/2012/24810 8486943 01/12/2012 194,42 B46001897 
THYSSENKRUPP 
ELEVADORES S.L. 

F/2012/18092 2605214 11/12/2012 7.572,28 A28517308 EULEN S.A. 

F/2012/18509 12/13 11/12/2012 1.200,00 G07089600 GOB 

F/2012/18433 12E156058 12/12/2012 9.508,02 A38075750 
GESTIÓN DEL 
MEDIO RURAL DE 
CANARIAS, SAU 

F/2012/24331 A-190 14/12/2012 451,73 B57672305 
TRAGINERS 
SERVICIOS 
MECANICOS SL 

F/2012/24809 3 24/12/2012 629,20 09323302E 
DAVID JUNQUERA 
ALONSO 

F/2012/19199 N-1068/2012 27/12/2012 462,83 B57518516 
INTEGRAL DE 
INSTALACIONES 
MECÁNICAS S.L. 

F/2012/19200 N-1069/2012 27/12/2012 1.056,74 B57518516 
INTEGRAL DE 
INSTALACIONES 
MECÁNICAS S.L. 

F/2012/19205 N-1071/2012 27/12/2012 1.056,74 B57518516 
INTEGRAL DE 
INSTALACIONES 
MECÁNICAS S.L. 

F/2012/24322 R02121104 31/12/2012 40,90 A28057537 
HISPANOMOCION 
SA. 

F/2012/24324 33590 31/12/2012 77,88 B07917487 
RECAMBIOS MIGUEL 
Y BALDO, S.L. 

F/2012/24328 2012/1/196890 31/12/2012 14,08 A41014523 
EUROMASTER 
AUTOMOCION Y 
SERVICIOS SA 
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F/2012/24334 11146 31/12/2012 136,77 A07260979 EQUIPAMOVIL SA 

F/2012/24337 F70612 31/12/2012 368,75 B07735624 
COMERCIAL DEL 
RECAMBIO 
MASSANET S.L. 

 950886413 18/10/2012 -470,37 A28791069 
KONE ELEVADORES 
SA 

 950886449 18/10/2012 -227,60 A28791069 
KONE ELEVADORES 
SA 

SUMA TOTAL DE LES FACTURES 63.582,96   

 
Per tot això, atesa la necessitat d’abonar les dites factures, d’acord amb el que 
estableixen l’art. 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local; arts. 22 a 27 de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú; l’art. 176 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprovà el Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals; la Base 29 de les d’execució del Pressupost municipal 
de 2013; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament, aprovat 
el dia 29 de juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament d’Organització, funcionament 
i règim jurídic de les corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, 
Economia i Recursos humans, propòs al Ple l’adopció del següent  
 
A C O R D 
 
1r. Reconèixer el deute a les empreses que a continuació s´assenyalen pel valor 
corresponent a les factures que igualment es relacionen, acordant l´abonament de 
les mateixes a les respectives empreses creditores amb càrrec a les partides que en 
cada cas s´indiquen; tot això atesos els informes del Servei d’Edificis Municipals de 
data 23/01/2013 (annex I), 16/01/2013 (annex II), 17/01/2013 (annex VII, VIII i IX), 
10/01/2013 (annex X), 11/01/2013 (annex XI, XII i XIII), 14/01/2013 (annex XIV), 
24/01/2013 (annex XV i XVI), 4/02/2013 (annex XXXIII), els del Servei de logística 
de data 23/01/2013 (annex III, IV, V, VI, XVIII al XXII), 24/01/2013 (annex XVII i 
XXIII), 30/01/2013 (annex XXXII) i els del Servei de Parcs i Jardins de data 
16/01/2013 (annex XXIV, XXV), 17/01/2013 (annex XXVI al XXX) i 29/01/2013 
(annex XXXI), i atès l’informe favorable d’Intervenció:  
 
- (Annex I) Un total de 15.193,33 €, amb càrrec a la partida 2013.11.16905.20900 
LOGÍSTICA-CANON PER GESTIÓ DE RESIDUS: 
 
- Fra. núm. 02009003054 de 30/06/2009 per un import de 3.310,69 €, amb el 7 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa MAC INSULAR, S.L., amb NIF B57208878 i domicili 
al camí Romaní, 2, polígon Ses Veles, 07193 Bunyola.   
- Fra. núm. 02009002430 de 31/05/2009 per un import de 8.690,18 €, amb el 7 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa MAC INSULAR, S.L., amb NIF B57208878 i domicili 
al camí Romaní, 2, polígon Ses Veles, 07193 Bunyola.   
- Fra. núm. 02009002429 de 31/05/2009 per un import de 3.192.46 €, amb el 7 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa MAC INSULAR, S.L., amb NIF B57208878 i domicili 
al camí Romaní, 2, polígon Ses Veles, 07193 Bunyola.   
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- (Annex II) Un total de 4.662,35 € amb càrrec a la partida 11 93501 21301 
EDIF.MUNICIPALS. CONSERVACIÓ I REPARACIÓ MAQUINARIA . 
INSTAL·LACIONS ASCENSORS, per causa de les factures d’abonament resulta 
un import líquid a abonar de 3.964,38 €, IVA inclòs.  
 
-Fra. 950602862 de 01/01/2011 per un import de 671,79 €, amb el 18 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa KONE ELEVADORES, S.A., amb CIF A28791069 i domicili 
al C/ Albasanz, 15 Edif.B-1a pl., 28037 MADRID.  
-Fra. 950662467 de 30/06/2011 per un import de 1.411,11 €, amb el 18 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa KONE ELEVADORES, S.A., amb CIF A28791069 i domicili 
al C/ Albasanz, 15 Edif.B-1a pl., 28037 MADRID.  
-Fra. 950886413 de 18/10/2012 per un import NEGATIU de -470,37 €, amb el 18 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa KONE ELEVADORES, S.A., amb CIF A28791069 i 
domicili al C/ Albasanz, 15 Edif.B-1a pl., 28037 MADRID.  
-Fra. 950700701 de 30/09/2011 per un import de 1.411,11 €, amb el 18 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa KONE ELEVADORES, S.A., amb CIF A28791069 i domicili 
al C/ Albasanz, 15 Edif.B-1a pl., 28037 MADRID.  
-Fra. 950736220 de 01/12/2011 per un import de 1.168,34 €, amb el 18 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa KONE ELEVADORES, S.A., amb CIF A28791069 i domicili 
al C/ Albasanz, 15 Edif.B-1a pl., 28037 MADRID. 
 -Fra. 950886449 de 18/10/2012 per un import NEGATIU de -227,60 €, amb el 18 
% d’IVA inclòs, de l’empresa KONE ELEVADORES, S.A., amb CIF A28791069 i 
domicili al C/ Albasanz, 15 Edif.B-1a pl., 28037 MADRID. 
 
- (Annex III) Un total de 639,98 € amb càrrec a la partida 2013 11 16905 22199 
LOGÍSTICA.- SUBM. MATERIALS DIVERSOS: 
 
-Fra. 5903 de 29/9/2012 per un import de 18,46€, amb el 21 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa FERRETERÍA LA CENTRAL C.B., amb CIF E57299109 i domicili al 
carrer San Magín, 37, 07013 Palma de Mallorca. 
-Fra. 5967 de 31/10/2012 per un import de 183,57€, amb el 21% d’IVA inclòs, de 
l’empresa FERRETERIA LA CENTRAL, C.B., amb CIF E57299109 i domicili al 
carrer Sant Magí, 37, 07013 Palma de Mallorca. 
-Fra. 5969 de 31/10/2012 per un import de 437,95€, amb el 21% d’IVA inclòs, de 
l’empresa FERRETERIA LA CENTRAL, C.B., amb CIF E57299109 i domicili al 
carrer Sant Magí, 37, 07013 Palma de Mallorca. 
 
- (Annex IV) Un total de 1.641,92 € amb càrrec a la partida 2013 11 16905 20900 
LOGÍSTICA.- CANON PER GESTIÓ DE RESIDUS:  
 
-Fra. 02009007089 de 31/12/2009 per un import de 629,87€, amb el 7% d’IVA 
inclòs, de l’empresa MAC INSULAR, S.L., amb NIF B57208878 i domicili al camí 
Romaní, 2, polígon Ses Veles, 07193 Bunyola.   
-Fra. 02010002351 de 30/05/2010 per un import de 1.012,05€, amb el 7% d’IVA 
inclòs, de l’empresa MAC INSULAR, S.L., amb NIF B57208878 i domicili al camí 
Romaní, 2, polígon Ses Veles, 07193 Bunyola.  
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- (Annex V) Un total de 2.843,79 € amb càrrec a la partida 2013 11 16905 20400 
LOGÍSTICA.- LLOGUER MATERIAL TRANSPORT: 
  
-Fra. FAC9007090 de 26/10/2009 per un import de 212,45€, amb el 16% d’IVA 
inclòs, de l’empresa POTENCIA ALQUILER DE MAQUINARI A, S.L., amb CIF 
B07542673 i domicili al carrer Gremi Fusters, 6, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAF1100393 de 30/06/2011 per un import de 923,30€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa POTENCIA ALQUILER DE MAQUINARI A, S.L., amb CIF 
B07542673 i domicili al carrer Gremi Fusters, 6, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAF1100632 de 10/10/2011 per un import de 1.245,93€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa POTENCIA ALQUILER DE MAQUINARI A, S.L., amb CIF 
B07542673 i domicili al carrer Gremi Fusters, 6, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FSC1100795 de 31/12/2011 per un import de 462,11€, amb el 8% d’IVA 
inclòs, de l’empresa POTENCIA ALQUILER DE MAQUINARI A, S.L., amb CIF 
B07542673 i domicili al carrer Gremi Fusters, 6, 07009 Palma de Mallorca. 
 
- (Annex VI) Un total de 2.877,01 € amb càrrec a la partida 2013 11 16905 20400 
LOGÍSTICA.- LLOGUER MATERIAL TRANSPORT:  
 
-Fra. FAR1001625 de 30/06/2010 per un import de 105,24€, amb el 16% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1001626 de 30/06/2010 per un import de 105,24€, amb el 16% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1001722 de 31/07/2010 per un import de 93,23€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1001723 de 31/07/2010 per un import de 154,25€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1003005 de 31/12/2010 per un import de 225,05€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100007 de 28/01/2011 per un import de 225,05€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100058 de 31/01/2011 per un import de 295,85€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100059 de 31/01/2011 per un import de 313,55€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100061 de 31/01/2011 per un import de 203,90€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
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-Fra. FAR1100419 de 28/02/2011 per un import de 225,05€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100420 de 28/02/2011 per un import de 225,05€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100575 de 31/03/2011 per un import de 225,05€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100576 de 31/03/2011 per un import de 225,05€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100815 de 30/04/2011 per un import de 85,46€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100816 de 30/04/2011 per un import de 45,01€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1100817 de 30/04/2011 per un import de 36,70€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. FAR1101077 de 31/05/2011 per un import de 88,28€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa RENT MODUL, S.L., amb CIF B07779416 i domicili al carrer 
Gremi Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
 
- (Annex VII) Un total de 258,48 € amb càrrec a la partida 11 93501 21209 
EDIFICIS.- DESPESES DIVERSES CONSERVAC.:  
 
-Fra. 5904 de 29/9/2012 per un import de 63,49€, amb el 21 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa FERRETERÍA LA CENTRAL C.B., amb CIF E57299109 i domicili al 
carrer Sant Magí, 37, 07013 Palma de Mallorca. 
-Fra. 5968 de 31/10/2012 per un import de 21,44€, amb el 21% d’IVA inclòs, de 
l’empresa FERRETERIA LA CENTRAL, C.B., amb CIF E57299109 i domicili al 
carrer Sant Magí, 37, 07013 Palma de Mallorca. 
-Fra. 6029 de 30/11/2012 per un import de 173,55€, amb el 21% d’IVA inclòs, de 
l’empresa FERRETERIA LA CENTRAL, C.B., amb CIF E57299109 i domicili al 
carrer Sant Magí, 37, 07013 Palma de Mallorca. 
 
- (Annex VIII) Un total de 139,45 € amb càrrec a la partida 11 93501 21301 
EDIFICIS.- CONSERV. I REPAR. MAQ. I INST.ASCENSORS: 
 
-Fra. 11/02/003871 de 22/12/2011 per un import de 139,45€, amb el 18 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa BALEAR DE ASCENSORES S.L., amb CIF B07088826 i 
domicili al carrer Licorers, 163, nave 15, Pol. Ind. Marratxí, 07141 Palma de 
Mallorca. 
 
- (Annex IX) Un total de 1.548,83 € amb càrrec a la partida 11 93501 21209 
EDIFICIS.- DESPESES DIVERSES CONSERV. I MANTENIMENT : 
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-Fra. 52239 de 15/12/2009 per un import de 31,10€, amb el 16 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa DIELECTRO BALEAR S.A.U., amb CIF A07004864 i domicili al 
carrer Gremi Fusters, 43, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. 1893 de 31/01/2011 per un import de 1.300,70€, amb el 18 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa DIELECTRO BALEAR S.A.U., amb CIF A07004864 i domicili al 
carrer Gremi Fusters, 43, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. 12189 de 15/05/2011 per un import de 139,75€, amb el 18 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa DIELECTRO BALEAR S.A.U., amb CIF A07004864 i domicili al 
carrer Gremi Fusters, 43, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. 13754 de 31/05/2011 per un import de 77,28€, amb el 18 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa DIELECTRO BALEAR S.A.U., amb CIF A07004864 i domicili al 
carrer Gremi Fusters, 43, 07009 Palma de Mallorca. 
 
- (Annex X) Un total de 1.110,96 € amb càrrec a la partida 11 93501 21301 EDIF. 
MUNICIPALS.- EQUIPAMENTS I INSTAL. ASCENSORS:  
 
- Fra. núm. 816 de 8/10/2012 per un import de 391,77 €, amb el 21 % d’IVA inclòs, 
de l’empresa INSTALACIÓN Y MANTENIMIENTO ASCENSORES  MP 
BALEARES, S.L., amb CIF B57492324 i domicili a C/ Travesía de Jesús, 3 – local 
B, 07010 Palma de Mallorca.   
- Fra. núm. 781 de 8/10/2012 per un import de 719,19 €, amb el 21 % d’IVA inclòs, 
de l’empresa INSTALACIÓN Y MANTENIMIENTO ASCENSORES  MP 
BALEARES, S.L., amb CIF B57492324 i domicili a C/ Travesía de Jesús, 3 – local 
B, 07010 Palma de Mallorca.   
 
- (Annex XI) Un total de 56,44 € amb càrrec a la partida 11 93501 21209 
EDIFICIS.- DESPESES DIVERSES CONSERV.:  
 
-Fra. F 94794 de 30/11/2012 per un import de 15,71 €, amb el 21 % d’IVA inclòs, 
de l’empresa BONGRUP BALEARES, S.L., amb CIF B57414187 i domicili al C/ 
Gremi Sabaters, 45, 07009 Palma de Mallorca.  
-Fra. F 94796 de 30/11/2012 per un import de 40,73 €, amb el 21 % d’IVA inclòs, 
de l’empresa BONGRUP BALEARES, S.L., amb CIF B57414187 i domicili al C/ 
Gremi Sabaters, 45, 07009 Palma de Mallorca.  
 
- (Annex XII) Un total de 143,41 € amb càrrec a la partida 11 93501 21200 EDIF. 
MUNICIPALS.- CONTRAC. MANTE. EDIFI. MPALS:  
 
-Fra 23F079783 de 1/10/2012 per un import de 143,41 €, amb el 21 % d’IVA inclòs, 
de l’empresa SERVICIO DE CONTENEDORES HIGIÉNICO SANITARIOS, 
S.A.U., amb CIF A-48148647 i domicili al C/ Andrés Isasi, 11, bajo-dcha, 48012 
Bilbao (Vizcaya). 
 
- (Annex XIII) Un total de 2.576,31 € amb càrrec a la partida 11 93501 21300 
EDIF. CONSERVACIÓ I REPARACIÓ MAQUINARIA I INSTAL·L ACIÓ AIRE 
CONDICIONAT:  
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-Fra. N-1068/2012 de 27/12/2012 per un import de 462,83 €, amb el 21 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa INTEGRAL DE INSTALACIONES MECÁ NICAS, S.L., amb 
CIF B57518516 i domicili a Parcel·la 37, local 3, 1r pis, Polígon industrial Son 
Llaüt, 07320 Santa Maria del Camí.  
-Fra. N-1069/2012 de 27/12/2012 per un import de 1.056,74 €, amb el 21 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa INTEGRAL DE INSTALACIONES MECÁ NICAS, S.L., amb 
CIF B57518516 i domicili a Parcel·la 37, local 3, 1r pis, Polígon industrial Son 
Llaüt, 07320 Santa Maria del Camí.  
-Fra. N-1071/2012 de 27/12/2012 per un import de 1.056,74 €, amb el 21 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa INTEGRAL DE INSTALACIONES MECÁ NICAS, S.L., amb 
CIF B57518516 i domicili a Parcel·la 37, local 3, 1r pis, Polígon industrial Son 
Llaüt, 07320 Santa Maria del Camí.  
 
- (Annex XIV) Un total de 5.000,89 € amb càrrec a la partida 11 93501 21200 
EDIFICIS MUNICIPALS. CONTRACT. MANT. EDIFICIS MUNIC IPALS:  
 
-Fra. EA 120385 de 30/11/2012 per un import de 5.000,89 €, amb el 21 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA., amb CIF A-
57/115701 i domicili a Francesc M. de los Herreros, 26-1r, dreta, 07005 Palma de 
Mallorca.  
 
- (Annex XV) Un total de 52,27 € amb càrrec a la partida 11 93501 21209 
EDIFICIS. DESPESES DIVERSES CONSERV. I MANTENIMENT. 
 
-Factura núm. 28615 de data 30/11/2012 per un import de 52,27 €, amb el 21 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa DIELECTRO BALEAR, SAU., amb CIF A-07004864 i 
domicili al C/ Gremio Carpinteros, 43, Polígono de Son Castelló, 07009 de Palma 
de Mallorca. 
 
- (Annex XVI) Un total de 3.828,27 € amb càrrec a la partida 11 93501 21209 
EDIFICIS. DESPESES DIVERSES CONSERV. I MANTENIMENT. 
  
-Factura núm. 8922 de data 8/4/2010 per un import de 3.828,27 €, amb el 16 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa DIELECTRO BALEAR, SAU., amb CIF A-07004864 i 
domicili al C/ Gremio Carpinteros, 43, Polígono de Son Castelló, 07009 de Palma 
de Mallorca. 
 
- (Annex XVII) Un total de 368,75 € amb càrrec a la partida 2013 11 16905 21400 
LOGÍSTICA. REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
 
-Factura núm. 70612 de data 31/12/2012 per un import de 368,75 €, amb el 21 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa COMERCIAL DEL RECAMBIO M ASSANET SL., 
amb CIF B-07735624 i domicili al C/ Vial Son Rigo, 6, Polígono de Son Castelló, 
07009 de Palma de Mallorca. 
 
- (Annex XVIII) Un total de 136,77 € amb càrrec a la partida 2013 11 16905 21400 
LOGÍSTICA. REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
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-Factura núm. 11146 de data 31/12/2012 per un import de 136,77 €, amb el 21 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa EQUIPAMOVIL, SA., amb CI F A-07/260979 i domicili 
al C/ Gremi Fusters, 20, Polígono de Son Castelló, 07009 de Palma de Mallorca. 
 
- (Annex XIX) Un total de 451,73€ amb càrrec a la partida 2013 11 16905 21400 
LOGÍSTICA. REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
 
-Factura núm. A-190 de data 14/12/2012 per un import de 451,73 €, amb el 21 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa TRAGINERS SERVICIOS MECÁNICOS, SL., amb 
CIF B-57672305 i domicili al C/ Traginers d’oli, 3, 07009 de Palma de Mallorca. 
 
- (Annex XX) Un total de 14,08 € amb càrrec a la partida 2013 11 16905 21400 
LOGÍSTICA. REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
 
-Factura núm. 2012/1/196.890 de data 31/12/2012 per un import de 14,08 €, amb el 
21 % d’IVA inclòs, de l’empresa EUROMASTER AUTOMOCI ÓN Y 
SERVICIOS, SA. (Sociedad Unipersonal), amb CIF A-41014523 i domicili al C/ 
Albarracín, 34, 28037 Madrid. 
 
- (Annex XXI) Un total de 77,88 € amb càrrec a la partida 2013 11 16905 21400 
LOGÍSTICA. REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
 
-Factura núm. 33.590 de data 31/12/2012 per un import de 77,88 €, amb el 21 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa RECAMBIOS MIGUEL Y BALDO , SL., amb CIF B-
07917487 i domicili al C/ Gremio Toneleros, 36, Nave F-1, Polígono Son Castelló, 
07009 Palma de Mallorca. 
 
- (Annex XXII) Un total de 901,38 € amb càrrec a la partida 2013 11 16905 22199 
LOGÍSTICA. SUBMINISTRAMENT DE MATERIALS DIVERSOS. 
 
-Factura núm. 28616 de data 30/11/2012 per un import de 901,38 €, amb el 21 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa DIELECTRO BALEAR, SAU., amb CIF A-07004864 i 
domicili al C/ Gremio Carpinteros, 43, Polígono de Son Castelló, 07009 de Palma 
de Mallorca. 
 
- (Annex XXIII) Un total de 40,90 € amb càrrec a la partida 2013 11 16905 21400 
LOGÍSTICA. REPARACIÓ I CONSERVACIÓ DE VEHICLES. 
 
-Factura núm. RO2121104 de data 31/12/2012 per un import de 40,90 €, amb el 21 
% d’IVA inclòs, de l’empresa HISPANOMOCIÓN, SA., amb CIF A-28057537 i 
domicili al C/ Aragó, 191, 07008 Palma de Mallorca. 
 
- (Annex XXIV) Un total de 1.200,00 € amb càrrec a la partida 2013 11 17103 
22759 PARCS I JARDINS.- DESPESES DIVERSES HORTS URBANS. 
 
-Factura núm. 12/13 de data 11/12/2012 per un import de 1.200,00 €, (activitat 
exempta d’IVA, Llei IVA, article 20.1 8è) de l’empresa GRUP BALEAR 
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D’ORNITOLOGIA I DEFENSA DE LA NATURALESA, amb CIF G -07089600 i 
domicili al C/ Manuel Sanchis Guarner, 10, baix, 07004 Palma de Mallorca. 
 
- (Annex XXV) Un total de 7.572,28 € amb càrrec a la partida 2013 11 17103 61101 
PARCS I JARDINS.- PROJECTES INVERSIONS VARIS. 
 
-Factura núm. 2605214 de data 11/12/2012 per un import de 7.572,28 €, amb el 
21% d’IVA inclòs, de l’empresa EULEN, SA., amb CIF A-28517308 i domicili al 
C/ Gremi de Passamaners, 6, Polígon industrial Son Rossinyol, 07009 Palma de 
Mallorca. 
 
- (Annex XXVI) Un total de 4.577,52 € amb càrrec a la partida 2013 11 17103 
22759 PARCS I JARDINS.- DESPESES DIVERSES HORTS URBANS. 
 
-Factura núm. P-320006 de data 1/2/2012 per un import de 4.577,52 €, amb el 18% 
d’IVA inclòs, de l’empresa AGLOMERADOS MALLORCA, SA ., amb CIF A-
07115934 i domicili al Camí de Llucmajor, s/n, Parque de servicios Sa Tapia, 
07007 Palma de Mallorca. 
 
- (Annex XXVII) Un total de 201,87 € amb càrrec a la partida 2013 11 17103 21309 
PARCS I JARDINS.- DESPESES DIVERSES DE CONSERVACIÓ. 
 
-Factura núm. 21637, de data 30/11/2012 per un import de 112,55 €, amb el 21% 
d’IVA inclòs, de l’empresa LORENZO REYNES, SL., amb CIF B-07122401 i 
domicili al C/ 16 de Julio, 11, Polígon de Son Castelló, 07009 Palma de Mallorca. 
-Factura núm. 21638, de data 30/11/2012 per un import de 89,32 €, amb el 21% 
d’IVA inclòs, de l’empresa LORENZO REYNES, SL., amb CIF B-07122401 i 
domicili al C/ 16 de Julio, 11, Polígon de Son Castelló, 07009 Palma de Mallorca. 
 
- (Annex XXVIII) Un total de 1.905,19 € amb càrrec a la partida 2013 11 17103 
22759 PARCS I JARDINS.- DESPESES DIVERSES HORTS URBANS. 
 
 -Factura núm. 2 de data 31/8/2012 per un import de 1.905,19 €, amb el 18% 
d’IVA inclòs, de DAVID JUNQUERA ALONSO, amb NIF 09.323.302-E i domicili 
al C/ Màlaga, 18, 2n-A, 07181 Son Caliu – Palmanova (CALVIÀ). 
 
- (Annex XXIX) Un total de 2.950,00€ amb càrrec a la partida 2013 11 17103 22759 
PARCS I JARDINS.- DESPESES DIVERSES HORTS URBANS. 
 
-Factura núm. 1 de data 1/7/2012 per un import de 2.950,00 €, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de DAVID JUNQUERA ALONSO, amb NIF 09.323.302-E i domicili al C/ 
Màlaga, 18, 2n-A, 07181 Son Caliu – Palmanova (CALVIÀ) 
 
- (Annex XXX) Un total de 629,20 € amb càrrec a la partida 2013 11 17103 22759 
PARCS I JARDINS.- DESPESES DIVERSES HORTS URBANS. 
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-Factura núm. 3 de data 24/12/2012 per un import de 629,20 €, amb el 21% d’IVA 
inclòs, de DAVID JUNQUERA ALONSO, amb NIF 09.323.302-E i domicili al C/ 
Màlaga, 18, 2n-A, 07181 Son Caliu – Palmanova (CALVIÀ) 
     
- (Annex XXXI) Un total de 96,42 € amb càrrec a la partida 2013.11.16905.20900 
LOGÍSTICA-CANON PER GESTIÓ DE RESIDUS.  
- Fra. núm. 02012004503 de 30/11/2012 per un import de 96,42 €, amb el 10 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa MAC INSULAR, S.L., amb NIF B57208878 i domicili 
al camí Romaní, 2, polígon Ses Veles, 07193 Bunyola.   
 
- (Annex XXXII) Un total de 583,27 € amb càrrec a la partida 2013.11.93501.21301 
EDIF. MUNICIPALS.- EQUIPAMENTS I INSTAL. ASCENSORS:  
- Fra. núm. 8455923 de 01/10/2012 per un import de 388,85 €, amb el 21 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa THYSSENKRUPP ELEVADORES, S.L.U., amb CIF 
B46001897 i domicili al carrer Camp Redó, 14, 07010 Palma de Mallorca.   
- Fra. núm. 8486943 de 01/12/2012 per un import de 194,42 €, amb el 21 % d’IVA 
inclòs, de l’empresa THYSSENKRUPP ELEVADORES, S.L.U., amb CIF 
B46001897 i domicili al carrer Camp Redó, 14, 07010 Palma de Mallorca.   
      
2n. Comunicar el present acord a les empreses interessades i a les seccions de 
Comptabilitat i Intervenció.  
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
16. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a proveïdors de l’Àrea de 
 Cultura i Esports per import de 8.365’91€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
1. Reconèixer i abonar el deute per un total VUIT MIL TRES-CENTS 
SEIXANTA-CINC EUROS AMB NORANTA-UN CÈNTIMS (8.365,9 1€), IVA 
inclòs, a UTE COIBSA SERVICE, CIF U57592602, amb domicili al carrer 
d’Eusebi Estada, 70 baixos – 07004, corresponent a la factura MEM-1140, de 15 de 
febrer de 2010, per les feines de pintat de la façana de la biblioteca de Son Roca 
l’any 2010, amb càrrec a la partida 03.33200.21200 del vigent Pressupost de 
Despeses. 
2. Comunicar-ho a la Intervenció Municipal i a l’interessat. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
17. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 2 de suplement de crèdit 
 finançat amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la 
 Corporació per a 2013. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
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El que subscriu, regidor d’Economia, Hisenda i Innovació, justificant les circumstàncies 
que motiven la tramitació del present expedient de crèdit núm. 2 de suplement de crèdit  
finançat amb baixes de crèdit en el pressupost propi de la corporació per a 2013, emet la 
següent 
 
MEMÒRIA 
 
Per part del servei jurídic administratiu de gestió urbanística s’ha donat trasllat de l’auto 
de la Sala contenciosa- administrativa del TSJIB de data 17 de gener de 2013, el qual 
reclama a l’Ajuntament de Palma l’execució de la sentència dictada pel TSJIB en el 
P.O. 572/2010. 
La quantitat reclamada ascendeix a 142.537,25 € en concepte d’interessos dels articles 
56 i 57 de la LEF més la suma dels interessos devengats des del 28 de maig de 2010. 
 
Atès que el Fons de contingència, segons l’article 31 de la Llei 2/2012, de 27 d’abril, 
Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, es crea a fi de incloure al pressupost 
una dotació diferenciada dels crèdits pressupostaries, que es destinarà a atendre 
necessitats inajornables de caràcter no discrecional i no previstes al pressupost 
inicialment aprovat, com ara l’execució de la sentència del TSJIB dictada en el P.O. 
572/2010 relativa a l’expedient d’expropiació A.A.5, ubicada en el C/ Socors, 28, dins 
l’àmbit del PEPRI Sa Gerreria. 
  
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 
d’abril, la base 8na. i 15 de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2013, 
l’art. 127, apartat 1.b, de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 
11/99 de 21 d’abril i per la llei 57/03 de 16 de desembre,  i el Decret 5309 de 26 de març 
de 2012, d’organització dels serveis administratius de l’Ajuntament, s’eleva  al  Ple de 
l’Ajuntament, prèvia aprovació per la Junta de Govern,  la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT  
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n. 2, de suplement de crèdit finançat amb 
baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 
2013, quedant establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 
A) Augment de despeses 
Aplicació  Descripció   Consig. inicial Augment          Consig. def. 
029310035200 Adm. Financera.- Interessos 
   de demora  200.000,00 114.796,51          314.796,51 
                     ---------------- 
Total augment despeses...                114.796,51 
 
B) Disminució de despeses 
Aplicació   Descripció   Consig. inicial      Dismin.              Consig. def. 
029290050000 Fons de contingència.-  
   Art. 31 LO 2/2012       1.190.928,00   114.796,51 1.076.131,49 
       ------------------- 
Total disminució despeses...       114.796,51 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
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2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta 
corporació, previ anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies 
hàbils. En el cas que no es presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat 
definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients 
per a l’execució de la present resolució. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
18. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 3 de crèdit extraordinari 
 finançat amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la     
 Corporació per a 2013. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El que subscriu, regidor d’Economia, Hisenda i Innovació, justificant les circumstàncies 
que motiven la tramitació del present expedient de modificació de crèdit núm. 3 de 
crèdit  extraordinari  finançat amb baixes de crèdit en el pressupost propi de la 
corporació per a 2013, emet la següent 
 
MEMÒRIA 
 
 Per part del servei jurídic administratiu de gestió urbanística s’ha donat trasllat de 
l’auto de la Sala contenciosa- administrativa del TSJIB de data 17 de gener de 2013, el 
qual reclama a l’Ajuntament de Palma l’execució de la sentència dictada pel TSJIB en 
el P.O. 572/2010. 
La quantitat reclamada ascendeix a 142.537,25 € en concepte d’interessos dels articles 
56 i 57 de la LEF més la suma dels interessos devengats des del 28 de maig de 2010. 
 
Atès que el Fons de contingència, segons l’article 31 de la Llei 2/2012, de 27 d’abril, 
Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, es crea a fi de incloure al pressupost 
una dotació diferenciada dels crèdits pressupostaries, que es destinarà a atendre 
necessitats inajornables de caràcter no discrecional i no previstes al pressupost 
inicialment aprovat, com ara l’execució de la sentència del TSJIB dictada en el P.O. 
572/2010 relativa a l’expedient d’expropiació A.A.5, ubicada en el C/ Socors, 28, dins 
l’àmbit del PEPRI Sa Gerreria. 
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 
d’abril, la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2013, l’art. 
127, apartat 1.b, de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 
21 d’abril i per la llei 57/03 de 16 de desembre,  i el Decret 5309 de 26 de març de 2012, 
d’organització dels serveis administratius de l’Ajuntament, s’eleva  al  Ple de 
l’Ajuntament, prèvia aprovació per la Junta de Govern,  la següent proposta de 
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MODIFICACIÓ DE CREDIT  
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n.3, de crèdit extraordinari finançat amb 
baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 
2013, quedant establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 
A) Augment de despeses 
Aplicació  Descripció   Consig. inicial   Augment Consig. def. 
08 15100 60001  Urbanisme.- Expropiacions 
       0,00   38.721,96  38.721,96 
                 ------------------ 
Total augment despeses...      38.721,96 

 
 
B) Disminució de despeses 
Aplicació   Descripció            Consig.inicial   Dismin.      Consig. Def. 
02929005000 Fons de contingència.- 1.190.928,00     38.721,96           1.152.206,04 
   Art. 31 LO 2/2012                                           --------------- 
Total disminució despeses .....                                            38.721,96 
 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta 
corporació, previ anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies 
hàbils. En el cas que no es presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat 
definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients 
per a l’execució de la present resolució. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
19.  Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 4 de transferència de 
 crèdit  entre  aplicacions pressupostàries en el Pressupost Propi de la 
 Corporació per a 2013. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El que subscriu, regidor d’Economia, Hisenda i Innovació, justificant les circumstàncies 
que motiven la tramitació del present expedient de crèdit núm. 4 de crèdit extraordinari i 
suplement de crèdit  en el  pressupost propi de la corporació per a 2013, emet la següent 
 
MEMÒRIA 
 
Donada la situació de crisi econòmica actual el pressupost del Patronat Municipal de 
l’Habitatge per a  2013 s’ha vist reduït molt considerablement respecte a exercicis 
anteriors resultant insuficient per a poder afrontar els compromisos adquirits pel 
Patronat. 
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El Patronat municipal de l’Habitatge ha sol·licitat amb caràcter d’urgència una major 
dotació pressupostària per un import total de 182.000,00 € per a cobrir els compromisos 
adquirits a les aplicacions destinades a subvencions de lloguers d’habitatges municipals, 
a la de subvencions de lloguers d’habitatges adscrites al programa Palma Habitada  i a 
la de garanties per a impagament de lloguers dels habitatges adscrits al programa Palma 
Habitada.  
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 
d’abril, la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2013, l’art. 
127, apartat 1.b, de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 
21 d’abril i per la llei 57/03 de 16 de desembre,  i el Decret 5309 de 26 de març de 2012, 
d’organització dels serveis administratius de l’Ajuntament, s’eleva  al  Ple de 
l’Ajuntament, prèvia aprovació per la Junta de Govern,  la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT  
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n. 4, de crèdit extraordinari i suplement de 
crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2013, quedant establertes les 
consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 

AUGMENT     

Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits 
inicials 

AUGMENT Crèdit def. 

08 15200 41100 
HABITATGE.- TRANSF. CTS. PATR. MPAL 
HABITATGE 568.000,00 160.290,00 728.290,00 

08 15200 71100 
HABITATGE.- TRANSF. CAPITAL PATR. MPL 
HABITATGE 0,00 21.710,00 21.710,00 

     ----------------  
   TOTAL AUGMENT DE DESPESES  182.000,00  

  

 
 
     

DISMINUCIÓ     

Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits 
inicials 

DISMINUC.  Crèdit def. 

02 92400 22602 PREMSA.- PUBLICITAT I PROPAGANDA 700.000,00 182.000,00 518.000,00 
                       ----------------- 
 TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES      182.000,00 

 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta 
corporació, previ anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies 
hàbils. En el cas que no es presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat 
definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients 
per a l’execució de la present resolució. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
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20.   Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 1 de suplement de crèdit 
 i crèdit extraordinari, en el Pressupost del Patronat Municipal de l’Habitatge 
 per a 2013. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i recursos 
Humans: 
 
El que subscriu, President del Patronat Municipal de l’Habitatge, justificant les 
circumstàncies que motiven la tramitació del present expedient de modificació de crèdit 
número 1, per crèdit extraordinari i suplement de crèdit, en el Pressupost del Patronat per a 
2013, emet la següent: 
 
MEMORIA 

 
Essent urgent i necessari, dins el present exercici, atendre despeses de reparacions, 
subvencions de lloguers municipals i del programa Palma Habitada, garanties d’impagament 
de lloguers del programa Palma Habitada i essent insuficient la consignació establerta en les 
partides pressupostaries corresponents, es necessari suplementar-les. 
Essent també urgent i necessari l’execució d’obres d’agençament de habitatges municipals 
buits i no existint crèdit en el pressupost del Patronat, és necessària  la habilitació de crèdit 
extraordinari per atendre aquestes despeses. 
  
Per tot això es fa necessari fer una modificació de crèdit en el Pressupost del Patronat 
municipal de l’Habitatge per a 2013 de suplementació  de crèdit, en el primer cas, i de 
habilitació de crèdit extraordinari en el segon, mitjançant una major aportació del Pressupost 
de l’Ajuntament, i en aplicació de l’article 158 de la Llei 39/1988 de 28 de desembre, 
reguladora de les Hisendes Locals, l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de 
març, reguladora de les Hisendes Locals, els articles 35 a 38 del RD 500/1990, de 20 d’abril 
de desenvolupament en matèria de pressuposts i la base 8na de les Bases d’execució del 
Pressupost per a 2013, s’eleva al Ple de l’Ajuntament la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CRÈDIT  
 
PRIMER.-  Aprovar la modificació de crèdit, numero 1, de suplement de crèdit i crèdit 
extraordinari, en el Pressupost del Patronat Municipal d’Habitatge per a  2013, 
quedant les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 

A) AUGMENT DE DESPESES 
                                                                                                                                                                                                                               
CONSIGNACIÓ      AUGMENT DE       CONSIGNACIÓ 

PARTIDA                DENOMINACIÓ                      ANTERIOR CRÈDIT      DEFINITIVA 

00.15200.21202  Servei Conserv, Edif. Munpals.        101.070,00            78.290,00                   179.360,00 

00.15310.20201  Garanties impagament Lloguers        15.000,00      15.000,00                      30.000,00 

00.15310.48000 Subv. Lloguers Palma habitada        62.000,00            25.700,00                      87.700,00 

00.15330.48900 Subv. Lloguers Municipals                   63.761,68           41.300,00                    105.081,68 

00.15200.62200 Projectes i Execució d’obres                        0,00             21.710,00                      21.710,00 
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      TOTAL AUGMENT DE DESPESES                                                        182.000,00   

 
B) AUGMENT D’INGRESSOS 

 
                                                                                       CONSIGNACIÓ      AUGMENT DE     ONSIGNACIÓ 

PARTIDA                DENOMINACIÓ                            ANTERIOR CRÈDIT     DEFINITIVA 

400.00       Transf. Ctes.- Aport. Ayto.                             568.000,00                      160.290,00               728.290,00 
 
700.00       Transf. Capital.- Aport. Ayto.                                   0,00                        21.710,00                 21.710,00                

TOTAL AUGMENT D’ INGRESSOS                                                                          182.000,00

   

 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
SEGON.-  Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauló d’anuncis d’aquesta 
Corporació previ anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. 
En el cas que no es presentessin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat 
definitivament 
 
TERCER.- Que es procedeixi a implementar les actuacions procedimentals, 
administratives i comptables adients per a l’execució de la present resolució. 
 
QUART.- Donar compte del present acord al Consell Rector del Patronat Municipal 
de l’Habitatge a la pròxima reunió que es celebri. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
21. Proposta d’aprovació d’adhesió de l’Ajuntament de Palma com a soci a la 
 “Red de Ciudades por la Bicicleta”. 
 
Sr. Reaño Lambea (Biciutat de Mallorca): 
 
“Bon dia a tothom, Sres. Regidors, Molt honorable Sr. Batle, just fa una setmana 
coincidirem alguns dels presents en aquesta sala a la presentació pública de la nostra 
associació, l’associació que tenc l’honor de representar, BICIUTAT DE MALLORCA. 
Els objectius generals que perseguim són la normalització de l’ús de la bicicleta, la 
pacificació del trànsit tant en els entorns urbans, com en els entorns periurbans i la 
transformació de Palma en una ciutat multimodal, tot això amb la intenció de convertir 
Palma en un referent de dinamització turística, econòmica i social, per mitjà de la 
mobilitat sostenible. Per lluitar contra aquesta crisi que tant ens està fent patir, la 
mobilitat sostenible és una de les eines que tenim pel seu impacte sobre la balança 
exterior. Com no pot ser d’un altra manera, la nostra posició respecta a la proposta de 
l’equip de Govern és totalment favorable. Els objectius de la Xarxa de la Ciutats per la 
bicicleta són bàsicament els mateixos que perseguim nosaltres, per tant seria incoherent 
oposar-nos-hi. Però també som conscients dels motius que han dut a aquesta proposta 
de l’equip de Govern durant els darrers mesos els ciclistes hem patit una onada de 
robatoris despietada i hem exigit al Consistori que hi prengui mesures, una de les 
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mesures que exigíem era la creació d’un registre municipal de bicicletes o en el seu 
defecte adherir-nos al Registre Nacional de Bicicletes, i bé, evidentment, com per 
adherir-se al Registre Nacional de Bicicletes que ha estat l’opció que ha triat l’equip de 
Govern és condició “sine qua non” adherir-nos a la Xarxa de Ciutats per la bicicleta, 
pues crec que és força evident que aquesta adhesió s’ha produït sobretot per accedir a 
aquest servei, però nosaltres pensam que l’adhesió a la Xarxa de Ciutats per a la 
Bicicleta no hauria de ser un simple tràmit per accedir a aquest registre, pensam que la 
Xarxa de Ciutats per a la Bicicleta té un impacte polític molt més profund, que no 
s’hauria d’abordar simplement des de una Comissió de Vigilància de la Contractació, 
sinó directament des de la política de mobilitat. L’adhesió a la Xarxa de Ciutats per a la 
Bicicleta no és simplement l’accés al registre, no ha de ser un acta de cara a la galeria, 
sinó tot el contrari, és una proposta ... aquesta proposta ens compromet a jugar a una 
altra lliga, ens compromet a competir, per dir-ho d’una altra manera, amb les ciutats 
punteres de l’Estat, amb les ciutats pioneres d’aquest Estat, en matèria de mobilitat 
sostenible. En conseqüència, es pertinent realitzar la següent pregunta: estarem a 
l’alçada d’aquestes circumstàncies de les expectatives que es generaran? pot ser no és 
qüestió de comparar-nos en ciutats amb llarga tradició dintre d’aquesta xarxa, com ara 
Saragossa, Sevilla, Córdoba que assoleixen quotes molt altes, fins el 10%, pareix que 
fins i tot ciutats petites i desconegudes com ara Albacete, a la qual jo vaig residir durant 
un temps, ens fan ombra, amb menys de la meitat de la població de Palma disposen 
d’una xarxa de via ciclista més gran en quan extensió i en quan a utilitat que la nostra i 
la seva quota modal de l’ús de la bicicleta gaire bé triplica també la de Palma. La Xarxa 
de Ciutats per a la Bicicleta pretén que els seus membres desenvolupin les millors 
pràctiques i siguin símbols de ciutats avançades amb mobilitat sostenible. Si és aquest el 
compromís que l’Ajuntament assumeix en la ciutadania siguin conseqüents senyors 
regidors i desenvolupin d’una vegada per totes una veritable política de promoció de la 
bicicleta com mitjà de transport. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“Bé, nosaltres el que volíem destacar, efectivament, és que aquest document al que ens 
hem subscrit, a aquesta Xarxa de Ciutats per la Bicicleta, els seus objectius són facilitar 
per fer més segura i desenvolupar l’evolució de la bicicleta especialment al medi urbà i 
s’han de dur a terme accions per impulsar que la bicicleta sigui un mitjà de transport. 
Aquesta seguretat és fonamental perquè la bicicleta pugui trobar un espai dins la Ciutat 
però és que Palma és una ciutat amb un potencial que ja el Pla de Mobilitat de 2002 li 
reconeixia i recollia exactament que a l’eixample, en el 2002, eren les dades de 
l’eixample, viuen 200.000 persones, es produeixen en el seu interior 60.000 
desplaçaments amb vehicles privats i 50.000 desplaçaments entre l’eixample i el centre, 
aquestes distàncies es poden recórrer en un màxim de 25 minuts a peu o en 6 minuts 
amb bicicleta. La preocupació per la seguretat i la falta d‘infraestructura són els 
principals obstacles a la generalització de l’ús de la bicicleta dins l’àmbit urbá. 
Evidentment aquesta dificultat encara no l’hem superada, no només no l’hem superada 
sinó que hem de recordar que el carril bici d’avingudes va ser una infraestructura que 
havia generat molta confiança a la gent a l’hora de transitar per una de les vies, una 
artèria fonamental pel desplaçament i màxima seguretat. Sé que a vostè no li agrada que 
li recordem lo del carril d’avingudes, però era i va ser una decisió molt estratègica per 
poder desenvolupar la bicicleta dins aquesta ciutat i és així. Després voldríem també 
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ressaltar que en aquest document que signam hi ha una sèrie de punts que voldríem que 
no oblidéssim, que no oblidéssim de cap de les maneres i és que també en aquest 
document signat el que es demana és que s’intensifiquin les vies de col·laboració en 
totes les parts implicades, especialment en qualsevol entitat que promogui l’ús de la 
bicicleta, per tant, esperam que tenguin ... que compleixin aquest punt i estableixin 
relacions amb aquestes entitats com les que han parlat avui ... BICIUTAT o Palma en 
Bici que poden aportar moltíssimes coses. Evidentment la seguretat és fonamental, per 
tant, és necessari que la proposta ciclocarrers surti ja, Sr. Vallejo, surti ja, perquè la gent 
pugui transitar en seguretat amb les bicicletes i dins aquest apartat de seguretat està la 
personal però també la seguretat de les pròpies bicicletes, els robatoris és un problema, 
és un problema greu, hem estat esperant aquesta setmana un suposat anunci, que no hem 
vist, sobre realment quines passes estaven fent per, realment, donar un missatge a 
aquells que estan robant bicicletes, de què si es roba hi ha conseqüències policials, cosa 
que fins ara crec que aquest missatge no s’ha rebut. Gràcies.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Si gràcies Sr. Batle, nosaltres estam totalment d’acord amb la proposta i per això 
votarem a favor. Creiem que el representant del BICIUTAT DE MALLORCA ha 
definit molt be el que els ciclistes esperen de nosaltres, que és que la bicicleta ja és una 
realitat però que sigui una realitat en millors condicions, per exemple amb el tema dels 
robatoris, que jo crec que hem debatut bastant, que jo crec que és el tema ara més 
preocupant, crec que hem de treballar per millorar el tema dels robatoris i que ho 
aconseguirem igual que s’ha aconseguit aquest acord i és bo per Palma apostar per una 
mobilitat que també inclogui la bicicleta, ho tenim tot perquè succeeixi i més en el 
temps actual de crisis donarà bona imatge als ciutadans, donarà qualitat de vida i una 
gran part dels nostres ciutadans podran elegir en llibertat anar en bicicleta per a la ciutat 
de forma segura, que fins fa quatre anys no era possible, o sigui que ens congratulam i 
enhorabona a l’equip de Govern per portar aquesta proposta. Gràcies.” 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“Si moltes gràcies Sr. Batle, be anem a veure Sra. Fernández, jo crec que està clar que 
aquest equip de Govern aposta per la bicicleta, dins les mesures que hi ha per fer i que 
farem i que hem començat a fer, vostè sap que hi ha, cinc kilòmetres de nous carrils bici 
previst en els propers quatre anys, que no necessariament s’han de fer en els propers 
quatre anys, a lo millor seran menys. Hi ha el Pla de Ciclocalles, vostè me diu: “la 
propuesta ha de salir ja”, “la propuesta ha salido ya”, una altra cosa és que jo la pugui 
fer demà, però vostè la té, el Sr. Hila la té, és a dir, nosaltres ... és un esborrany, clar que 
és un esborrany, vostè vol un Pla definitiu de Ciclocarrers que a lo millor tardarem dos 
o tres o quatre anys per fer. Anem a fer a poc a poc, ja li puc avançar que en molt poc 
temps ja en farem un, en molt poc temps eh, menys que el que s’espera. Quin missatge 
li vull transmetre: que apostam per la bicicleta, hem fet una feinada, varem fer la 
ordenança ... jo diria que més progressista que l’esborrany que hi havia anteriorment, jo 
li record que no només hi havia la prohibició de circular per les voravies, ... nosaltres 
hem deixat  excepcions, hem deixat que segons quins carrers, sempre que no sigui 
horari comercial, puguin circular bicicletes, això no es contemplava a l’esborrany que 
nosaltres en varen trobar quan varem entrar. Bicipalma, Bicipalma funciona 
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perfectament, és veritat que hi havia Bicipalma però no funcionava, ens donava 
problemes tècnics, ens robaven bicicletes, trobàvem bicicletes dins el Par de la Mar, 
això avui s’ha acabat, nosaltres hem apostat per això, hem dut 100 bicicletes noves, 
farem amb el Civitas, que es va gestar a l’anterior legislatura, farem ampliació del 
Bicipalma, farem més estacions, durem més bicicletes; col·laboració i diàleg, de veritat 
crec que m’he reunit amb absolutament totes les associacions particulars i grups polítics 
que m’ho han demanat i farem més reunions i la meva idea és fer reunions periòdiques, 
és a dir, no “cuando me lo pidan” sinó cada x temps, seure-nos en BICIUTAT i veure 
quines novetats o quines propostes tenen i poc més, és a dir, jo ... tornar transmetre el 
compromís d’aquest equip de Govern en potenciar la bicicleta, en transformar la 
bicicleta no en un mitjà d’anar a passejar els diumenges, sinó com a mitjà de transport, 
pacificar el trànsit con bé a dit el representant de BICIUTAT i agrair que aquesta 
proposta surti per unanimitat que jo crec que la mobilitat és un objectiu comú de tots i si 
tots estam d’acord pot ser que duri en el temps, que és bo per Palma i és bo pels 
palmesans. Gràcies.” 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Vigilància de la Contractació  
i Infraestructures: 
 
El dia 13 de març de l’any 2009 en el marc de la celebració de les II Jornades de la 
Bicicleta Pública a Sevilla es va constituir  la “Red de ciudades por la bicicleta”, 
associació que va néixer amb la voluntat de generar una dinàmica entre les ciutats 
espanyoles per aunar esforços per a la promoció de la bicicleta com a mitjà de transport 
i com a instrument important en el desenvolupament de la intermodalitat. L’Ajuntament 
de Palma, si bé va participar a l’assemblea constituent, no va arribar a adherir-se com a 
membre d’aquesta associació que, en aquests moments, té més de 50 socis que 
representen a més de 100 ciutats espanyoles. 
L’Ajuntament de Palma vol apostar decididament per convertir la bicicleta en un mitjà 
de desplaçament habitual per la nostra ciutat, per la qual cosa, en una primera etapa, 
s’ha completat la normativa municipal pel que fa a la utilització de la bicicleta i la 
convivència ciutadana i la seva fricció amb altres mitjans de transport amb l’aprovació 
de l’Ordenança reguladora de la mobilitat dels ciclistes. En aquesta línia també s’ha 
posat en marxa el servei públic local de préstec de la bicicleta pública, Bicipalma, 
aprovant el reglament que regula el seu funcionament. 
Aprofitant les actuacions de l’anterior consistori, recentment s’ha signat l’adhesió al 
projecte europeu de Mobilitat sostenible CIVITAS-DYN@MO i en aquest conveni, que 
afecta a tots els àmbits de la mobilitat de la ciutat, hi ha un apartat molt important 
dedicat a les polítiques de foment de l’ús de la bicicleta i, tot i què es habitual associar 
polítiques de bicicleta amb la construcció de carrils bici per aquest mitjà de transport, hi 
ha un altre conjunt de mesures  imprescindibles per a obtenir una profunda recuperació 
del paper de la bicicleta a la nostra ciutat. 
La política de promoció del ciclisme urbà es recolzarà en els documents que s’elaborin 
en el marc del conveni europeu que inclourà directrius de participació ciutadana i 
activitats educatives-culturals i per les que serà molt convenient l’adhesió de 
l’Ajuntament de Palma com a soci a la “Red de Ciudades por la Bicicleta”.  
L’acord d’adhesió ha estat informat favorablement pels Serveis Jurídics i per 
Intervenció. 
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Els nous socis de la “Red de Ciudades por la Bicicleta” estaran exempts el primer any 
del pagament de la quota anual, que per l’any 2013 és de 2.400 euros anuals pels 
municipis entre 250.001 i 500.000 habitants. 
Per tot això el funcionari que subscriu proposa al Ple que adopti el següent  
  
ACORD 
 
1.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Palma com a soci a la “Red de Ciudades 
por la Bicicleta” i designar com a representant de l’Ajuntament de Palma a 
aquesta associació, el Regidor de l’Àrea delegada de Mobilitat, el Sr. Gabriel 
Vallejo Gomila. 
 
2.-Els nous socis de la “Red de Ciudades por la Bicicleta” estaran exempts el 
primer any del pagament de la quota anual (de 2.400 € per l’any 2013 pels 
municipis entre 250.001 i 500.000 habitants) i les quotes dels anys següents es 
podran abonar amb càrrec a l’aplicació pressupostària 15 44100 48903. 
 
3.-Remetre aquest acord a la “Red de ciudades por la Bicicleta”. 
 
S’APROVA per unanimitat, amb el quòrum de la majoria absoluta legal establert. 
 
25. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa  a adhesió a la Xarxa de 
 Municipis de les Illes Balears pel Ramon Llull (159/2013). 
 
Sr. Pere Felip (Associació de veïns el Raval de Santa Catalina):  
 
“Molt Honorable Sr. Batle de Palma de Mallorca, senyores i senyors regidors, 
l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina, referente a aquest punt, exposa el 
següent: La decisión demencial, aberrante, ultraderechista de abandonar  el Instituto 
Ramon Llull, atendiendo a las razones esgrimidas por el titular de la Conselleria de 
Educación, Cultura i Universidad, Rafel Bosch, conforma la utilización política de las 
instituciones que hace el govern. La razón básica y central para salir del siempre loable 
y venerado Instituto Ramon Llull defendida por el más que mediocre Bosch no es otra 
que la defensa del soberanismo catalán que propugnan los actuales gestores de la 
Generalitat de Catalunya, con el president Artur Mas y Convergència i Unió a la cabeza. 
Con esta vengativa decisión,  la cultura balear pierde  una importantísima herramienta 
para su proyección exterior, aunque se asegure que este papel lo asumirá el Consorcio 
d’Estudis Baleàrics. Aunque este monaguillo político del Consolat Rafel Boch, 
introduce los manidos argumentos de recortes económicos para avalar la salida de 
Balears del Instituto Ramon Llull, lo que resulta indiscutible es que desde el Govern se 
propicia una auténtica involución cultural, incluso la ruptura institucional preventiva 
con Catalunya que no ha celebrado ningún referéndum ni ha adoptado ninguna decisión  
real ni concreta respecto a su vinculación con el Estado. La conselleria, en este caso, se 
ha convertido en el brazo ejecutor de la estrategia  anticalanista que caracteriza la 
política  cultural y educativa del Govern en Balears. El error, además, incide en tratar de 
negar los vínculos que existen entre Catalunya y Balears, territorios que comparten  una 
lengua, una cultura y una histórica, además de una relación social y económica de 
siglos. Cuando, precisamente, las dificultades económicas condicionan las posibilidades 
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de ayuda institucional, la salida del Instituto Ramon Llull, obligara a cercenar las 
acciones de promoción de nuestros artistas fuera de las Islas. El paraguas del Instituto 
Ramon Llull desaparece para nuestros escritores, pintores, actores… y su sustitución 
por el consorcio d’Estudis Baleàrics es una simple excusa. La conselleria y el Govern 
han optado por condenar al aislamiento la creación en Balears  para obedecer 
indicaciones y estrategias del Partido Popular en el ámbito estatal  y contentar a los 
sectores locales  más derechistas. La política, en su concepto más provinciano, se ha 
impuesto a la cultura, lamentablemente.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“El passat … de novembre de 2012 el Govern de les Illes Balears amb una decisió, una 
continuació més de la seva política antimallorquina va anunciar que abandonava 
l’Institut Ramon Llull, consorci integrat inicialment per la Generalitat de Catalunya i la 
Comunitat Autònoma de les Illes Balears. Aquest consorci era una eina de projecció 
exterior de la cultura catalana expressada en totes les seves modalitats, matèries i 
mitjans d’expressió, era una finestra cap Europa i cap al món de la nostra cultura, també 
la mallorquina. Els objectius fonamentalment era la promoció de l’ensenyament del 
català, la seva difusió a l’exterior, el coneixement de la literatura que s’expressa amb la 
nostra llengua, la difusió al pensament, l’assaig, la investigació a l’exterior a més de la 
promoció de la relacions, els projectes i les iniciatives conjuntes amb institucions i 
organisme de producció de la cultura de dins o fora del domini lingüístic. A més aquest 
abandonament s’hi afegiria la mateixa setmana el tancament de l’espai Mallorca, 
després que el Govern de les Illes Balears, el Sr. Bosch i el Consell de Mallorca no 
complissin amb les seves obligacions econòmiques. L’espai Mallorca era un centre 
referent de la cultura mallorquina, un centre de promoció i difusió de la cultura de les 
Illes Balears a Catalunya, que va néixer l’any 1998 com una iniciativa de la Conselleria 
de Cultura del Consell de Mallorca en col·laboració amb el gremi d’editors. El seu 
objectiu era de donar a conèixer els productes culturals de les Illes Balears, promoure 
els seus artistes i escriptors i crear vincles intercanvis culturals amb Catalunya. Vostès 
Srs. Del Partit Popular s’encarreguen de tancar finestres de projecció cultural, això, és 
l’estima que vostès tenen per la cultura. En tot cas hi ha una alternativa que venim a 
aquest plenari a presentar, ja que arran d’aquest abandonament s’ha constituït la xarxa 
de municipis de les Illes Balears per l’Institut Ramon Llull, és l’instrument de 
col·laboració i participació de les entitats locals a la Fundació Ramon Llull, que té com 
objectius com tenia l’Institut la promoció de l’ensenyament  en català, la seva difusió a 
l’exterior, el coneixement de la literatura que s’expressa amb llengua, la nostra llengua, 
la difusió del pensament, l’assaig, la investigació a l’exterior o més la promoció de les 
relacions cultural. En aquesta xarxa ja hi ha municipis adherits fins i tots aquells 
municipis que estan governats pel Partit Popular, com per exemple, Pollença o també 
Sineu, a part de Sant Maria, Esporles, Petra , Algaida, Capdepera, Formentera, Pollença, 
Manacor, Porreres, Artà, Santa Margalida i Sencelles. La llengua, Sr. Isern, no basta 
només en xerrrar-la, s’ha d’estimar i protegir i encara que vostè tengui unes millors 
formes que el Sr. Bauzá  amb el tema del català el contingut acaba sent el mateix. Avui 
tenim la oportunitat de oferir-li a tots els nostres artistes, escriptors obrir una finestra 
amb la incorporació de l’Ajuntament de Palma a la xarxa de municipis de l’Institut 
Ramon Llull. Ho valorin, el pensin i sobretot recordin que la cultura és la única forma 
de fer ciutadans lliures. Moltes gràcies.” 
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Sr. Gilet Sancenon (PP): 
 
“Jo em centraré fonamentalment el que és de la meva proposta perquè vostès ens 
demanen que ens adheriguem a la xarxa, jo dic que l’actual Govern de les Illes Balears 
quan va accedir al Consolat de Mar l’any 2011 no va tenir cap inconvenient en 
continuar col·laborant amb l’Institut Ramon Llull de Catalunya, perquè considerava que 
el fet de compartir elements culturals i lingüístics amb aquella Comunitat Autònoma era 
positiu per mantenir la seva col·laboració, així, es pensava i així es va fer, i a més he de 
dir que tenc el coneixement de que les relacions eren ben cordials, ara bé, les raons que 
va dur el Govern a prendre la decisió d’abandonar l’Institut Ramon Llull varen ser de 
lleialtat amb la Constitució ja que com vostè i els ciutadans saben els diputats i regidors 
del Partit Popular han jurat o promès complir, fer complir la màxima norma per la qual 
es regeixen les nostres institucions, per tant, aquest objectiu independentistes, el 
separatisme que pretenen els actuals governants de Catalunya entenem que no és bo, no 
és bo per ningú, ni pels ciutadans de Catalunya ni tampoc per suposat pels ciutadans de 
les Illes Balears, i per tant no trobaran a les Illes Balears cap complicitat política ni cap 
interès i per tant el Partit Popular no vol tenir com a socis aquells que volen allunyar o 
es volen allunyar del marc constitucional. Jo amb aquest tema no m’abstendré perquè 
consider que no té cap interès la seva discusió al plenari de l’Ajuntament de Palma, el 
que sí que té un interès, un interès fonamentalment cultural és fer a saber que aquest 
moviment que vostès volen que nosaltres ens sumen a aquesta xarxa, no té cap utilitat 
cultural, política al millor si que la té, per vostès, i pels seus postulats i els seus clients 
polítics, però no pel sector cultural, i m’explic, el Consorci del Ramon Llull només es 
poden adherir governs autonòmics i ciutats que siguin capital de província, per tant, 
només Catalunya i Balears, Palma i Barcelona podrien pertanya a l’Institut Ramon 
Llull, per la qual cosa, si Palma tingués cap interès d’adscriure-se al Consorci no tendria 
que fer-ho mitjançant la xarxa de municipis que encapçala la seva proposició perquè per 
si mateixa podria entrar a l’Institut Ramon Llull. Vostès moguts com sempre per un 
interès més polític e ideològic que cultural han presentat una proposició que en el millor 
sentit i significat de la paraula no té cap utilitat per l’Ajuntament de Palma, perquè no té 
cap eficàcia. Per la nostra ciutat, per Palma no té cap utilitat cultural adherir-se a una 
xarxa de municipis de les Illes Balears pel Ramon Llull que és el que diu i proposa la 
seva proposició i ja ho he explicat, aclarit aquest important qüestió respecte a la seva 
proposició sí que és important explicar i informar que l’Ajuntament de Palma sí que té 
convenis i principis d’acord i col·laboració amb l’Institut d’Estudis Baleàrics a la fi de 
participar i inclús de protagonitzar iniciatives de promoció exterior de la nostra cultura, 
dels nostres escriptors, de la nostra llengua pròpia, de les fundacions a les quals, la 
ciutat té el patró dels artistes locals, així com també de fobrir-se d’aquella col·laboració 
conjunta amb aquells convenis particulars que l’Institut d’Estudis Baleàrics i l’Institut 
Ramon Llull pugui assolir pel bé de la nostra cultura, pel bé dels nostres artistes, pel bé 
dels nostres autors del nostre sector cultural. En aquest apartat, el cultural i els beneficis 
que es puguin obtenir cap el nostre sector trobaran en aquest equip de govern i aquesta 
és la voluntat i aquesta voluntat no depèn, repetesc d’estar adherit a la xarxa que vostès 
proposen, pel qual nosaltres votarem en contra. Moltes Gràcies.”  
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
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“Nosotros daremos apoyo a esta propuesta del grupo Més y queremos hacer constar 
también que no estamos de acuerdo con la exposición que acaba de hacer el regidor Sr. 
Gilet de que no tenga un valor cultural, y más nos da la impresión de que sí, que la 
postura del Partido Popular en este sentido sí tiene más un carácter político que un 
carácter de defensa de la cultura y de la lengua catalana. Gracias” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Sr. Gilet curiosament nosaltres, tots els ciutadans subvencionam la Real Academia de 
la Lengua que forma part amb la cubana, per exemple de la Asociación de la Academia 
de la Lengua Española, i amb això, li vull dir que la cultura trascendeix els estats i els 
països i vostès sortint de l’Institut Ramon Llull el que estan fent és polititzar la cultura. 
Està molt bé tot el que m’explicava vostè de si té eficàcia o no té eficàcia, i perquè no li 
diu vostè als seus regidors de Pollença que sí que s’han adherit perquè no li diu als seus 
regidors de Sineu que governant si que s’han adherit, perquè jo crec que la diferència 
entre regidors de Pollença i de Sineu  i regidors de Palma, és la diferència entre el 
mallorquinisme i l’antimallorquinisme, aquesta és la diferència. Després vostè xerra, 
s’omple la boca de que l’Institut d’Estudis Baleàrics passarà a ser la referència de la 
finestra de projecció cultural dels artistes mallorquins. Els Pressupostos del 2010 
preveien 955.000 € per l’Institut d’Estudis Baleàrics, l’any 2011 es gastaren 958.000 € i 
el 2012 només s’han gastat 294.000 €, és cert, que en el 2013 passa a 1.568.000 €, però 
a on està la trampa? Que l’Institut d’Estudis Baleàrics ha absorbit el Cofuc que tenia 
958.000 € del 2012 i també l’Institut Ramon Llull que tenia un pressupost d’1.250.000 € 
i naturalment segueix amb el que ja tenia l’Institut d’Estudis Baleàrics amb els números 
anteriors una despesa de l’ordre d’un milió d’euros anuals, o sigui, que la caiguda de 
l’Institut d’Estudis Baleàrics pressupostària és espectacular. Si a tot això hi sumam que 
s’ha eliminat tot el programa de política lingüística, tot no hi ha Direcció General i es 
recorda que se segueix gestionant així, i sis milions d’euros anuals que vostè conclogui 
que l’Institut d’Estudis Baleàrics substitueix a quelcom va una mica equivocat Sr. Gilet. 
Vostès eliminen polítiques de promoció cultural i difusió cultural. L’Institut d’Estudis 
Baleàrics no té ni una quarta part del pressupost que tenia l’Institut Ramon Llull, 
antimallorquins, no defensen la cultura i són un partit ultrarradical, prehistòric 
espanyolista. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Gilet Sancenon (PP):   
 
“Sr. Noguera respecte a les darreres declaracions que vostè a fet no diré res perquè les 
entenc com una provocació i que vol provocar el que vol ser una reacció, per tant, vostè 
no tendrà cap reacció per part meva a qualificatius tan antics des del punt de vista polític 
a la qual els ciutadans estan farts d’escoltar entre que ens dediquem uns als altres. 
Vostès s’han equivocat ho han de reconèixer amb aquesta proposició, perquè no té cap 
sentit ni cap utilitat cultural el fet de adherir-se en aquesta xarxa, vostès s’han equivocat 
i al millor no varen fer els seus deures en el seu moment quan varen tenir la 
responsabilitat de govern, en aquest cas particular de dur la regidoria de Cultura 
d’adherir-se a l’Institut Ramon Llull, perquè no ho varen fer no feia falta fer, no feia 
falta, una capital de província s’hi pot adherir no feia falta que el govern hi estigués o no 
hi estigués, no feia falta i no ho varen fer, per tant es varen equivocar cap els seus 
interessos polítics i culturals quan governaven i ara s’equivoquen quan fan una 
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proposició que no té cap utilitat política ni cultural no la té per tant crec Sr. Noguera que 
alhora de presentar les propostes vostè me xerrava de Sineu i de Pollença  el que hem de 
mirar i hem de conèixer és la realitat de la nostra ciutat, jo som regidor de Palma i la 
conec i per tant votarem en contra. Moltes gràcies ” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió  de Serveis a la Ciutadana: 
 
1. El Ple aprova l’adhesió de l’Ajuntament de Palma a l’òrgan fundacional de la Xarxa 
de Municipis de les Illes Balears pel Ramon Llull. 
 
2. Trametre aquest acord d’adhesió als òrgans fundacionals de la Xarxa de Municipis de 
les Illes Balears així com també al mateix Institut Ramon Llull. 
 
ES REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS). 
 
26. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa  a reclamar l’alliberament dels 
 presos polítics saharauis del campament Gdeim Izik (162/2013). 
 
Sra. Rosselló Nadal (Associació Amics del Poble Saharaui de les Illes Balears) 
 
La secretària general del Ple diu que el punt 26  s’ha demanat que quedi damunt la taula 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadana:  
 
1. Subscriure el mandat del Parlament Europeu a la XXII sessió del Consell de 
Drets Humans de Nacions Unides i exigir al regne del Marroc la llibertat de tots els 
presos polítics sahrauís, inclòs el grup de 24 presos de Gdeim Izik, recentment 
condemnats per un tribunal militar marroquí, així com demanar la protecció dels 
drets fonamentals de poble sahrauí, destacar la necessitat d’un mecanisme 
internacional de seguiment dels drets humans en el Sàhara Occidental i recolzar 
una solució del conflicte basada en l’exercici del dret a l’autodeterminació del 
poble sahrauí, com estableixen nombroses resolucions de les Nacions Unides. 
 
2. Traslladar el present acord al Ministre d’Afers Exteriors de l’Estat espanyol, a 
l’Ambaixador del Marroc a Madrid, al President del Congrés de Diputats, al 
President del Senat, al President del Parlament Europeu i a l’Alta Representant de 
la Unió Europea per a Afers Exteriors i Política de Seguretat. 
 
QUEDA SOBRE LA TAULA. 
 
27. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa  a obertura al públic del 
 conjunt monumental de la Llotja i el Consolat de Mar (164/2013). 
 
Sra. Rodríguez Ladrón de Guevara (Federació d’Associacions de Veïns de Palma): 
 
“Bon dia Sr. Batle, regidors i regidores, ciutadans i ciutadanes de Palma, l’obertura al 
públic del conjunt monumental de la Llotja i el Consolat de la Mar podria reconduir la 
temporada turística i treure visitants amb un interès cultural, un turisme de més qualitat 
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a que lis interessas l’art i no un turisme de gateres, destrossos, conflictes i renou propi 
del turisme que cerca la nostra ciutat només alcohol i nits de bauxa, tenim amagat un 
edifici digne de ser admirat, un edifici gòtic que es compte com un dels més importants 
amb un art escultòric d’interès artístic, una joia arquitectònica, art pur per compartir, per 
mostrar i sent com som una ciutat amb un potencial turístic a nivell mundial tancam 
aquesta joia en lloc de facilitar i obrir les visites al patrimoni cultural de titularitat 
pública. La Llotja és per si mateixa un reclam turístic no cal fer res més només obrir-la 
al públic no costa res, cas tenir-hi un reglament, això sí, per assegurar el patrimoni i 
obrir tot el conjunt monumental del Consolat de la Mar, la Porta del Moll, la Capella 
Gòtica i tot el conjunt de la Llotja, el Consolat de la Mar i obrir les institucions a visites 
populars promocionar-les que és el que fan altres països democràtics i en el cas de que 
nosaltres també ho fossin haurien d’obrir aquestes dependències d’interès patrimonial al 
públic, no tan sols obrir-los sinó promocionar les visites turístiques perquè dinamitzaria 
la ciutat, promouria un turisme de més qualitat, promocionaria a Palma com una ciutat 
d’interès artístic i tan el visitant, com els ciutadans i ciutadanes de Palma tendrien 
l’oportunitat de mirar l’art que es tanca al conjunt monumental de la Llotja, és una bona 
idea d’obrir aquest espai i altres de la mateixa categoria per tal de mostrar una Palma 
diferent amb alguna cosa més que platges, bars, discoteques, una Palma que pot oferir 
cultura i art a més de copes. No perdin l’oportunitat de mostrar més elegant de la nostra 
ciutat, obrint la Llotja al públic i fent difusió per tal d’organitzar visites turístiques 
d’interès cultural i que tothom aquí i fora conegui el que tenim de guapo d’elegant a 
Palma. Gràcies.” 
 
Sr. Ferrer Guardia (La Defensa): 
 
“Bon dia Sr. Batle de Palma de Mallorca, la Defensa participa a les reunions del Consell 
Assessor de Comerç i fent referència a les obertures dels festius s’ha demanat que les 
institucions facin la seva aportació amb l’obertura al públic dels edificis emblemàtics de 
ciutat, dels museus inclús de la Seu. L’èxit de les visites a la Llotja i del Consolat de la 
Mar, el Dia de les Illes Balears visitats majoritàriament pels residents conforma l’interès 
per aquests monuments tan magnífics i tan poc visitats, per tant, des de la Defensa i en 
nom dels usuaris de Balears volem demanar a l’obertura de qualsevol edifici o conjunt 
històric de referència a les Illes, per la qual cosa, demanam el Sr. Batle de Palma de 
Mallorca faci les gestions oportunes i especialment li demanam que els edificis de ciutat 
es puguin visitar inclòs els dies festius, per si l’excusa per dir no, es que podrien 
molestar a la gent que hi fa feina, simplement recordar que els EEUU a la Casablanca 
està oberta a tothom. Moltes gràcies.”  
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“És curiós que aquest Ajuntament o aquesta ciutat els diumenges tengui obert Louis 
Vuitton i tengui tancat la Llotja com a mínim és per fer una reflexió, lo dejo en el aire. 
En tot cas, posar a la disposició dels ciutadans el patrimoni cultural de les Illes Balears 
és una obligació de les institucions democràtiques i una oportunitat per actuar sobre la 
desestabilització de la temporada turística i satisfer les exigències d’una mena de 
visitants que ens interessa treure perquè aquests són el perfil de turistes que venen tot 
l’any, aquell perfil de turistes que s’interessen pel llegat cultural d’una ciutat i sobretot 
pel llegat cultural d’una ciutat tan rica com Palma. Cada any iniciatives per facilitar la 



 

- 59 - 

visita del patrimoni cultural, les que impliquin l’accés al patrimoni cultural sobretot de 
titularitat pública, en aquest sentit l’exemple de la Llotja de mercaders de Palma, obra 
de Guillem Cladera resulta feridor, comptam  amb un edifici magnífic, considerat un 
dels més gòtic civil amb escultura de molt de mèrit i tot que les Illes Balears som una 
potència turística mundial el tenim tancat, tret que s’usi com a local d’exposicions. La 
vàlua i la personalitat de la Llotja no requereix d’aportacions addicionals per ser digna 
de visita, les seves columnes palmera han estat d’elogi universal, després de la darrera 
restauració també hauria de ser possible l’accés al terrat d’un atractiu indiscutible 
sempre complint els requeriments de seguretat física, patrimonial i escaients. Srs. per 
atreure turistes tot l’any es necessiten unes polítiques culturals importants, que la Llotja 
estigui tancada en aquests moments és un retrocés perquè tot nosaltres puguem complir 
l’objectiu de tenir turistes 365 dies a l’any. Aquesta proposta, jo crec que hauria de 
transcendir del partidisme i s’hauria de convertir amb una proposta de l’Ajuntament de 
Palma que reclama que la Llotja de Palma estigui oberta. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Gilet Sancenon (PP):   
 
“Molt bé, vull destacar que la segona proposició de caire cultural que tractam i que no 
tenim la possibilitat directa perquè no és directa de la nostra competència, però bé, jo 
vull dir que el Govern de les Illes Balears, que és el qui té la responsabilitat sobre aquest 
edifici està treballant per ampliar les exposicions i per tant els motius que permetran 
tenir-la oberta perquè aquesta és la voluntat del Govern que es facin exposicions i 
d’aquesta manera estigui oberta, jo li faig saber que ben aviat, de qui pocs mesos sinó 
setmanes la Llotja es tornarà obrir per a acollir una exposició tal com fa succeir l’any 
passat i que com l’any passat estic segur tendrà una gran acollida i una gran repercussió. 
Per tant, forma part del projecte cultural del Govern de les Illes Balears que la Llotja 
estigui oberta quan oferesqui al públic i als ciutadans exposicions. Jo li puc dir que el 
Govern està treballant amb ampliar el termini i el nombre d’aquestes exposicions, i això 
també significa que està treballant per l’objectiu que vostè em proposa que es que 
estigui oberta molts més de temps al llarg de tot l’any. Aquest és el projecte cultural del 
Govern i nosaltres el respectam al igual que el Govern respecte la línia cultural i el 
projecte cultural que nosaltres representam i que estan duent a terme per a la nostra 
ciutat. Respecte a les dependències del Consolat de Mar, que també vostè inclou a la 
proposta entendran que per qüestió de seguretat i d’operativitat el fet de que sigui la seu 
del Govern fa que es compliqui més el tenir-la oberta més dies establerts per causes i 
motius senyalats, per tant, l’obertura al públic en general no pot ser diàriament, sinó 
depenent de les possibilitats o dels dies en particular, nosaltres també aquí si que tenim 
competència nosaltres varen obrir les portes per primera vegada fent unes visites 
guiades en commemoració de la festa de l’Estandart d’aquest edifici, per tant nosaltres 
estam en sintonia a la voluntat de que s’han d’obrir però hem de tenir en compte també 
les qüestions de seguretat i de .... per respecte a la línia establerta per part del Govern al 
continguts culturals i d’interès mitjançant les exposicions a la Llotja nosaltres ens 
manifestam en contra d’aquest proposició.Gràcies” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE):  
 
“Moltes gràcies Sr. Batle, des del grup municipal PSIB-PSOE donarem suport a aquesta 
proposició del grup municipal MÉS i consideram que és un element molt import per la 
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nostra ciutat i que aquest Ajuntament hauria d’instar a l’equip de govern del Govern 
Balear a que aquest espai estigui obert a tota la ciutat i als turistes. Gràcies” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“La Llotja per si mateixa és el millor exemple arquitectònic de gòtic civil que hi ha a 
Mallorca, per si mateixa Sr. Gilet la Llotja ja és una exposició, no hem d’esperar que hi 
hagi exposicions d’altres artistes perquè es pugui visitar la Llotja, la Llotja ha d’estar 
oberta 365 dies a l’any, i a més, a més estic segur que aquest element singular, aquest 
edifici singular de gòtic civil per ell mateix també seria rentable com és la Seu cobrant 
una petita entrada a turistes. Però es que més Sr. Gilet vostè s’hauria de preparar un poc 
més les respostes, perquè tenir la Llotja tancada és il·legal, és il·legal perquè té la 
declaració de bé d’interès cultural, llavors com marca la llei 12/1998 de 21 de desembre 
de Patrimoni Històric de les Illes Balears garanteix que s’han de respectar totes les 
exigències d’aquesta llei, en particular les visites professionals i científiques i d’estudis, 
així com els quatre dies de visita gratuïta al mes en els quals també tendran preferència 
grups escolars o aquelles persones que pertanyen  a associacions d’interès insular, o 
sigui, que tenim la Llotja tancada esteim caient amb una il·legalitat perquè per exemple, 
Sr. Gilet, en el mes de març la Llotja no ha estat oberta quatre dies, la Llotja no ha estat 
oberta per visites escolars, la Llotja no ha estat oberta per entitats d’interès cultural, la 
Llotja està tancada, això és il·legal, però el que hauria de ser més preocupant són les 
seves polítiques i la falta de reivindicació que tenim per atreure turistes tot l’any, això és 
el que hauria de ser més preocupant, Palma que és millor en la Llotja oberta o en la 
Llotja tancada? Evidentment amb la Llotja oberta i per què vostès voten en contra de 
tenir la Llotja oberta? Quelcom m’ho pot explicar? La Llotja oberta no és defensar els 
interessos de Palma? El que passa és que hem caigut amb un exercici una mica negatiu 
de mercadejar la cultura, i supòs que encara li deu qualque favor el Sr. Bosch pel tema 
de les retallades a la Simfònica i ara sí que li ha de tornar, i per això, vostè és clau de les 
seves decisions amb la Simfònica després no pot reivindicar segons què, i sobretot no 
pot reivindicar coses que són d’interès molt positiu per la nostra ciutat, no em justifiqui 
el seu vot que és molt vergonyós, de veritat, no m’ho justifiqui, si vol acabam aquí el 
debat, vostès votin en contra de tenir la Llotja tancada i no tendrem mai turistes els 365 
dies a l’any. Moltes gràcies” 
 
Sr. Gilet Sancenon (PP):  
 
“Moltes gràcies, Sr. Batle, vostès tenen representants a la Cambra Autonòmica i per 
tant, si vostè fa una acusació com la que ha fet, n’hi haurà camins i procediments perquè 
s’investigui, per tant, vostès poden perfectament lluitar amb aquesta descripció que 
vostè ha fet de il·legalitat. Jo el que vull dir que respectam el projecte i la línea cultural 
del Govern de les Illes Balears, perquè ells respecten la nostra, és una qüestió de 
respecte institucional, no sé si vostè la paraula respecte li dóna molta importància, 
nosaltres li donam molta importància el tema del respecte, el respecte és molt important 
i sobretot quan es tracta de ser exemplars dintre el que és la nostra funció com a 
responsables públics, el respecte institucional és molt important, com el respecte que jo 
li tenc a vostè, jo comprenc les seves i faig tot el possible per comprendre les 
suposicions, però vostè ha de respectar que nosaltres respectam que la línea cultural del 
Govern de les Illes Balears per atreure turistes 365 dies a l’any és mitjançant 
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exposicions de tant de prestigi i en tanta repercussió com el que és va tenir l’any passat i 
jo també li he dit una cosa més, en les dificultats que tenim i que tothom sap, i no fa 
falta fer memòria, perquè les raons de les quals les tenim aquestes dificultats el Govern 
de les Illes Balears està treballant per omplir, per obrir el termini d’aquesta duració 
d’exposicions al llarg de tot l’any, només en podem fer una en aquest moment, està 
treballant perquè sigui més d’una, en aquest sentit no tan sols es podrà gaudir d’aquest 
edifici, sinó també d’exposicions que a la vegada en el ... i en el fons del patrimoni civil 
del gòtic de la Llotja també és un reclam turístic per la seva repercussió internacional 
pel fet que és un artista viu, per tant, tot això, s’ha de tenir en compte, vostès han de 
respectar, vostès varen governar i han governat la cultura durant molts anys, vostès han 
volgut fer el que han volgut fer, i així tenim, la ciutat i així tenim el Govern de les Illes 
Balears, respectin a nosaltres i ara tenim responsabilitat de dur a terme la política 
cultural de les Illes Balears, de Mallorca i de la ciutat, pel mal que vostè li pesi. 
Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Batle : 
 
“Facin el favor de callar, jo procur i crec que s’ha aconseguit fins ara, duim quasi dos 
anys que tothom pugui expressar lliurament la seva opinió, tothom que té dret a la 
paraula, aquí els venen per públic no tenen l’oportunitat de parlar exceptuant aquelles 
persones que ho han demanat i se’ls hi ha autoritzat prèviament, per tant jo els hi deman 
que es respectin mútuament i que ens deixin dur a terme la nostra feina d’una forma 
correcte, ho deman per favor a tots. Gràcies” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió  de Serveis a la Ciutadania: 
 
L’Ajuntament de Palma insta el Govern de les Illes Balears a adoptar els acords 
escaients a fi d’obrir al públic La Llotja de Mercaders de Palma durant tot l’any, 
regulant l’accés, el més ampli possible, i a les dependències d’interès patrimonial del 
Consolat de la Mar. 
 
ES REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 a favor (PSIB-PSOE i MÉS). 
 
28. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa  a horts urbans: una alternativa 
 a la crisi (166/2013). 
 
Sr. Huguet Mascaró (Associació “Cultivando la tierra, cultivas tu futuro”): 
 
“Bon dia, Sr. Batle, senyores i senyors regidors, avui per primera vegada intervenim 
l’associació sense ànim de lucre Cultivando la tierra, cultivas tu futuro, conreant la terra, 
conrees el teu futur el ple de l’Ajuntament de Palma. Estam cansants, estam molt 
cansants, a més de molt indignats per esperar els menys preu de que som objecte els 
aturats que formam aquesta associació per part de membres de l’actual d’aquest 
Ajuntament. L’associació es va crear a l’objectiu de sol·licitar i obtenir la cessió d’ús 
d’uns terrenys municipals que actualment no tenguin cap funció per a ser treballats per 
aturats amb criteris ecològics per a aconseguir el seu autoabastiment i no dependre de la 
caritat. Aquests terrenys haurien tenir aigua i haurien de ser accessibles a peu, en 
bicicleta o en transport públic ja que els aturats necessiten ingressos i no despeses. La 
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cessió d’ús hauria de ser prou àmplia en el temps perquè es pogués treballar amb 
tranquil·litat i les inversions que fossin realitzades puguin ser recuperades. L’associació 
no pretén tenir cap subvenció pública, guanyaràs el pa amb la suor del teu front, no amb 
la caritat de les subvencions. L’associació no vol estar sota el paraigua d’una més gran 
que sí rebi subvencions i vol assumir tota la responsabilitat de l’èxit o del fracàs de la 
gestió de la sessió. L’associació pretén poder compatir en igualtat de condicions que 
altres més grans i de major prestigi en els diferents assignacions de terrenys per concurs. 
Padrins i padrines flautes de Mallorca formam part de l’associació i treballam amb els 
aturats per a la consecució de l’objectiu recolzant la petició. Tenint en compte que cada 
mes que passa s’incrementa el nombre d’aturats i per res s’ha complert la promesa de 
crear ocupació realitzada pels diferents governs. Tenint en compte que els diferents 
components del consistori no tenen cap problema per assaciar la seva fam i es poden 
permetre fer perdre els temps als aturats donant cites que s’anul·len i ... el màxim la 
presa de decisions que no es volen prendre és pel que cridam, cridam! Ja és hora 
d’actuar perquè el temps de sobra és ara i els estomacs dels aturats volen satisfer la seva 
fam, ara, moguin ser de les seves poltrones i ja que són incapaços en cap de les seves 
mesures de crear ocupació donin l’oportunitat als aturats de treballar pel seu 
autoabastiment fent-ho en terrenys que sent de l’Ajuntament han estat pagats pels 
ciutadans i per tant són el vertaders propietaris i vostès solament uns gestors!. Senyores, 
senyors els aturats intentam i volem fer, vostès facin i ens deixin fer. Bon dia.” 
 
Sr. Marés Espinosa (Associació Movimiento 15 M Palma): 
  
“Buenos días a todos señores, honorable alcalde de Palma Sr. Mateo Isern, me dirijo a 
usted esta vez como se debe con un turno de palabra, ha autorizado para primero de 
todo darle las gracias por su gestión y que ahora pueda tener una ayuda en alimentos, 
para que así a menos pueda tener de que comer, le pido también disculpas por todas las 
veces que he interrumpido el pleno. Estos meses sin tener derecho a ello y le he puesto 
en una difícil situación. Sé que no es correcto, que el violento, perdón, es violento y que 
no ha estado bien, soy un hombre sencillo de 56 años que desde muy pequeño me puse 
a trabajar de albañil, ahora me encuentro que tengo 56 años y vengo de Felanitx y allí 
no tengo trabajo ni tampoco encuentro aquí, y sólo pido un trabajo de lo que sé hacer de 
albañil o de limpieza y poderme jubilar con una pensión digna a mi edad, ya es muy 
difícil que pueda encontrar un trabajo y si no cotizo estos años no voy a tener lo que de 
que vivir al jubilarme, a usted le tengo aprecio Sr. Alcalde, por el gesto que ha tenido 
conmigo y usted no tiene la culpa de todo lo que está pasando, de usted no tengo nada 
que decir, pero si de los demás de arriba como la Cospedal, paisana mía, que ha cerrado 
más de cuarenta centros de urgencia en Castilla-La Mancha, yo no tengo muchos 
estudios y entiendo poco y me hago preguntas sencillas y pido soluciones y no sólo 
palabras y excusas y como yo hay mucha gente que no encuentra trabajo y se está 
quedando en la calle y no tiene que comer y que tiene que dormir en un cajero, quiero 
que comprendra que yo y la otra gente que está como yo no queremos mal a nadie, sólo 
poder vivir dignamente ni yo ni los que estamos en esta situación queremos pedir dinero 
a nadie ni robar ni vivir de la beneficencia pero ustedes tienen la obligación de 
ayudarnos y a encontrarnos una solución definitivamente que es darnos trabajo porque 
somos el pueblo, porque somos muy vulnerables, y estamos desprotegidos y le hemos 
votado para que nos protejan y no lo están haciendo y si no puede darnos trabajo a 
menos en el Ayuntamiento nos dé terrenos para sembrar y de plantar nosotros de que 
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comer, dicen que hay solares libres y esto si que usted lo puede hacer apoye la 
propuesta de la Asociación Cultivando la tierra, cultivas tu futuro, muchas gracias Sr. 
Alcalde usted puede yo no puedo.” 
 
Sr. Ferrer Guardia (La Defensa): 
 
“Les persones majors necessiten més que ningú sentir-se útils per a la societat, però 
especialment per a les seves famílies i per a ells mateixos. La horticultura és una bona 
solució, pràctica i econòmica. El plaer de veure créixer el què has sembrat, el de poder 
menjar, millor dit degustar els fruits de la teva feina, poder prendre tomàtigues que 
saben a tomàtiga, és no sols un paler si no també quelcom emocionant. Poder oferir als 
ciutadans de Palma de Mallorca uns espais per gaudir d’aquestes coses és obligació dels 
governants. Per tant Sr. Batle de Palma de Mallorca, li demano faci el possible per 
poder facilitar als majors aquesta oportunitat de ser útils i que facin salut i exercici físic, 
la qual cosa redundarà amb benefici cap a Ciutat, amb menys visites als metges, amb 
espais verds, més pulmons, Sr. Batle li demanam recolzament possible. Gràcies”. 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“Gràcies Sr. Batle, la veritat és que hi ha poques paraules que afegir a les intervencions 
que s’han fetes perquè entre altres coses aquesta iniciativa, aquesta moció només ha 
estat fer recollir a tota una demanda de tota aquesta associació de Cultivando la tierra, 
cultivas tu futuro, que menys o manco, devers, el maig del 2012 ens varen plantejar que 
facin d’intermediaris per poder aconseguir terrenys municipals per poder cultivar-los. 
Efectivament ha estat des d’ençà hem estat en converses en les diferents regidories per 
veure si aquest projecte podia sortir a la lluny perquè és un projecte que és una entitat és 
una associació que s’adapta a la realitat, a la cruel realitat, a la necessitat de la gent de 
poder obtenir aliments perquè no té doblers obtenir-los d’una altra manera, una altra 
manera és cultivant ells mateixos, és gent a l’atur, és gent que vol fer feina, és gent que 
és conscient de que no es pot viure només de les xarxes d’aliments sinó que també ells 
han de contribuir a aconseguir aquests aliments, tenir autonomia per aconseguir aquests 
aliments, i ha estat una llarga caminada fins ara i en presentat aquesta moció perquè 
encara costava treure un plec de condicions que es pogués adaptar en aquest 
plantejament novedós perquè no estam parlant d’entitats a l’ús, no esteim xerrant 
d’entitats que a través de voluntaris que el que fan és una feina en col·lectius específics i 
utilitzen la terra com un vehicle per a assolir les seves, els seus objectius sinó esteim 
xerrant d’associacions formades per gent que vol cultivar la terra per poder menjar, ells 
i aquelles persones que puguin ser voluntaris però també amb un caire solidari, ells són 
conscients de que no tothom poc cultivar la terra per qüestions físiques, qüestions 
d’impediment, però ells també entenen que aquesta necessitat d’aliments hi ha per part 
d’altra gent que al millor no podran fer feina en aquesta terra però estan disposats també 
a contribuir i a participar dels fruits de la terra en tota aquesta gent, per tant, és una 
característica esteim presentant una moció complicada a efectes jurídics per tot el que 
representa, la seguretat que l’Ajuntament exigeix amb aquests casos però hem de ser 
valents i realment arribar a tenir un plec de condicions que no s’exclogui de cap de les 
maneres entitats com aquestes que avui han parlat, perquè és fonamental, de fet són 
conscients deu mil persones depenen de la xarxa d’aliments, una xarxa d’aliments 
insuficient perquè no proporcionen alimentació equilibrada, només facilita una part 
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d’una alimentació normalitzada no té productes frecs, no té proteïnes animals, per tant, 
la gent s’ha de cercar la vida per altres caires, per tant, jo sé que avui sortirà per 
unanimitat aquesta moció perquè hem aconseguit arribar a una definició de la proposta 
d’acord, ajustada a una legalitat que exigien els serveis jurídics però sobretot més que la 
lletra el que no hem de perdre és el que demanam, el que hi ha darrera l’esperit, i és que 
entitats com aquesta que s’han constituint com associació amb aquesta finalitat en 
treballar la terra per poder menjar, ells els voluntaris i totes aquelles persones que ho 
puguin necessitar, tenen a més avalen seu projecte amb un experiència que es pot anar a 
veure, està aquí a Palma, i és un hort obert a la gent i ells ja han començat aquest 
projecte però necessiten més terra, més seguretat com ells han explicat, per tant, crec 
que és una gran decisió avui prendre aquest acord. Gràcies.” 
 
Sra. Fernández Herranz (PP): 
 
“Muchas gracias, yo simplemente creo también que las palabras sobran después de las 
intervenciones ciudadanas, agradecer tanto a las entidades como en este caso al grup 
Més el haber planteado esta propuesta, como bien decir la Sra. Fernández no es unos 
pliegos de este concurso fáciles, jurídicamente sobre todo para encontrar una vía para 
que puedan caber este tipo de entidades, llevamos ya unos meses trabajando con 
Infraestructuras, pero, al fin creo hemos conseguido ya el camino por donde tienen que 
ir estos pliegos, esperamos que puedan estar aprobados en breve y que todas las 
entidades en este sentido puedan participar porque además hay que tener una cosa muy 
clara, este Ayuntamiento lo que quiere es que todas las personas puedan ser autónomas, 
y que no dependan o de servicios sociales o de una ayuda económica para vivir sino que 
se puedan ganar ellos la vida y evidentemente puedan ganarse ellos mismos los 
alimentos así que simplemente pues volver a agradecer a todos los que han hecho 
posible trasladar a este equipo de gobierno nuestra propuesta y continuaremos 
trabajando conjuntamente con el grup Més, y evidentemente el partido socialista y 
también con Infraestructuras desde Servicios Sociales para sacar estos pliegos a la 
mayor brevedad posibles. Muchas gracias.” 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Simplemente dar las gracias, y sobretodo dar las gracias porque podamos aprobar esta 
propuesta por unanimidad, yo creo que esto es lo más importante, es curioso y quería 
resaltarlo lo que una asociación tan pequeña como la Asociación Cultivando la tierra, 
cultivas tu futuro, ha hecho de que una experiencia propia y que funciona y que a ellos 
funciona al final el Ayuntamiento realice un proyecto que va a ser muy interesante para 
la ciudad. Estamos hablando de diez mil metros cuadrados, tengo entendido que el 
Ayuntamiento va a ceder a entidades del tipo de que estas que han podido hablar para 
que personas que tienen necesidades para llegar a cubrir sus necesidades más básicas 
como es el tema de alimentos puedan cultivar sus propios alimentos para cultivo propio, 
creo que eso es muy importante lo que hoy se ha conseguido, y se ha conseguido 
fundamentalmente por la capacidad de haber llegado a un acuerdo los distintos grupos 
que estamos aquí hoy sino por experiencias como la que está desarrollando esta 
asociación. Muchas gracias.” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS):  
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“Jo el que demanaria només és a la Regidoria de Benestar Social és rapidesa, és 
fonamental perquè la gent o a expressat que necessita resoldre aquest tema aviat perquè 
esteim xerrant de principis bàsics com és l’alimentació.” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania:  
 
1.- L’Ajuntament Ple insta a la Regidoria de Benestar Social a treure a concurs, a la 
major brevetat, el terrenys municipals previstos per la Regidoria d'Infraestructures per 
poder ser cultivats  per  entitats com l'”Asociación Cultivando la Tierra Cultivas tu 
Futuro”. 
 
S’APROVA per unanimitat la proposició transaccional: 
“1. L’Ajuntament Ple insta a la Regidoria de Benestar Social a treure a concurs, a 
la major brevetat possible, els terrenys municipals previstos per la Regidoria 
d'Infraestructures per poder ser cultivats  per  entitats exclusivament per entitats 
de caires social que treballin per afrontar la manca de recursos de les persones en 
situació d’atur”. 
 
29. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  al desmantellament del 
 servei de mediadors interculturals dels centres de salut de Palma (173/2013). 
 
Sr. Ferrer Guardia (La Defensa): 
 
“Gràcies Sr. Batle de Palma de Mallorca, ahir el Sr. Montoro a unes declaracions a la 
ràdio va dir que les autonomies que no han complit amb el dèficit com les Illes Balears, 
no podran oferir cursos de transplantament als metges, avui el Sr. Sansaloni ha dit que 
els vint mil euros que costen els posarem nosaltres, els del Govern Balear, clar, els hi  
posaran però els treuran de quelcom lloc, d’on els treuran aquesta és la pregunta. Pareix 
a ser que la sanitat és pel Grup Popular la font de finançament de tot el que creguin 
necessari, poden mantenir un munt de militar en zones de perill al llarg de món però no 
podem mantenir uns mediadors culturals a les Illes Balears. Podem perdonar el deute 
fiscal del club de futbol però no podem mantenir els cursets de formació dels metges, 
per això, deu a ser més important tenir un equip de futbol campió d’Europa i de 
l’Univers que tenir el millor cervell de trasplantament del món. La Defensa assumeix 
des de gener de 2012 la Defensa dels usuaris de la sanitat pública des del moment que el 
Govern Balear va suprimir aquest càrrec per problemes pressupostaris. Curiosament 
aquest càrrec fou creat pel govern del Sr. Matas amb una durada de cinc anys per 
mandat a fi de no coincidència amb les eleccions i per permetre la seva independència 
política, per tant, no és d’extranyar la nostra preocupació amb aquests temes. La filla, la 
meva néta major va collir va unes setmanes l’escarlatina o pigota borda, una malaltia 
esvaïda fa uns anys, per què pensen que ha tornat? Si abans hem parlat d’una malaltia 
perillosa com és aquesta, gràcies a Déu, que es va considerar esvaïda, el ben cert el 
perill que pot suposar l’aparició de malalties infecta contagioses per no anar als metges 
per por a no tenir targes sanitàries. Els mediadors i mediadores culturals fan, feien, feina 
especialment important a les barriades de Son Gotleu, Pere Garau i Escola Graduada, 
barriades a les que no viviuen la majoria de polítics i càrrecs públics, però a les que feim 
feina entre altres la Defensa, per això parlam, del que coneixem, a nivell local podem 
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pagar, per exemple, el viatge que va fer el Sr. Bauzá i onze acompanyants a Suïssa per 
estudiar el seu mètode d’ensenyament i no podem mantenir mediadors interculturals per 
ajudar a tots aquests ciutadans a que la situació sanitària no derivi en perillositat social i 
no parlo debades, estan jugant amb foc. Gràcies.” 
 
Sra. Pons Lladó (Associació de Veïns de Son Gotleu):    
 
“El mencionado recorte es efectivo desde el pasado 31 de octubre de 2012. Desde 
entonces médicos, enfermeras y personal administrativo carecen de personal que realice 
las labores de interprete, lo que dificulta el diagnóstico de los pacientes, sobre todo en 
las consultas de pediatría, provocando un aumento en el gasto sanitario, ya que los 
facultativos se ven obligados a solicitar más pruebas diagnósticas al desconocer la 
sintomatología de los  pacientes, aumentado el tiempo de espera de todas las consultas. 
Referente a la contratación de las mediadoras, reunidos a fecha 14 de febrero y ante la 
exposición por mantener esas figuras la Directora General de Inmigración (Mª Antonia 
Estarelles) nos aseguro la intención de cooperar con la Regiduría de Bienestar Social, en 
lo que respecta a su contratación y salario. Con fecha 15 de febrero la dirección de IB 
Salud, notifica la suspensión de estos servicios, justificándose, con que desde Función 
Pública, no esta autorizada ni puede debido a un decreto ley a realizar este tipo de 
contratos, contratos eventuales.- Conclusión; la Consellería de Inmigración dispone del 
dinero que supone este servicio. Ha que destinaran esta partida económica si suprimen 
el servicio?  Será un gran ahorro para las arcas del Gobierno al tener que gastar menos 
dinero en salud, es decir, en salud de las personas es una carga para las arcas del 
Gobierno, pero para entonces para que pagamos impuestos, tal vez acabemos como 
EEUU donde quien no se lo puede permitir no tiene derecho a la salud. Jo, nosotros, no 
nos podemos imaginar una Mallorca, ciudad turística rodeada de respectables 
ciudadanos enfermos y mendigando, creemos que entre todos solucionar este problema, 
un problema serio entre nuestra población. Gracias.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle, duim aquesta proposta per una problemàtica important que se està 
generant a diversos centres de salut de la nostra ciutat, com avui ja s’han dit com Son 
Gotleu, Pere Garau i Escola Graduada que és on hi ha més població nou vinguda 
d’immigrants. Realment des del dia 31 d’octubre de 2012 s’han suprimit el serveis 
d’aquests mediadors interculturals que a part d’un servei d’interprete molt important 
que estan fent entre els pacients pares i mares que duen els nins a consultes de pediatria 
i també al que fa referència a la prevenció i promoció a la salut i d’integració que també 
és una feina molt complementària a la que fan els serveis socials de l’Ajuntament de 
Palma, el que ha produït tot aquesta supressió ha estat que es visquin situacions de 
desesperació en aquests centres de salut, perquè no entenen als pacients perquè 
s’augmenta el temps de consulta, es demana més proves, diagnòstics i s’augmenta la 
despesa sanitària, es provoca tot el contrari al que es preten amb aquest retalls a costa de 
la salut de tots i de totes. Aleshores, nosaltres el que demanam es que s’insti en el 
Govern de les Illes Balears, reestablir aquest servei de mediadors culturals a aquest 
centre de salut de Palma, necessari per a desenvolupament del treballs dels professionals 
dels centres de salut afectats. Hi ha hagut un acord amb l’equip de govern i realment 
aquest tipus d’acord i sobretot el suport que donen les entitats és el que donen sentit  a 
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n’aquestes propostes i que donen sentit també a n’això de la política, per tant, el que 
deman a la regidora responsable és que sigui, aquest tema es solucioni l’abans possible i 
torni a la normalitat a centres de salut, com són el de Son Gotleu, Pere Garau i Escola 
Graduada, zones molt sensibles a la nostra ciutat. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Fernández Herran (PP): 
 
“Muchas gracias, esta propuesta hemos conseguido una transaccional porque llevamos 
meses tanto desde el partido socialista y de los grupos de la oposición conjuntamente 
con el equipo de gobierno, demandando al Govern de la Comunidad Autónoma que 
mantenga este servicio que para nuestra ciudad consideramos indispensable. Es un 
servicio que además de ser totalmente necesario para la integración de estas personas 
para una mejor comunicación no solamente estamos hablando de una traducción sino 
también estamos hablando de un conocimiento cultural que esta facilitando muchísimo 
el poder atender las consultas pero que también si vamos más allá supone un ahorro 
económico. Yo creo que esto también es algo a tener en cuenta, supone un ahorro 
económico porque supone simplificar como bien decía el tiempo de consultas, supone 
incluso reducir el número de consultas y para nosotros es indispensable este servicio, así 
se lo hemos comunicado en repetidas ocasiones al Govern de la Comunidad Autónoma, 
sé que se está trabajando para mantener este servicio y por eso la propuesta que al final 
hemos llegado transaccionadamente es que el pleno de este Ayuntamiento instar al 
Govern  a mantener el servicio de mediadores culturales en los centros de salud de 
Palma, de tal forma que pueda dar cobertura a las necesidades existentes y esto es lo que 
así trasladaremos como hemos hecho al Govern de la Comunidad Autónoma. Muchas 
gracias.” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS):  
 
“Si, Sr. Batle, poc a afegir efectivament crec que tots reconeixem la imprescindible 
necessitat  d’aquest servei, aquest servei no només pot representar un estalvi econòmic, 
és que és un deure, és un deure humà, un deure social, facilitar l’enteniment amb unes 
circumstàncies tan greus, tan dramàtiques i tan necessàries com és quan un va al metge i 
necessita saber el metge que li passa a n’es malalt i malalt necessita saber que li està 
dient el metge, per tant, ens alegrem que s’hagi arribat a una transaccional que realment 
aquí es vegi la necessitat i l’oportunitat d’instar al Govern Balear que l’Ajuntament 
assumesqui aquesta responsabilitat malament no és competència directa però si afecta 
als seus ciutadans i a més és una qüestió de drets humans.” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern de les Illes Balears a restablir el 
servei de mediadors/es culturals dels centres de salut de Palma, tal i com es prestava 
abans del 31 d’octubre de 2012. 
 
S’APROVA per unanimitat la proposició transaccional: 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern de les Illes Balears a mantenir 
el servei de mediadors/es culturals dels centres de salut de Palma, per tal de donar 
cobertura a les necessitats existents. 
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30. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a establir línies de feina 
 amb caràcter immediat per combatre la pobresa infantil a la ciutat de Palma 
 (182/2013). 
 
Rodríguez Ladrón de Guevara ( Federació d’Associacions de Veïns de Palma): 
 
“Sr. Batle, regidors i regidores, són el futur, però també són el present i sense present no 
tendrem futur. El creixement de les famílies nens i nenes a la llarg en el que tots els seu 
membres adults estan a l’atur ha incrementat la pobresa infantil. Les famílies que tenen 
una mica de sort han de sobreviure amb una senalla bàsica dels Servei Social que no 
inclou ni productes frescos tan necessaris per a la salut dels nostres nens i nenes. Les 
condicions de vida de la població infantil  està afectant a la qualitat de l’alimentació i 
els condemna a viure amb una situació que condiciona l’inici de la seva relació amb la 
que ha de ser la convivència i la sociabilitat. Aquest aprenentatge saben que comença a 
l’àmbit familiar, i es fa impossible a una llar oprimit per a la pobresa. Amb aquestes 
condicions quin futur lis espera els més petits de la nostra ciutat, són els veïns i les 
veïnes més febles. Hi ha un quaranta-cinc mil menors sota l’umbral de la pobresa, un 
35% de la població menor a Mallorca i un 14 % més de la mitja nacional des de l’any 
2007. S’ha incrementat amb un 55% sense aliments no hi ha rendiment escolar ni hàbits 
socials sans, l’adaptació social és més complicada i cercar refugi en el consum d’alcohol 
i drogues és l’opció més assequible quan creixen en la pobresa i en la marginació, viuen 
en un ambient espenyat per les dificultats econòmiques que afecten al més bàsic. El ple 
de dia 24 de novembre es va aprovar una proposta relativa a la pobresa infantil que era 
traçar línies per combatre-la. Aquestes línies s’havien compromet a traçar per combatre 
la pobresa infantil a la nostra ciutat, cosa que aquest Ajuntament no ha posat en marxa, 
esteim esperant o no sé el que, que el mal no tengui cura, esteim llaurant un futur per a 
la ciutadania ignorant un fet molt greu que afecta als nens i nenes de la nostra ciutat i 
que incidiran la salut i la qualitat de vida dels adults del demà, és molt greu, convé 
començar ja el més urgent possible a posar-se en marxa per evitar aquest problema. 
Moltes gràcies.” 
 
Sr. Ferrer Guardia (La Defensa):    
 
“Sr. Batle de Palma de Mallorca, passejar per la ciutat, què hauria de ser un plaer, és 
moltes voltes un acte de força de voluntat, sobre tot quan veus menuts demanant ajut 
per poder subsistir. Si a més coneixes casos a les escoles d’infants què no han pogut 
berenar ni un tassó de llet, què no porten res a prendre a l’hora del recreo, què a ca seva 
mengen el poc què les seves famílies poden  preparar i què un sopar és un luxe, és una 
obligació dels Governants fer front immediatament a aquest problema i no eradicant a la 
gent, ni presentant solucions. Per tant, des de la Defensa instem als Grups Polítics que 
facin feina conjuntament en aquest punt. Si nosaltres podem aportar positivament idees, 
també poden comptar amb nosaltres i, crec que puc parlar en nom de totes les Entitats 
Ciutadanes que participaran si vostès ho creuen convenient. Gràcies”. 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
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“Gracias Sr. Alcalde, cada vez hay más estudios, más informes realizados por distintas 
entidades sociales que nos alertan de la situación dramática en la viven muchas personas 
y familias, ya conocemos los datos del informe Unicef España y los datos de informe 
Unicef Baleares, sobre la situación de la pobreza en infancia que lo que pudimos hablar 
bastante sobre este informe en el pasado año en el que se comenta que la pobreza 
infantil en España está en un 26% porque hay 2,2 millones de niños que viven bajo el 
umbral de la pobreza siendo el colectivo más afectado por la crisis. Recientemente el 
Observatorio de la Infancia y la Adolescencia en Mallorca ha presentado un informe, un 
informe de coyunturas sobre la situación de la infancia y de la adolescencia en 
Mallorca. La verdad es que la realidad es muy preocupante y demuestra que no estamos 
acertando por parte de las instituciones públicas en las políticas a desarrollar para paliar 
para trabajar para ayudar a mejorar esta situación. Según el propio observatorio en 
Mallorca existen cuarenta y cinco mil menores que están bajo el umbral de la pobreza, 
esto supone un 36% de la población menor mallorquina, un 10% más que la media 
nacional. Desde el 2007 supone un incremento del 56%, un dato que es muy grave que 
hasta la fecha nunca había pasado y que destacaban como algo importante dentro del 
informes que un 10% de la población menor tiene abierto un expediente en los Servicios 
Sociales de atención primaria y de este 10% un 65% tiene dificultades económicas y de 
integración social. Si a esto añadimos además el último informe de Cáritas que además 
sale hoy algunas conclusiones que recoge el País y recomiendo su lectura, yo aún no he 
tenido tiempo, pero el titular ya de por sí nos dice mucho, tres millones de personas en 
pobreza extrema en toda España, yo creo que algo nos tenemos que replantear, yo creo 
que como ciudad y como ciudadanos que somos con responsabilidades políticas no nos 
podemos permitir esta situación, creo que el Ayuntamiento de Palma, el área de 
Servicios Sociales no está haciendo lo que debería hacer en el campo de la prevención y 
sí que están haciendo otros ayuntamientos, no digo que no se esté haciendo nada pero 
hay un tema que no se hecho que es revisar, revisar, simplemente revisar lo que estamos 
haciendo, si lo que estamos haciendo funciona o no funciona, yo creo que este trabajo 
no se está haciendo o si se está haciendo muy despacio. Hace veinte años que estamos 
desarrollando, tenemos los mismos servicios, los mismos programas, los mismos 
protocolos y realmente esto no tiene ningún sentido, nos tenemos que adaptar a la 
realidad y tenemos que poner los instrumentos adecuados para hacer eso. Yo creo que 
es fundamental, ya lo he dicho muchas veces que en época de crisis no sólo hay que 
apostar por los colectivos más vulnerables sino que la crisis tiene que ser o tiene que 
servir como motor de cambio, los recursos son los que son, son escasos, realmente lo 
que destinamos dentro del Ayuntamiento de Palma, población menor, es poco, pero es 
lo que hay, y entonces es importante que seamos eficientes y que acertemos en las 
políticas públicas destinadas a la población menor, para eso es fundamental establecer, 
tener líneas de trabajo, tener un plan de trabajo, tener un modelo de intervención 
coordinado con las instituciones que trabajen con infancia, coordinar los recursos que 
tenemos todas las instituciones. Creo que eso es fundamental y es un trabajo que no se 
está haciendo, me comentaba ayer la Sra. Ferriol y yo le dije ayer y la felicito y la 
vuelvo a felicitar que se han puesto a trabajar por fin en un plan para la infancia, creo 
que eso es fundamental. Hace una semana que el equipo de gobierno ha comenzado a 
trabajar, yo me alegro profundamente y además me alegro que sea de la mano de 
Unicef. Comentar además que ayer a raíz de una reunión que tuve con la regidora 
Sandra Fernández y con Aina también me comentaron y me explicaron los programas y 
los recursos que se destinan en materia de prevención en menores. Y tengo que decir 
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que efectivamente se están haciendo muchas cosas, el problema es que hay un pupurri 
de programas inconexos y no sabemos muy bien hacia a donde vamos, con lo cual es 
fundamental revisar, ver si realmente estos programas son efectivos o no, realmente la 
mayoría de los programas que estamos desarrollando no tienen unos indicadores de 
valoración claro que nos digan si estamos acertando o no en las políticas  y es 
fundamental para ello establecer un plan de trabajo, yo creo que con eso me quedo. 
Comentar que hemos llegado a un acuerdo con el Partido Popular con la propuesta que 
hemos presentado y es una propuesta que más o menos, y des un punto de vista 
resumida responde a establecer un plan de trabajo que recoge o incorpore más o menos 
medida las distintas recomendaciones de los grupos de expertos, que en este mismo 
momento nos dice hacia donde tenemos que ir en política de menores, que se haga un 
informe más detallado de la situación de la población menor en nuestra ciudad, que se 
planteen políticas de preservación familiar, que se revise los actuales programas que 
mantenemos en materia de fracaso y abandono escolar o en materia de prevención en 
adolescentes de embarazos no deseados que utilicemos el RUMI, que es el Registro 
Unificado para el Maltrato Infantil, que ya me consta que los distintos profesionales del 
área de Servicios Sociales ya están formándose para poder utilizar este registro y 
sobretodo que conjuntamente Ayuntamiento, Consell de Mallorca y Govern Balear 
definamos las competencias sobretodo en materia social y sobretodo que tiene que ver 
con menores. Muchas gracias.” 
 
Sra. Fernández Herranz (PP):   
 
“Muchas gracias, en primer lugar decir que todo cuanto puedan hacer las 
administraciones e incluso las entidades en materia de infancia nunca será suficiente 
porque siempre necesitaremos más. Partiendo desde aquí, es cierto que tenemos que 
esforzarnos por mejorar, por potenciar todas las políticas destinadas especialmente a la 
prevención de la infancia, juventud en riesgo. Yo no estoy de acuerdo cuando se dice 
que no se revisan los programas y los servicios que tenemos porque de hecho una de las 
cosas que se han hecho a la hora de tener que o prorrogar o sacar los nuevos contratos es 
revisar precisamente cada uno de los programas y servicios y algunos incluso se han 
modificado para adaptarlos a las circunstancias reales. Es cierto que desde el 
Ayuntamiento se hacen muchas cosas, todas estas cosas y todas estas iniciativas y 
acciones vienen coordinadas desde un equipo específico que hay en el área de Bienestar 
Social que es de infancia y de juventud, es decir, existe administrativamente un 
programa coordinado por un técnico que recoge todos estos servicios de forma que sí 
que se hace coordinadamente. Es verdad que una de las cuestiones en las que se trabaja 
la prevención es en el ámbito comunitario y aquí si que es cierto que el Ayuntamiento 
hace muchísimas cosas que incluso hay muchas iniciativas, como por ejemplo, todo lo 
que hacemos en Son Gotleu somos pioneros incluso a nivel nacional pero es cierto que 
nunca ha existido un protocolo de actuación en materia de comunitario, pero tal como 
informamos ayer se ha creado una comisión ya desde hace algunas semanas formada 
por técnicos municipales que van a revisar todo el trabajo comunitario, cuales son los 
roles de los profesionales hacia donde debemos ir y recoger todo lo bueno que ya 
estamos haciendo y yo creo que esto también va a beneficiar muchísimo el trabajo de 
infancia y de juventud. Dicho esto también informamos ayer que se ha creado una 
comisión técnica con técnicos del área de Familia, Igualdad y de Servicios Sociales con 
Unicef para poder desarrollar un plan de infancia específico para el Ayuntamiento y 
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además … el proyecto ciudades amigas de la infancia que creemos que es algo muy 
importante y hemos tenido la suerte de contar con la colaboración de Unicef porque 
como también le explicamos ayer en un momento en que la demanda social y la presión 
es tan grande, nos faltan recursos humanos, técnicos y evidentemente económicos para 
poder desarrollar cosas nuevas y hemos tenido la suerte de que Unicef pues haya 
accedido gustosamente, muy gustosamente a trabajar con nosotros. La verdad es que yo 
creo que haber llegado a una unanimidad en un tema tan importante para nosotros 
también, es pues, de agradecer lo que vamos a intentar es coordinar todas estas políticas, 
todo lo que se está haciendo que yo le digo que si, que es muy positivo pero que es 
cierto que haya de coordinarlo, hay que plasmarlo en un plan de trabajo que es lo que 
vamos a hacer conjuntamente con el área de Familia e Igualdad que es quien va a liderar 
este plan. Muchas gracias.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Jo crec que també haurien de reflexionar una mica perquè esteim arribant a aquesta 
situació de pobresa infantil a les famílies de Palma, de les Illes, de l’Estat, un exemple, 
que jo crec que és representatiu, l’exemple de la pujada de l’IVA  al material escolar, 
que n’aquests moments està a un 21%. Curiosament, curiosament el producte de luxe 
també varen tenir la mateixa pujada que el material escolar, llavors, a qui està afectant 
aquesta crisi? Per què no es va decidir que l’IVA sobretot recauria sobre aquelles 
persones que més diners tenen, com puguin ser aquelles persones que es compren 
cotxes de luxe, joies, o es paguen viatges meravellosos a Canadà, per què no es va 
plantejar així? Per què aquesta crisi és una estafa, aquesta crisi és un atac flagant contra 
la igualtat d’oportunitats, i està fent més pobres en els que ja són pobres i està fent més 
rics en els que són més rics. Davant aquesta situació, que pot fer l’Ajuntament de 
Palma? Com a institució més pròxima en el ciutadà el que ha de fer és de garant social 
per tenir les necessitats més bàsiques cobertes, i ho esteim aconseguint? Jo diria que no 
perquè tenim un pressupost que no ha pujat els darrers dos anys en quant a serveis 
socials, tenim un pressupost retallat en quant a Educació, i clar, quina és la reflexió 
l’Ajuntament està cobrint els garants més bàsics, està fent de garant social sobre 
aquelles famílies que més ho necessiten? Pues possiblement no, possiblement no, jo 
crec en el final encara que vostès tenguin nul·la influència amb el Govern de l’Estat i 
moltes vegades amb el Govern del Sr. Bauzá, si cal repensar-se les coses i a n’aquest 
Ajuntament com a mínim invertir les prioritats en quines partides es gasten les coses. Ja 
ho deia abans, no té sentit que els diumenges estigui obert Louis Vuitton que només 
aniran a comprar aquelles persones que més diners tenen i després la Llotja estigui 
tancada, això és un exemple més del que és aquesta crisi. Llavors nosaltres evidentment 
donarem suport a n’aquesta proposta pel que si demanam és que reflexionin i sobretot el 
més important que inverteixin les prioritats. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Fernández Herranz (PP): 
 
“Bueno simplemente decir que es cierto que el presupuesto global de Servicios Sociales 
este año no ha subido, pero también hay que destacar que la financiación directa del 
Ayuntamiento para Servicios Sociales ha aumentado más de un 15%. Es cierto, que a 
raíz de la falta de ingresos por parte de otras administraciones pero creemos que el 
Ayuntamiento si que está haciendo un esfuerzo en este sentido que evidentemente no es 
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suficiente y tenemos que replantearnos muchas cosas, pero queremos que el 
Ayuntamiento sí que ha hecho este esfuerzo económico y presupuestario y también es 
cierto a lo mejor no tanto como le gustaría pero creo que en este pleno sí que se han 
planteado muchas reivindicaciones de cara tanto al Gobierno Central como al Gobierno 
de la Comunidad Autónoma y creo que hemos hecho frente común en este sentido y que 
cuando nos hemos tenido que callar no nos hemos callado, evidentemente yo estoy 
convencida de que a usted le gustaría que fuese todavía más pero también hay cosas que 
hacemos que pues públicamente no aparecen recogidas pero les puedo asegurar que 
también que nuestra demanda a administraciones es constante. Muchas gracias.” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania 
amb possible transaccional: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a donar compliment als 
distints acords plenaris, concretament a la Declaració institucional a favor dels drets de 
la infància a aprovat al Ple de 24 de novembre de 2011, i l’acord plenari de dia 28 de 
juny de 2012 relativa a la pobresa infantil. En relació amb aquest punt, l’equip de 
govern es compromet que en un termini de dos mesos es passarà als distints grups 
polítics un calendari de feina. 

 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a elaborar un Pla de feina, 
incorporant un model de treball en matèria de infància i adolescència. El Pla ha de 
incloïr  una estratègia integral per a l’atenció de la situació de risc de pobresa de la 
infància. Aquest Pla incorporarà  les distintes recomanacions que es recullen al informe 
de conjuntura “La infància i l’Adolescència en risc Mallorca 2012”, realitzat per 
l’Observatori de la Infància i Adolescència, òrgan adscrit al IMAS del Consell de 
Mallorca.  
 
3. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a activar l’Observatori 
Municipal de l’Igualtat de Palma, realitzant, entre altres qüestions, estudis més detallats 
de la situació de la infància i l’adolescència en risc a la Ciutat de Palma. 
 
4. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a establir programes en 
matèria de polítiques de prevenció en infància i família establint programes de 
preservació familiar amb caràcter immediat. 
 
5. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a revisar els distints 
programes en matèria de fracàs i abandonament escolar i en matèria de prevenció en 
adolescents de embarassos no desitjats.  
 
6. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern utilitzar amb caràcter 
obligatori el Registre Unificat pel Maltractament Infantil de les Illes Balears (RUMI) 
amb l’objectiu de aconseguir una veritable coordinació interinstitucional en la 
intervenció en casos de maltractament infantil.  
 
7. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a crear grups de treball 
amb el Consell de Mallorca i la Comunitat de les Illes Balears amb l’objectiu de ordenar 
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i clarificar els nivells competencials de les administracions i les normatives reguladores 
a l’àmbit de la prevenció, protecció i inadaptació social.  
 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a donar compliment 
als distints acords plenaris, concretament a la Declaració Institucional a favor dels 
drets de la infància a aprovat al Ple de 24 de novembre de 2011 i l’acord plenari de 
dia 28 de juny de 2012 relativa a la pobresa infantil. En relació a aquest punt, 
l’equip de govern  es compromet que en un termini de dos mesos es passarà als 
distints polítics un calendari de feina. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a elaborar un Pla de 
feina, incorporant un model de treball en matèria de infància i adolescència. El Pla 
ha d’incloure una estratègia integral per a l’atenció de la situació de risc de 
pobresa de la infància. Aquest Pla estudiarà les distintes recomanacions que es 
recullen al informe de conjuntura “La Infància i l’ Adolescència en risc Mallorca 
2012” realitzat per l’Observatori de la Infància i l’Adolescència, òrgan adscrit al 
IMAS del Consell de Mallorca. 
 
3. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a que l’Observatori 
Municipal de Palma  realitzi estudis més detallats de la situació de la infància i 
l’adolescència en risc a la Ciutat de Palma. 
 
4. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a establir programes 
en matèria de polítiques de prevenció en infància i família establint programes de 
preservació familiar. 
 
5. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a revisar els distints 
programes en matèria de fracàs i abandonament escolar i en matèria de prevenció 
en adolescents de embarassos no desitjats. 
 
6. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a utilitzar amb 
caràcter obligatori el Registre Unificat pel Maltractament Infantil de les Illes 
Balears (RUMI) amb l’objectiu de aconseguir una veritable coordinació 
interinstitucional en la intervenció en casos de maltractament infantil. 
 
7. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a continuar els grups 
de treball amb el Consell de Mallorca i la Comunitat de les Illes Balears amb 
l’objectiu de ordenar i clarificar els nivells competencials de les administracions i 
les normatives reguladores a l’àmbit de la prevenció, protecció i inadaptació 
social.” 
 
31. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a la millora  de la 
 dotació econòmica a les ajudes de caire social i educatiu (186/2013) 
 
Sra. Rodríguez ladrón de Guevara ( Federació d’Associacions de Veïns de Palma): 
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“Regidors i regidores no incrementam la dotació econòmica a les ajudes de caire social i 
educatiu i eliminar la partida pressupostària destinada a emergències social, el partit que 
ha governat ha tancat les orelles, els ulls però també el cor a una realitat que poden 
canviar fent una política més social, més humana i més acord en la realitat que vivim i 
que no volen reconèixer. Una altra economia és possible, només hem de menester 
voluntat política per tal de canviar les coses. Les escoles públiques no tenen recursos, es 
retiren els programes educatius per a adults impedint que les persones que passen a 
l’atur trobin la possibilitat de reciclar-se i tornar cedir el món laboral. S’elimina el 
programa Èxit del que es pot dir, que va aconseguir que moltes alumnes i molts 
d’alumnes superassin el fracàs escolar, es minimitza el pressupost a les Apimas que no 
poden treure endavant les activitats extraescolars, el retall a les beques de menjador 
sapient que el dinar de l’escola és l’únic aliment en condició que reben molts de nens i 
nenes degut a la precarietat econòmica de les seves famílies, i es subvenciona en diners 
públics l’empresa privada que gestiona l’Escorxador, això, no és prioritat, prioritat és 
incrementar les partides econòmiques destinades a emergències social, més pressupost a 
les escoles i als programes de suport escolar, més suport i menys suport a les empreses 
privades, més ajuda social i menys carreteres, més suport a la ciutadania i més rescat a 
la banca, més suport destinat a emergències socials.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sra. Fernández, bé la desgraciada realitat social continua marcada per un 
profunda crisi econòmica que persisteix i que és molt traumàtica per a moltes famílies 
d’aquesta ciutat. Per desgràcia també vegem com es cronifica aquesta pobresa, la 
resposta que l’equip de govern ha donat als pressuposts de 2013 no ens pareix una 
resposta ... cap a les persones més febles d’aquesta ciutat. Vostès simplement el que han 
fet és eliminar una partida destinada a emergències social, nosaltres pensam que no 
només s’ha d’incrementar sinó que no es poden prendre aquest tipus de mesures. També 
el que trobam es que moltes partides destinades a la ciutadania estan infradotades, tot 
aquest debat també ho varen tenir a l’aprovació del pressupost per al 2013, pensam que 
és molt important, i molt cap dal per al desenvolupament d’un país és l’educació, i és 
molt important aquests programes de reforç escolar anomenat Èxit ara anomenat Prise. 
És molt important el manteniment de les activitats extraescolars, és molt important el 
manteniment del nostres col·legis públics. Tot això, en vista de la situació i dels retalls 
pressupostaris vostès prioritzen una cosa una mica sorprenent que és una subvenció 
nominativa a una empresa privada que gestiona un Escorxador a la nostra ciutat. Això, 
realment no sé com enquadrar a aquesta pràctica ja que les diverses accions que s’estan 
desenvolupant per part d’Intervenció d’aquest Ajuntament i de Tresoreria i de diferents 
àrees és la d’eliminar aquestes partides i aquestes subvencions nominatives i acollir-se 
al que és la llei de Subvencions del 2003 que tenim en vigor. Per tant nosaltres el que 
proposam és aquesta disminució d’aquesta partida de 155.000 euros, incrementar en 
50.000 euros la partida per a emergències social, el crear una nova partida del pla 
municipal de lluita contra la pobresa i l’exclusió social en 50.000 euros i augmentar en 
55.000 euros la partida de despeses del programa Prise de suport escolar. Moltes 
gràcies.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP):   
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“Gràcies Sra. Fernández, això, és el tercer pic que debatim el mateix tema aquí a 
n’aquest plenari, li he dir que el títol i també li vull fer arribar al grup Més, perquè 
entenia que tenia una altra posicionament, el títol és si hem de tancar o no l’Escorxador 
de Palma, això, és el que vostès plantegen aquí el partit socialista, si hem de tancar 
l’Escorxador el partit socialista de Palma perquè el Partit Socialista de les Illes Balears 
en el Parlament va presentar una proposta que instava a no tancar-ho, a que es fes tot el 
que s’havia de fer per no tancar l’escorxador de Palma, va sortir per unanimitat al 
Parlament de les Illes Balears. L’escorxador és una competència municipal, no és 
competència de la Comunitat Autònoma, l’Escorxador són competència dels 
ajuntaments. Vostè que era membre del Consell d’Administració de l’empresa que 
estava gestionant aquest escorxador s’ha perfectament que perdia un milió d’euros 
públics cada any i no tot el que hem fet és xerrar amb el sector privat i dir-li que el 
sector privat sigui ell el que agafi la gestió i que per tant nosaltres limitavem les nostres 
exposició de doblers públics, una quantitat la posa el Govern de les Illes Balears i l’altra 
quantitat la posa l’Ajuntament de Palma. Quan Mercapalma va oferir sense cap tipus de 
subvenció, va oferir qui volia gestionar en el sector privat qui volia gestionar 
l’escorxador  no es va presentar ningú, i va gent que va demanar informació però no es 
va presentar ningú. La següent gestió, quan se li va dir que hauria una subvenció del 
Govern i de l’Ajuntament va ser quan tres o quatre empreses es varen interessar i només 
una va presentar una proposta en ferme, per tant, nosaltres mantenim la nostra política 
cumplim l’acord del Parlament de les Illes Balears, de fet, jo he fet el necessari per no 
tancar l’escorxador de Palma. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Sanchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sra. Fernández, bé, és un tema de prioritats, és un tema d’agreujament. 
comparatius, ara com li deim al Sr. Tomeu Suau que presenta i que tradicionalment ha 
duit una sèrie de programes amb una subvenció nominativa al club Jovent, com li 
explicam que l’Ajuntament de Palma decideix no donar subvenció nominatives a les 
diferents associacions que ho han estat fent tradicionalment, o també a associacions com 
el Girasol etc com li deim que no però que sí es  subvencionarà a una empresa perquè és 
una empresa la gestiona l’escorxador privat de Mercapalma, que és Cárnicas de Palma, i 
això, són vostès que li hauran d’explicar a n’aquestes entitats afectades. Després està 
agreujament comparatiu també amb les cofradies de pescadors, amb els agricultors que 
realment tota aquesta gent no rep una subvenció d’un Ajuntament com el de Palma, són 
temes de política, de política ramadera, de política agrícola que vostès i vostè Sr. 
Martínez en concret ha defensat moltes legislatures, vostè va ser membre del Consell 
d’Administració de Carn Illa a la legislatura de la Sra. Cirer i defensava que era 
competència autonòmica i que l’Ajuntament de Palma no posaria ni un euro a 
l’escorxador de Carn Illa. Vostè a l’oposició també va defensar la nostra posició al 
Consell d’Administració de Carn Illa de no posar doblers a l’escorxador i vostè a la 
legislatura del Sr. Isern aquesta legislatura encara ha defensat que no era competència 
municipal, que és el que ha passat. Vostès no governen pels interessos dels ciutadans de 
Palma, vostès governen pels interessos que li marca el Govern de les Illes Balears, el Sr. 
Bauzá i el Sr. Company que li han dit rectifica perquè ara m’interessa que l’Ajuntament 
de Palma doni suport a aquest projecte i doni suport a la política agrària i ramadera 
d’una comunitat autònoma i que no veurem cap altre ajuntament dels nostres voltants de 
la badia de Palma que aporti res a n’aquest escorxador, perquè també ho hem discutit els 
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residents de Marratxí, els resident de Llucmajor o de Calvià, que també es veuen 
beneficiats per això, i els seus mercats i les seves carnisseries realment ells no aporten 
res. Per tant, hi ha un canvi marcat d’estratègia i un canvi que ve marcat per una política 
marcada pel Partit Popular que realment no té que veure en les necessitats reals dels 
ciutadans d’aquesta ciutat que demanen més reforç escolar i que demanen més ajudes 
socials. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP):        
 
“Gràcies, Sra. Sánchez vostè vol o no vol tancar l’escorxador de Palma? Aquesta és la 
discussió que tenim avui. Vol o no vol tancar l’escorxador de Palma? Li he fet la 
pregunta, és tercer pic que feim aquest debat i és el tercer pic que vostès es neguen a 
aclarir si volen o no volen tancar l’escorxador de Palma. Al Parlament de les Illes 
Balears el Partit Socialista ha dit que no però bé ja esteim avesats tampoc em vull ficar 
en temes interns de partits però ja sabem que un diu una cosa a Madrid, un altra a 
Ponferrada , no en vull ficar a n’això, però aquí si que m’he de ficar, al Parlament de les 
Illes Balears el Partit Socialista sigui PSIB o sigui PSOE o el que sigui, va demanar 
expressament no es tancàs, no és l’opinió particular del Sr. Martínez. Nosaltres som un 
govern dialogant i no només imposam les nostres idees, dialogar significa això escoltar 
la gent. Varem escoltar al sector per cert, el sector són els mercats municipals, i els 
mercats municipals ens varen demanar que ajudassim a no tancar l’escorxador de 
Palma, els mercats municipals que també són competència nostra, que també són 
competència nostra si hi ha una opinió generalitzada de que no la gent afectada de mirar 
de fer un esforç per no tancar aquest escorxador, el que no farem és el que va fer vostè 
Sra. Sánchez, o la Sra. Calvo que no varen fer res durant quatre anys, no varen fer res, i 
l’únic que es feien era acumular pèrdues i pèrdues que per cert hem hagut d’assumir 
nosaltres amb el pressupost del 2012, quasi mig milió d’euros o més al final de pèrdues 
antigues, de no prendre decisions quan s’havien de prendre. Sap quan vostè va prendre 
una decisió? Que després la Sra. Fernández ens va demanar a nosaltres aclaracions, 
quan vostè sabia que li quedava, el que es diu un telediario, el darrer consell 
d’administració d’aquesta empresa que vostè diu Carn Illa. A aquell moment vostè va 
dir que s’havia de tancar, tancar Carn Illa, va aprovar com a membre del consell 
d’administració però quan ja sabia que s’anava, jo em fa gràcia, va tenir quatre anys per 
prendre aquesta decisió, quatre anys. Miri aquí no és important el que pensi o deixi de 
pensar el Sr. Martínez aquí l’important el que li afecta a la gent. I això, és un govern 
dialogant, no imposa, no imposa veritats perquè jo pot ser que no estigui, jo puc pensar 
una cosa com bé a dit vostè, jo pens una cosa damunt l’escorxador de Palma, pens una 
cosa però hi ha més ciutadans a Palma, jo no som l’únic, i per tant, un ha d’escoltar el 
que diu el que pensa l’altra gent sobretot si hi ha un consens polític, al manco venia del 
Parlament de que haviem de fer un esforç per mirar de no tancar l’escorxador de Palma 
perquè sabem que és tancar l’escorxador de Palma afecta molt a la ramaderia 
mallorquina, si afecta molt, però també a les carnisseries de Palma. Vostè ha xerrat amb 
les carnisseries de Palma que venen carn mallorquina? No hi ha xerrat, no hi ha xerrat, 
de fet, l’intervenció que hi ha hagut avui no diu en cap moment que hem de tancar, que 
hi ha hagut a la part social, en cap moment diu que haguem de tancar l’escorxador, no hi 
ha un moviment social a Palma per tancar l’escorxador de Palma, això que vostè diu 
d’alternatives, l’alternativa jo entec que la gent vol que facem esforços per mirar de no 
tancar l’escorxador de Palma. Vostè em diu que li digui als altres miri nosaltres varen 
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plantejar una subvenció que qualsevol inclús la gent que vostè ha dit es podien haver 
presentat si volien gestionar l’escorxador de Palma, qualsevol dels que vostè ha dit, 
nosaltres no varen, només hi ha un escorxador a Palma, si n’hagués dos haurien de 
treure un concurs, no es traurà a concurs perquè només n’hi ha un. A Palma no anirem a 
subvencionar l’escorxador de Manacor, i per cert quan vostè em xerra de Marratxí i dels 
altres el Govern Balear, ells ho fan a través del Govern Balear, el Govern Balear posa 
doblers, només faltaria, es que hem començat  nosaltres posarem doblers mentre el 
Govern Balear posi doblers, el dia que el Govern Balear no posi doblers nosaltres no 
tenim intencions de posar doblers, entre altres coses, pel que jo defens que s’ha 
d’implicar el Govern Balear a n’aquest matèria. Moltes gràcies.” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
  
 1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a tramitar la següent 
modificació de crèdit: 
 
- Disminució de 155.000 euros de la partida de despeses 19 43450 76900 per la 
subvenció a l’escorxador privat situat a Mercapalma. 
-Increment de la partida de despeses 05 23200 48008 d’emergència social amb 50.000 
euros. 
- Creació d’una nova partida destinada a Pla Municipal de lluita contra la pobresa i 
l’exclusió social amb 50.000 euros. 
 - Augment de 55.000 euros la partida de despeses 05 32166022758 del programa 
PRISE (antic Èxit) de suport escolar. 
 
ES REBUTJA per 15 vots en contra (PP, absència del Sr. Batle) i 12 vots a favor 
(PSIB-PSOE i MÉS). 
 
32. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  al pagament de la taxa 
 de la  targeta sanitària de les persones sense recursos (188/2013) 
 
En principio queda sobre la mesa pero hay cuatro intervenciones ciudadanas pedidas, no 
sé si quieren intervenir o esperar al próximo mes que es cuando se va ha debatir, todas 
las entidades están de acuerdo en pasar, sí, pues lo dejamos sobre la mesa.   
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania 
amb possible transaccional: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma demana al Govern de les Illes Balears la 
supressió del pagament de la taxa de 10 euros, per a la renovació de la targeta 
sanitària, per tractar-se d’una limitació a l’accés universal a la salut de la població, 
vulnerant els drets que garanteix  la Llei General de Sanitat de 1986. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament de Palma demana al Govern de les Illes Balears que 
prevegi una exempció en el pagament de la taxa per a la renovació de la targeta 
sanitària, a les persones sense recursos i amb risc d’exclusió social. 
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3.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern de les Illes Balears a habilitar 
un mecanisme mitjançant la targeta electrònica, per a que els col·lectius més febles 
i vulnerables i que necessiten major atenció sanitària, no hagin d’avançar el 
copagament dels medicaments. 
 
QUEDA SOBRE LA TAULA. 
 
El Sr. Batle es reincorpora a la reunió (12,07 h.) 
 
33. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  al compliment d’acords 
 plenaris per l’eradicació del poblat de Son Banya (189/2013). 
 
Sr. Ferrer Guardia (La Defensa):  
 
“Sra. Batlessa en funcions de Palma de Mallorca. Només tres preguntes i una petició 
final. La primera:considera vostès què els acords dels plenaris son com les promeses 
electorals, que inclòs si s’han publicat no tenen perquè complir-se?. La segona, quants 
acords de plenari, no s’han complit en el seu mandat? La tercera:considera suficient 
excusa què en anteriors legislatures també s’hagin pres acords de plenari que mai se 
compliren? I per finalitzar, serà capaç vostè de capgirar aquesta perniciosa pràctica, i 
recuperar una mica la pèrduda de credibilitat que ens mereixen els polítics avui en dia? 
Gràcies”. 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Martínez si en el pasado mandato la erradicación del poblado de Son 
Banya empezaba a ser una realidad o al menos así nos lo creíamos mucho, hoy es algo 
incierto, y es que los datos de estos dos últimos años no acompaña a la gestión política 
del Partido Popular, nosotros ya lo hemos anunciado en muchas ocasiones de hecho en 
el mes de octubre presentamos una propuesta que se aprobó por unanimidad que lo que 
planteaba era precisamente dar un impulso al trabajo que la erradicación del poblado de 
Son Banya fuera una realidad. A lo largo de estas semanas hemos denunciado una serie 
de datos que bajo nuestro punto de vista son graves y es que los dos últimos años sólo 
se han derribado diez barracas de hecho seis se empezaron a demoler ayer, yo creo que 
con todo el camino que ya llevamos recorrido es un dato absolutamente insuficiente, 
además en estos momentos tenemos veinticuatro sentencias firmes que obligan al 
Ayuntamiento de alguna manera y eso porque tenemos un acuerdo plenario encima de 
la mesa que lo dice a demoler una serie de barracas que en estos momentos están 
ocupados presuntamente por personas, por familias que se dedican a actividades ilícitas 
y parece que el Ayuntamiento no tiene un calendario de derribo en mano, y además lo 
que nos parece más preocupante es que actualmente hay treinta familias que quieren y 
no pueden salir de Son Banya, que quieren una oportunidad de vida fuera de Son Banya 
y que como Ayuntamiento no estamos dando respuesta. Creo que Son Banya y lo hemos 
dicho muchas veces lo sufraga, se está pagando con dinero público Sr. Grooske hablaba 
nos cuesta a los ciudadanos de Palma 1,5 millones de euros, yo no sé si estos datos son 
ciertos o no, lo que sí es cierto, es que sólo de luz y agua estamos pagando 700.000 
euros más todo el tema de mantenimiento y más todo lo cuesta el patronato pues más o 
menos debemos rondar entre el millón y el millón de euros que nos cuesta mantener Son 
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Banya a los ciudadanos de Palma. En el anterior mandato una decisión difícil que se 
tomó hubo un pacto de todo los partidos políticos de acabar con Son Banya y dignificar 
la vida de muchas familias, y fue difícil por todo lo que implicaba por todos los 
problemas de seguridad derivados, por el miedo de muchas personas de ponerse en 
primera línea en este proceso, pero se hizo y tiramos para delante de la mano de las 
fuerzas y cuerpos de seguridad del Estado que son los que deben garantizar que las 
rescisiones políticas se lleven a término. Políticos, funcionarios, personal laboral, 
empresas, la Administración Pública, la Comunidad, el Estado, Policía Local, Policía 
Nacional, todas a una nos metimos en la guerra y ganamos la mayoría de las batallas y 
ahora que hacemos ¿nos retiramos? Que se cree que efecto tienen el poblado de Son 
Banya cuando el Ayuntamiento no solo cuando no ejecuta las sentencias de desahucios 
que vamos ganando sino que además permite la construcción de nuevas viviendas? Si 
que es cierto que ayer la Sra. Fernández me dio una alegría y es que me dijo que se 
había iniciado la demolición de … de las construcciones nuevas que habían quedado 
pendientes de demoler desde el mes de diciembre. Sin embargo es absolutamente 
insuficiente, creo que es fundamental incrementar los mecanismos de control y 
sobretodo que no nos vuelvan a construir. En el anterior mandato intentos hubo muchos 
pero nunca nos llegaron a construir de la manera que se ha hecho en este mandato. Creo 
que es fundamental que todos sigamos a una y que todos sigamos a una para continuar 
con la …del poblado de Son Banya. Creo que es posible, la justicia está de nuestra 
parte, la policía está de nuestra parte y creo que es fundamental seguir con el trabajo que 
se inició con el anterior mandato, obviamente readaptándolo a la nueva realidad, pero lo 
que no podemos hacer es que la batalla, la guerra la sigan ganando los del poblado. Por 
esto hemos querido presentar esta propuesta, una propuesta que lo único que pide es que 
se cumplan los acuerdos plenarios que se aprobaron con anterioridad que se elabore un 
calendario de trabajo, que se busquen soluciones para las treinta familias que quieren 
salir de Son Banya y sobretodo que se inicien los expedientes de demolición con 
respecto a la sentencias firmes que estamos ganando por parte del Ayuntamiento de 
Palma. Muchas gracias.” 
 
Sra. Fernández Herranz (PP):  
 
“Yo creo que sobre Son Banya llevamos muchísimos meses dando todas las 
explicaciones que nos han solicitado, compareciendo en comisión, respondiendo a todas 
las propuestas, a todas las preguntas y siempre creo hemos sido muy claros. Respecto a 
la propuesta que han presentado y cuatro puntos, en los dos primeros ya le digo que 
votaremos a favor, nosotros evidentemente nuestra intención es cumplir los acuerdos 
plenarios, también es cierto que el Código de Buen Gobierno al que hacen referencia 
aquí dice que se deben cumplir los acuerdos plenarios siempre que técnica y 
presupuestariamente sean posibles y aquí es donde le decimos respecto a una de las 
partes de Son Banya que son estas cuarenta y cinco demandas de desahucio que se 
presentaron la pasada legislatura, aquellas viviendas en las que se había acreditado que 
las familias allí residentes tenían otra propiedad fuera de Son Banya, de estas hay 
veinticinco sentencias firmes favorables todas al Ayuntamiento, cinco en apelación y 
quince en casación. Nuestra intención, y así lo manifestamos era tirar todas las 
viviendas cuando fuésemos teniendo las sentencias, pero cuando la policía local que son 
técnicos recomiendan hacer una unidad de actuación por razones de seguridad y otras 
muchas razones, evidentemente este equipo de gobierno sigue la recomendación 
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técnica. A partir de aquí nosotros hemos manifestado una y otra vez que seguimos con 
el plan de realojo de Son Banya. Es cierto que no se han podido realojar a muchas 
familias pero también creo que debemos situarnos en el contexto social en el que 
vivimos, es decir, el plan de realojo prevé que para poder realojar a una familia 
debemos tener una vivienda y esta familia debe tener unos ingresos mínimos para pagar 
una pequeña cuota. Evidentemente, yo creo que es fácil entender que si hay una 
situación de paro como la que está viviendo nuestra ciudad y lo difícil que es acceder al 
mercado laboral para las personas que residen en Son Banya lo es mucho más. Aún así, 
nosotros seguimos con todo el plan de formación, de inserción laboral, todo el plan de 
infancia que poco a poco vamos reduciendo, por ejemplo, el absentismo escolar pero es 
una situación muy complicada. Precisamente por esto ya nos comprometimos a revisar 
estos protocolos para intentar adaptarlo a los tiempos en esta propuesta el punto núm. 2 
dice establecer un calendario de actuación y así vamos a hacerlo. Como bien decía, 
usted que se han demolido entre creo que fue ayer y antes de ayer determinados inicios 
de construcción que no son viviendas, pero también debo decirle que esto es algo 
ordinario que la pasada legislatura también se hacía, lo que evidentemente lo que vamos 
a hacer es que cada vez que se produzca una pequeña o un intento de construcción y lo 
derribemos sacaremos una nota de prensa, lo comunicaremos para que se entere todo el 
mundo porque parece que sino no estamos haciendo nada, pero le digo que igual que 
por ejemplo en febrero se detectaron una serie de inicios de nueva construcción y se 
demolieron cuando se han detectado estos, se inicia un trámite administrativo porque 
evidentemente nosotros si que intentamos hacer las cosas bien, y cumplir los trámites 
administrativos y se derriban las barracas, la policía nos lo notifica y los trabajadores 
del patronato y se inicia todo. Comunicaremos mucho más, porque vuelvo a decir 
parece que si no lo comunicamos no se hace, pero también creemos que sí es suficiente 
este mecanismo de control porque permanentemente nuestros trabajadores y la policía 
están allí. Qué podemos intentar agilizar los trámites administrativos? Podemos intentar 
agilizarlo pero los mecanismos de control si que están funcionando y vuelvo a repetir 
que el compromiso de este equipo de gobierno es acabar con Son Banya pero no es una 
tarea fácil y nosotros no hacemos promesas que no podemos cumplir como si lo 
hicieron ustedes la pasada legislatura.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“No és cap secret si afirmam que el poblat de Son Banya ha destrossat molts de 
projectes de vida de ciutadans de Palma, moltíssimes famílies i suposa un càncer per a 
la nostra ciutat molt important. Per què dic això? Dic això, perquè quan vostè es refereix 
a la discriminació positiva de gent que vulgui sortí de Son Banya però perquè no 
compleix una sèrie de condicions sociolaborals no pot sortí. Jo entenc que al final 
aquesta discriminació positiva a part de per aquestes persones també és una 
discriminació positiva per a Palma., perquè el nostra primer objectiu ha de ser que Son 
Banya ja no hi hagi més persones que es venguin droga i això s’aconseguirà 
desmantellant el poblat, per aquest motiu li dic pensem en canviar les condicions 
sociolaborals per a sortir, perquè si les persones tenen la voluntat ha de ser prioritari, 
perquè hi ha moltes persones que no tenen la voluntat de sortir de Son Banya, i són 
aquestes persones les que estan alimentant aquest supermercat de la droga. Llavors, jo li 
faig un prec que ja ràpidament revisem aquests conceptes, aquestes condicions perquè 
aquestes persones que tenen la voluntat d’anar-se’n d’allà es puguin anar perquè això és 
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urgent, i és primordial per Palma i evidentment quan vostè fa referència a la legislatura 
passada jo si que vull en certa manera reconèixer la tasca que va dur el regidor Eberhard 
Grooske, el primer regidor que es va posar amb aquest tema amb un cos personal molt 
important, hem de recordar que el Sr. Grooske duia escolta amb un cor personal molt 
important i jo crec que això com a mínim se li ha de reconèixer a n’aquest polític. 
Moltes gràcies.” 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE):  
 
“Sra. Fernández no me lo ponga tan fácil promesas electorales sin cumplir, quiere que le 
cuente el programa del Partido Popular con el que se presentara en las últimas 
elecciones y que no han cumplido nada, hablemos de empleo, subida de impuestos, es 
decir, no voy a entrar ahí, pero promesas electorales sin cumplir, ustedes se presentaron 
con un programa electoral que no han cumplido prácticamente nada, pero bueno, esto es 
otro tema. Mire lo único que han hecho ustedes los dos últimos años ha sido derribar lo 
nuevo que han construido, hombre, es que esto es lo mínimo, lo mínimo de lo mínimo, 
hombre yo creo que esto está bien, yo preferiría que no se construyera ¿qué se intenta? 
Sí, pero llegar al hecho de que hemos tenido que derribar en los últimos tres meses 
nueve construcciones nuevas, pues bueno, preferiría que no se llegara a eso 
incrementando simplemente los mecanismos de control, pero bueno, en estos momentos 
tenemos setenta y cinco familias según los datos que usted me dio, treinta que quieren 
salir de Son Banya y que bueno el plan en estos momentos así como está redactado y de 
acuerdo con lo que usted me dijo, hay que adaptarlo a la nueva realidad, pero sí que es 
cierto políticas de discriminación positivas, bueno es lo que han hecho otros 
ayuntamientos, vamos a plantearlo. Lo que sí es cierto que en estos momentos Son 
Banya nos cuesta 1,5 millones de euros al Ayuntamiento anual dividido entre treinta 
familias son cincuenta mil euros por familia al año, bueno, yo creo que hay que 
replantearse las cosas y lo digo porque antes de tomar decisiones tenemos que saber 
también de donde partimos. El tema de las familias de las cuarenta y cinco familias que 
en estos momentos están sujetas a recurso judicial o sujetas sentencia judicial, tenemos 
ganadas veinte y cuatro, hay un acuerdo plenario que lo que dice demoliciones con 
carácter inmediato, bueno ustedes no lo quieren así lo prefieren hacerlo todo de golpe, 
bueno yo no estoy de acuerdo, no estoy de acuerdo porque los mismos problemas de 
seguridad que hay ahora son los problemas de seguridad que había antes porque le 
recuerdo que fue muy complicado iniciar este proceso con toda la que estaba cayendo, 
que el Ayuntamiento de Palma estableciera ordenes de desahucios a determinadas 
familias en Son Banya que presuntamente hacen actividades ilícitas no fue fácil, 
muchos funcionarios no querían firmar según que decretos, a mí cree que no me daba 
miedo firmar según que cosas y ordenes de demolición, pues obviamente, pues sí, la 
Policía Local estaba preocupada y también la Nacional, todos a una decidimos tirar para 
adelante y tiramos para adelante, la seguridad la tienen que garantizar las fuerzas y 
cuerpos de seguridad del Estado y están para eso. Si hay una decisión política la Policía 
Local y la Policía Nacional tiene que garantizar que se cumpla esa decisión política. El 
tema de la seguridad por eso le decía que no me vale y sobretodo no me vale porque 
después escucho declaraciones del Sr. Antonio Vera o de altos cargos de la Policía 
Local en las que dice que Son Banya mejor que no la toquemos, obviamente me 
preocupa, y me preocupa cuando además, veo que los dos últimos años pues poco se ha 
hecho. Pero bueno, en todo caso, me voy a quedar con la parte positiva y me quedo con 
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la parte positiva de que ustedes van a continuar con el plan de erradicación de Son 
Banya que van a presentar un calendario de trabajo y que además según como me 
comentó usted van a empezar con la redacción de los pliegos para que en el momento 
que tengamos todas las sentencias firmes encima de la mesa proceder al derribo de todas 
las construcciones, y me voy a quedar con eso porque creo que eso es lo positivo y lo 
único que vamos a sacar de este pleno. Muchas gracias.” 
 
Sra. Fernández Herranz (PP): 
 
“Muchas gracias, pues a mí me gustaría quedar con lo positivo que igual que estamos 
llegando a acuerdos y la lealtad institucional que tiene usted como persona y su grupo 
con determinados temas también lo tuviesen con Son Banya. No me puede comparar el 
mismo nivel de seguridad cuando se presentaron las demandas de desahucio que se 
presentaron demandas de desahucio y sabemos que fue una situación complicada y el 
Partido Popular no hizo partidismo en este sentido y sí que se mantuvo muy leal 
institucionalmente a pesar de que se hicieron muchas cosas con las que no estábamos de  
acuerdo con el día que podamos demoler todas esas viviendas y tener que desalojar a las 
familias, no me puedo comparar una situación con la otra, porque tendremos que entrar 
en Son Banya y desalojar a esas familias y demoler las viviendas, no es lo mismo, por 
eso lo que le pedimos es lealtad institucional y responsabilidad porque este es un tema 
muy complicado y creo que todos estamos de acuerdo que Son Banya tiene que 
desaparecer porque como bien ha dicho el Sr. Noguera Son Banya ha costado la vida de 
muchísima gente de esta ciudad y muchísima gente de otros lugares, y si que es este 
nuestro compromiso, y como bien decía nosotros seguimos las recomendaciones de la 
policía pero ya hemos empezado juntamente con Infraestructuras la redacción de unos 
pliegos de demolición de todas estas viviendas para que en el momento que tengamos 
esas sentencias y no tengamos que esperar un minuto más y podamos dar un paso más 
hacia la erradicación del poblado de Son Banya. Muchas gracias” 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“El punto 3 lo vamos ha quitar porque no tiene ningún sentido” 
 
Es proposa, dictaminat per la Comissió de Serveis a la Ciutadania, favorablement el 
punts 1 i 2, i desfavorablement els punts 3 i 4: 
 
El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a: 

 
1. Donar compliment a l’acord plenari de 25 d’octubre de 2012, relatiu a donar un 
nou impuls al Pla per l’eradicació del Poblat de Son Banya a la ciutat de Palma i a 
l’acord plenari de 28 de febrer relativa al Codi de Bon Govern, concretament el 
punt 12. 

 
2. Elaborar un calendari de feina per adaptar l’actual Pla de reallotjament per a 
l’eradicació del poblat de Son Banya a la nova realitat social i poder donar 
resposta aquelles persones/famílies que estan disposades a normalitzar la seva 
situació fora del principal espai de distribució i venda de droga de Mallorca. 
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3. Iniciar l’expedient de demolició de les barraques de nova construcció. 
 

4. Incrementar els mecanismes de control per evitar la construcció de noves barraques.  
 
Es fa votació separada dels punts: 
Els punts 1 i 2, S’APROVEN per unanimitat; el punt 3, ES RETIRA i el punt 4, ES 
REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS). 
 
34. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a realitzar les 
 reparacions adients a varis col·legis públics de Palma (190/2013). 
 
Sra. Rodríguez Ladrón de Guevara (Federació d’Associacions de Veïns de Palma):  
 
“Sr. Batle, Srs. Regidors i regidores de Palma, la reducció d’un milió d’euros per part 
d’aquest Ajuntament a la partida pressupostària dedicada a la reparació a les escoles 
deixa els col·legis públics del Coll d’en Rebassa, Rafal Nou, Rafal Vell i Alexandre 
Rosselló amb una situació lamentable que diu molt poc a favor d’aquest Ajuntament 
que hauria de perseguir una educació digna, amb igualtat d’oportunitats per a tots els 
nins i nines de Palma i per contrari deixa passar el temps sense reparar la maltreta 
situació de les escoles que romanen en cada vegada més deteriorades fins el punt que 
posa en perill la seguretat de l’alumnat com a forats al terra dels patis que fan caure les 
criatures quan juguen, persianes que cauen amb el risc que es produeixi un accident, 
arbres sense podar que bloquegen les zones de pas i humitat al sostre de les aules, els 
sistemes d’emergències en mal estat que deixen a un total desprotecció a l’alumnat i al 
professorat, una d’aquestes escoles l’Alexandre Rosselló tenia aprovada una molt 
necessària reforma que l’Ajuntament de Palma ha tirat enrere sense cap argument lògic 
ja que l’anterior equip de govern tenia les gestions fetes perquè es dugués a terme. No 
entenem com es rescata la banca i després s’abandonen les escoles, no és lògic, amb 
aquests fets es preten promocionar les escoles privades i fomentar les desigualtats 
socials quan el que caldria fer és el tot el contrari cuidar les escoles públiques perquè la 
igualtat d’oportunitats fos real i una cosa que es parla per quedar bé davant la 
ciutadania. És molt trist que l’Ajuntament de Palma es prengui pel pito des sereno la 
seguretat i el benestar dels nostres estudiants, deixant abandonades les escoles que els 
veïns i les veïnes de Palma saben que es mereixen poder dur els seus fills a les escoles 
públiques segures i no obligar-les a deixar els seus fills i filles a un edifici en ruïnes amb 
una situació precària i d’abandonament. Cal fer les reparacions necessàries a les escoles 
perquè si deixam de passar el temps arribarà el moment que estaran tan deteriorades que 
serà molt complicat fer-les tornar en sí i perquè no és just que tractin tan malament tot el 
que fa referència a educació.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle, bueno con esta proposición lo que hemos pretendido sobre 
todo es hacer patente algo que ya habíamos dicho y que ya se debatió durante el pleno 
en que se aprobó el presupuesto de este año 2013. Consideramos un error, un grave 
error haber reducido a la mitad el presupuesto para el mantenimiento de las escuelas, un 
error que se hace patente en este momento simplemente con ir a visitar a cualquiera de 
ellas en unos casos la situación es más grave, en otros es cierto que menos, pero en 
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todas se está notando esta reducción del presupuesto que repetimos es un grave error, y 
es un grave error que además hay que sumar a otros tantos que se han cebado con todo 
lo que supone poner la educación en esta ciudad, en nuestra comunidad autónoma y en 
nuestro país, se está haciendo pagar a nuestros niños, a nuestros sistema educativo por 
algo que no tienen ni culpa ni nunca tenía que haber sucedido, el Partido Popular nunca 
tenía que haber tomado las medidas que está tomando en contra de la educación pública 
y de la educación de este país, y contra las familias. Dicho esto, si que tenemos que 
decir que nos alegramos y tenemos que agradecer la voluntad de llegar a un acuerdo en 
este punto concreto en esta situación concreta que hemos denunciado y hemos traído al 
pleno y que hemos llegado a una transaccional donde los tres grupos estamos de 
acuerdo en que hay que tomar medidas para paliar y para llevar a cabo las reparaciones 
necesarias para que los colegios de nuestra ciudad tengan la dignidad que se merecen y 
nuestros niños puedan ir a unos colegios adecuados y no se vean en la situación actual. 
Gracias.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle, bé com ha dit la Sra. González hem arribat a una transacció 
en la redacció d’aquesta proposició, no obstant, això escoltades tan l’intervenció dels 
ciutadans com la de la Sra. González és important que faci una sèrie d’aclariments. En 
primer lloc, si hi ha qualque cosa que estam fent des d’Educació és intentar donar 
resposta al màxim de les necessitats que tenen els centres i a més li puc xerrar fins i tot 
de la darrera visita que he fet a un centre que va ser ahir a Son Rullan i em sap greu Sra. 
González però em varen dir que les queixes que m’estaven plantejant a mi en aquell 
moment venien de l’any 2009, o sigui, que vull posar de manifest amb aquest 
comentari, jo no vull encetar cap batalla dialèctica ni vull començar cap història de tu 
más y tu lo que hiciste en el pasado, tot això a mi no m’interessa, anem a lo positiu, 
anem a lo que hem transaccionat i anem a intentar a ser lo més responsables possible 
amb les necessitats que tenen els nostres centres educatius públics. Però deman un 
respecte també perquè aquí les coses no s’estan fent en contra de les famílies, les 
persones que fan feina a la regidoria d’Educació tant els funcionaris com els polítics 
estam fent, miri es que em surt una expressió molt mallorquina que no sé si és massa 
adequada o no, esper que em disculpin si no els agrada, però és que ens estam rompent 
les banyes per intentar treure endavant tot això, o sigui, que jo comprenc el seu interès, 
li agraesc molt sincerament el fet de que duguin en aquest ple aquestes peticions, també 
és important que sapiguen que nosaltres tenim un equip de persones a la regidoria que 
s’encarrega del contacte directe amb els centres educatius, que a més tenim un relació 
molt fluïda amb Infraestructures que té els funcionaris que s’encarreguen de fer 
l’inspecció de fer el contracte de manteniment de centres, que a més són els tècnics que 
es van als col·legis a mirar quines són necessitats que tenen cadascun d’ells quan rebem 
una telefonada de cadascun dels centres, i per tant crec que és molt important que quedi 
clar quina és la feina que estam fent, i sí, és cert tenim un 50% menys de pressupost i li 
puc assegurar que no és el pressupost que jo hagués volgut, ni siquiera és el pressupost 
que hagués volgut cap de l’equip de govern. El problema es que nosaltres ens hem 
trobat en un situació molt distinta a la que es varen trobar vostès quan varen arribar, i 
que estam intentant treure això endavant. Jo crec que no és necessari reiterar arguments 
que ja hem parlat moltes vegades en aquest ple, m’agradaria molt que ens poguéssim 
quedar en la part positiva de tot aquest debat que es que ens comprometem a donar 
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compliment, no només a les obres necessàries d’aquests quatre centres sinó a tots els 
centres de la nostra ciutat, i per tant agrair la possibilitat d’arribar a n’aquest acord i 
agrair també a més que s’hagin sumat en aquest acord. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
“Sra. Ferriol, ja li vaig comentar a la comissió que vostès presentin un projecte de 
pressupostos com el que varen presentar és totalment legítim, vull dir, és una opció 
política, nosaltres estaven en desacord, ara el que no és legítim per a nosaltres és que 
davant els pressupostos més ajustat de la història, les partides ja retallades des de per sí, 
amb aquest projecte de pressupostos, aquestes partides que són molt sensibles per a la 
ciutadania com pugui ser les ajudes econòmiques urgents o la de manteniment d’edificis 
no es gastin en la seva totalitat i una part vagi destinada a pagar interessos de bancs, 
això a nosaltres no ens sembla bé, no ens sembla bé, ens rebelam, plantam cara, no 
volem que els doblers que estan pressupostats per les persones vagin destinats a pagar 
els bancs, no ho volem, plantam cara Sra. Ferriol, i amb això, ens tendrà en front, vostè 
em va dir, va ser el regidor d’Hisenda que em va dir que fins aquí podem gastar, pues 
toca invertir les prioritats Sra. Ferriol si a vostè el Sr. Julio Martínez li diu que fins aquí, 
per què pressuposta dos milions si al final es gastarà un milió i l’altre anirà destinat a 
pagar bancs? Això és una estafa cap a la ciutadania perquè vostès quan presenten un 
pressupostos els hi diuen als ciutadans que es gastarà per manteniment d’edificis dos 
milions o per ajudes urgents de Serveis Socials tres milions i al final es converteixen 
que d’aquests dos milions, un milió va destinat als col·legis i un altre milió va destinat a 
pagar bancs com per exemple pugui ser Bankia o el Banc Sabadell. I és aquí on ens 
rebelam nosaltres estirem d’acord en totes aquelles propostes d’interès general per a la 
ciutat, com a n’aquesta que votam a favor, ara bé, nosaltres esteim aquí per a denunciar 
les injustícies? Esteim aquí per a denunciar les injustícies Sr. Ferriol, i el que va fer el 
Sr. Gijón, no el Sr. Martínez i vostè va acceptar és una injustícia i no cap a nosaltres 
sinó cap a totes aquelles escoles que a n’aquests moments estan en un estat una mica, 
bueno, lamentable, només li dic nosaltres donam suport som responsables, ara vostès 
inverteixen les prioritats, és urgent. Gràcies.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes Gràcies Sr. Batle, Bueno, yo reitero la felicitación y el congratularnos de que 
podamos llegar a un acuerdo en esta propuesta puntual y con respecto a la situación de 
estos cuatro colegios como el del resto de los que lo necesiten como bien ha dicho la 
Sra. Ferriol. Yo como siempre no entro en lo personal Sra. Ferriol, no dudo de su 
voluntad ni dudo del trabajo de los técnicos, ni de Son Pax, ni de muchísimo menos de 
la regiduría que sé como trabajan y como lo hacen, ni tampoco, incluso de la empresa 
adjudicataria que entiendo que si se le hace el seguimiento que se le tiene que hacer, 
pues se hará con lo que le corresponde, lo que sí, es importante que quede claro es que 
esta situación más allá de que los colegios siempre necesitaran arreglos, en esta 
legislatura en el anterior y en la viene siempre, siempre habrá algo que hacer, eso no 
quita el hecho de que la realidad es que se ha rebajado el presupuesto de una manera 
injusta, de una manera totalmente injusta, en un área como es la de Educación y en un 
hecho concreto, en una competencia que si es propia del Ayuntamiento como es el 
mantenimiento de los edificios y más allá de que luego la Consellería tenga su 
competencia, y nosotros tengamos la nuestra, y entremos en el bucle de a quien le 
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corresponda. Esto son temas que hay que trabajar y solucionarlos, no quitan la realidad 
y la realidad Sra. Ferriol es que a usted le han dado un presupuesto insuficiente y la 
realidad es que con este presupuesto se comete una injusticia con respecto a los 
colegios, y con respecto a nuestros niños y que no se lo merecen, no se lo merecen, 
simplemente eso. Gracias.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
“Gràcies Sr. Batle, bueno Sra. González, efectivamente los colegios siempre van a 
necesitar obras y entre otras cosas porque los colegios de Palma tienen muchísimos años 
casi todos, entonces es evidente, yo creo que si en lugar de tener la misma partida que 
teníamos en 2012, tuviéramos el doble también la podríamos gastar porque la verdad es 
que los colegios necesitan esas obras, igual que también necesitan que la 
Administración competente en la reposición de los elementos estructurales haga la 
inversión correspondiente, yo no me meto en el bucle del convenio con la Consellería 
para escurrir el bulto, yo asumo la responsabilidad que tengo como regidora de 
Educación y creo que mi responsabilidad primera es conocer exactamente que es lo que 
me corresponde hacer como Ayuntamiento, entonces no se trata de no querer hacer 
frente a las responsabilidades, al contrario lo que se trata es de que se sepa a quien le 
corresponde cada cosa y se entienda porque algunas cosas no las hacemos desde el 
Ayuntamiento a pesar de que a veces aún no correspondiendo las hacemos, no, es una 
cuestión de explicación, no es por ningún afán de eludir nada. Miri Sr. Noguera a jo 
m’agrada quan xerra de denunciar les injustícies perquè jo pens com vostè, es que no hi 
ha tanta diferència, de veritat, és que la gent que no ens coneix pot pensar que està molt 
enfora i no hi estam tant, el que passa es que l’oposició d’una persona que forma part de 
l’oposició i la posició de quelcom que forma part de l’equip de govern de vegades no 
pot ser coincident perquè nosaltres ens devem a una feina conjunta, a una línea 
conjunta, a una visió global de l’Ajuntament que moltes vegades no es correspon amb el 
que nosaltres consideram que seria millor per a l’àrea que cadascun de nosaltres 
gestionam. Jo els vull agrair, no em qued amb el que no ens fa trobar, li vull agrair que 
el pugui trobar en el moment en que s’hagin de defensar els interessos i les necessitats 
de l’àrea d’Educació i jo comprenc que estan decebuts perquè hem deixat de fer 
determinades activitats o serveis que es feien abans o al millor hem pogut aportar menys 
pressupost del que havia abans però li puc assegurar que totes aquestes decisions que 
s’han hagut de prendre no han estat decisions de gust que es fan perquè hem de ser 
responsables i perquè malament vostè no s’ho cregui fins i tot municipis que estan 
governats per MÉS es paguen en els bancs, és que clar, es que sinó no tendriem manera 
de funcionar, per tant jo comprenc el seu argument i li agraesc sobretot la seva voluntat 
de col·laboració en els temes que són interès de tots igual que els de la Sra. González 
perquè al final tots a pesar que cadascú tengui les seves ideologies estam aquí per a 
defensar els interessos dels ciutadans i ciutadanes de Palma i per a fer un servei públic 
perquè això és la política. Moltes gràcies.”   
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania 
amb possible transaccional: 
 
El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a: 
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1. Dur a terme amb la màxima rapidesa les actuacions necessàries per esmenar totes les 
deficiències denunciades als col·legis públics del Coll d’en Rabassa, Rafal Nou, Rafal 
Vell i Alexandre Rosselló. 

 
2. Destinar les quantitats adients per realitzar les reparacions de les deficiències 
detectades als col·legis de Palma. 
 
S’APROVA per unanimitat la següent transaccional: 
 
1. Dur a terme amb la màxima rapidesa POSSIBLE les actuacions necessàries per 
a esmenar totes les deficiències denunciades als col·legis públics del Coll d’en 
Rebassa, Rafal Nou, Rafal Vell i Alexandre Rosselló. En el que fa referència a les 
competències municipals, així com traslladar a la Conselleria d’Educació, Cultura 
i Universitats la necessitat de les actuacions de la seva competència segons el 
conveni vigent. 
 
2. Destinar les quantitats adients per a realitzar totes les reparacions de les 
deficiències detectades als col·legis de Palma tant aviat com sigui possible.  
 
46. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a la protecció de Santa 
 Catalina (160/2013) i alternativa. 
 
Sr. Mulet Torres (FEPAE): 
 
“Honorable Sr. Batle, señoras y señores regidores anunciamos hoy en nombre de 
FEPAE nuestro apoyo al espíritu de esta propuesta del grupo municipal MÉS y al 
acuerdo ya anunciado en prensa local de que por unanimidad este pleno acordará la 
protección del barrio de Santa Catalina. La importancia de este acuerdo es enorme, no 
sólo para conservar y preservar a una de los barrios más emblemáticos y propios de la 
ciudad de Palma y a su patrimonio histórico y paisajístico por el valor del barrio de 
Santa Catalina es incalculable sino por lo que todos ustedes demuestran cuando quieren 
pueden ponerse de acuerdo en aras al interés general. Por otra parte, cuando muchas 
veces nuestro patrimonio más íntimo se ve amenazado por el abandono, la falta de 
voluntad política y por la especulación como ya ha sucedido en nuestra ciudad, más 
importante es si cabe este acuerdo que además debe de contar con el consenso y 
participación de los vecinos y sus representantes, que además ….tienen el apoyo de 
todos los ciudadanos de Palma por lo que significa el primer barrio extramuros de 
nuestra ciudad, necesitamos extender la protección municipal a otros edificios y en otros 
barrios de las amenazas que los atenaza y que los eliminan para siempre de nuestro 
entorno, borrando nuestro pasado, nuestra historia y nuestra riqueza patrimonial, 
esperamos y deseamos que este acuerdo sea un ejemplo de sensatez, participación y 
rigor para que el barrio de Santa Catalina sea un legado cultural e histórico a las 
generaciones venideras, ya que las nuestras han destruido parte de este patrimonio en 
otras zonas hoy irrecuperable. Esperamos y deseamos que las declaraciones ejecutadas 
por el Sr. Valls a la prensa sean una realidad en Santa Catalina dado que creemos que 
invertir en la conservación y protección de nuestros barrios es la mejor inversión que se 
puede hacer, lo es desde el punto de vista patrimonial, cultural, turístico y social porque 
refleja nuestra autenticidad y carácter, en definitiva, unas señas de identidad que nos 
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hace únicos y por lo que podemos y somos reconocidos en el mundo y como lo es 
también el barrio de Santa Catalina. Viva el barrio de Santa Catalina con toda dignidad. 
Gracias.” 
 
Sr. Felip Buades (Associació de Veïns Es Raval de Santa Catalina:  
 
“Molt Honorable Sr. Batle de Palma de Mallorca, Mateu Isern, l’Associació de Veïnats 
Es Raval de Santa Catalina, en quan a la protecció patrimonial de la nostra barriada, 
només confia en vostè, única i exclusivament, perquè ens ha demostrat que és un batle 
de consens, dialogant, molt collonut, i que en el fons, se sent cataliner. Però amb no 
confiam és amb el Partit Popular. Una cosa és vostè, que té un tarannà de bon gestor i 
de bona disponibilitat, i un altre es el PP, del qual mai ens fiam perquè avui diu blanc i 
demà negres. La llàstima i li deim en tots el respectes i de forma humorística, és que 
vostè senyor Isern, estigui dins el PP. Em de fer un matís i una excepció: ens consta que 
el Negociat d’Urbanisme, actualment, se preocupa per trobar una solució positiva per 
Santa Catalina, i el felicitam de veritat i ens reunirem amb ells en breu. Però el PP com 
a partit polític, repetim, desconfiam moltíssim. Per suposat, tampoc ens fiam del PSIB-
PSOE que, dictatorialment, en la passada legislatura, ens va endossar el maleït, funest i 
renou Eix Cívic del carrer Fàbrica, desvirtuant la tradicional convivència  pacífica del 
cataliner i la seva fisonomia arquitectònica. I de que si ens fiam, al cent per cent, es del 
Grup Municipal MÉS, perquè és molt seriós i se preocupa de Santa Catalina a tots els 
nivells. Tots els equips de govern assentats a Cort, en els darrers 32 anys, s’han dedicat 
a destrossar, a assassinar Santa Catalina, urbanísticament xerrant. Per tan, Sr. Batle, faci 
una alcaldada i declari avui mateix la barriada de Santa Catalina, per exemple, com 
conjunt històric artístic de caràcter mariner. Volem plantes baixes o edificis que no 
superin dues altures. Prohibició d’edificis que espenyin la fisonomia del barri. Respectar 
els materials, colors i tipologies dels habitatges tradicionals i genuïns en les noves 
construccions. Així mateix, caldrà conservar els jardins i patis interiors, tipus corral, tan 
característics de la barriada, etc. Volem situar el context en què sorgeix Santa Catalina i 
és ben clar que és l’exemple més significatiu del primer creixement urbà de Palma fora 
de les murades. El seu origen es remunta el segle XIV, época en què es va fundar 
l’hospital dels pobres de Santa Catalina, al voltant del qual s’agrupà el primer raval de 
població, integrat sobretot per mariners, pescadors i corders. Santa Catalina, raval 
històric per excel·lència, raval d’extramurs, és l’inici de l’anomenat, amb termes 
urbanístics actuals, primer cordó de l’eixample de Palma. Santa Catalina té un estil 
propi d’arquitectura, com l’església de la Immaculada Concepció, o la dels Carmelites, 
on el goticisme torna fer-se present, i un lloc prou conegut convertit ja en una fita dins 
el barri: el Mercat de Santa Catalina. I acabarem amb aquesta frase: Visca Santa 
Catalina aquest barri orgull d’una casta!.”  
 
Sra. Coronado (Unió d’Associacions de Mallorca):  
 
“Buenos días, muy honorable Sr. Alcalde de Palma de Mallorca, señoras y señores 
regidores, la unión de asociaciones de Mallorca referente a este punto expone lo 
siguiente: por si no lo sabían les diremos que las primeras construcciones urbanísticas 
de Santa Catalina, molestísimas y pobres casitas de una sola planta datan de mediados 
del siglo XIV aproximadamente. Efectivamente los primeros moradores de nuestro 
barrio, los pioneros, los que asentaron sus raíces fueron unos humildes y unos 
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honorados pescadores, laboriosos, anegados, rectos y casi todos de intachable conducta. 
No en vano profesaban al mismo oficio que el apóstol San Pedro. Aquel solitario 
terreno que a medida que con el paso de los años iba tomando cuerpo transformándose 
ya en un pequeño núcleo urbano compuesto por una ermita unas miserables casitas para 
refugio de pescadores, unos molinos, un convento y un hospital no podía estar sin 
nombre. Era preciso ya a efecto de orientación buscar un nombre ya que solamente se le 
conocí por el camino de Porto Pi, decidiéndose por un nombre conocido y ya popular 
entre los vecinos de ciudad el mismo que el del hospital y que como vecino les 
amparaba el de una popular santa, Santa Catalina. Por lo tanto, Sr. Alcalde Mateu Isern 
la histórica y emblemática barriada de Santa Catalina no puede perder su raíces, su 
fisonomía mediterránea y usted no otro, ni otros que un alcalde que estamos 
convencidos que ama de todo corazón nuestro arrabal va a dar las instrucciones 
pertinentes hoy mismo, ahora mismo para que se redacte un plan especial de reforma 
interior sin trampas ni cartón, pues nuestra entidad es recelosa, muy recelosa por el PP 
pero no con usted. Sr. Isern no sea cosa que sus subordinados con buena o con mediana 
intención intente darnos gato por liebre como al parecer ya han hecho como el caso del 
Jonquet. La Unión de Asociaciones de Mallorca exige que se nos garantice que se va a 
proteger Santa Catalina de la despersonalización y vulgarización producida en los 
últimos años por arreglos y nuevas construcciones. Es indispensable proteger la 
fachadas, las cornisas de cubierta, las esquinas redondeadas, las balconadas abiertas, el 
tamaño de los voladizos, las alturas de las edificaciones y la conservación de los patios. 
Estamos seguros que usted Sr. Isern no nos va a fallar a los catalineros. Muchas 
gracias.” 
 
Sra. Fermoselle (ARCA): 
 
“Moltes gràcies, vull agrair en primer lloc al grup municipal MÉS el fet d’haver 
presentat aquesta moció que permet precisament aprovar per unanimitat un fet realment 
important i vital per a la nostra ciutat. Arca du deu anys esperant aquesta notícia. 
L’Ajuntament de Palma vol protegir efectivament la barriada de Santa Catalina i la 
notícia ha arribat. Salvem Santa Catalina és una campanya impulsada per Arca que reb 
el suport pràcticament de totes les entitats d’aquesta barriada històrica i en la que 
anarem a visitar els representants d’Urbanisme els primers dies d’aquesta legislatura. 
Arca els recordà que Santa Catalina és el barri més antic fora murades, amb una vida i 
un caràcter que ha sabut conservar majoritàriament. Explicarem que las normatives 
urbanístiques des dels anys 60 havien permés qualque barrabassada que seran molt 
difícil de corregir però adoptaven una ment oberta amb intel·ligència i amb perspectiva 
de futur, havien de fer un pla de protecció integral per Santa Catalina, podia ser un 
PERI, una declaració de conjunt històric, en resum, un canvi de normatives en 
profunditat. Volem començar per a donar l’enhorabona al regidor Jesús Valls per la seva 
capacitat de escoltar i entendre, a ell, a tècnics municipals i als partits actualment a 
l’oposició que donen suport i reivindiquen també salvar Santa Catalina, evidentment, 
també al conjunt del grup municipal Popular i al batle que bé que  va escoltar la nostra 
petició a una primera reunió. Però sobretot volem agrair i donar l’enhorabona a una 
ciutadania on evidentment incloem a Arca que ha sabut mantenir-se constant i donar 
idees gratuïtament sense defensar cap interès particular sinó vetllant pels interessos 
generals. Santa Catalina és un actiu econòmic de futur, sempre que conservem el seu 
caràcter, ho hem per activa i per passiva, presentarem al regidor i col·laboradors un 
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power point que parlava per a ell tot sol. Fa gaire bé un any Arca entregà una sèrie de 
suggeriments a la modificació del PGOU al qual destacaven en titulars les següents 
mesures urbanístiques que s’havien de considerar. Considerar tot el barri com un 
conjunt  des de Joan Crespí fins avinguda Argentina i des de Sant Magí fins al carrer 
Indústria, reduir edificabilitat en altures per evitar substitucions, canviar normativa de 
volar sobre façana, canviar normativa d’obligar canviar cantonades per xamfrà fins a 
vuit. Segons ens han dit verbalment hi ha publicat la premsa tots i cada un d’aquests 
punts són els que els consideraran en la redacció del PERI, jutgin vostès si no tenim 
motius per botar d’alegria. Un barri no es conforma tan sols d’edificis, la gent que 
l’habita és el element principal del barri, Arca creu que una protecció efectiva la gent de 
Santa Catalina no es veurà obligada a desplaçar-se per pressions especulatives, els 
podran ordenar els usos per acabar la concentració excessiva de bars i restaurants, 
protegir Santa Catalina crearà riquesa de veritat. Pot ser que quelcom pensi que aquesta 
és una intervenció massa optimista, que encara no hi ha res redactat, que no ens podem 
fiar, que falta la lletra petita, bé això darrer ho hem dit nosaltres, i és cert, però creim i 
volem creure en la paraula donada, per Arca Salvem Santa Catalina era un objectiu 
principal d’aquesta legislatura però per favor, no oblidin tot l’eixample, Son Espanyolet, 
Son Armadans, El Terreno i molts altres estan esperant. Senyores i senyors regidors no 
deixem cadàvers pel camí, avancin perquè no es coli cap demolició ni nou projecte 
destructor per a Santa Catalina d’aquí a la suspensió de llicencies, Arca estarà vigilant i  
col·laboradora com a sempre. Moltíssimes gràcies.”  
 
Sr. Ferrer Guardia (La Defensa): 
 
“Sr. Batle de Palma de Mallorca. Abans una petita confidència entre vostè i jo si no hi 
existís en Pere Felip, si no existís en Pere Felip l’haurien d’inventar.” Pareix que hi ha 
un acord, per tant, jo em limitaré a dir lo darrer de tot. Sr. Batle de Palma de Mallorca 
no facin mai res, cap obra, cap projecte, cap canvi si no es comte amb l’aprovació de les 
entitats ciutadanes que representen als barris afectats. Moltes Gràcies.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Sí, molts satisfets des de MÉS per Palma, haver presentat aquesta moció que 
efectivament recollia tot una feina feta per entitats ciutadanes encapçalada per Arca, 
també el Col·legi d’Arquitectes, les entitats del barri, varem recollir aquesta feina, 
varem presentar aquesta moció perquè evidentment pensam que és un dels temes 
importants de Palma i molts satisfets de que trobar efectivament que dins la regidoria 
d’Urbanisme s’ha acollit aquesta proposta, s’havien fet ja una sèrie de feines, i 
evidentment també volem creure que aquesta, volem donar un vot de confiança votant a 
favor l’alternativa que proposa el grup Popular que es convertirà en una transaccional. 
Ja s’ha dit aquí, s’ha fet molt de mal a Santa Catalina ja fa molts d’anys, jo crec que el 
principal mal que passa a Santa Catalina passa també a altres barris del primer eixample 
sobretot els Hostalets, El Terreno, Son Espanyolet, és que ens trobam amb un situació 
que la normativa urbanística provoca aquest mal, ens trobam en que la normativa 
urbanística fomenta un tipus d’especulació que és permetre alçades molt superiors a la 
norma dels edificis històrics, per exemple, Santa Catalina i això provoca substitucions 
d’edificis que tenen un valor, o que són de final del segle XIX principis del XX, que són 
edificis guapos que estan fets amb criteris arquitectònics tradicionals, ben fets a més 
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provoquen aquesta normativa urbanística està provocant la substitució d’aquests edificis 
per edificis nous a no dins que destrueixen el que la fisonomia dels diferents barris, per 
exemple, Santa Catalina s’ha fet molt de mal amb aquesta dinàmica. Ha arribat el punt 
d’aturar, de frenar aquesta dinàmica, la nostra proposta era molt clara, les alçades s’han 
de permetre només les de la norma dels edificis tradicionals de cada un dels carrers, el 
regidor es compromet a estudiar-ho carrer per carrer amb els tècnics, evidentment li ha 
donat una redacció una mica, no tan clara però que evidentment volem pensar que 
s’avançarà amb aquesta línea, amb aquesta direcció, avui és un dia d’estar satisfets, 
donam aquest vot de confiança a l’equip de govern, evidentment estarem molt vigilants 
de que efectivament l’avanci en el sentit que aquí han demanat les entitats i en el senti 
que jo crec que volem tots que és la protecció encara que Santa Catalina conserva bona 
part del seu sabor tradicional, del seu caràcter tradicional, tot i el mal que s’ha fet els 
darrers anys i el que volem jo crec que tots com a ciutat és conservar aquest caràcter que 
té, donam aquest vot de confiança a l’equip de govern que farà aquesta feina amb aquest 
sentit, evidentment agrairem la màxima informació ja que també, evidentment ens 
interessa el tema ja que és una proposta nostra que avui discutim en aquest plenari, i a 
veure si entre tots aconseguim un resultat positiu després de desenvolupar una feina que 
l’haurien de fer entre tots, l’haurien de fer consensuada i l’haurien de fer així com la 
hem començada de la mà de tots els grups, de les entitats i aconseguir uns resultats 
satisfactoris per a tots. Gràcies.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle, bueno para corresponder un poco con mi intervención a todo lo que 
se ha dicho esta mañana, traemos al pleno, lo que es otra buena noticia en referencia al 
área de Urbanismo, en respuesta, efectivamente sí a esta moción y como consecuencia 
de los trabajos que se vienen realizando en la regiduría de Urbanismo los últimos meses, 
hemos dado cuenta de que ha sido este equipo de gobierno quien ha activado los 
mecanismos para proteger el barrio de Santa Catalina con el objeto de que permanezca 
en el tiempo su especial idiosincrasia, su morfología tradicional i su arquitectura más 
representativa. No me quiero olvidar y quiero poner de manifiesto que en honor a la 
verdad que fue en primer lugar el Colegio de Arquitectos y también Arca quien desde la 
primera interlocución con el nuevo gobierno de Cort que puso de manifiesto la 
oportunidad para preservar ciertos parámetros, ciertas cosas de este barrio que los 
últimos tiempos vive un verdadero auge urbanístico en Palma. No en vano se han 
llevado a cabo multitudes de obras de rehabilitación y de nueva construcción en el, ya 
habitan nuevos perfiles de población, a las familias que han residido allí 
tradicionalmente se les ha sumado una nueva población más joven y también una 
población extranjera. Son todos los ciudadanos de Palma y turistas de buen gusto los 
que hacen sus compras en el mercado, llenan la cantidad de establecimientos de 
restauración y disfrutan de lo que se ha convertido en este nuevo … podríamos decir 
urbano de Palma. Sus residentes disfrutan de una vida tranquila y asequible y desde el 
Ayuntamiento creemos que es de justicia que se tomen las medidas necesarias para 
proteger y mantener en el tiempo la especialidad de este barrio ya dotado de 
equipamientos e infraestructuras. Todo es mejorable y hemos contrastado con los 
representantes políticos y con Arca y con otras entidades la toma de esta decisión 
consistente en delimitar por fin un área de régimen especial para que sean de aplicación 
una serie de normas distintas a las que se aplican por plan general y por tanto 
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procederemos a lo que será esta modificación puntual de planeamiento que votamos 
espero como así se ha manifestado unánimemente, no sólo la delimitación del ámbito de 
actuación para establecer una nueva normativa sino que además manifestamos toda una 
serie de conceptos y parámetros que deberán inevitablemente resolverse en la 
elaboración de este nuevo PERI que no quiero dejar de nombrar algunos de ellos y que 
están expresados en el punto 3 de la alternativa que hemos presentado que recoge mejor 
la voluntad de todos, creo,  que se pueden resumir en la no supresión de esquinas 
redondeadas y substituirlas por chaflanes y la prohibición de nuevos áticos, respetar las 
alturas, estudiar bien la profundidad edificable, prohibir la unificación de parcelas para 
hacer edificios más grandes que rompan la idiosincrasia, la morfología tradicional de 
este barrio, dar nuevos requisitos para las actividades que se deberán desarrollar y que 
se desarrollan actualmente en el barrio, no nuevas superficies sobre las fachadas  
existentes y cuidar mucho sobretodo contando con la colaboración de la Comisión de 
Centro Histórico las condiciones estéticas para las nuevas actuaciones dentro del barrio. 
Creo que es una buena noticia y espero que podamos y de alguna avanzar en este 
sentido de lo aquí proclamado y que los servicios jurídicos y técnicos refrenden toda 
esta postura que manifestamos hoy en una unánime voluntad política. Muchas gracias.” 
 
Sra. Garví Blázquez (PSIB-PSOE):   
 
“Yo creo poco que añadir en el sentido de que el trabajo en equipo y evidentemente con 
la participación de las entidades y de los equipos sectoriales con el Colegio de 
Arquitectos han hecho y mucho para que los grupos políticos tomen este acuerdo por 
unanimidad que ha repetido todo el mundo, por lo tanto, nosotros evidentemente nos 
congratulamos y como sabemos que va haber un turno de réplica y como tenemos el 
precedente del Jonquet si que me gustaría preguntarle al Sr. Valls más allá de las 
intenciones que compartimos plenamente cuáles son los plazos y de qué tiempo estamos 
hablando.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Para concluir, mire las tramitaciones sin dilación y sin dilación significa que una vez 
recabado los informes jurídicos y técnicos y necesarios para hacer la declaración de 
ARE y posteriormente llevar a aprobación la modificación puntual de planeamiento, 
pues, nosotros procederemos a que esto se haga así, creo que lo he dicho pero lo vuelvo 
a reiterar para el tiempo que transcurra se aprobará también con la declaración de ARE  
un normativa transitoria para que no se pueda artimaña de los promotores, pues de 
alguna forma evitar lo que queremos conseguir con la protección de este barrio.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Vull manifestar la meva enorme felicitat, crec que Palma i els palmesans avui realment 
estan d’enhorabona. Moltes gràcies a tots.” 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient 
l’alternativa presentada pel grup municipal popular: 
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Punt 1.  El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la regidoria d’Urbanisme en 
posar en valor la història, tradició, morfologia i patrimoni característiques del 
barri de Santa Catalina, procedint a promoure la seva protecció en relació a les 
normes urbanístiques del PGOU que a dia d’avui li són d’aplicació amb l’objectiu 
de mantenir, rehabilitat i millorar la seva actual fisonomia. 
 
Punt 2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la regidoria d’Urbanisme i 
Habitatge a iniciar els tràmits per a delimitar un àrea de règim especial de la 
barriada de Santa Catalina fixant, si es considera necessari, una normativa 
transitòria pel temps que duri la tramitació d’un nou PERI. 
 
S’APROVA per unanimitat  l’alternativa  del Grup Mu nicipal PP, afegint un punt 
3 transaccional:  
“Punt 3. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a tenir en 
compte que dins l’àmbit de Sta. Catalina, comprés entre els carrers Sant Magí, 
Cotoner, Dameto, Av. Argentina, Industria, Joan Crespí, Joan Maria Tomàs i 
Mestres d’Aixa, es puguin es establir mesures que afectaran a: 
* Mantenir cantonades arrodonides dels edificis típics, evitant xamfrans. 
* Suprimir la possibilitat de construir nous àtics. 
* Estudiar l’ampliació del catàleg i establir altres graus de protecció. 
* Establir condicions d’ocupació pel que fa referència al pati d’illeta. 
* Establir normes de condició d’estètica, com són: limitar voladís màxim, 
potenciar el pla de façana, regularitzar alçades i cornises, definir materials i 
acabats de façana. 
* Potenciar l’ús d’energies alternatives. 
* Establir condicions per a la realització d’activitats 
* Prohibir la unificació de parcel·la.” 
 
A les 13,10 h., el Sr. Batle surt de la sessió. 
A les 13,15 h., el Sr. Batle s’incorpora a la sessió. 
 
36. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a la venda ambulant 
 (197/2013). 
 
Sr. Ferrer Guardia, representant de La Defensa: 
 
“Sr. Batle de Palma de Mallorca, la venda ambulant és responsabilitat dels Ajuntaments. 
Les associacions de consumidors i usuaris exigim la màxima cura en aquest temes, 
especialment en temes de salut, salubritat i seguretat dels productes. També entenem 
què els comerciats a les seves tendes i botigues tenen més vigilància, més obligacions 
de cura dels productes, i que es senten discriminats en relació a les seves obligacions i 
les què es demanen als ambulants. Veure productes alimentaris al carrer, sense 
proteccions, envoltats de mosques no és una figura literària si no més be una realitat 
quotidiana, especialment quan fa calor. Abans de començar s’ha llegit la Declaració 
Institucional en relació al Dia Internacional del Consumidor. S’ha parlat de Dret a la 
protecció contra productes i processos perillosos i s’ha comentat l’Agenda del 
Consumidor Europeu què en el punt primer parla de la Seguretat dels consumidors. 
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Això és el què des de la Defensa, exigim als nostres governants i concretament a vostè, 
Sr. Batle de  Palma de Mallorca. Gràcies”. 
 
Sr. Donaire  Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“Muchas gracias Sr. Batle. Durante las últimas semanas hemos podido leer en la prensa 
local, numerosas quejas de los comerciantes, concretamente de la zona del casco 
antiguo de Palma y también de Playa de Palma donde estas quejas se centran en la venta 
ambulante que están sufriendo en sus calles. Estas quejas lo que están demostrando es 
que las soluciones que son exclusivamente policiales son insuficientes. Son insuficiente  
porque al final la actuación de la policía tendría que ser una actuación al final de la 
cadena cuando el resto de procesos o de actuaciones no han funcionado, porque la 
policía puede solucionar síntomas, pero no las causas de este problema. Lo que es 
evidente es que no podemos tener un policía en cada calle comercial, lo que es evidente 
es que no podemos tener un policía delante de cada comercio, lo que es evidente es que 
no podemos tener un policía delante de cada bar por si se reproducen ruidos, lo que no 
podemos tener es un policía delante de cada punto de la ciudad donde se puede estar 
incumpliendo alguna ordenanza municipal, porque al final las soluciones policiales no 
resuelven problemas que al final son problemas de economía de subsistencia que  es lo 
que está sucediendo con este tipo de venta ambulante. Lo que si desconocemos es que 
medidas están actuando des de áreas, como Bien estar social,  que son los que 
realmente, entre otras, tendrían que poder afrontar problemas como la venta ambulante 
de la que se están quejando los comercios de nuestra ciudad. Porque realmente lo que 
falta es una coordinación entre las distintas áreas, que es de alguna manera lo que se 
está instando aquí, para lo que ahora es posiblemente un problema bueno, un problema 
social, no se convierta realmente en algo más complicado y que sea de alarma entre 
todos los ciudadanos, instamos a que se reúnan las distintas áreas municipales, no en los 
términos que se nos dijo en la comisión, aquello de que hay una ordenanza de 
ocupación en el que sí que está poniendo multas, es poner multas a vendedores 
ambulantes, cuando es una economía de subsistencia, pues bueno no tiene demasiado 
sentido, porque todos sabemos que no va a poder pagar una multa, cuando realmente no 
pueden ni comer, lo que instamos es eso que se reúnan  con las distintas áreas 
municipales, con las distintas organizaciones sociales y comerciales  y  que busquen 
soluciones consensuadas, un poco parafraseando a la Sra. Fernández, que ha dicho aquí, 
que se busquen alguna forma, que sean autónomos para que se puedan ganar la vida, 
evidentemente de forma legal y que no perjudique a otros colectivos como es el caso de 
los comerciantes. Muchas gracias”. 
 
Sr. Navarro Garau (PP): 
 
“Gràcies Sr. Martínez. Bueno no puedo estar de acuerdo en la exposición de motivos 
que aquí nos pasan, ya que dice que en estos dos últimos años no solo no ha habido 
mejoría  si no que ha sido un empitjorament substancial. En esto no puedo estar de 
acuerdo, la realidad es otra, el control policial ha ayudado a que la afluencia de venta 
masiva que había en según que zonas de Palma, se vea disminuida. Sabemos que es un 
problema que no se soluciona simplemente con policía, tenemos ya articulada una serie 
de  fórmulas para que todas las áreas municipales se puedan coordinar en este tema, 
tenemos la Mesa de Comercio en la que se trata exclusivamente  este tipo de problemas, 
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tenemos reuniones  tanto con la Asociación de Vecinos, como de Comerciantes, hace 
dos días estábamos reunidos con el Alcalde y ellos nos piden una contundencia  policial 
más que nada porque es un problema que sabemos que no se soluciona a corto plazo 
pero en un primer momento que solicita que el policía puede influir y al menos al 
ciudadano que tiene un pequeño negocio que también esta viviendo con una economía 
de subsistencia que su negocio le está ayudando para vivir simplemente con lo que 
puede y ve perjudicado los ingresos, des del Ayuntamiento le tenemos que ayudar. 
También somos conscientes, de que es algo que se tiene que articular también por todas 
las otras áreas juntamente con la regidora de servicios sociales, hemos decidido cambiar 
el sentido del voto y votaríamos a favor de la propuesta, de todas formas montaríamos 
una estructura para que de forma más ágil se fuera controlando  este problema. 
Gracias”. 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“Gràcies. Bé, el primer que volem manifestar es des de MÉS per Palma que ens sentim 
totalment solidaris i comprenen la situació del petit comerç a la nostra ciutat que som 
molts conscients de que aquesta greu crisis està copejant molt fort a aquest sector, però 
són polítiques nefastes que afavoreixen al banc i estan perjudicant  precisament a la 
classe mitjana dels treballadors i  al petit comerç i les petites empreses, això és l’origen 
del  problema. Llavors crec que hem de sumar esforços  per lluitar contra aquesta 
situació però el que no podem fer tampoc es fer responsables d’una crisis econòmica, 
una crisis global, a unes persones que estan doblament en una situació crítica, com són 
els immigrants i que el que estan fent és intentar guanyar-se la vida per menjar. Es 
evident que tampoc estam defensant de cap de ses maneres la pràctica de la venta 
il·legal de cap de ses maneres, però si que tenim un problema social greu ,greu, que 
necessita respostes socials, necessita respostes socials i evidentment tot el que sigui 
perseguible policialment també pràctica policial. És un problema molt complex això és 
evident, no els faci solucions, perquè interactuen molts d’elements, però si que es vera 
que sorprèn tenint en compte i assumint tots que és un problema de caire social, 
respongui vostè que és el responsable de policia perquè realment les actuacions que 
s’han fet des de l’Ajuntament bàsicament han estat policials, per tan, nosaltres també 
donarem suport a aquesta moció però volem conèixer el transfons de totes les funcions, 
el que nosaltres no suportarem mai, és només accions policials, accions contra gent que 
està en una situació francament complicada com son els immigrants, i repeteixo, no 
estam defensant la venda il·legal, però sí que la solució a aquest problema ha de ser una 
solució social i no policial, prioritàriament ha de ser social”. 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“ Gràcies Sr. Batle, mire no soy quien dice que no se está arreglando durante los últimos 
dos años, basta que lea la misma prensa que he leído yo. Aquí lo que se nos plantea es 
que el discurso del alcalde es que dice que hay más policía que nunca en la calle y los 
comerciantes lo que nos están diciendo es que de momento las medidas adoptadas no 
están dando resultado, que llevan dos años así, que no están dando resultado. Es el Sr. 
Alcalde que nos está diciendo que la coordinación entre la policía local y la policía 
nacional es máxima y es prácticamente inmejorable por lo que le hemos estado 
escuchando aquí durante estos dos años de gobierno y de lo que se están quejando los 
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comerciantes es que lo que denuncian es que no se actúa sobre quienes realmente 
tienen, que les están creando el problema que son los que suministran el material no es 
el pequeño vendedor, que como yo sigo defendiendo es una economía de subsistencia, 
realmente quien subministra esos productos y las mafias que están detrás y ahí no hay 
ningún tipo de actuación  o no se visualiza en ningún tipo de actuación, cuando es 
realmente el cáncer de este problema y usted me dice que bienestar social está 
realizando actuaciones, bueno, los comerciantes lo que están denunciando es que son 
solo ellos los que responden a esta situación y que parece que el problema es 
exclusivamente de los comerciantes, esto es lo que están diciendo ellos, entiendo que 
haya una actuación policial y que la actuación policial, tiene que ser y tiene que estar 
pero no tiene que ser la única, porque insisto arreglar síntomas pero no las causas del 
problema y al final todo cargará y se cargará una vez sobre la policía y usted no puede 
tener policía, porque no debe ser así, porque la sociedad no tiene que ser una sociedad 
policía, un policía en cada esquina, en cada calle y en cada comercio, eso no puede ser 
porque no tiene medios  y porque no es una sociedad que nosotros queremos, al menos 
nosotros, por la tanto, la sociedad exclusivamente policial no nos acerca a soluciones a 
medio plazo y además tampoco nos sirve que nos diga que lo están haciendo. Están 
haciendo  las denuncias últimas públicas por parte de los comerciantes se hicieron 27 de 
febrero y la reunión que se tuvo con el Sr. Alcalde, fue prácticamente hace dos semanas, 
las cosas no se estarían haciendo desde hace tanto tiempo cuando se ha tenido que 
reunir prácticamente hace  solamente 15 días y lo que seguimos esperando es saber 
cuales son esas actuaciones que están haciendo otras áreas que no sea solamente poner 
multas por parte del área de función pública sino también las actuaciones que bueno, 
que vayan encaminadas a buscar consenso en el área de bienestar social con el resto de 
organizaciones. Muchas gracias”. 
 
Sr. Navarro Garau (PP): 
 
“ Gràcies Sr. Batle.  Bueno Sra. Fernández Barrero, estoy totalmente de acuerdo con 
usted de que no es solamente una acción policial pero estará de acuerdo conmigo que se 
esta realizando  una gran legalidad y que la policía  está obligada a actuar sobre ella. 
Los comerciantes nos lo están pidiendo nos lo están pidiendo los ciudadanos, 
empresarios y demás. La policía seguirá presionando sobre estos actos ilegales que se 
realizan, toda vez que desde el área de servicios sociales se pueda actuar de otra manera, 
se están buscando otras soluciones, estoy de acuerdo con usted. Sr. Donaire le aconsejo 
que no solo se informe por prensa, nosotros hemos tenido muchas reuniones con 
empresarios no solo con la de la Asociación Plaza Mayor y San Miguel, estamos 
reunidos con ellos muy frecuentemente, sabemos exactamente lo que opinan, no es todo 
lo que sale en prensa ni muchísimo menos, en la misma reunión, las mismas personas 
que estaban declarando esto en prensa, al día siguiente nos reconocían que el último 
mes había habido una mejora sustancial, por lo tanto le aconsejo que no solo la coja 
desde prensa, que se mueva, hable con asociaciones y pulse la realidad de la calle. Dice 
usted que, que el alcalde dice que hay más policía en la calle que el cuerpo nacional de 
policía pues está actuando, le puedo decir que es la primera vez, desde que tenemos 
constancia en policía local, que policía nacional, está poniendo también controles y está 
poniendo sanciones a la venta ambulante, esto no se había visto nunca, policía nacional, 
se ha involucrado, está aplicando lo que es la ordenanza municipal, nos está pasando 
todos los asuntos que el pasa, cosa que no se había visto hasta ahora, los comerciantes 
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también lo han reconocido a esto. Me dice que no hacemos nada más que tenemos que 
ir a ver las fuentes. Ese día no leyó usted la prensa, en Pere Garau, localizamos una 
fuente bastante importante de suministro a vendedores ambulantes en la que se 
decomisaron más de 26.000 artículos y en los que pues se realizó una labor muy 
importante que por primera vez también iba coordinado tanto con policía local, que 
éramos los que coordinábamos el acto junto con policía nacional para controlar todo lo 
que era extranjería y por primera vez con la Conselleria de Consumo, con los 
inspectores de consumo que fueron los que nos ayudaron in situ a localizar todos los 
artículos que no solo eran ilegales, sino que, no cumplían con las normas actuales, por 
tanto no me diga que no estamos haciendo también acciones, este verano también se 
incautó más de 80.000 relojes que habrían terminado en la calle, en la zona del Arenal, 
también fue un acto realizado por la policía local de Palma, por lo tanto, estamos 
abiertos a todas las actuaciones policiales, eso sí insisto, como le digo a la Sra. 
Fernández que no solo tiene que ser policial, sino que también desde el área de servicios 
sociales pues todas las actuaciones necesarias. Gracias”. 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
El Ple de l'Ajuntament insta el govern municipal a:  
 
1. Engegar, abans de l'estiu, accions efectives i continuades (implicant a les 
diferents àrees municipals, administracions públiques, organitzacions comercials, 
socials i assistencials i a tots aquelles que es considerin oportunes) encaminades a 
solucionar els problemes derivats de la venda ambulant. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
38. Proposició del Grup Municipal PP relativa  a la comissió de control del 
 Pressupost  (156/2013) i alternativa del Grup Municipal PSIB-PSOE 
 205/2013) 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Molt Honorable Senyor Batle de Palma de Mallorca, senyores i senyors regidors, 
l’Unió d’Associacions de Mallorca, referent a aquest punt exposa el següent: Aquesta 
incoherent proposta, al nostre criteri, s’amaga amb dèficits històrics. I això, pensam, és 
demagògia i sortir-se per la tangent. Segons la nostra entitat, la realitat es que el Govern 
deu 96,5 milions d’euros als ajuntaments de les Illes. Té deutes amb tots i cada un dels 
66 consistoris, però el més perjudicat és el de Palma, amb 36,5 milions pendents. La 
situació de bona part dels ajuntaments balears és angoixosa i la del Ajuntament de 
Palma es apocalíptica i camí de Son Tríl·lo. El govern del Senyor Bauzà no paga. La 
majoria d’aquests consistoris estan governants pel PP. Qui ho passa més malament són 
els caps locals del partit que sustenta l’executiu. Per això al Molt Honorable senyor 
Bauzà no li importa. El marratxiner, segons pareix, només mira per ell, per fer punts 
davant els seus caps madrilenys. A més, com més estrets tingui els responsables 
municipals i dirigents locals (com el cas del Sr. Mateu Isern, que es un bon batle i en 
bona  disponibilitat, però amb les mans fermades, econòmicament, per el super discutit 
president del Govern Balear, més els pot imposar la seva voluntat. L’egoisme del senyor 
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Bauzá no té límits. El problema és per als batles del PP, que formen part de les víctimes 
d’aquesta legislatura estèril i sectària on el president no té cap tipus de respecte per la 
seva gent mentre ofega el conjunt de la societat amb una insensibilitat i arrogància 
pròpies de l’època medieval. Ara els batles del PP callen i abaixen el cap. Però s’aniran 
apropant les pròximes eleccions. Aleshores, s’hi hauran de presentar amb les mans 
buides. La prepotència del senyor Bauzà pot fer que molts perdin les eleccions. Tot un 
partit s’està sacrificant a l’ego d’un personatge estrambòtic. Des del temps de Cañellas 
fins als d’Antich, l’arxipèlag s’havia acostumat a tenir presidents que defensaben els 
seus interessos davant els capitalins i que posaven la dignitat del seu poble per sobre 
dels compromisos de partit. El senyor Bauzà n’és el contrari: està agenollat als Nuevos 
Ministerios i al Paseo de la Castellana. No ha dubtat a posar tots els imposts que ha 
tingut a mà, però els doblers que recapta n van al municipi, encara que siguin 
governants pel PP. El Sr. Bauzà just és màquina quan capola l’autoestima dels balears” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle, avui duim  una proposta recollida al nostre programa electoral 
promesa del Sr. Isern, quan era candidat, que era donar un instrument a l’oposició per 
mirar de controlar millor, el que era l’execució del pressupost i sobre tot evitar que 
tenint informació damunt l’execució del pressupost d’ingressos no s’actués damunt el 
pressupost despeses, es a dir, allò de no gastar més del que s’ingressa i també perquè 
per Llei de modernització havia tota una sèrie de despeses que ja no passaven pel 
plenari, sinó que passaven per Junta de Govern i per tan, el Ple que és el que ha de 
decidir i autoritzar un govern com ha de gastar, era un poc minvant aquests drets, 
perquè la Junta de Govern, anava decidint despeses que anaven a carregar a pressupost 
futurs, per tant creiem que era una bona proposta, una proposta innovadora, una 
comissió d’aquest tipus no existeix a cap ajuntament a Espanya, per tant era una 
proposta innovadora, era un instrument que s’ha d’oferir a l’oposició i que per tant per 
un tema, per tenir credibilitat perquè de cara al futur el partit Popular el pogués 
demanar, també quan estigués a l’oposició òbviament s’havia d’aprovar mentre 
estiguem al govern per no fer una cosa típic a molts de polítics de tots els partits que 
diuen unes coses quan governen i unes altres quan estan a l’oposició per tan vostès 
saben que nosaltres miram de no fer política a l’antiga miram de fer un altre tipus de 
política aquella que és coherent el missatge tan quan s’està governant com quan s’està a 
l’oposició. També des del principi nosaltres varem mirar de tenir una alternativa una 
cosa que també els he de dir que és l’únic ajuntament que té, sortiran molts d’index de 
transparència però l’únic ajuntament que l’oposició pot veure al dia com es gasta els 
doblers, directament a la comptabilitat municipal és a l’Ajuntament de Palma cap altre 
ajuntament que jo tengui coneixement permet a l’oposició tenir accés directe a conèixer 
com s’està gastant els doblers. Quin problema tenia, això que és bo, de poder tenir un 
accés directe, té  un problema que els regidors no tenen perquè conèixer o saber 
comptabilitat ni tampoc conèixer el programa de comptabilitat de l’Ajuntament, per tant 
també era una comissió on els diferents regidors podien informar de com s’estaven 
gastant aquests doblers a inici de la legislatura l’oposició va trobar més adient mantenir 
el sistema com s’havia tengut des de l’etapa de Catalina Cirer i per tant aquest govern 
va mantenir aquest sistema i per tant ja, aquesta alternativa que es volia fer amb la 
comissió ja no hi entrava, però sí, entrava a mantenir aquesta filosofia que estava dins el 
programa electoral del Partit Popular. Donam resposta també a un acord del Debat de 
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l’Estat de la Ciutat, d’un acord plenari, vostès saben que aquest govern té una clara 
voluntat política de complir amb els acords aprovats a aquest ple. Ens agradava molt 
contar amb la insistència plenari darrera plenari del grup municipal socialista i també de 
la seva portaveu la Sra. Calvo, que va dir que això aquesta comissió no es creava per 
manca de voluntat política del Batle Mateu Isern. Idò molt bé, aquesta voluntat política 
avui està damunt la taula. Es vera que és una comissió que s’ha de crear sempre i quan 
alguns dels partits que estiguin a l’oposició la sol·licitin, per tant avui el que aprovam és 
un dret de l’oposició que l’oposició sigui el grup majoritari o qualsevol altre grup 
minoritari la vulguin demanar, la puguin fer, i també posam per presidir-la una ordre de 
relació en base al nombre de regidors que tengui un grup municipal, òbviament en 
principi tendria més dret per presidir aquesta comissió qui tengui més regidors i per tant 
hem presentat una esmena de substitució parcial, de com havíem plantejat en un principi 
com anava a presidir aquesta comissió que la estàvem centralitzant única i 
exclusivament aquí diríem seria el cap de l’oposició, en aquest cas seria la Sra. Calvo, 
l’ampliam també a qualsevol altre força política que a lo millor en el cas que el Partit 
Socialista ara no l’interessi sol·licitar aquesta comissió, la pugui sol·licitar un altre 
partit. Moltes gràcies Sr. Batle”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Sí, Sr. Martínez vostè a això li diu política moderna? Crear una comissió que ha de 
presidir l’oposició, ni tan sols parlar amb els grups de l’oposició, a això per vostè és 
política moderna? Clar, presumim d’unes coses quan les feim d’una altra manera i la 
veritat perdem credibilitat cada paraula que diu el Sr. Martínez, perdem credibilitat el 
que diu el portaveu del grup majoritari de l’Ajuntament, per tant, també el que diu 
aquest ajuntament, per tant també el que diu aquest ajuntament, clar quan les paraules 
estan tan enfora dels fets, sa veritat cream una discordança  evidentment no és el millor 
que poden fer per tornar a guanyar la confiança dels ciutadans des de la política que hi 
hagi tanta discordança entre els fets i paraules. Clar, el Sr. Martínez diu que està 
complint acords electorals i acords plenaris, escolti el que s’està proposant aquí és una 
subcomissió de la comissió de comptes amb l’estabilitat pressupostària com a gran 
principi, quan es ben sabut que per exemple nosaltres és un principi aquest de 
l’estabilitat pressupostària amb el que no coincidim, tot es sacrifica en aquesta suposa 
estabilitat pressupostària, totes les polítiques socials, els drets dels ciutadans i al final es 
posa per damunt que es puguin salvar els bancs, davant el poder salvar, rescatar a les 
persones i això és el principi d’estabilitat pressupostària i això és el que vostè vol 
desenvolupar i això és el que ofereix presidir a l’oposició, escolti, si hem de parlar en 
serio, evidentment aquí hi ha un esquema de feina, vostès governen i evidentment els hi 
toca governar i prendre una determinada decisió i l’oposició està per fer una feina de 
col·laborar a que la vida municipal, la vida institucional avanci de manera correcta, 
evidentment si que estaríem disposats a participar, crec que parlo en nom dels dos 
grups, a una comissió de control d’execució del pressupost que és el que li toca fer a 
l’administració, no una subcomissió de la comissió que pretengui aplicar el principi 
d’estabilitat pressupostària en aquest ajuntament, això evidentment es no tenir clar, quin 
és l’esquema de funcionament, on ens han posat els ciutadans a cada un dels grups  i per 
descomptat, ni tan sols ho se, que quedi clar que aquest grup ja que ho ha dit el Sr. 
Martínez abans a la premsa, ara ho torna a repetir, torna reiterar que a lo millor qualque 
grup,  si el grup majoritari no ho accepta, que quedi clar que evidentment des de MÉS 
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per Palma no entrarem en cap tipus de maniobra, d’aquest tipus amb el Partit Popular, ni 
tan sols s’ha parlat amb nosaltres, perquè es sap que no hi ha res a parlar, evidentment 
no entrarem en cap tipus de maniobra, per si a algú no li ha quedat clar, no entrarem en 
cap tipus de maniobra, d’aquestes de política antiga que tan li agrada desenvolupar al 
Sr. Martínez, la veritat, el discurs amb els fets no quadren i  això és el pitjor que poden 
fer en aquests moments i el pitjor que pot fer el portaveu del Partit Popular. Moltes 
gràcies”. 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“Sr. Batle una cosa abans, es que hi havia dues alternatives i una  l’havíem presentada 
nosaltres i no se si s’han de discutir a part, perquè ara estam....” 
 
Sr. Batle: 
 
“No es discutiran plegades i després la votació ja la farem com correspongui”. 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“Miri, aquest no era la promesa electoral, Sr. Martínez no era aquesta, no era el que deia 
quan era a l’oposició aquesta proposta. A vostè la traït el seu subconscient perquè 
aquesta proposta redactada així és una autèntica barbaritat no té cap sentit. Miri 
l’objectiu de complir amb el principi d’estabilitat pressupostària, l’estabilitat 
pressupostària no pot ser mai un objectiu, mai, podríem discutir si hauria de ser el millor 
mitjà per aconseguir un altre objectiu, però l’estabilitat pressupostària per si mateixa no 
pot ser un objectiu, no ho pot ser, perquè si fos aconseguir aquest objectiu, ara diré una 
barbaritat, anem a tancar l’EMT i ja  tenim segur l’estabilitat pressupostària, a que he dit 
una barbaritat? Aquest no pot ser l’objectiu és molt senzill aconseguir aquest objectiu, 
massa, el que hem d’aconseguir, l’objectiu és el creixement i l’ocupació amb això crec 
que tothom està d’acord, els 29 podem estar d’acord si a vostè li diguessin que endeuta-
se’n una mica més del que ja hem fet aconseguiríem creixement i ocupació no ho faria? 
I no hi hauria estabilitat, l’estabilitat no és  un objectiu per si mateix, i jo li dic, podem 
discutir si és un mitjà o no, això és un intent de fer còmplices a l’oposició de les seves 
polítiques d’austeritat i nosaltres en aquest parany Sr. Martínez no hi caurem i a més a 
més venint de vostè, ja sap que no ens fiam de vostè, no se perquè ha d’intentar amb 
aquest objectiu, perquè  fins a control pressupostari si després hi hagués un punt  
podríem estar d’acord, ara, després s’hauria de garantir el que nosaltres parlàvem a la 
nostra alternativa, que també hi existissin l’interventor i la tresorera i que haguéssim de 
lliurar a qualsevol dels membres d’aquesta comissió, els documents que li sol·licitasen, 
aquesta és la única via efectiva per lograr  aquest control a l’equip de govern, és l’única 
no n’hi ha d’altre, si vostè no garanteix això és paper banyat que és el que pretén, ja se 
el que pretén i que dirà que no a això, però vostè mateix en privat estarà d’acord, 
s’única via per control l’acció del govern, d’aquesta legislatura i de posteriors es que 
qualsevol membre pugui sol·licitar en el si de la comissió perquè hi formen part, a 
l’interventor a la tresorera, qualsevol document, fins que això no passi, Sr. Martínez 
això serà paper banyat. Nosaltres si es mantén aquest redactat, que aquí hi ha una altra 
cosa, que com això és una proposició alternativa, la proposició alternativa no reprodueix 
el punt 1, per tant haurem de votar només  dos punts, el dos i el tres, deu ser així? Una 



 

- 101 - 

alternativa és una substitució parcial, me pensava que l’alternativa era una cosa diferent, 
això hagués estat bé que ho hagués explicar de tot d’una, no passa res, és un error, no 
passa res, si es manté el redactat votaríem en contra del punt 1 i ens abstindríem en el 
punt 2 i 3 que també li vull reconèixer que ha millorat una mica el sentit de la 
proposició, perquè de tot una era per llogar cadiretes, que des de la seva majoria, ens 
obliguessin a ser còmplices, des de la seva majoria, al manco aquí tenim i per tant en el 
punt 2 i 3 ens abstindríem”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies, Sr. Alcover i Sr. Verger, abans de fer una proposta, s’ha de saber que es 
proposa. Vostès varen dir que féssim el  que posava el programa electoral del Partit 
Popular, el punt 204, en repetides ocasions i vostès no sabien el que proposàvem o el 
que votaven a favor no és culpa meva. La precipitació inclús, Sr. Alcover, me deixi dir, 
la mala fe els ha fet perdre el que és la normalitat dins un debat polític. Haurien d’haver 
començat demanant una compareixença al Tinent de Batle d’Hisenda perquè expliqués 
aquest punt, en que consistia, quantes compareixences m’han demanat damunt aquests 
punt? No, sempre era que la creïn, que creïn la comissió, que creïn la comissió inclús  
quasi demanaven empar al Sr. Batle, per dir “Sr. Batle, obligui vostè al Sr. Martínez a 
crear la comissió” molt bé ja la tenim sa comissió i ara diu, a no, no era aquesta sa 
comissió que nosaltres volem. Escolti, aquesta és la comissió que està al programa 
electoral del Partit Popular, la que nosaltres varem dir i es que sempre hem estat parlant 
de crear una comissió perquè s’assumeixen decisions de despeses sense passar pel 
plenari i aquesta era la filosofia, per això es parla d’ingressos, per això es parla de 
despeses plurianuals, de fer un seguiment del tema important. Hi ha papers importants 
que reb un regidor d’ingressos que ha d’informar de qualque manera a l’oposició, 
s’enrecorden vostès el paper de la Llei de capitalitat per exemple, assumir que  en el 
pressupost de la comunitat autònoma en lloc de que hi hagi 25 milions d’euros, n’hi 
hagi 10, només ho va saber vostè, no ho varen saber els altres, només ho va saber vostè, 
per tant això és una part, però l’altra part, miri, l’altre dia vaig tenir  una oportunitat de 
que demanessin una regidora del Partit Socialista, ens demanava  i avui també n’hem 
tengut, temes sobre execució de pressupost. Aquesta comissió servia per això, escolti i 
qui tria l’ordre del dia? L’oposició, no el govern, és igual si es subcomissió o comissió, 
la comissió del ple significava que l’havien de convocar, sinó creàvem una comissió no 
permanent  que pràcticament l’havíem de convocar cada plenari i això és un instrument 
per l’oposició, és un dret per l’oposició i és exactament el que demanàvem a la passada 
legislatura, deim exactament el mateix, des de juny de 2008, juny 2008, els ingressos 
estan baixant si no rectificam les despeses crearem  una pilota molt grossa, perquè la 
pilota ens toca a nosaltres pagar-la. Nosaltres estam parlant tot el dia dels bancs, volem 
saber quin ajuntament socialista o de MÉS no pagan els bancs. Que vull saber com ho 
fan, hi aniré, miri, dos tardes, es segur que el Sr. Isern me deixarà estar tot el temps que 
vulgui per saber com ho fan als ajuntament d’esquerres, com  no paguen als bancs, 
perquè nosaltres l’únic que pagam són les factures que ens varen deixar vostès i altres 
governs perquè el que pagam d’interessos i el que pagam d’endeutament al banc no ha 
estat decisió d’aquest govern, nosaltres no ens hem endeutat per finançar cap inversió, 
cap. Moltes gràcies Sr. Batle. El Sr. Batle, me diu que expliqui, hem presentat una 
esmena de substitució del punt 2, que era el punt que jo vaig entendre que era conflictiu 
que obria, es a dir, el punt 1 és crear la comissió, el punt 2 es el que hem substituït per 
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dos punts, que és: “El Ple acorda que aquesta subcomissió es crearà a petició de 
qualsevol grup municipal de l’oposició” varem entendre que era injust que només fos el 
grup majoritari de l’oposició que podríem demanar i tampoc serà una obligació d’aquest 
equip de govern, es a dir, la comissió s’aprova i es crearà si ho demanen vostès, si no ho 
demanen vostès no es crearà, per tant ara un pic que ja saben el que és aquesta comissió, 
entenc que hem de votar a favor tots perquè estava en el Debat de l’Estat de la Ciutat, 
ho va presentar el Partit Socialista, vostès varen demanar que creessin la promesa 
electoral, per tant el primer punt  és...” 
 
Sr. Batle  
 
“Sr. Martínez ha acabat el seu torn, simplement expliqui la proposta i passam a la 
votació”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“ Hi ha tres punts, el primer punt es manté l’original del Partit Popular i el punt 2, està 
en dos punts, que aquesta comissió serà a petició de qualsevol grup municipal de 
l’oposició i que la pot presidir qualsevol del grup de l’oposició”. 
 
Sr. Batle: 
 
“Com volen que votem, la proposta en conjunt o volen votar-la punt per punt? Punt per 
punt, molt bé”. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement la proposició i desfavorablement l’alternativa per 
la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
1. L’Ajuntament de Palma acorda la creació d’una subcomissió de la comissió de 
comptes de control pressupostari amb l’objectiu de complir amb el principi d’estabilitat 
pressupostari, proposant mesures d’estalvi, i de reacció davant una davallada dels 
ingressos pressupostat, així com fer un seguiment dels compromisos plurianuals no 
aprovats pel Ple. 
2. El Ple de l’Ajuntament corda que aquesta subcomissió es crearà a petició de 
qualssevol dels grups municipals de l’oposició. 
3. El Ple de l’Ajuntament acorda que aquesta subcomissió, en cas de la seva creació, 
estarà presidida per el/la portaveu d’un dels grups de l’oposició, en ordre de prelació 
segons el nombre de regidors del grup municipal 
 
Es fa votació separada dels punts de la proposició amb l’alternativa a la que s’ha 
incorporat una esmena de substitució parcial:  
Punt 1: S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE i 
MÉS). 
El punt 2 S’APROVA per 16 vots a favor (PP), 9 abstencions (PSIB-PSOE) i 3 vots 
en contra (MÉS) 
El punt 3 S’APROVA per 16 vots a favor (PP), 9 abstencions (PSIB-PSOE) i 3 vots 
en contra (MÉS) 
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 “1. L’Ajuntament de Palma acorda la creació d’una subcomissió de la comissió de 
comptes de control pressupostari amb l’objectiu de complir amb el principi 
d’estabilitat pressupostari, proposant mesures d’estalvi, i de reacció davant una 
davallada dels ingressos pressupostat, així com fer un seguiment dels compromisos 
plurianuals no aprovats pel Ple. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament corda que aquesta subcomissió es crearà a petició de 
qualssevol dels grups municipals de l’oposició. 
 
3. El Ple de l’Ajuntament acorda que aquesta subcomissió, en cas de la seva 
creació, estarà presidida per el/la portaveu d’un dels grups de l’oposició, en ordre 
de prelació segons el nombre de regidors del grup municipal” 
 
50. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a aprovar 
 definitivament la modificació puntual del PGOU del Parc de Ses Vies 
 (177/2013) i   transaccional.  
 
Sr. Segui, representant Associació de Veïnat de Son Forteza:  
 
“Senyores i senyor regidors, ciutadans i amics. En primer lloc vull donar les gràcies a 
l’Associació de Veïnat de Son Forteza, per haver cedit la paraula per parlar en aquest 
punt del plenari. Pel que no ho sabim som un funcionari jubilat que vaig tenir la sort de 
fer feina amb en Paco Donate, els meus darrers anys i els seus darrers anys a l’àrea 
d’Infraestructures. Ara fa dos anys, aquest saló de plens, va ser escenari d’un dels actes 
que tots els que hi participarem podem assegurar que fou un dels més emotius que han 
tengut lloc a aquest ajuntament, que va ser l’acte d’homenatge  i de acomiadament del 
regidor de l ‘àrea d’infraestructures del consistori d’aquell moment, en Paco Donate. A 
les dependències de Son Pacs, on ell va desenvolupar principalment la seva tasca i en un 
acte promogut pels funcionaris de l’àrea, després de la seva mort, a un raconet hi ha 
plantada una alzina  en el seu record, on cada any ens hi reunim  les persones que encara 
el recordam. Aviat farà un any, jo mateix, vaig firmar amb el suport d’un bon grapat de 
funcionaris i ciutadans en general, un escrit en el que demanava que l’Ajuntament donés 
el nom de Paco Donate a un tros de la ciutat i avui tenim l’alegria de veure que aquesta 
petició és a punt de fer-se realitat i tot això perquè? Per què en Paco Donate va ser una 
persona única, un polític compromès i valent que tenia una virtut i era escoltar els 
ciutadans i després amb un tarannà dialogant saber com dur a terme el que li havien 
demanat els ciutadans. Per això malgrat el seu poc temps dedicat a la política, va deixar 
la seva empremta a tantes persones que el coneixeren i el tractarem com a la mateixa 
ciutat. Paco Donate, el podíem trobar el vespre conduint un camió de recollida de fems, 
per a comprovar els girs als carrers conflictius, com a Son Banya amb el seu amic Toni 
Donaire, comprovant o controlant el que passava allà o també a Son Banya durant, 
donat la cara en el moment dels enderrocament de les “chaboles” que es varen dur a 
terme. Paco Donate va ser un impulsor de l’àrea, de la taula de accessibilitat que tan 
d’èxit i reconeixements ha assolit per aquest Ajuntament. Paco Donate va fer possible 
que la barriada de la Soletat, una fantasiosa maqueta que els alumnes de l’escola feren 
arribar a la batlessa dins una maleta, es transformés en realitat. Paco Donate va lluitar 
perquè el carrer Blanquerna fos el que és ara,  Paco Donate va impulsar la xarxa de 
carrils-bici de la ciutat i que per cert, estaria molt trist de veure com ha desaparegut el 
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carril-bici de les Avingudes. Paco Donate va ser l’impulsor del Parc de Ses Vies i tantes 
i tantes coses, però el que tenia molt clar en Paco era el model de ciutat que volia, avui 
pareix que una petita part del que Paco Donate tenia clar, es pot fer realitat i això ens 
alegre. Es d’esperar que algun dia, torni el seny i els doblers sobre tot i que la idea de 
ciutat que defensava Paco, es pugui realitzar. Moltes gràcies”. 
 
Sra. Fermoselle, representant Plataforma Parc de Ses Vies: 
 
“  Sr. Batle, senyores i senyors venim a expressar la nostra alegria, el Parc de les Vies 
complet, serà una realitat quan es pugui, ja ho sabem, quan els doblers ho permetin, ja 
ho sabem, però serà i ho serà com sempre ho havíem somiat per unanimitat social i 
política. La Plataforma pel Parc de Les Vies hem estat treballant durant sis anys de 
manera intensa i tres més amb un ritme molt més suau, tot per una idea, molt bona que 
Palma es dotés d’un parc lineal, que comences a la Plaça d’Espanya i acabes als afores 
que permetés la comunicació transversal entre barriades, ara separades pel tren, però de 
cap manera substituir aquest per una altra barrera molt més agressiva i perillosa, la de 
desena de milers de cotxes diaris. El nostre objectiu ha estat tan sols un, obrir els ulls a 
la ciutadania i als representants polítics i ho hem aconseguit. Cinquanta  mil 
assignatures, cent activitats reivindicatives distintes sempre amb creativitat i bon rollo, 
mai amb agressivitat, sempre amb constància i amb fe perquè creiem que qualque dia 
triomfaria el sentit comú i la unanimitat d’acció. I així ha estat. No sabem a qui agrair 
en primer lloc la seva capacitat d’escoltar, atendre i en qualque cas rectificar. Son 
moltes les persones, Aina Calvo, Mateu Isern, Jesús Valls, Marisol Fernández, Sebastià 
Sansó, Yolanda, Julio, Jose, Toni, Álvaro i per sobre tot, dins el nostre record, el nostre 
company i amic Paco Donate. Paco va ser exemple a seguir dins i fora de la política, la 
seva generositat, intel·ligència i capacitat de rectificar el va fer guanyar-se la simpatia i  
complicitat de tot l’espectre polític, des de la plataforma hem co-impulsat dedicar un 
espai de l’entorn del Parc de les Vies al seu record, i celebram avui l’acord que 
s’aprovarà. El Parc de les Vies no és tan sols pels barris limítrofes igual passa amb el 
Passeig Marítim, amb el Parc de Sa Feixina o amb el Castell de Bellver. El Parc de les 
Vies és i serà el parc de tota Palma i de qui ens visiti fora de la illa, la primera part, ara 
ja està executada, és de màxima qualitat, la resta ha d’estar al mateix nivell, no 
improvisem, millor esperar i tenir visió de conjunt. El que queda ara és la zona més 
verda en fondària suficient per arbres, perquè a sota ja no és el tren i el metro va ben 
profund hi ha un projecte pensat i aprovat, pot ser es poden reduir costos, però no 
improvisem parcialment. Us fiem arribar, un recull de 120 fotos, cada una corresponent 
a distintes accions de la plataforma, reunions, festes, regals per Nadal, el cobrador de la 
promesa electoral, el turista de qualitat que cerca el parc central, el ciutadà pacient, i 
una, una única i existosa manifestació. Poder rememorar i valorar una feina ciutadana, 
gratuïta per les arques públiques, mai hem demanat ni rebut un sol euro. Entregarem 
també a cada grup municipal una de les nostres pancartes i ferratines com a record. 
Como cloenda de la nostra intervenció, volem clamar contra el famós “tan mateix faran 
el que voldran” és falç, la democràcia és això que hem fet i continuarem fent igual que 
tantes entitats ciutadanes amb independència de que qualsevol partit polític, des de la 
ciutadania proposar, convèncer i  controlar, el resultat avui en el cas del parc de les 
Vies, unanimitat. Es veritat que millor que hagués estat abans, però és avui i a partir 
d’avui. Gràcies també a les i els periodistes sense aquí tot hagués estat impossible i 
enhorabona tothom. Moltes gràcies”. 
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Sr. Ferrer Guardia, representant de La Defensa: 
 
“Sr. Batle de Palma de Mallorca. Els usuaris dels Parc de les Vies, recordam amb 
respecte i estimació la tasca duita a terme pel Sr. Francisco Donate en el seu temps de 
regidor d’Infraestructures  i Urbanisme. El Pla General exposat al públic i a punt d’esser 
aprovat al plenari de l’Ajuntament de Palma, llavors era tan sols Palma, pensava unir a 
un sol corredor el Parc de les Vies amb el terreny gros, la qual cosa permetria unir el 
que ara està separat per vies de tren i via de cintura, passeig a peu versus cotxos arbres 
versus trens. Tan sols el projecte és encara encisador, sona bé, no se si és possible 
actualment millorar-ho, no se si és possible actualment, ampliar-lo, fer-lo millor, però el 
que si ens agradaria es que ens ho expliquessin sense estridències, senzillament com era 
en Paco Donate i de pas tampoc estaria malament que el plenari de l’Ajuntament fes el 
reconeixement de la seva figura posant el seu nom a un bocinet del Parc de les Vies. 
Des de la Defensa creiem que s’ho va guanyar, estic segur Sr. Batle de Mallorca que ho 
sabran reconèixer, gràcies”. 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Comentava, perquè com feiem una proposta firmada per tots 
els grups, però perfecta, nosaltres no tenim cap inconvenient, tot el  contrari. 
M’agradaria en primer lloc, donar les gràcies a tots els membres d’aquest consistori i a 
tots els grups per tant per haver donat suport i entre tots haver construït una proposta 
alternativa, unànime que té dos components i una gran victòria. Crec que té el 
reconeixement a la tasca de la mobilització ciutadana que aquí s’ha posat de manifest i 
sobre tot el reconeixement a  la continuació d’una obra que millora la vida de milers i 
milers i milers de ciutadans i ciutadanes de Palma com és el Parc de les Vies. El 
compromís de que el futur del parc sigui una realitat i això és una gran bimbolla 
d’esperança i sobre tot de tranquil·litat però insisteixo no només els membres d’una 
plataforma que en nom de l’interès general han lluitat que ja és prou important sinó que 
és una bimbolla d’esperança de tranquil·litat i de futur per milers i milers de palmesans i 
palmesanes de tota aquella zona. Per tant jo crec que és una gran victòria i una gran 
notícia per la ciutat, i crec que aquesta és la gran notícia que en Paco d’allà on sigui, 
segurament aplaudeix, he sentit dir coses precioses i se cert que molts de nosaltres 
tendriem moltes coses a dir precioses, però vull remarcar i vull agrair el vot de tots 
aquells companys  i companyes que són aquí i que no han conegut a n’en Paco Donate, 
però si han volgut recolzar aquest reconeixement per tant, vull agrair-ho molt 
particularment, si vos vull dir de totes formes que crec que l’esperit de feina és un 
esperit que ben segur que tendrem ocasió de veure reproduït a diferents racons de ciutat 
i gaudir-ho tots. Que totes les persones que hem tengut l’ocasió de col·laborar amb en 
Paco no esperàvem aquesta pèrdua injusta i sobtada que ens va deixar a tots amb la 
tristor immensa d’una buidor molt mala de substituir i ens heu de permetre i se que ho 
feis, el que tenguem la necessitat de dir-ho. Però més enllà de les pèrdues,  el que ens 
queda del llegat d’en Paco i vull agrair molt l’altre dia de la presència d’en Sebastià 
Sansó, el que ens queda sobre tot és s’empenta, compromís, la qualitat del diàleg i de la 
pràctica democràtica més enllà de que era una persona molt, molt, molt d’esquerres amb 
molta, molta, molta voluntat de conciliació permanent amb tothom i de tot això crec que 
el millor legat que podríem tenir és el de la unanimitat que hem aconseguit, per tan 
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enhorabona a tots els grups, gràcies als companys d’aquest consistori per la vostra 
generositat i especialment gràcies a aquelles persones que no hi varen coincidir en el 
temps, però han volgut confiar amb la nostra paraula. Gràcies”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“També vaig conèixer en Paco, en Donate, el vaig conèixer molt abans de la política, 
ens varem conèixer a la Universitat a Filosofia, ell ho recordava a cada reunió que dos 
filòsofs estaven al cap davant de la mobilitat de les diferents administracions, ell era 
director general de mobilitat de l’Ajuntament jo del Govern, varem compartir per tant 
moltes esperances, moltes il·lusions, avui, algunes d’elles es veuran plasmades amb els 
acords que prendrem com Ajuntament i per tant està clar que avui una satisfacció 
enorme de donar suport a aquest acord que hem arribat els tres grups, enhorabona a la 
feina que s’ha fet per part de tots els que han participat amb que això sigui possible, 
perquè està clar que és el millor homenatge que podríem fer a n’en Paco, el tema dels 
Parc de les Vies i el tema també avui, el tema de Blanquerna que ell s’hi va deixar molt 
d’entusiasme i molta feina i molt d’esforç per aconseguir el que avui també es plasmarà 
que és que Blanquerna sigui peatonal per tan, un homenatge enorme a una persona que 
efectivament és un model i que avui algunes de les coses per les que ell va lluitar més 
avui les veiem plasmades.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Sí, moltes gràcies Sr. Batle. Simplement dir que  efectivament crec que les unanimitat 
són les millors pràctiques democràtiques i d’on  més s’aprofita la ciutadania, crec que 
això no ha de quedar aquí amb el sentit de que jo sempre ho venc remarcant a les 
reunions particulars, en públic també ho dic, quan som capaços d’arribar a unanimitats i 
grans acords, guanya l’equip de govern, guanya l’oposició, guanya el ple sencer, però 
sobre tot guanya els ciutadans i guanya el ciutadans de Palma, crec que aquesta és la 
nostra labor, l’han de remarcar, l’han d’enfortir i hem de procurar que aquesta pràctica 
vagi més endavant.” 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient la 
següent transaccional: 
 
El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a: 
 
1. Respectar els termes i paràmetres de la modificació puntual de planejament 
relativa al parc de Ses Vies, aprovada inicialment pel Ple de l’Ajuntament de 
Palma en data 29 de novembre de 2010. 
 
2. Donar resposta a la petició de diferents entitats ciutadanes i dels funcionaris de 
l’Ajuntament de Palma, en la que sol·licitaven que es destines un carrer o espai 
públic al regidor Francisco Donate Rodero, per a salvaguardar la seva memòria, 
preferentment al voltant del parc de Ses Vies. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
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39. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a la transparència i 
 manca d’exactitud de les declaracions del batle (174/2013) 
 
Sr. Ferrer Guardia, representant de La Defensa: 
 
“Sr. Batle de Palma de Mallorca, abans de començar me voldria felicitar  i a tots, perquè 
avui ha estat un exemple el plenari de comportament i d’aprovació general a pesar de tot 
he de comentar aquest punt i el punt és transparència de declaracions del Sr. Batle i he 
de comentar el següent. En relació a aquest punt des de la Defensa i en nom dels usuaris 
volem manifestar, primer, que estam farts de picabaralles entre grups polítics a la 
majoria de les quals semblen paraules mals sonants i desagradables, he de dir que avui 
cap ni una, indignes al nostre entendre de representants dels ciutadans que curiosament 
la culpa sempre és dels altres, els d’abans o els d’ara, el que és clar, es que la culpa no 
és dels ciutadans. Tercer, que la informació que ens arriba està quasi sempre assetjada  
per part del que la presenta i quart que exigim transparència però no tan sols al Sr. Batle 
de Palma de Mallorca sinó també a tots els membres del consistori. Gràcies”. 
 
Sr. Alcover Ordines (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Miri li començaré llegint un extracte de l’acta de dia 14 de juny de 
2012. Debat de la Ciutat. Parlava  jo mateix i deia “Sr. Batle, miri, quan  un fa una 
afirmació i s’equivoca la primera vegada pot passar per un error. La segona també, la 
tercera ja no i la quarta i la quinta ja és una mentida i si a vostè li sap greu que li diguin 
mentider el que ha de fer es no  mentir, no dir mentides perquè si menteix li direm 
mentider. Recursos, vostè ahir va dir que  es devien 600 milions d’euros  i ja ho ha 
repetit un parell de vegades ja no pot ser qualificat d’error, va dir que tenien 120 milions 
d’euros menys de pressupost. Sr. Batle, jo li faria una aposta i me jugaria un sopar” no 
se si me va contestar això, “que vostè l’any 2012 executarà més pressupost que l’any 
2011 en canvi vostè està dient que té 120 milions d’euros menys, vostè gastarà més 
doblers l’any 2012 que el que es va gastar l’ajuntament l’any 2011. Jo això ho afirmo 
però no és que ho afirmi, es que l’any qui ve en aquestes dates, li podré demostrar i si 
vostè ho segueix insistint aquí, entendrà que li diguem mentider”. Sr. Batle, s’ha cansat 
d’anar a platons de TV  i concedir entrevistes a mitjans de comunicació dient que tenia 
120 milions d’euros menys. Jo dia 14 de juny de l’any passat li vaig pronosticar que 
tancaria en superàvit gràcies a l’endeutament i també li vaig pronosticar que gastaria 
més l’any 2012 que l’any 2011. Perquè seguir insistint que tenia menys doblers, vostè 
tenia més doblers perquè va incrementar els imposts de la ciutadania, vostè ha gastat 
més l’any 2012 que l’any 2011 i no són, ho miri com ho miri i no són percepcions, són 
dades, són aquestes dades que el Sr. Martínez no hi ha manera, ni vostè, que ens donin. 
Miri 600 milions d’euros de deute, aquí tenc un certificat baixat de la web que diu que a 
31 de desembre, el capital diu eren 187 milions d’euros, de deute, donant per suposat 
que no és cert que els cent milions d’euros que es varen endeutar per pagar factures de 
l’any 2011 fossin tots nostres, que no ho eren, estaríem parlant d’un deute de 287 
milions fins arribar a 600 milions d’euros, estaria bé que s’expliqués i que aportessin 
dades i no afegir al banyat. No s’ha fet mai i això ho hem demanat, aquí s’ha aprovat 
per unanimitat, ho dic perquè no sempre es compleixen  o no sempre compleixen vostès 
els acords plenaris, aquí s’ha aprovat per unanimitat fer públics, amb nom i llinatges, 
aquelles partides pressupostades compromeses  i que no estaven pressupostades ni es 
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sabia d’on havien de finançar. Això s’ha aprovat aquí, nosaltres hem demanat per activa 
i per passiva el llistat de factures  a partir de les quals  ens varem endeutar amb 100 
milions d’euros gràcies al RDL 4/2012, no s’ens ha adonat, acabam  de sentir fa deu 
minuts el Sr. Martínez, imputant-me a mi un escrit sobre la Llei de Capitalitat que li he 
demanat per escrit i de paraula que me passes una còpia d’aquest escrit i fins i tot vaig 
demanar en públic que el llegís, i jo evidentment que era el que  ho firmava 
l’autoritzava  i no el va voler llegir i no l’ha passat. Escolti, la transparència, “el 
movimiento se demuestra andando”. No creem comissions si no és per donar informació 
a l’oposició. Sr. Batle avui vostè votarà en contra de  la següent afirmació: “El Ple de 
l’Ajuntament insta a l’equip de govern a incrementar la transparència en matèria 
econòmica i traslladar a la societat una informació veraç”. Avui vostè votarà en contra 
d’aquesta afirmació, no li llegeix la segona perquè puc entendre que no hi estiguin 
d’acord, però de la primera, com és possible que es voti en contra de la primera. Jo li 
vaig dir Sr. Batle, el que hauria de fer ara, vostè ara que se enorgulleix tant  d’acord i 
demés, vostè  hauria d’anar als mateixos platons que va anar i als mateixos mitjans que 
va dir a dir “me vaig equivocar no tenia 120 milions menys, realment he gastat 10 
milions d’euros més que l’any 2011” perquè aquesta és la realitat  i no val l’excusa de 
que ara hem hagut de pagar endeutament, l’any 2011 també es va haver de pagar 
l’endeutament, no es va refinançar l’any 2011, gràcies al vot en contra el mes de gener 
d’aquella famosa modificació de crèdit. Per tant, nosaltres li demanam molt bé, anem 
arribar a acords com ara el Parc de les Vies, Blanquerna, etc. Fantàstic no hi ha res a dir, 
però si vol estendre la ma, amb l’altre no pegui punyalades i si les ha de pegar amb 
dades sempre a la ma, no com ara fa ni com diu 120 milions d’euros, però ben alerta a 
després a dir, que realment es va gastar 10 milions d’euros més que l’any passat. 
Gràcies.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies. Aquesta és la típica proposta de política a l’antiga, aquesta és la típica 
proposta i ho han dit representants de societats són les típiques propostes que no 
entenen els ciutadans, aquestes discussions que no duen enlloc. Vostè fa una proposta 
que diu, que s’incrementi la transferència en matèria econòmica de l’equip de govern, 
nosaltres estam sent transparents, li puc tornar, de demanar-li a vostè que incrementi la 
seva transparència o l’altre de no crear més confusions a la ciutadania. Vostè està molt 
interessat  en crear confusió a la ciutadania perquè agafa temes que  no es poden 
comparar, li torno a posar avui un altre, se que no me tocaria això però li torno a posar 
un altre exemple, miri,  un índex que sigui promig, una mitja, hi ha la mitja aritmètica, 
la  geomètrica, l’harmònica, ni ha moltes de mitges, per tant per comparar mitges s’ha 
de comparar la mitja aritmètica d’un any amb una mitja aritmètica d’un altre any, si 
vostè me compara la mitja aritmètica d’un any amb la mitja geomètrica no estam 
comparant coses que es puguin comparar. Recorda les taronges i les pomes? Idò això, 
vostè vol comparar taronges i pomes Sr. Alcover, vostè quan diu aquest tema de que 
gastarem més, gastarem més, vostè està creant confusió perquè ens imputa a nosaltres 
decisions de despeses que són tots els certificats d’obres que nosaltres hem d’anar 
incorporant al pressupost, és un tema comptable, però clar, com la majoria de la gent no 
sap com funciona la comptabilitat pressupostària a les administracions li permet a vostè 
crear aquesta confusió, crear  dos temes que no té res a  veure. Miri, però per anar cap 
on hem d’anar per no fer política a l’antiga, quin és l’objectiu d’aquesta proposta? 
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perquè no és normal que ens estiguin criticant que siguem austers, duim dos anys, i ara 
vostè digui que es que no ho som austers, que esteim gastant més doblers que l’any 
anterior, es posi d’acord el seu capet, o som austers o no som austers, les dues coses en 
el mateix temps, això és esquizofrènia política Sr. Alcover, per tant, jo el que li deman 
es que sigui rigorós, la proposta aquesta se l’apliqui vostè, no generi confusió, no generi 
confusió Sr. Alcover, nosaltres tenim menys doblers perquè han davallant els ingressos, 
han davallant els ingressos, vostè de quaranta tributs diu que hem pujant un, un per 
damunt de l’IPC i els altres no les hem pujat, i se n’oblida del que esteim recaptant per 
imposts de construccions o el que esteim recaptant per llicències urbanístiques, de tot 
això se n’oblida, tenim menys. El tema del Plan E quan comparam, perquè vostè diu el 
pressupost que vostè va presentar aquí del 2010,  415 milions d’euros i tot el del Plan E 
i FEISLO, perquè s’oblida la part d’inversió, perquè justament la part que finançava 
despesa corrent, despesa social i educació, d’aquesta l’afegeix i en canvi la d’inversió 
no l’afegeix, vostè va tenir aquest Plan E, nosaltres no ho tenim. Sr. Alcover dins els 
deutes aquests 600 milions d’euros, sap el que no varen posar i l’haurien pogut posar, 
però volien comparar coses, informar la gent, no varen posar el deute que hem de tornar 
de les liquidacions negatives de participacions de tributs de l’Estat del 2008 i del 2009, 
doblers que vostès es varen gastar i que nosaltres hem de tornar, legítims, el Govern li 
va permetre gastar-se més doblers del que al final després ens han donat i som nosaltres 
els que ho tornam. Si anam un poquet més a aquest 600 milions d’euros que tant ha 
estat xerrant vostè, haurien d’incloure 30 o 35 milions d’euros més, que és el que hem 
d’estar tornant, però miri, jo, la normativa d’aplicació quan tenim marge, quan vostè 
xerra, nosaltres esteim mirant d’informar, la presentació del pressupost bancari no 
bancari no s’havia fet mai en aquest Ajuntament, mai, ni cap govern del Partit Popular 
ni mentre vostè era regidor però la ciutadania ens ho demanava, saber què pagam als 
bancs i per què pagam això als bancs? Per què hi està en contra? Per què no podem dir 
les pòlisses de crèdit, per cert, pòlisses de crèdit abans d’arribar vostè en aquest 
Ajuntament no se sabia quina paraula era en aquest Ajuntament i ni confirmis, no hi 
havia res, vostè va rebre quelcom que ja em hagués, el 50% del que va rebre vostè jo ho 
hagués firmat a qualsevol banda. Tenia una Administració amb superàvit de caixa, no 
n’hi havia cap altra a nivell d’Espanya, no superàvit pressupostari, que això és un altra 
tema, no un superàvit de papers, superàvit de doblers en efectiu. Vostè va entrar amb 
una Administració, això el Sr. Antich no ho va tenir ni la Sra. Armengol, jo li puc 
assegurar, allà al millor tenien equilibris o un dèficit pressupostari controlat, però aquí 
quan vostè va venir tenia superàvit de caixa, no havia ni pòlisses de crèdit, ni confirmis 
ni res, ara quan vaig arribar jo tenia trenta-sis milions d’euros de pòlisses de crèdit que 
les havien de tornar dia 31 de desembre, sap quin esforç varem haver de fer? No teniem 
ni doblers per a obrir totes les escoletes, no teniem ni doblers per a garantir les nòmines 
de tots els empleats públics d’aquest Ajuntament i vostè vol continuar xerrant d’aquest 
tema, això és fer política a l’antiga, nosaltres no esteim aquí per a plorar de l’herència, 
esteim aquí per a donar solucions. Gràcies.” 
 
Sr.  Verger Martínez (MÉS):  
 
“L’altre dia a la comissió varen ser les pomes i les taronges, avui són les mitges 
aritmètiques, anem a veure, Sr. Martínez pressupost executat 2011, doblers gastats per 
l’Ajuntament de Palma el 2011, 406 milions d’euros, pressupost gastats per 
l’Ajuntament de Palma 2012, 416 milions d’euros, 10 milions més. Què té que veure les 



 

- 110 - 

pomes, les taronges? Això si que són pomes i taronges, doblers gastats per l’Ajuntament 
de Palma el 2011, doblers gastats per l’Ajuntament de Palma el 2012, han gastat 10 
milions més. El que explica vostè és confondre, el que explica vostè és confondre, el 
que explica vostè és la confusió de si comença evidentment en qüestions que 
evidentment fugen d’una xifra, d’una data real i objectiva, que no és per cert la que li ha 
fet dir al batle, el batle ha anat dient per tot que es fa feina en 100 milions menys quan 
realment no és així, que d’aquesta porció de cada vegada pagam més als bancs, 
evidentment que cada vegada pagam més als bancs d’aquesta porció, d’aquests 416 
gastats hi ha més doblers que el 2011, 2010 cap als bancs, efectivament, per decisions 
de .... per decisions seves, mecanisme de pagament a proveïdors, els 7 milions d’euros 
per exemple famosos del mal anomenat mecanisme de pagament a proveïdors, que al 
final és pagar ràpidament als proveïdors grossos tipus Tirme, tipus Endesa i al final per 
l’endeutament que creix generam una situació que al final els petits cobraren més tard, 
per tant, como nosaltres varen denunciar des del principi del RD 4/2012, per tant, escolti 
aquí aquest moció nosaltres li donam suport perquè té un objectiu molt clar, s’ha de ser 
molt rigorós amb les afirmacions que es fan des de l’Ajuntament i especialment per part 
del batle, no es poden fer afirmacions que són, que després es demostra amb els 
números i amb les xifres que són diametralment oposades a la realitat, és el mitjó que 
pot pesar ara que les institucions el batle de la ciutat perdi credibilitat quan digui una 
cosa, i que haguem de pensar a veure amem si, escolti, l’Ajuntament de Palma el 2012 
ha gastat més doblers de manera efectiva que el 2011, això és així, i això són xifres i 
aquest és el debat que hauríem de tenir i no desvirtuat en diferents confusions que és el 
que ha intentat, i si no és així, ho digui d’una vegada perquè és veritat que mai ho ha 
arribat a explicar de manera clara, si no és així, em diu que no, idò expliqui perquè no és 
així, perquè evidentment són dades tretes de la comptabilitat oficial de l’Ajuntament, 
m’expliqui perquè no és així, perquè no són 416 milions, ho digui clarament i al millor, 
evidentment li donaré la raó i tot però ho expliqui d’una vegada, perquè fa temps, fa 
temps que no, evidentment s’entreten en pomes i taronges, avui ha tocat mitges 
aritmètiques, i al final no xerram del que hauríem de xerrar que és de rigorositat i de 
màxima credibilitat en aquests moments per part de les institucions en cada declaració 
que feim més el batle de la ciutat que evidentment tot el que digués hauria ser clar, 
objectiu i rigorós, perquè necessitam aquesta credibilitat per part de l’Ajuntament i del 
batle. Gràcies.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle, miri ni mitges ni senceres. L’any 2012 es varen gastar deu milions 
d’euros més que l’any 2011, doblers que varen sortir de la caixa de l’Ajuntament perquè 
s’havien ingressat legítimament com diu el Sr. Martínez, Sr. Batle legítimament perquè 
vostè va pegar una punyalada a les butxaques dels ciutadans. Això és així, aquí poden 
passar dues coses perquè jo li torn repetir, dia 14 de juny jo li vaig vaticinar que 
tengueriem amb superàvit i que vostè gastaria més l’any 2012 que l’any 2011. Poden 
passar dues coses, o que el seu regidor d’Hisenda no s’enteri o que hagi mentit, però es 
que l’ha fet mentir vostè Sr. Batle, l’ha fet mentir vostè, perquè és vostè que va dir, s’en 
va anar per tots els platons que tenia 120 milions menys, i això, és falç, i jo li deman 
que torni a tots els platons i a tots els mitjans de comunicació que va concedir 
entrevistes a dir em vaig equivocar. No digui m’ho varen mentir, no li deman, digui em 
vaig equivocar, no eren 120 milions realment hem gastat deu milions d’euros més. Quin 
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és el motiu de per què no ens han de donar el llistat de les factures, si ho hem demanat? 
Per quin motiu? Escolti herència si enguany hem tancat amb superàvit i veim com ha 
anat després del retalls, el Ministeri, l’Administració Central i l’Administració 
Autonòmica que encara no han complint amb l’objectiu de dèficit, també poden passar 
dues coses, o vostè Sr. Batle ho han de fer ministre d’Economia o l’herència no era tan 
dolenta, i li segur que no l’han de fer ministre d’Economia pel bé d’Espanya, li ho 
segur. Aquí sempre, sempre, sempre hem complert amb els nivells de dèficit que ens 
permetia Madrid amb escreix, amb més de la meitat, sempre, no és nou, demani al 
Govern Balear o al Govern de l’Estat, si vamos, ballaríem flamenco perquè tancassen 
amb els marges de dèficit corresponents. Allà al millor es deuen poder queixar de 
quelcom herència, no ho sé perquè no ho conec, aquí no, perquè aquí mai hem el 
traspassat els dèficits permesos, mai, per tant, o vostè és un geni que ja li dic que crec 
no ho és, o l’herència no era tan dolenta, ja està bé d’enganar i crear confusió, ja està bé. 
Per què no ens donen aquests llistats? Per què no fan públics? Si a nosaltres ens 
interessa, transparència, venga, transparència que nosaltres varem fer qualque cosa 
malament, clar, per això, esteim aquí on esteim, llavors es creu que jo defens que to ho 
varen fer bé? No, i en matèria econòmica tampoc i jo seria el primer que li diria errors 
que jo mateix vaig cometre, li diria un grap ara tot no, tot no, l’herència no era tan 
dolenta com diu el Sr. Martínez, i sobretot ni ell pot garantir que la que ens deixin 
després sigui millor de la que varem trobar. Gràcies.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP):  
 
“Gràcies, no és funció d’aquest regidor haver de donar lliçons de comptabilitat a ningú, 
Sr. Verger vostè s’ha tornat a tirar, jo sé que vostè no en sap de comptabilitat i aquest és 
el seu problema, el seu problema és aquest. Miri Sr. Verger, jo, miri, una cosa és 
pressupost corrent, Sr. Verger, jo estic intentant no dir-li ingnorant, no dir-li ignorant en 
tema de pressupost, es posi tranquil. Jo de dret romà no en sé Sr. Verger, per tant, en 
poden dir ignorant perquè no en sé, el que no faré donar lliçons de dret romà i vostè que 
no en sap de comptabilitat em vol donar a jo, que quelcom sé de comptabilitat lliçons, i 
aquest és el problema, ho enten, aquest és el problema. Miri, el tema quan vostè diu 
executar un pressupost, del pressupost corrent menys gastarem, si hem de tenir en 
compte pressupostos anteriors decidits per anteriors governs, li dic, qui va decidir la 
inversió de Son Moix? no ho ha decidit aquest govern, ens varen decidir a la passada 
legislatura? Pues com funciona la comptabilització, a mesura que van arribat els 
certificats d’obres es van comptabilitzant, però no és un decisió de despesa d’aquesta, 
però això, vostès comparen quan dic lo de les pomes i les taronges que ho sap un nin de 
primària, s’en record del programa aquest? Sabe más que un niño de primaria? Vostè 
no, els nins de primària saben perfectament que s’han de comparar taronges amb 
taronges. Jo em rebas en això per explicar-ho. Ho enten, perquè si li començ a parlar de 
pressupost tancat, el que és finançament afectat i tot això, clar, embullarem a la gent que 
és el que vostès juguen, que la gent no sap el que és les incorporacions al pressupost de 
finançament afectat, però li he posat l’exemple de Son Moix, però totes les inversions 
que vostès varen començar, però si nosaltres hem tengut que comptabilitzar 
certificacions d’obra de Blanquerna en el 2012 i ho varen decidir nosaltres? No m’ho 
digui perquè avui segurament, no ho varen decidir nosaltres hem tingut que 
comptabilitzar, bé, i a part dels 25 milions d’euros que ens varen deixar de factures a un 
calaix, també les varen decidir nosaltres? Quasi un milió d’euros en publicitat, també ho 
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hem decidit nosaltres? Ho hem decidit nosaltres? No, nosaltres, és simplement que 
s’han de comparar taronges en taronges, i això és el que fa el batle i és el que fa aquest 
equip de govern, mira de donar aquesta informació que vostès mai varen voler donar 
però tornen fer la pregunta, aquest govern és auster o no és auster? Perquè duen dos 
anys criticant que som austers i ara ens diuen que no som austers, ara ens diuen que no 
som austers. Si gastem el que no ingressam la diferència a qui li demanam? En els bancs 
no? home si vostès diuen que no hem de pagar als bancs ja em dirà a jo en quina cara 
vaig a demanar doblers per a fer-lis cas, gastar el que no ingressam. Miri, jo els he sentit 
tot el dia amb el tema dels bancs i la veritat no tenia pensat xerrar de l’herència però en 
parlaré de l’herència, sap per què no podem refinanciar en ...Bank, sap quin banc és? Va 
firmar vostè el préstec. Sabem vostès quin banc és aquest? És un banc que es finançava 
amb operacions especulatives amb hipoteques, està intervengut pel govern alemany, 
desfer l’operació per a poder refinanciar li costa als ciutadans de Palma un milió 
d’euros, per tant, la part més important que nosaltres volien refinanciar no ho poden 
refinanciar, ja m’ho han fet saber, vaig anar a Madrid perquè no tenien ganes de venir 
aquí i explicar-m’ho i vaig anar jo allà, i el problema es que estan intervinguts pel 
govern alemany, ja les operacions aquestes o especulatives amb hipoteques no 
funcionen i no ens poden fer refinançament, i no ens poden fer refinançament, podria 
explicar per què va firmar amb aquest banc que es financiava de manera especulativa 
amb hipoteques, o pot explicar als ciutadans perquè nosaltres no podrem fer aquest 
refinançament per aquesta operació. Moltes gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Comptes, Economía i 
Recursos Humans: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a incrementar la transparència en 
matèria econòmica i traslladar a la societat una informació veraç. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a no crear més confusió a la 
ciutadania i a treballar seriosament per sortir de la difícil situació en què estan abocades 
totes les administracions i, per extensió, tota la societat. 
 
ES REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 a favor (PSIB-PSOE i MÉS). 
 
43. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’execució 
 pressupostària a Palma Activa (183/2013). 
 
Sr. Felip Buades (Associació de Veïns Es Raval de Santa Catalina): 
 
“Molt Honorable Sr. Batle de Palma de Mallorca, senyores i senyors regidors, això de 
PalmaActiva i ho direm sense agror és una presa de pèl. Una rondalla xina, una 
xirimendanga demagògica pepera millor seria dir Palma desafectiva de per tots els 
costats sobretot per les capes socials més dèbils i el més greu es que l’equip de govern 
de Cort ha deixat de banda el petit comerç, la situació que viu el petit comerç a Palma és 
dramàtica. Els empresaris del petit comerç no poden suportar l’abús impositiu cada cop 
més desfermat, la desmoralització al carrer amb pèrdua imparable de clients i les 
pèssimes perspectives de futur. Es parla de tancament important de negocis, el Partit 
Popular ha ofegat el petit comerç i ara el deixa morir lentament, robar-li tot l’esperança, 
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el petit comerciants palmesans intueixen el seu final i veuen que acabaran engolits per 
les grans superfícies i el que és pitjor, detecten una absoluta indiferència per part del 
Partit Popular com si davant tinguessin persones de sang de peix. Malament va un 
ajuntament lliberal conservador si els petits comerciants se li aixequen en peu de guerra, 
molta a la deriva ha d’anar un equip de govern per a desmoralitzar, enervar en contra 
del seu propi electoral segons pareix l’equip de govern del PP de Cort l’únic que vol és 
munyir i munyir d’allà on sigui encara que deixin tota la societat civil enfrontada i 
arruïnada enmig d’un solar que no es capaç de reactivar ni un volcà en erupció. Una 
cosa és la pel·lícula Lo que el viento se llevó i una altra molt diferent Lo que el tiempo 
se llevó al petit comerç palmesà. Si donam un passeig pels comerços palmesans que 
marcaren la vida de Palma i varen desaparèixer són molts. En el carrer Sant Miquel 
s’ubicaven els Almacenes Company abans ...i Company creats a principis dels anys 50, 
els Almacenes Sant Miquel, també un dels més amplis i importants comerços d’aquest 
cèntric carrer era Radio Borne i en front estava una de les xarcuteries més freqüentades 
La Favorita fundada l’any  1946 per Bruno Fantini un dels seus més famosos clients fou 
precisament l’actor Errol Flynn no podem oblidar a tota una institució en el seu temps 
com la Primavera en el carrer Tous Ferrer, en el carrer Jaume II gaudir de gran 
popularitat la tenda na Maria dels ous especialitzada en fils, llanes etc que justificava el 
seu nom perquè també oferir també ous procedents de la seva pròpia granja. Arribats a 
la plaça de Cort recordam el proposat Almacenes Bauzá i fent memòria i ràpidament 
direm altres comerços desapareguts com Llibreria Tous, Casa Martí Llobel, Dulces 
García, el Capón en los Angeles, Casa Codina, Colmado Manresa en el carrer Fàbrica 
de Santa Catalina, Buades Electricista, Comercial Petro, etc per a finalitzar de forma 
desimbolta li direm a l’equip de govern del PP de Cort que la seva inserta i la discutida 
PalmaActiva es pot desactivar i convertir-se en una metxa que provocarà l’enfonsament 
i la desaparició del petit comerç palmesà, que Déu es colli confesats. Res més i moltes 
gràcies.” 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde, bien vaya por delante que yo no sé contabilidad, nada en absoluto 
soy analfabeta contable pero de todos modos en el listado de ejecución del presupuesto 
si que pude distinguir que quedaba como disponible en PalmaActiva 728.890,35 euros. 
Claro al ver esto pedimos que compareciese la gerente para que nos explicase como 
puede ser que un área que debería ser de las más potentes del Ayuntamiento dado que 
entre sus funciones está el dar apoyo a personas que están pasando por especiales 
dificultades, pues, quisimos saber el motivo por el que quedaba este remanente. Fue en 
el transcurso de la comparecencia cuando la gerente admitió pacíficamente que se había 
rebajado el presupuesto tal como sabíamos, pero que era asumible esa rebaja porque por 
una parte, y esto nosotros se lo valoramos muy positivamente, por una parte es verdad 
que se había hecho un gran esfuerzo en centralizar locales, en racionalizar esfuerzos, en 
reorganizar todo esto estaba muy bien pero por otra parte no les había despeinado la 
rebaja presupuestaria porque de hecho les habían sobrado estos casi 730.000 euros. 
Claro, cuando fuimos a analizar más detenidamente de donde eran esos remanentes, 
pues todavía nos preocupa más que eran precisamente de planes de formación, de 
formación ocupacional, de formación para colectivos desfavorecidos etc esto eran casi 
350 mil euros y en el área de emprendedores que su bandera porque como bien sabemos 
PalmaActiva ha optado más por los emprendedores que por los trabajadores, pues aquí 
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nos salía un remanente de 400.000 euros un poco más y en comercio en el plan, en el 
programa plan comercio 88.000 euros. Claro, esto es lo que vemos ahora a todo lo 
pasado, analizando la ejecución del presupuesto pero es que cuando se presentó el 
proyecto de presupuesto nosotros recordará la Sra. Crespí que presentamos una serie de 
enmiendas porque veíamos con preocupación como descendía el presupuesto de 
PalmaActiva y pensamos que desde su responsabilidad apoyaría estas propuestas dado 
que estaban destinadas a que pudiese realizar las funciones que según su plan director 
tienen encomendadas y que por tanto de alguna manera podría presionar al concejal de 
Hacienda para que mantuviese estas partidas y pudiese cumplir con sus funciones. Visto 
lo que hemos visto después está claro que no defendió estas propuestas y que además de 
alguna manera se conformaba con lo que había, con la rebaja y seguir adelante con lo 
poco que le ha quedado que realmente un 30% de rebaja es algo preocupante. Es 
preocupante que hagan dejación de esas funciones cuando saben que en la legislatura 
anterior, cuando era IMFOF se hizo un gran esfuerzo para que muchos colectivos 
pudiesen beneficiarse de las ayudas para insertarse nuevamente en la vida laboral a 
través de formación, orientación y de talleres ocupacionales que le permitían, por otra 
parte tener un pequeño período de cotización y unas humildes retribuciones que 
paliaban en parte esa situación, ustedes renunciaron a todo ello y además despidieron a 
las personas que se ocupaban de ejecutar esos programas por tanto está claro la 
orientación que quieren darle a PalmaActiva. Y no solamente en el área de ocupación, 
también en comercio echamos de menos ese apoyo a un sector que se ve también 
gravemente afectado por la crisis y no sólo por la crisis que afecta a todo al ámbito de la 
actividad económica sino también especialmente por algunas medidas que se han  
adoptado desde el Partido Popular como es por una parte la liberalización de las rebajas, 
lo cual para ello es una competencia importante y por otra parte la puesta decidida por 
las grandes empresas comerciales ampliando la zona de gran afluencia turística y 
permitiendo que muchos comercios, los que pueden, los grandes abran en festivo cosa 
que no pueden asumir los pequeños comerciantes por razones obvias. Gracias.” 
 
Sra. Crespí Pibernat (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde, bueno empezaré aclarando que el presupuesto de 
PalmaActiva ha bajado un 30% pero no es por la aportación municipal sino por lo que 
ya explicamos de que hemos dejado de depender de subvenciones de otras 
administraciones, subvenciones que desde el 2009, 2010, 2011 se venía arrastrando sin 
cobrarlas, las más destacadas programas de orientación laboral, por ejemplo, con el 
SOIB que saben que tuvimos que suspender al principio por unos 800.000 euros en 
total, corporaciones locales que no entraré a hablar como hice en comisión a no ser que 
me provoquen que entre luego, 2.700.000 etc pero la aportación municipal, este 
Ayuntamiento ha hecho el esfuerzo de pasar dinero y hacer una aportación al organismo 
autónomo, no es que el organismo autónomo tenga el dinero y el área de Hacienda se lo 
vaya a quedar, entonces, por tanto como presidenta de PalmaActiva agradezco el 
esfuerzo de que se siga realizando esta aportación municipal. Aclarar que antes todos 
los gastos del presupuesto, la despesa general que se llama, estaba en una partida 
general, la 229 xxx pero por instrucciones del área de Hacienda tuvimos que ampliar 
determinadas partidas del Capítulo II de gasto corriente, esto también recuerdo que nos 
pasó en Juventud, y el crédito consignado a la partida genérica, o las partidas genéricas, 
que son quizás las que se han fijado más, las que salían en el Sicalwin, me imagino y las 
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que se fijaron y salieron en prensa se distribuyeron en partidas específicas, por eso esas 
partidas iniciales figura un ejecución en muchas 0 y parece que no nos hemos gastado 
nada cuando sí que lo hemos hecho. Además de estos 700 y pico de mil que dejamos de 
gastar 172.000 eran para pagas extras que lo trabajadores no percibieron, 246.000 euros 
a devolver el préstamo solicitado para pagar a proveedores, por tanto, estos 370.000 
euros era crédito retenido no disponible para pagar, no nos lo podíamos gastar, y yo 
quiero recordar que este equipo más que gastar lo que quiere muchas veces es pagar y 
pagar lo que se debe cuando nosotros entramos concretamente en mí área, o 
concretamente en el organismo autónomo de l’IMFOF se debían más de 500.000 euros, 
a día de hoy son 270.000 a proveedores y se espera que vayamos bajando porque ese es 
el compromiso. Hemos conseguido racionalizar y optimizar, y con esto se ha 
conseguido gastar un 40% menos si encima lo que hacen es reprochárnoslo no lo 
entendemos. Respecto acciones nos dijo la gerente el último párrafo fue en el que dijo 
que teníamos o que habíamos gastado menos dinero pero toda la explicación que dio de 
cómo habíamos racionalizado en PalmaActiva, cómo se realizaban más acciones 
formativas, cómo llevamos el cumplimiento del programa que hicimos en su día y que 
aquí presentamos un plan estratégico a tres años con un 71% de los objetivos cumplidos 
donde hay 14 líneas estratégicas, 70 proyectos, 222 medidas de actuación concretas en 
la que uno de los tres pilares esenciales es comercio. Entonces, no me queda otra que 
votar en contra y cambiar un poco el sentido de la propuesta, yo agradezco al área de 
Hacienda y a todo el equipo de gobierno que apuesten por PalmaActiva, siempre lo han 
hecho y cuando he tenido que necesitar un aporte municipal extra que me sucedió al 
principio de llegar y actualmente debemos al Ayuntamiento casi 5 millones de euros 
pues es de agradecer y aquí quiero que quede recogido mi agradecimiento. Gracias.” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS):  
 
“Gràcies Sr. Batle, Sra. Crespí està molt bé lo de que hi hagi 222 mesures concretes que 
han duit a terme, l’explicació que ens va donar la gerent però el que està clar, es que de 
tots aquests sectors al que fa referència aquesta moció a la que nosaltres donarem suport 
és a, bé, són mesures que no s’han vist reflectides d’una manera tan clara, no sé si 
aquestes que vostè diu que havia moltes dedicades al petit comerç però el que és cert, és 
que el petit comerç està molt malament, estan en una situació molt crítica y les mesures 
que s’han pres no han afavorit per res la seva situació com és, per exemple, el tema de 
les obertures del diumenge al centre, com és, per exemple, la permisibilitat i el foment 
de les grans superfícies comercials a la vista i que això, és segur, que perjudicarà 
greument al petit comerç i de fet a més, ells ho han anunciat en vàries ocasions. I també 
hi ha un col·lectiu que sincerament nosaltres no veim mesures concretes que s’estinguin, 
bé no me digui lo d’orientació laboral sinó també altres sortides, no es que clar, no és 
suficient l’orientació laboral és també emprendre mesures cap els col·lectius desfavorits, 
li vull recordar i li recordaré sempre perquè em va parèixer una barbaritat que els seus 
estatuts va aprofitar passar de l’IMFOF a PalmaActiva per a llevar explícitament la 
referència a fer feina damunt en aquests col·lectius, per tant, ens preocupa i molt 
precisament que no hi hagi accions que siguin visibles i que ataquin precisament la 
situació més desafavorida d’aquests col·lectius. Gràcies.” 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE):   
 



 

- 116 - 

“Gracias, bueno Sra. Crespí yo lamento que se tome tan personalmente todo lo relativo 
a nuestras propuestas porque esta concretamente está hecha sin ninguna actitud y con 
ánimo positivo porque a lo único que la instamos es ejecutar la totalidad  su presupuesto 
y por lo tanto no generar ahorros que sabemos lo que pasa con los ahorros que se 
destinan todos a cubrir déficit y en todas las áreas nos parece grave pero en esta 
especialmente que se detraigan partidas  de PalmaActiva que tiene una función social 
relevante o debería tener para devolver créditos, pues, pienso que no es de recibo. 
También ustedes han abandonado y cada vez lo mencionan las subvenciones del SOIB 
para formación ocupacional porque el SOIB es verdad tarda mucho en hacer efectivas 
estas ayudas, pero es que el Ayuntamiento tiene capacidad para soportar ese retraso 
igual que soporta el retraso en otras transferencias del Gobierno, pues en estas con 
mayor motivo dada la situación actual, creo que tenía potencia para poder aguantar. Yo 
más bien creo que es una cuestión de ideología o de mentalidad o de distribución de 
tareas que ustedes se han querido quitar de encima todo lo relativo al desempleo, por lo 
menos una parte muy importante porque sino evidentemente el Ayuntamiento podría 
desarrollar otras funciones y esta claro que tienen demanda porque por las respuestas las 
informaciones que nos envía mensualmente vemos que hay muchas personas que 
demandan empleo, que demandan orientación, que formación, mucha más que 
emprendedores que les piden espacios y … y demás, que estaría muy bien que todo el 
mundo fuese emprendedor pero eso es una entelequia que las generaciones que 
actualmente estamos activas no estamos formadas para ser emprendedores, nosotros nos 
han enseñado a buscar trabajo y a tener una colocación, y los que lo son bienvenidos y 
hay que apoyarles, pero no nos engañemos, la gente lo que busca es un empleo no 
montar su propia empresa y lo hacen algunas veces forzados por las circunstancias pero 
no es exactamente lo que buscan los desempleados. Bien, esto es todo, nosotros lo 
hacíamos con ánimo positivo y lamento que no lo entienda así.” 
 
Sra. Crespí Pibernat (PP): 
 
“Muchas gracias, bueno Sra. Fernández varem eliminar dels estatuts els col·lectius 
vulnerable per a no duplicar perquè l’àrea de Benestar Social s’encarreguen del 
col·lectiu vulnerable i tenen programes d’inserció laboral d’ajuda d’orientació, de 
formació, etc. Malgrat això, no vol dir que no venguin persones en situació, que es 
podria considerar vulnerable o d’exclusió social inclús, i venen a fer accions formatives, 
i venen cada dia al centre o cada setmana al centre integral de recursos perquè cerquen 
feina i hi ha altres persones fixes que els ajuden a cercar feina. Hem augmentat, abans hi 
havia tres centres que serien clubs d’ocupació i ara li hem anomenat Centre Integral de 
Recursos, hi hem passat de 12.300 usuaris al 2011 a 15.863, és a dir, que aquestes 
persones són ateses i vull insistir qualsevol persona que ha vengut a PalmaActiva i que 
ha conegut els serveis sap perfectament que atenem a tothom, és a dir, per molt que 
insisteixen que només atenem a emprenedors, que només atenem a les persones que 
volen muntar empresa, això, no és cert i ho saben cada persona que ve al centre. 
Després les subvencions m’agradaria xerrar un tema de comerç i és que hem posat en 
marxa per primera vegada dues línees de subvencions de comerç, ja ho vaig presentar al 
pressupost, mai s’havia fet, mai tenien una línea de subvencions, se’ls hi donava 
subvencions nominatives, tant de doblers aquí, tants de doblers aquí, i hem posat xerrant 
amb les patronals dues línees de subvencions de comerç i ajudam en totes les iniciatives 
que tenen tant les patronals com associacions de comerciants o empresaris i hem de 
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veure Son Ferriol, Son Ferriol s’ha pogut desenvolupar una fira comercial empresarial 
artesana i ramadera sense un euro municipal, però doblers en espècies i el recolzament 
total de tot l’equip de govern de les diferents àrees, i com aquesta diferents iniciatives 
en restauradors, empresaris, comerciants que continuarem fent. I Sra. Pulido, yo 
entiendo la deuda concreta y ya no quiero hablar del Ayuntamiento pero la que yo 
conocí cuando yo llegué al organismo autónomo, esa deuda que supera el presupuesto 
que tenemos anual porque si ustedes se piensan que el Ayuntamiento lo puede soportar 
no si se creen que el Sr. Martínez o en algún sitio tenemos una máquina escondida de 
generar dinero, y no la tenemos, no lo puede soportar el Ayuntamiento, ni los 
ciudadanos, y luego otra cosa, yo tengo entendido que el presupuesto y tampoco ni 
tengo idea de contabilidad son el cálculo de ingresos y de gastos, no solo contar lo que 
voy a tener de ingresos por parte municipal, sino los gastos también que voy a tener y si 
en el 2012 no se tuvieron los ingresos presupuestados inicialmente se deben reducir los 
gastos, no conozco ninguna otra fórmula, y eso es lo que hicimos, no sólo el área de la 
cual soy responsable sino todas las áreas del Ayuntamiento. Gracias.” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Comptes, Economía i 
Recursos Humans: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la presidenta de Palma Activa a executar tot 
el pressupost de despesa i impedir que des de la regidoria d’Hisenda es pugui disposar 
dels crèdits destinats a la reactivació econòmica, la promoció del petit comerç i les 
polítiques actives d’ocupació per a altres finalitats. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS). 
 
44. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a   l’impacte negatiu en 
 la qualitat de l’aire dels retalls en transport públic (187/2013) 
 
Sr. Ferrer Guardia (La Defensa): 
 
“Gràcies Sr. Batle de Palma de Mallorca, tenir cura del medi ambient és responsabilitat 
de tothom, dels polítics i dels ciutadans de peu, dels turistes i dels comerços, dels ports i 
dels aeroports, i aquesta responsabilitat s’ha de veure reflectida en dues vessants, per 
una banda la millora de la qualitat de l’aire que respiram, per l’altra banda les mesures 
de vigilància i control dels focus contaminants singularment motors de combustió. El 
medi ambient és molt sensible a les petites variacions que poden produir millor o pitjor 
qualitat de l’aire que respiram. No crec que sigui el moment de posar-se medalles, jo 
amb això, em record una anècdota quan el Sr. Matas el varen elegir ministre de Medi 
Ambient, al cap de pots mesos varen dir ho farà també que el faram l’any següent 
ministre de ambiente entero, i després varen venir unes plastilines i demés coses. No 
crec que sigui el moment de posar-se medalles, no val la pena, el que si és el moment de 
fer feina conjunta per a la millora sistemàtica i contínua i les medalles ja les penjarem 
als ciutadans, ja les ens penjarem nosaltres. Perquè La Defensa ens interessa acceptin el 
punt segon de la proposició presentada i convoquin reunions de l’Agenda Local 21 per a 
fer propostes d’impuls de la mobilitat sostenible a Palma de forma participativa. Moltes 
gràcies.” 
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Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle, bé aquesta proposta l’hem presentada després de que va sortir 
publicat ja l’esborrany del Pla de Millora de la qualitat de l’aire de Palma 2011-2015 
que com diu el propi pla que és de l’actual Govern Balear diu de la redacció del nou pla 
s’encarrega un comitè tècnic conformat pels departaments de Medi Ambient i Mobilitat 
de l’Ajuntament de Palma, pel departament de Carreteres del Consell de Mallorca i pels 
departaments de Salut, Transport i Mobilitat del Govern Balear. Aquestes persones i les 
tres institucions actuals en aquest moment han elaborat un esborrany que diu una sèrie 
de coses, i que jo voldria posar de manifest i llegiré directament i no haurà 
interpretacions, diu: el Pla de Millora de Qualitat de l’Aire de Palma 2008 va contemplà 
mesures importants com l’establiment d’una xarxa de carrils bici per a tota la ciutat 
acompanyats de l’implantació de la bicicleta pública, l’ampliació i reestudi dels carrils 
bus, creació de rutes per a vianants i la recuperació d’espais públics al centre històric 
com a ser el carrer Blanquerna, el carrer Indústria o l’ampliació de voreres a Pere Garau 
o carrer Arxiduc Lluís Salvador. Hi va haver una inversió important en transport públic 
interurbà i va haver una gran aposta en transport públic local, augment de vuit línees 
noves, augment del número d’autobusos i tenint en compte criteris d’eficiència 
energètica i contaminació en l’adquisició dels nous busos. També diu que la disminució 
en les concentracions del contaminant d’òxid de nitrogen que és el més perjudicial per a 
la salut durant aquest període va ser patent, per tant, amb una política de mobilitat 
sostenible que aquí es diu que va ser bona, es va aconseguir que la ciutat de Palma 
disminueix la contaminació que perjudica la salut dels nostres ciutadans i que també 
com a ciutat dóna una bona o una pitjor imatge al nostre destí turístic que d’això vivim 
també. També diu aquest informe que durant aquesta legislatura, l’actual algunes 
d’aquestes mesures han estat modificades de forma que presenten menor eficàcia o han 
estat totalment eliminades, motiu pel qual s’espera un impacte negatiu en la qualitat de 
l’aire i un empitjorament, diu que en el futur augmentarà i rebassaran els límits que posa 
la Unió Europea, aquest és el futur que ens diu el Pla de Millora de Qualitat de l’Aire de 
l’actual govern no de l’anterior, de l’actual, és per això, que hem presentat la nostra 
proposta, una proposta en la qual volem que l’Ajuntament lamenti que l’equip de 
govern no hagi continuat les mesures de promoció de la mobilitat sostenible de ciutat 
que varen contribuir a la millora de la qualitat de l’aire, i també contribuiran a una 
millor salut dels nostres ciutadans. I per un segon punt volem instar a l’equip de govern 
a convocar reunions de l’Agenda Local 21 o de l’entitat o comissió o reunió o el que li 
vulguin dir, que trobin adient per fer propostes d’impuls a la mobilitat sostenible de 
forma participativa, crec que és important que siguin consensuades i sobretot que 
s’escolti a la ciutadania i que digui també com vol que sigui aquesta mobilitat però he 
volgut deixar constància clara del que diu l’informe que presenta l’actual govern sobre 
la mobilitat, abans i ara, i en termes de qualitat de l’aire no hi ha color, la d’abans anava 
bé la d’ara perjudica la qualitat de l’aire, la salut dels nostres ciutadans. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
   
“Muchas gracias Sr. Alcalde, bien Sr. Hila yo cada vez que su grupo o el grupo 
municipal de Més per Mallorca hacen una propuesta tanto sea d’EMT como de 
Mobilitat de lo que sea, yo les puedo asegurar que la estudio, la analizo y busco la 
manera de o bien de aceptarla o por lo menos hacer una transaccional porque creo que 
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es bueno para todos el no estar cada día, si lo pides tú yo digo que no y si lo digo yo 
pues tú dices que no. Ha de reconocer que me lo pone difícil porque claro, me imagino 
que no entrará en sus planes que nosotros votemos a favor  de lamentar nuestra gestión, 
me imagino que no pretenderá que votemos de eso. Desgraciadamente hay que votar 
que no al punto 1, pero aún así votaremos que sí, votaremos a favor del punto número 2. 
En cuanto a lo que es el informe, en comisión ya dije que no estaba de acuerdo, es 
verdad es un informe del actual gobierno, claro pero es un informe técnico, un informe 
hecho por funcionarios, del cual respecto muchísimo, pero discrepo y le voy analizar. 
Están diciendo en este informe, o usted o el informe, que racionalizar el servicio y 
adecuar las líneas a la demanda real, o incluso a la demanda posible, la futura contamina 
más que tener líneas y frecuencias las mismas líneas y frecuencias que se tenía antes, 
esto estaría bien, estaría a favor si los autobuses fueran ocupados, y usted lo sabe Sr. 
Hila, que las líneas que teníamos muchas eran altamente deficitarias y los autobuses 
sobre todo en la franja nocturna van vacíos. Aún hoy van vacíos, entonces lo que 
hicimos nosotros fue redimensionar la empresa adecuarla a la crisis que teníamos y 
ajustar  los gastos de la empresa al presupuesto que teníamos. Me dirá me imagino que 
la demanda de usuarios que si van vacíos los autobuses es que la demanda hay que 
crearla, pero claro, con las decisiones que usted tomó de la gratuidad hasta los 16 años, 
también llenar autobuses era un poco más fácil que haciendo pagar a todo el mundo, 
porque no olvidemos que el menor que sube no paga, pero lo paga otro ciudadano, al 
final gratis aquí no hay nada. Mire,  hemos perdido efectivamente más de cuatro 
millones de usuarios, que se que es lo primero que me van a decir, pero la realidad es 
que según el Instituto Nacional de Estadística si usted se lo ha leído, el transporte 
urbano desciende un 8’8 en tasa anual, transporte urbano, en toda España, vale. Si 
contabilizamos el número de menores que subían gratuitamente que eran 4.660.263 de 
estos hemos recuperado más o menos al menos la mitad en bonos mensuales que antes 
no existían, resulta que estos menores representaban el 4% del total de usuarios, que 
quiere decir, si quitamos este 4% estamos en la media nacional, estamos en un 7% de 
caída de usuarios, la misma que tienen en otras comunidades, en otras provincias, en 
otras ciudades de España yo diría que incluso un poco inferior. Por tanto, lo que me va a 
decir que es que la pérdida de usuarios es debida a tal, me niego a reconocerlo, hay un 
informe que dice que ha descendido un 8’8 el transporte urbano en toda España, el uso 
del transporte público se hunde, esto no es de Palma, es de la península, datos 
fresquitos: 17 de marzo, más reciente ya no se lo puedo traer, el aeropuerto de Palma, ha 
perdido el 11’76% de los movimientos y casi el 4% del pasaje, pues mire, que quiere 
que le diga, usted me dirá que se pierden usuarios por mi nefasta gestión, le diré que no 
por tanto en este punto sigo sin estar de acuerdo con el informe. Que más, por no 
alargarme mucho más, el punto que me parece mucho más absurdo es el tema de que 
haber adquirido autobuses contamina más. Vamos a ver, nosotros un lunes, tenemos 
autobuses en renting, eso no contamina, el martes son en propiedad y contaminan el 
doble, directamente es absurdo, lo diga el informe o el sun sun corda, es ridículo, si lo 
que quiere decir el informe que no lo dice, es que si hubiéramos renovado la flota con 
vehículos de gas, o con vehículos diesel euro 6 que son mucho menos contaminantes, 
contaminaría menos, lo acepto pero que me digan de donde sacarme 40 millones de 
euros para comprarlo, pero mire usted los autobuses que hay hoy son los mismos que 
usted tenía y los autobuses que hay hoy contaminan lo mismo que hace un año, es decir, 
que es ridículo. Y nada más, le digo que estamos trabajando duro, que trabajamos cada 
día para mejorar el servicio que a veces es posible, el bono del aeropuerto, la 
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modificación de la línea 2, la mejora de Sa Garriga, la mejora en Son Sardina que 
pueden llegar a Son Espases, instalación de algunas marquesinas, hemos hecho mejoras 
y otras no puede ser, hoy por hoy no podemos adquirir autobuses, pero le aseguro que 
inmediatamente que los podamos pagar renovaremos la flota para contaminar menos, 
pero cuando podamos pagarlo.” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Sr. Vallejo, vostè suposo que és conscient, li agradi o no li agradi les 
conclusions, les conclusions no l’informe que fa el pla de la qualitat de l’aire damunt 
quina és la situació, li agradi o no li agradi són unes dades objectives i vostè no en té 
unes altres per contrastar-les, me sap greu però té poc valor la seva opinió, perquè clar, 
hauria d’aportar una dades diferents, i el que és cert es que Palma ténim un problema de 
la contaminació de l’aire i la relació contaminació de l’aire amb mobilitat és 
absolutament directe, un de responsable, un dels emissors més importants de la 
contaminació atmosfèrica és sense cap dubte la combustió que fan els vehicles i per tant 
vostè té una gran responsabilitat per contribuir a rebaixar aquest nivell de contaminació, 
el seu departament concretament, es vera que l’impulsor és una altra regidoria, però la 
regidoria de mobilitat és la més estratègica i de fet totes les mesures que contempla el 
pla, bàsicament estan relacionades amb la mobilitat, n’hi ha d’altres però són mes 
tangencials, les més estratègiques són les seves i per tant, des de la seva  regidoria, 
efectivament han de tenir molt present que no només és necessari fer una mobilitat 
sostenible una mobilitat a l’abast de tothom sinó a més a més ha de ser una mobilitat 
menys contaminant, per una qüestió absolutament estratègica per aquesta ciutat, com és 
rebaixar els contaminants atmosfèrics. Per altra banda li vaig demanar si havien fet 
esmenes al pla de qualitat de l’aire, me va dir que vostès estaven d’acord, que no havien 
fet cap esmena i per exemple hi ha un dels apartats que contempla, una inversió 
econòmica que espero que no es dugui a terme, que és una inversió de 376.540 €  
previst en el pla de qualitat de l’aire per poder pagar el bus, amb el mòbil. Això és una 
de les mesures que està dins el pla de qualitat de l’aire, el poder pagar el bus, amb el 
mòbil i per això una inversió de 376.500 previstes, espero que no es dugui  a terme 
perquè hi ha altres inversions molts més necessàries que no aquesta amb aquest tema, 
n’hi ha d’altres, però ara no faré un resum de les esmenes que si nosaltres varem 
presentar en aquest pla, però si que m’agradaria que efectivament duguessin a terme el 
que s’ha compromès en el punt dos de la moció de proposta, que és convocar les 
reunions amb la gent de Local 21 a fi de ser participatiu les mesures que s’hagin de 
prendre per reduir aquest nivell de contaminació i per fer una mobilitat molt més 
sostenible en aquesta ciutat. Gràcies”. 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Mire Sr. Vallejo yo por eso he dicho que leía textualmente el 
informe, porque que haga oposición a la oposición es algo que estamos acostumbrados, 
pero que ya le haga oposición a sus propios técnicos que usted dirige, me parece 
espectacular, porque además usted no me ha dado, estos son datos objetivos, usted lo 
hace sin datos objetivos, es su opinión particular, solo suya, ni siquiera de su 
departamento, y cuando no hace alegaciones, es que lo da por bueno, es que si no estaría 
obligado a hacer alegaciones, por tanto lo doy bueno, lo damos por bueno. No lo 
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discutamos, es un hecho objetivo que hay dos modelos de movilidad muy diferentes, el 
suyo y el nuestro, muy diferentes, absolutamente diferentes, de movilidad usted siempre 
acaba en lo mismo, en los menores de 16 años que deben ser perjudicadores de la 
ciudad, porque siempre habla de los menores de 16 años es su obsesión. El modelo de 
movilidad, peatón, bicicleta, transporte público, coches eficientes y demás, ORA, 
ACIRE, el modelo de movilidad suyo y nuestro no tiene nada que ver son muy 
diferentes, un signo externo de la movilidad que la mide, un signo externo es la 
contaminación, ese signo externo que es uno de ellos, el impacto económico en la 
ciudad seria otro, el signo externo, contaminación dice “datos objetivos que su modelo 
es perjudicial” para la contaminación, que su modelo lleva a superar los límites de la 
Unión Europea, que eso visto como se las gastan en la Unión Europea no solo en la 
parte económica, no salten las consecuencias, y yo digo, que antes que eso ocurra 
tomemos medidas, porque nos costará también dinero, la Unión Europea suele 
sancionar con multas que no son pequeñas, entonces cambiemos el modelo, si usted en 
el discurso lo dice, pero yo digo, pasemos del discurso a las palabras, no me haga 
discurso hágame hechos, porque lleva la mitad de la legislatura, se le acaba el tiempo, 
no le va a dar tiempo a hacer más. Entonces, o lo pone en  marcha ya, o acaba la 
legislatura con el discurso sin hechos, y creo que Palma no se lo merece. Entonces no 
deshaga lo que ya funcionaba uno cuando llega a un sitio tiene que coger lo que 
funciona bien y continuarlo y lo que funciona mal cambiarlo, pero usted es que no ha 
continuado nada, no sabemos nada de usted, en dos años, no hemos sabido nada. Ahora 
nos empieza a decir algunas cosas, díganos más pero a parte practíquelas. Si lo hace así 
le apoyaremos, usted lo sabe. Hemos llegado a muchos acuerdos no solo usted llega a 
los acuerdos nosotros también, porque si no hay dos que tengan voluntad no se llega. 
Entonces aquí si hay acuerdo, está puesto sobre la mesa, hemos llegado a muchos 
acuerdos porque aquí hay voluntad, porque priorizamos la política de movilidad 
sostenible y cuando usted pone un acuerdo de esos, vamos para adelante, entonces 
ponga acuerdos y les apoyaremos y también controlaremos que lo que dice lo cumple, 
es nuestra tarea, la suya es hacerlo la nuestra controlarle y proponer y en esto nos 
encontraremos, le animo a que ya entiendo que usted asimismo no se va a reprobar su 
tarea, lo entiendo es lógico, pero si quiero dejar constancia ante un hecho cuando 
tenemos un dato objetivo que lo pone sobre la mesa, creo que también es justo ponerlo y 
no entrar a discutir que si el funcionario lo ha hecho bien o lo ha hecho mal, porque eso 
usted sabe que no va a llevarnos a ningún sitio.” 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“ Sí, muchas gracias Sr. Alcalde. Sr. Hila, sí, hay dos modelos de movilidad diferentes, 
el suyo que era no pagar y el nuestro que es no gastar un euro que no vayamos a poder 
pagar, es así de fácil, mire, todo esto que usted me explica y que yo quiero hacer, 
porque al final la política de movilidad, creo que es común en todos los partidos por lo 
menos los partidos que estamos aquí. Todo lo que usted me explica estaría muy bien si 
usted hubiera dejado una EMT sostenible, vamos hablar en términos de de movilidad 
sostenible pero es que mire da la casualidad que ninguno de los cuatro años, es que 
aunque hubiera sido por casualidad, uno de los cuatro, ninguno, en ninguno de los 
cuatro años usted cumplió la máxima aquella de que el 50% de los gastos no fuera 
superior al 50% de los ingresos, usted se dedicó a pedir dinero a papá Alcover, papá 
Alcover daba dinero, usted se dedicó a tener déficit, usted se dedicó a tener déficit, 6’7 
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el último año, 5 el anterior, 4 y pico el otro, usted se dedicó a  no pagar ni una factura 
con una deuda con proveedores de más de 10 millones de euros y usted me dice que no 
continuaba su política, por supuesto, y muy orgulloso que estoy de no haber continuado 
su política, no lo digo yo, el interventor, la EMT está hoy todavía  en causa de 
disolución, no se si es que han perdido la cabeza, es que no querían pagar nunca, vamos 
a seguir gastando, que me está pidiendo que pase a los hechos, me está pidiendo que 
compre autobuses, no los pago, pregunto, que quiere que haga, porque todo lo que ha 
nombrado al principio, carril bici, ya nos hemos comprometido por el Civitas que a mi 
se me llena la boca de decir que es un proyecto suyo, nos hemos comprometido, cinco 
kilómetros de carril bici y no tardaremos mucho en hacer el primero. Segundo bici 
Palma, yo creo que si ahora baja aquí a Santa Eulalia, funciona el bici Palma, cosa que 
con ustedes no funcionaba, existe, hoy existe, funciona y  hay partida presupuestaria, 
dígame cuando usted destinó a bici Palma. Cero. Nunca tuvo partida presupuestaria. 
Carriles Bus, en un año y medio, llevamos dos, me sabe mal, cero, que quiere que le 
diga, cero, que el Sr. Alcover me diga donde está la partida de bici Palma, el Sr. Sansó 
lo sabe. Carriles bus, dos llevamos en 20 meses, déjeme un poco más, haremos más si 
hay espacio y podemos haremos más. La ordenanza de la bicicleta, de verdad no lo 
entiendo, me dice que estoy obsesionado con los menores de 16 años que son el mal de 
todas las cosas, a lo mejor es porque tengo dos en casa, no es verdad. No es por eso. 
Pero bueno, seguiremos trabajando, creo que de verdad si las propuestas que nos hace 
en el futuro son el positivo, nosotros las aceptaremos sin ningún problema, pero como le 
voy a votar a favor y reprobar y criticar nuestra gestión. Lo siento pero no. Y Sra. 
Fernández, solo un minuto, por supuesto que no, 376 mil euros, pago por móvil, ni 
pensarlo. Gracias”. 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement el punt 1 i favorablement el punt 2, per la 
Comissió de vigilància de la contractació i infraestructures: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta que l’equip de govern no hagi continuat les 
mesures de promoció de la mobilitat sostenible de Palma, que contribuïen a la millora 
de la qualitat de l’aire. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a convocar reunions 
de l’Agenda Local 21 per fer propostes d’impuls de la mobilitat sostenible a Palma, 
de forma participativa. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
El punt 1, es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i 
MÉS). 
El punt 2, S’APROVA per unanimitat. 
 
45. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a  la creació d’un 
 abonament solidari a l’EMT (191/2013) 
 
Sr. Ferrer Guardia, representant de La Defensa: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle de Palma de Mallorca. Per cert ens acabam d’enterar d’una 
exclusiva mundial, no una relació paterno-filial entre els grups socialista. Molt 
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interessat. Anem a veure, no li han dit pare-fill? Sr. Batle de Palma de Mallorca, ser 
batle d’una ciutat com Palma de Mallorca, representa el meu parer una tasca difícil 
especialment en el moments d’elecció al camí a seguir. En aquest punt, abonament 
solidari a l’EMT es parla de la problemàtica d’un ciutadans que estan a l’atur des de fa 
més d’un any i de les pèrdues econòmiques que qualsevol mesura encaminada a ajudar a 
aquestes persones a emprar l’EMT a un cost sensiblement inferior puguin representar 
per a la Defensa representa el dilema d’elecció entre les necessitats i una empresa 
municipal, elegir entre el cor i la cartera. Mon paret sempre me deia, Déu va posar el cor 
a l’esquerra i la cartera a la dreta i has d’elegir a cada moment. Per a la Defensa 
l’elecció està decidida, sempre les persones per damunt de les entitats però la Defensa 
no té la decisió, la té vostè i el seu equip de govern, vostè i jo som creients que Déu 
l’il·lumini per triar el millor no cap a la ciutat sinó cap els ciutadans que viuen a ella, i 
un petit consell, les primeres passes que ha donat el nou Papa Francesc que indiquen un 
interessant camí a seguir. Gràcies”. 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno en, presentamos esta propuesta Sr. Alcalde porque en 
Palma aproximadamente en el mes de febrero eran más de 38.000 las personas en 
situación de desempleo de las cuales más de 13.000 eran parados de larga duración. Esta 
situación requiere que todas las áreas del ayuntamiento hagan un esfuerzo para ayudar a 
las personas, creo que es nuestra obligación. Por tanto desde la oposición y como así lo 
creemos, hacemos propuestas, en positivo para ayudarlas y creo que son asumibles con 
voluntad política. Por ello proponemos como ocurre en otras ciudades de España, 
bastantes por cierto, que se cree un bono solidario donde estas personas en paro de larga 
duración se les haga un descuento en un billete del bus, que desgraciadamente el año 
pasado se incremento de forma importante de media en un 23%. Si estas personas 
miden su vida en céntimos, no ya en euros, porque una persona que no tiene ningún 
ingreso o que tiene 400 euros al mes de ingreso, mide su vida en céntimos, creo yo que 
la EMT podría también echarle una mano descontándole céntimos en cada uno de sus 
viajes, que además se ha convertido para muchos de ellos en su único medio de 
transporte, a parte de ir a pie o en bicicleta que se pueden permitir, porque ya no se 
pueden permitir por ejemplo utilizar el coche como lo hacían antes, por ello en mayo de 
2012, hace casi un año, presentamos una propuesta, ustedes para llegar a un acuerdo al 
final, tuvimos que aceptar que se hiciese un estudio. Se hizo el estudio que se presentó a 
la prensa, no a los grupos después tuvimos que conseguir los grupos que nos lo diesen, 
ese estudio ponía de manifiesto una serie de inconveniente, creo que no se pidió que el 
estudio también tuviese en cuenta las ventajas, solo se pidió que tuviese en cuenta los 
problemas para crear el bono, porque ventajas debe haber, digo yo que hay, en ayuda  a 
los parados alguna habrá. Si usted no la ve, yo si la veo, entonces los inconvenientes 
que ponía sobre la mesa creo que con voluntad política, con una decisión política los 
podemos salvar, inconvenientes, decía, básicamente eran tres, pérdida de ingresos. 
Decía el informe que se podía valorar que podría llegar a ser al cabo del año podíamos 
hablar de una pérdida de ingresos de 350.000 euros, en el caso de que todas las personas 
en situación de desempleo se apuntasen, o una gran parte. O sea que sería al final del 
proyecto, no el primer día, al final. Estos 350.000 euros, cuando se nos dice que no se 
puede hacer porque no tiene 350.000 euros, y hace unas semanas celebramos un consejo 
de administración, donde aumentan 50 céntimos el billete al aeropuerto y con esto 
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esperan generar 480 mil euros quiere decir que es una simple cuestión de voluntad 
política, porque hace dos meses presentaron un presupuesto, donde ustedes nos 
cuadraban ingresos y gastos y ese incremento de billetes al aeropuerto no era necesario 
porque lo tenían todo cuadradísimo, de buenos que son, estaba todo cuadradísimo. Por 
tanto, si se puede generar de repente de un día para otro, sin necesidad porque el balance 
dice que está todo cuadrado, 480.000€ digo yo que se podrá también generar 350.000 
para los parados de larga duración. Después nos decían el problema del coste derivado 
de la gestión y aquí yo he de decir que es una decisión política porque serán ustedes los 
que decidan como se gestiona y yo digo, si en esta ciudad se puede abrir un negocio, 
con una simple declaración responsable, antes te pedían un montón de papeles así, ahora 
vas con un folio y dice yo, menganito digo que cumplo toda la ley para abrir este local y 
con esa declaración responsable se abre un negocio me quiere decir usted a mi que es 
imposible que grandes costes para un desempleado pueda tener un descuento en el 
autobús de la EMT. Cuestión de voluntad política. Y por último decía que ya existe el 
carnet Verd que acoge a las personas con renta mínima d’insercció y yo porque me 
gusta también contrastarlo con datos, le hice una solicitud de información y le dije, 
bueno si este es su gran argumento cuantas personas están acogidas actualmente a este 
perfil y me contestó, este dato no lo tiene la EMT. No lo saben, por tanto, no lo 
tengamos como argumentos si no lo sabemos, argumentos, necesitamos dinero 
busquemos lo, si es para este fin creo que entre todos lo conseguiremos y segundo, los 
costes, los que ustedes quieran, los mínimos posibles seguro que la nueva política, 
permitan que sean poquísimos, entonces creo que es posible. Propuesta, que el 
Ayuntamiento establezca un bono solidario para los parados de larga duración. Muchas 
gracias”. 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“Si muchas gracias Sr. Alcalde, yo hay una cosa que no entiendo Sr. Hila, por un lado 
en otro punto del orden del dia, me piden que hagan un estudio sobe la posible 
modificación de la ORA y por otro lado en este punto me están diciendo que no haga 
caso a un estudio que ya me pidieron hace unos meses, yo le votaré en contra a la otra 
propuesta, pero le votaré en contra por lo mismo que usted me votó en contra en el 
pleno anterior, se acuerdo que yo le decía siempre que económicamente y técnicamente 
sea posible, y usted me dijo, estoy cansado de que me engañen, pues mire, se lo 
devuelvo, estoy cansado de que me engañen, para que voy hacer un estudio, para que 
voy hacer perder horas a los trabajadores de la EMT para que luego, hay no me gusta el 
estudio, pues no hacemos caso al estudio y póngame usted el bono solidario. Mire no. 
Hay que ser un poco más serios. Vamos a ver, es que las cosas no funcionan así, si me 
pide el estudio por lo menos luego vamos hacerle caso al estudio, si se dice que sí, pues 
lo implantamos y si se dice que no no lo implantamos. Votaremos en contra y 
votaremos en contra no por capricho, no votaremos en contra porque no queramos el 
bono solidario, porque en el informe que han elaborado los técnicos de esta casa, lo 
desaconsejan y creo que los informes que se solicitan y más en un pleno está amparado. 
Se han mantenido reuniones con el CEPE, el SOIB y reuniones internas para elaborar el 
informes. Se han procedido a comparar las actuaciones que se llevan a cabo en otras 
ciudades como Zaragoza, Bilbao, Sevilla y Barcelona y los requisitos que están 
ciudades exigen para el bono estos especiales. Por último se analizó el impacto 
características y procedimientos que  se debería emplear en la EMT de Palma y las 
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conclusiones las voy a leer textualmente porque no me quiero saltar ni una coma. Lo 
digo porque no es un tema económico, es un tema de que ya existe, ya tienen la 
posibilidad de los parados de larga duración a través de Servicios Sociales, ir gratis en 
autobús, que no sepa el número de usuarios que van con el perfil Verd, no quiere decir 
que no exista, es un tema que Servicios Sociales nos los solicita y la EMT encantada de 
la vida. Mire el informe dice que a la hora de realizar la implantación de un abono 
solidario es importante considerar que no solo puede estar condicionado a la inscripción 
como demandante de empleo y su calificación de larga duración sino que es preciso 
condicionar además la situación a las rentas del posible beneficiario y de su unidad 
familiar, así como la búsqueda activa de empleo y por consiguiente su correspondiente 
justificación por parte de los organismos oficiales que puedan certificar los 
mencionados extremos. Es importante recalcar que actualmente la EMT de Palma, tiene 
operativo un perfil de la tarjeta ciudadana denominada Carnet Verd, en el cual se 
engloban una serie de beneficiarios como son personas con minusvalías, familiares 
discapacitados, pensionistas de menores de 60 años, y personas beneficiarias de una 
renta mínima de inserción en la que puede incluirse parte del colectivo que podría verse 
beneficiado por el denominado abono solidario. Siempre que cumplan con los requisitos 
exigidos al mencionado perfil. Otro punto a destacar es la puesta en marcha de este 
abono, es la complejidad del procedimiento del control, y los recursos que deben 
destinarse a la tramitación de los expedientes de los beneficiarios, y no lo decimos 
nosotros, ya que en los contactos realizados con CEPE como con el SOIB nos han 
informado de su dificultad para poder realizar todo el procedimiento de validación y 
emisión de informes para la concesión y mantenimiento del abono solidario tal como se 
gestiona en otras poblaciones como Barcelona . Por otro lado, ello supondría también 
una sobre carga de los servicios de atención al cliente de la EMT y en las diferentes 
OACS del Ayuntamiento, al ser los responsables de la gestión y la tramitación de la 
tarjeta ciudadana. Por último es importante reseñar el impacto económico, por último, 
por último, se han valorado toda una serie de cosas, por último es importante reseñar el 
impacto económico de la mencionada medida en las cuentas de la empresa que se ha 
visto afectada por la bajada de los ingresos al producirse un incremento del IBA que no 
ha sido repercutido en las tarifas. Ahora sí. Estimándose la aplicación del mencionado 
bono en una pérdida de 350.000 euros anuales, esta estimación es con el cincuenta por 
ciento porque el estudio indica que puede llegar hasta 700.000 euros, si se lo lee 
completo el coste o la pérdida puede llegar a 700.000 euros. Resumen, por todo lo 
comentado y como resumen, puede indicarse que el ayuntamiento de Palma, cuenta ya 
con una tarifa reducida dirigida a los colectivos de personas con dificultades 
económicas y sociales, en la que puede incluirse parte de este colectivo desempleado, 
siempre que cumplan con el requisito de dicho perfil. La creación de un abono 
específico para este colectivo supondría un pérdida de ingresos para la EMT además del 
incremento de coste derivado de la gestión y tramitación del mismo, teniendo en todo 
caso que establecerse una subvención específica por parte del Ayuntamiento con el fin 
de no perjudicar en mayor medida las cuentas de la EMT de Palma, teniendo en cuenta 
las dificultades presupuestarias que está padeciendo y que no le digo de donde vienen. 
Muchas gracias”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
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“Si, molt breument, donarem suport a aquesta moció que presenta el PSOE el Sr. Hila ja 
ha explicat molt bé i els motius, evidentment és una qüestió de voluntat política, no 
m’estendré  amb això, simplement seguint el fil argumental del Sr. Ferrer, i fent una 
petita broma, emplaçaria a tots els regidors, emplaçaria al Sr. Vallejo, al Sr. Batle, de 
que aquesta mesura el nou Papa Francesc, segurament li donaria suport, i és una persona 
que li agrada molt viatjar amb autobús, és una persona que és molt sensible als pobres i 
és una persona que amb aquesta exposició de motiu i sent conscient de que els 
inconvenients que acaba de detallar el Sr. Vallejo, al final, són una qüestió de voluntat, 
es poden superar aquests inconvenients, els hi demanaria per favor, de quina manera 
poden superar aquests inconvenients i adoptem una mesura que és molt beneficiosa per 
un grup de gent, de ciutadans, que necessita més que mai, poder-se desplaçar, és un dret 
a la mobilitat i hi ha gent que es vera que hi ha gent que es veu amb problemes molts 
durs inclús per obtenir aliments necessaris, per tant, per favor les hi demanaria de 
manera encarida que tornin revisar aquests inconvenients com es poden superar. 
Gràcies”. 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. Mire Sr. Vallejo yo cuando le escucho hablar  me hace recodar siempre 
una cosa que me dijeron una vez en un viaje en un autocar la guía turística de camino 
del aeropuerto al hotel nos dijo: un consejo, tengan cuidado, porque aquí los turistas son 
vistos como carteras andantes. Yo cuando le oigo hablar de los usuarios y los 
ciudadanos, me recuerda siempre eso, es que usted parece que está hablando de carteras 
andantes, es que solo habla en términos económicos, pero es que a parte, hay el drama 
social, usted le dice a una persona que no tiene para llevar a sus hijos al colegio en 
autobús, que todo lo que usted me ha dicho a mi, la cara que le pondría, no tengo 
palabras para escribirla y si no hay dinero, no hay dinero para nadie, pero no me cuente 
historias Sr. Vallejo, porque no hace muchos meses traía aquí una propuesta a este 
pleno, diciendo, concurso de mantenimiento de la EMT, se adjudica a una empresa que 
cuesta 500.000 euros más cada año que la que ha quedado segunda que cumple todos 
los requisitos, paremos el concurso y volvamos a sacar lo más barato. Y se dijo no, no 
puede ser, porque no se que, en cualquier caso el dinero era posible gastarlo, ahora es 
una multinacional, claro, sí, ahora los parados de Palma Sr. Isern no, es que ha hecho 
algún esfuerzo en lo que me está contando, solo está recriminando, pero los parados no 
quieren recriminaciones, les piden soluciones, les eligieron a ustedes que esperaban 
alguna solución, pero dénsela, pero al final cuando lo hace el gobierno se lleva el mérito 
el gobierno, por mucho que sea propuesta de la oposición. Lo sabemos todos, llévense 
el mérito, ayude a esa mujer a ese hombre que quiere llevar al niño al cole por la 
mañana y que no puede, que son muchos, que no es broma, o que quieren ir al centro de 
salud, que no es broma, 13.000 personas, no es broma, haga lo posible y usted cuando 
me haya demostrado que ha hecho lo posible, dejaré de presentar la propuesta, mientras 
lo seguiré presentando porque no lo mida solo en términos económicos, la realidad es 
más que la economía, la economía sirve a la sociedad no la sociedad a la economía eso 
es lo que nos enseñaban a la universidad cuando estudiábamos económicas y esto es lo 
que se está olvidando, la economía está para ser el objetivo y la sociedad es un medio 
para la economía, no señor mío, los que sufren  son las personas, los balances de las 
cuentas de explotación esto se pueden cuadrar sin descuadrar la vida de las personas y 
yo le pido un gesto, uno, no le he pedido cinco millones de euros, 350.000 en el mejor 
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de los casos, si los va a encontrar, si subiendo el billete al aeropuerto que solo afectan a 
los turistas que nos intentan convencer que es bueno, consigue 500.000 si PalmaActiva, 
antes estábamos hablando que se ha dejado de gastar 750.000 pida la mitad, váyase a 
ver al papá Martínez y póngale   sobre la mesa una medida ya de una vez, que siempre 
gana él y con usted los ciudadanos siempre salimos perdiendo, creo que será posible, le 
apoyaré se lo dije un día, dije, tendrá nuestro apoyo para conseguir del Sr. Martínez 
dinero para el transporte público y en este punto tendrá todo nuestro apoyo. Gracias”. 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Sr. Verger, no és qüestió de voluntat política, es que ja 
existeix, ja existeix es que de veres no ho entenc, ja existeix, miri m’acaben de dir que 
totes les peticions, me pedia un gesto Sr. Hila, todos, todas las peticiones que se hacen 
en servicios sociales se aceptan todas, todas. Que tonteria es esta de crear una abono 
solidario cuando ya existe, es que de verdad hemos perdido la cabeza, y el coste, claro 
que hay que estudiarlo al coste, hace dos minutos, que no fa més,  la Sra. Fernández 
m’ha dit, escolta que no te gastaras 375.000 a una aplicació, ara vostè me diu,  cueste lo 
que cueste, en el darrer plenari també varen aprovar una proposta del Sr. Hila, para 
mejorar las máquinas y los pagos por móviles, varem votar a favor, jo volia dir, mentres 
técnica y presupuestariamente sea posible, es igual, cueste lo que cueste, es igual, la 
casa es grande. No, anem a ser seriós, ja existeix Sr. Verger, ja existeix. Claro, Sr. Hila 
que me diga que yo vea a los ciudadanos como carteras andantes cuando usted no paga, 
que quiere que le diga es que no quiero tampoco entrar en este tema, porque es volver a 
lo mismo, usted me dirá que no invertimos en movilidad  ni en la EMT y yo le diré que 
usted invertia lo que no tenía, con lo cual lo hemos tenido que pagar los que hemos 
llegado, pero bueno. Y en cuanto al mantenimiento es que me sabe mal, me sabe mal 
porque me lo saca cada media hora, mire, un informe de mantenimiento Sr. Hila, a lo 
mejor es que no le gusta oirlo y por eso no atiende, un informe de mantenimiento que 
no es mío, tanto que le gusta los informes, porque si bien en el año 2010 con una flota 
IBECO prácticamente nueva y con garantía de fabricante el coste medio por bus fue de  
27.409 euros un 41% superior al coste de mantenimiento de mas de ocho años de 
antigüedad, eso lo firmó usted Sr. Hila, explíqueme como. Le voy a contar una 
anécdota, ya para acabar me queda un minuto y le voy a contar una anécdota. A final de 
mayo, principio de junio de 2011, estaba aquí en la plaza Santa Catalina tomando café y 
un señor me vino y me dijo, Mobilitat molt bé, porque se acababa de decidir las áreas 
que llevaría cada uno, dijo Mobilitat molt bé, però amb l’EMT t’han enganat, nos 
pusimos a reir y tal y efectivamente tenía razón, pero no fue el Sr. Isern que me engañó, 
fue usted y ese señor que me lo dijo, esos dos señores fueron los que me engañaron, y 
ese señor no se sienta muy lejos de usted Sr. Hila. Gracias”. 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de vigilància de la 
contractació i infraestructures: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a que s’estableixi abans 
de tres mesos un abonament solidari a l’EMT, amb importants descomptes per als 
desocupats que duguin més de 12 mesos a l’atur. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS). 



 

- 128 - 

 
47. Proposició del Grup Municipal MÉS contra el desmantellament de la 
 política d’habitatges de l’Ajuntament (161/2013) i alternativa. 
 
Sra. Rodríguez Ladrón de Guevara (Federació de veïns de Palma): 
 
“Sr. Batle ja que m’ha cridat per aquest punt m’agradaria dir que al punt 50 no m’ha 
cridat, des de que venc a aquest Ple és la cinquena vegada que me passa, crec que el 
pròxim Ple vendré de “fosfi”. 
 
Sr. Batle:  
 
“No escolti, miri, escolti, com pot comprendre si no l’he cridada és perquè me’n he 
oblidat, el que ha de fer és que, si no la cric, envers de queda callada, m’ho digui i sap 
perfectament, m’he coneix ja perfectament que vostè tendra la seva paraula. Per tant, 
crec que és molt millor que me digui: escolti Sr. Isern se’n ha oblidat de jo, jo li deman 
disculpes, evidentment, però sap que ... hi ha tantes coses i tantes intervencions que ..., 
el que li deman és que quan torni succeir envers de dir-ho des cap d’una estoneta, m’ho 
digui tot d’una i tendrà el seu torn com li correspon i com no pot ser d’una altra manera. 
Gràcies.” 
 
Sra. Rodríguez Ladrón de Guevara: 
 
“Gràcies. El programa de Palma Habitada que estava prestant un servei a les persones 
en que ara es veuen amb un greu problema, que no saben on viure, be ...eh? li han reduït 
els ingressos al pressupost d’una manera important. Aquest pressupost el 2013 li pega 
un palo a aquest programa, això en circumstàncies com les que vivim cada vegada, i 
pareix repetitiu, més famílies és un cop més dirigit a la ciutadania. La precarietat 
econòmica de moltes persones ni tan sols lis permet afrontar les despeses de lloguer. 
Palma Habitada desenvolupava una activitat de la que no podem prescindir, ja que 
proporcionava vivendes dignes a preus més sostenibles per persones a la que les 
retallades lis han fet molt de mal fins al punt de trobar-se al carrer. El cas és que no 
falten propietaris que vulguin posar les seves vivendes en mans de Palma Habitada però 
la demanda d’aquests propietaris el gerent del Patronat Municipal els ha enviat una carta 
dient que no es realitzaran més contractes i deixaran de fer les funcions de captació de 
vivendes i de possibles arrendataris, que vol dir això, vol dir que Palma Habitada no 
l’han matat del tot però està a la UCI. El Sr. Regidor d’Urbanisme pensa i, això ho ha 
dit públicament, que el programa de Palma Habitada és prescindible perquè els preus 
del lloguers han baixat per la crisi. La perspectiva que el Sr. Regidor feia aquestes 
afirmacions denota que no ha fet un bon anàlisi de la situació perquè abans de fer 
aquestes afirmacions calia fer una detecció real de les necessitats de la ciutadania i no 
una mirada superficial com demostra que ha fet. Palma Habitada no tan sols a rebut una 
retallada de pressupost, ha acomiadat a les 13 persones que hi veien feina i no l’han 
dotat de pressupost per fer front a les ajudes al lloguer, ni per garantir als propietaris les 
despeses pels desperfectes i impagament. La regidoria d’Urbanisme i Habitatge davant 
les crítiques de l’oposició, en un intent de rectificar tal desgavell, s’aficaren amb un 
altre encara més gros des que no han sortit. El dia 29 de novembre de 2012, el regidor 
va convocar a la premsa i entre els passadissos de Cort va assegurar que els promotors 
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de les Balears proporcionarien a l’Ajuntament, vivendes per instal·lar persones 
desnonades, ha dia d’avui, han passat tres mesos i aquesta regidoria ha reconegut que 
els promotors encara no tenen cap vivenda ha disposició de famílies desnonades perquè 
tenen problemes amb les entitats bancàries, el remei ha estat pitjor que l’enfermetat. El 
més raonable hagués estat mantenir el programa Palma Habitada i dotar-la amb el 
pressupost necessari per desenvolupar totes les seves funcions en lloc de fer-li 
retallades. La regidoria d’Urbanisme i aquest equip de Govern al complet haurien de ser 
més sensibles i respectuosos amb els centenars de famílies desnonades que no han 
provocat aquesta crisi i que són víctimes de la gran mentida del sistema financer. El Sr. 
Regidor hauria de ... regidor d’Urbanisme, hauria de ser conscient del mal que fa 
utilitzant temes tan delicats per apareixia als gran titulars de la premsa. Gràcies.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, bé varem assistir ja al debat del pressuposts que ... a un fet perquè desprès me 
imagino que amb la contestació del Sr. Valls vendran les paraules què l’Ajuntament està 
bolcat amb els temes de vivenda, què es fa una feinada, però els fets són els que són, i 
els fets són que es va retallar el departament de habitatge en 700.000 euros. I els fets són 
que varen començar l’any amb 837 vivendes ne l Palma Habitada i que l’altre dia ja es 
va reconèixer, al Consell Rector del Patronat municipal de l’Habitatge que ja n’hi havia 
menys, no se li va voler dir quantes, però varem començar amb 837 i acabarem l’any en 
quan, Sr. Valls, en 500, en 300, eh?, perquè evidentment, ha mesura que es van resolent 
els contractes no entren noves vivendes, així es reconeix a una carta que va enviar al 
mateix Ajuntament a les persones que havien posat a disposició de Palma Habitada els 
seus habitatges per poder-se lloguer a preus assequibles per a la ciutadania, en aquesta 
carta es diu que, de moment, no s’incorporaran noves vivendes en aquest programa, per 
tant, s’aniran resolent els contractes i no n’entraran de noves de vivendes. S’ha 
desmantellat, s’està desmantellant Palma Habitada, se’l ha posat en un situació agònica, 
anirà perdent vivendes i evidentment cada vegada, com a Ajuntament, podrem oferir 
manco vivendes a preus de lloguer assequibles per la ciutadania. També va pesar en el 
Debat de pressuposts, es va debatre en aquell moment, nosaltres ho varem dir així, les 
partides per subvencions al lloguer per aquelles persones que la seva renda no arriba al 
lloguer i les partides per garantir als propietaris de Palma Habitada per desperfectes i 
impagaments no bastaven, nosaltres ho varem dir i el regidor Valls ho va negar, avui 
ens trobam que efectivament, ja hem hagut de provar, han aprovat vostès 100.000 euros 
més per subvencions, imperfectes e impagaments per vivenda i 80.000 més per arreglar 
vivendes del Patronat. S’ha reconegut avui que efectivament nosaltres teníem raó, 
nosaltres ja ho varem dir que les partides no bastarien, el Sr. Valls ho va negar, avui 
comença ha rectificar. Dins tot aquest tema, clar, allò que ens fa dir que el regidor Valls 
ha actuat amb molta inconsciència i amb molta irresponsabilitat són també les 
declaracions amb les que justificava aquestes decisions, ell va justificar desmantellar el 
Palma Habitada perquè venia a dir era una política prescindible tenint en compte  que 
els preus de lloguer de mercat baixaven, això es va dir a un Consell Rector, es va dir 
desprès també als mitjans de comunicació i està a les hemeroteques eh? com què els 
preus de la vivenda de lloguer baixaven aquest programa del Palma Habitada ja no era 
tan important, això demostra el grau d’anàlisi que va dur a una decisió nefasta de 
desmantellar, en aquest moments, en aquests moments ... desmantellar la política 
pública d’habitatge que feia aquest Ajuntament, ja per acabar-ho d’adobar i ja intentant 
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rectificar, jo crec que hi va haver un moment que el Sr. Valls va ser conscient d’on 
s’havia arribat i de lo nefasta que era aquesta decisió i va començar a intentar a 
rectificar i el mateix dia que s’aprovava aquí el retall dels pressuposts, el Sr. Valls va 
sortir als passadissos i va fer un gran anunci, un anunci solemne, va dir: els promotors 
posaran a disposició de les persones desnonades habitatges perquè hi puguin viure, això 
ho va dir el dia 29 de novembre, ens trobam avui i encara ni una sola vivenda s’ha posat 
a disposició de persones desnonades d’aquestes que havien de posar els promotors, me 
diu que tres, estaré content de saber que finalment han estat tres, tres mesos després 
d’aquest anunci solemne de què ... evidentment se’n va dur molts de titulars aquell dia, 
els promotors posaran a disposició dels desnonats vivendes a Palma, però clar, nosaltres 
demanam la reprovació d’aquestes paraules del Sr. Valls, perquè s’ha de ser una mica 
més prudent, no es pot ser tan temerari amb un tema tan sensible com és el dels 
desnonaments i resulta que abans d’ahir el Sr. Valls encara va abundar en aquesta 
qüestió perquès se va fer una foto amb la gerent de PROINBA, dels promotors, dient 
que efectivament, es posarien a disposició eh?, firmant un protocol, un protocol que les 
declaracions posteriors, ho hem pogut llegir tots, és el que va dir tant la persona ... el 
representant dels promotors com el mateix regidor és que aquestes 150 vivendes que en 
l’hipotètic cas es podrien posar a disposició dels desnonats, anava a ser molt difícil, 
anava a ser molt difícil perquè els bancs, ho he pogut llegir, si m’ho desmenteix estaré 
molt content, però el que he pogut llegir és que el que va dir el representant de 
PROINBA és que els bancs posaven moltes pegues per posar a disposició dels 
desnonats aquestes vivendes, per tant, al final si hi ha aquestes pegues dels bancs, per 
favor no firmin un protocol no tornin insistir en que posaran vivendes dels promotors a 
disposició de les vivendes desnonades sinó ha de ser així. Si vostès mateixos en el 
moment de firmar el protocol reconeixen que els bancs posen moltes pegues perquè 
això sigui possible, que ja ho veuran quan ho aconseguiran desbloquejar això, escolti, 
quan vostès tenguin les vivendes ho diguin que tenen les vivendes, fa tres mesos que ho 
va dir ja vostè eh? i amb un tema així s’ha de ser especialment prudent i no fer gala 
d’aquesta temeritat, per això dúiem aquesta moció i ens agradaria com a mínim una 
rectificació, ni ha una, amb fets, que és que hi ha 100.000 euros més, s’hauran de dotar 
amb aquestes partides, també estaria bé que el regidor no abundes com abans d’ahir 
amb la errada i rectifiques aquesta política de vivenda tan nefasta. Gràcies.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Sí, moltes gràcies Sr. Batle. Miri Sr. Verger, escolti, ha vostè el que li passa és que se 
prepara una vegada els temes i quan ho ha preparat i desprès per no torna-ho a preparar 
es bota tota la realitat i comença a mesclar termes ... jo ... en sap greu, pens que 
maliciosament, volen confondre a la gent perquè en cap moment s’ha dit que hi havia 
150 vivendes, per aquest regidor, dels promotors per disposar no? a través de 
PROINBA, jo no he dit això en cap moment, en cap moment, no... aquesta falta de 
rugositat dur, no sé si maliciosament, confon a la gent, miri això verteix dins l’àmbit de 
la firma d’aquest protocol, d’aquest conveni. Miri, afectivament, nosaltres varem posar 
a disposició de la regidoria d’habitatge la possibilitat de que els promotors posessin 
vivendes que tenen en propietat a disposició dels desnonats, bé, i a partir d’aquí 
nosaltres varem creure això, varem donar compte efectivament als mitjans i després ens 
varen dir, escolti miri ho hem dit als promotors, ho hem aprovat en assemblea, això és 
una cosa seva, no és una cosa nostra, ho hem acordat en assemblea, hi ha acord, però 
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molts de promotors troben  la dificultat de què quan van al banc, al banc no deixa llogar 
per davall del preu d’hipoteca. Així està ben explicat i és correctament el que va dir el 
Sr. Guillem, jo crec que el que no sigui això es tergiversar, però miri jo li vull dir i a 
més insisteixo, jo crec que no és una rectificació, jo el que no entenc és que com dijous 
passat hem votat unànimement una alternativa, arribant a una sèrie de punts  i vostè ara 
repeteix un discurs que és completament distint i extemporani respecte del que ja hem 
acordat, per tant, no té cap sentit el que vostè diu, és dir, disposats a ser maliciosos 
nosaltres també podríem dir el nostre no. Llavors si vostès apunten a fer mal i no 
apunten a la solució aquí no podrem trobar diàleg, miri la política d’habitatge de 
l’Ajuntament de Palma està abocada als desnonats, l’únic que passa és que no tenim 
disponibilitat econòmica per posar més de les 354 vivendes que en aquest moment, que 
és tot el 100% del parc municipal, està destinat varen dir el darrer dia 22, 23 habitatges 
que estaran a disposició dels desnonats, jo això li he explicat, vostè no ho vol entendre. 
És mentida que nosaltres haguem desfet Palma Habitada, és veritat que per qüestions 
estrictament pressupostaris l’hem internalitzat, no hem llevat 700.000 euros de 
pressupost, hem llevat 321 que era el cost del servei, a TJ Consultores no els hem 
acomiadat, simplement no hem renovat a una empresa privada que tenia adjudicat un 
conveni i per tant, no els hem acomiadat simplement no hem renovat a una empresa que 
tenien els seus treballadors, suposo que tindrien altres feines, per tant, és exclusivament 
per qüestions pressupostàries. Li torn a dir, és veritat que el preu del lloguer ha davallat? 
sí; és aquest el motiu pel qual nosaltres fem aquesta política de vivenda? no; ara, el preu 
del lloguer li torn dir, ha davallat, ha davallat tot i el preu de lloguer també i li vull dir 
que nosaltres estam en tres línies de feina: el parc municipal de vivenda; el Palma 
Habitada internalitzat amb 850 vivendes, amb la qual cosa tenim un pressupost de 
384.000 euros i desprès també, vostè sap, que hem creat una Comissió tècnica, entre 
Serveis Socials i Habitatge; hem aprovat un protocol d’actuació, ens hem adherit per 
Real Decret 27 /12, ens hem adherit al Fons Social d’Habitatge del Govern de l’Estat i, 
per un altra banda, hem firmat aquest conveni amb PROINBA. Miri el que està en el 
nostre abast perquè nosaltres som sensibles, perquè a nosaltres ens preocupa molt aquest 
tema, de veritat que estam fent el que està al nostre abast, nosaltres estam fent la feina 
que podem per poder donar solució a això, i miri jo hem això no vull fer demagògica, en 
podria fer però no en vull fer, perquè aquí hi ha persones que ho passen malament i és 
just que les autoritats, és just que l’Administració Pública, en concret l’Ajuntament que 
és l’administració més propera a l’administrat, al ciutadà, prengui mesures dins de les 
seves possibilitats per posar solució o intentar ajudar a posar solucions en aquest 
aspecte, a jo m’agradaria que vostè rescatés dins de les seves paraules, l’esperit de la 
unanimitat en que hem arribat en els punts de les alternatives. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, moltes gràcies. Anem a veure, ni a vostè li agrada fer demagògia ni a nosaltres i 
vull creure que a ningú, però és cert o no que hi ha una carta que explica que no es pot 
tornar incorporà cap altra habitatge al programa de Palma Habitada; nosaltres tenim la 
carta i sabem que és la carta que s’envia perquè tenim constància d’aquelles persones 
que volen posar el seu habitatge a disposició, que és una forma de fer créixer un 
programa que, per altra banda, fa dotze anys que existia. És a dir, hi havia un programa 
que funcionava, que fa dotze anys que funcionava, que arriben vostès en un moment 
d’una crisi econòmica tremenda, moltes dificultats per governar, que ens ho sabem, que 
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a més a més explota amb una crueltat elevadíssima tot el procés dels desnonaments i 
arribam a un punt d’acord perquè hem dúiem molts de punts d’acords per marcar i fer 
d’això una prioritat i tots diem sí, si tots estam d’acord en que les persones que pateixen 
o ja han patit un desnonament siguin prioritàries a nivell de Serveis Socials i a nivell de 
política d’habitatge; la pregunta és: com es possible que un programa que funcionava 
des de fa dotze anys, que permet tenir més habitatges de lloguer, sigui congelat, 
nosaltres entenem que no i creiem que és un error, estic per proposar que si és possible 
el Sr. Batle pugui anar a visitar algun d’aquests habitatges del programa Palma Habitada 
que, com a Blanquerna, que tampoc era possible, per ventura se’n dona compte i resulta 
que diu que sí, i tenim una bona notícia, a lo millor el que ens falta és això. Però vostès 
han de reconèixer que han congelat perquè han volgut congelar-ho un programa 
essencial per a la ciutat i escoltin que no parlem del meu programa, ni del programa del 
Sr. Verger, un programa de fa dotze anys, en el pitjor moment d’un crisi que necessita 
sobretot habitatges a disposició, que ens permet tenir habitatges a un preu per davall del 
preu de marcat, i vostès diuen no. Escolti és que no hi ha qui ho entengui, més enllà 
d’això, a més a més, amb la voluntat de sumar i de construir votarem a favor del punt 2 i 
3 de la proposta que es presenta, però que votem a favor de que vostès destinin un 
doblers per intentar tenir més habitatges, no significa que estiguem a favor de que 
vostès tanquin la porta al programa de Palma Habitada i per tant, tenim la obligació de 
dir-ho i els ciutadans de Palma tenen el dret de saber que un programa que funcionava 
des de fa dotze anys, vostè és el protagonista de que deixi de funcionar i nosaltres no 
volem ser còmplices ni coprotagonistes. Per tant, els acompanyarem amb la idea de 
dotar de 582.000 euros, els acompanyarem amb la idea de que els desnonats siguin una 
prioritat desprès de reivindicar-ho nosaltres, però denunciarem tantes vegades com sigui 
possible que vostès estan dient que no seguiran amb el programa de Palma Habitada i 
estan tancant la porta a aquells propietaris d’immobles que els posen a disposició. 
Gràcies.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Anem a veure Sr. Valls, vostès són molt sensibles, vostès són molt sensibles al tema de 
l’habitatge i fan molta de feina, però fets eh? Varem començar l’any amb 837 vivendes 
del Palma Habitada, me vol dir en quantes vivendes del Palma Habitada acabarem 
l’any? Amb moltes menys, amb moltes menys perquè vostès ho reconeixen per carta 
eh? que no captaran noves vivendes per aquest programa, per tant, això com es vagin 
resolent els contractes, evidentment, aniran disminuint i se’n reposaran de nous, per 
tant, aquell programa de l’Ajuntament de Palma que posava a disposició dels ciutadans 
vivendes de lloguer a preu assequible anirà a molt menys eh?, quan nosaltres des de el 
minut ú de la legislatura, cada debat de pressuposts li traiem doblers d’allà on sigui per 
posar a aquest programa precisament, per reforçar-lo, perquè en aquesta situació és més 
necessari que mai posar a disposició dels ciutadans vivendes de lloguer a preu 
assequible, més de les 850 que hi havia al començament d’aquest any, fan falta moltes 
més. Molta gent a perdut la feina, molta gent li han baixat els ingressos, no poden pegar 
els lloguers que pegaven abans o inclús s’han hagut de desfer de la seva vivenda o l’han 
desnonat i necessita preus de lloguer assequibles i l’Ajuntament de Palma, en aquests 
moments, en aquests moments lleva, efectivament, 400.000 euros del Palma Habitada, 
700.000 de tota l’àrea d’Habitatge, això des del minut ú ho duim denunciant i vostès són 
molt sensibles però els fets són que desmantellen la política pública d’habitatge 
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d’aquest Ajuntament. Me xerra dels 350 del Patronat Municipal de l’Habitatge però el 
Palma Habitada 850, en tindrem moltes menys, quantes 500, 300, com acabarem l’any 
amb Palma Habitada? Ja no li dic, sinó arriba a rectificar el que avui està rectificant que 
nosaltres li advertim també des del minut ú, que són les garanties per desperfectes i 
impagaments als propietaris del Palma Habitada, que efectivament, efectivament però 
això nosaltres fa tres mesos que li deim, fa tres mesos que li deim que no bastarien els 
doblers, ara desprès dels dos primers mesos de l’any s’ha donat compte que 
efectivament no li basten i ara ha de rectificar i han de refer els pressuposts i posen 
100.000 euros més a això perquè ja li varen dir que no li bastaria, bé d’acord 
evidentment, sí, sí, no, no, clar, clar; jo el que li dic és que vostè del principi, aquesta 
situació, la maneja amb molta inconsciència i amb molta irresponsabilitat i basta veure 
el que varen ser les seves argumentacions el dia que va decidir aquest retall, per tant, no 
me digui, no me diguin la solució, la solució està clara, anirem al punt 1 del principi, 
torni a posar en marxa el Palma Habitada. Vostè diu que aquestes persones que feien 
feina al Palma Habitada les han acomiadades estan sense feina, que no fessin feina per 
l’Ajuntament no vol dir ... directament ... que no cobressin la nòmina directament de 
l’Ajuntament no vol dir que no les hagin acomiadades eh? les han acomiadades i eren 
tretze persones que feien feina al Palma Habitada que ara no fan feina, que ara no fan 
feina, ni al Palma Habitada ni enlloc, però al Palma Habitada no en fan de feina i abans 
en feien, per tant, subcontractades per una empresa d’acord, però al final el resultat és 
que aquestes persones no estan fent la feina que abans es feia, aposta davallarà el 
número de vivendes, aposta deim que han posat en situació agònica aquest programa i 
aquesta és la solució, tornar reprendre el programa, a lo millor no importa fer-ho amb 
una empresa subcontractada, a lo millor es pot fer directament amb el Patronat. Estudiïn 
alguna fórmula però no acabem l’any així, li estic vaticinant també des de fa mesos, que 
varen començar amb 837 i acabarem amb menys de 500 vivendes al Palma Habitada, 
sinó posen remei així serà, per favor, facin alguna cosa que Palma necessita aquesta 
política d’habitatge, gràcies.”  
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Moltes gràcies, Sr. Batle. Be, Sr. Verger, miri escolti una cosa, jo aquesta hipocresia 
política del moment en el que estaven, a més els mitjans són testimonis, estam d’acord i 
estam contents de poder aprovar per unanimitat aquest punt segons on deim que feim 
una modificació de crèdit per aportar 182.000 euros, 100.000 per setze habitatges posar-
los en condicions d’habitabilitat, 82.000 destinar-los a més subvencions, destinar-los a 
millores damunt aquests habitatges, per destinar-los a ajudes i garanties. Miri, el sistema 
Palma Habitatge és un sistema de garantia garantida, perdoni de renta garantida, és un 
tema exclusivament de pressupost, jo els hi vaig explicar en el seu dia, el motiu és 
pressupostari, quan a nosaltres ens varen dir: escoltin nosaltres hem de reduir despeses, 
no ens queda altre remei que mantenint el que tenim internalitzem el servei i nosaltres 
donam solucions amb això, però no, vostès volen fer un espectacle d’això i volen 
patrimonialitzar aquests sentiments. Miri jo no els hi deixaré que patrimonialitzin 
aquests sentiments perquè no són de vostès, vostès tenen la culpa dels desnonaments? 
d’aquesta situació que vivim? jo tenc la culpa d’això que estam vivint? Vostès tenen al 
balcó d’aquí de Cort un rètol que diu “stop desnonaments” però davall hauria de posar 
“perdó a les catorze famílies que varen desnonar l’any passat”, això és el que haurien de 
mirar, això és el que haurien de dir també vostès, perquè nosaltres no hem desnonat a 
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cap família, vostès han desnonat a famílies, i estam en plena crisi i vostès han tret a 
persones de casa seva quan eren els gestors de Palma Habitada i això s’ho han de 
menjar; perquè jo els hi dic escoltin jo no vull fer demagògia d’això, però si vostès 
volen un espectacle direm qui és cadascú. Sra. Calvo vostè ha empleat 2,6 milions 
d’euros per fer 19 VPO, sap quantes vivendes es podrien fer, sap quantes vivendes es 
podrien fer en 2,6 milions d’euros, no es que ho han de sentir a això, perquè vostès 
parlen i parlen i els hi agrada donar espectacle amb això, anem als números, anem a la 
gestió, per vostè aquests números ben gestionats ens durien a què varies dotzenes de 
famílies avui tindrien una solució de vivenda i avui no la tenen, me sap greu però això 
és així, moltes gràcies.” 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient la 
proposició alternativa presentada pel grup municipal popular: 
 
“1.  El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a les regidories d’Urbanisme i Hisenda 
a fer els tràmits necessaris per a promoure les modificacions de crèdit necessàries 
perquè en la mesura de les seves possibilitats incrementi la dotació econòmica al 
programa Palma Habitada que gestiona el Patronat de l’Habitatge.  
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria d’Hisenda a dotar en 
182.000€ per tal d’habilitar completament el parc d’habitatges municipals als 
nous usuaris que més ho necessiten en els termes que es fa amb la resta d’aquestes 
habitatges i per fer front a garanties per impagament de lloguers i subvencions de 
lloguers de Palma Habitada i lloguers municipals. 
 
3. El Ple de l’Ajuntament insta a la Regidoria d’Habitatge a donar prioritat als 
desnonats a través de la Comissió Tècnica constituïda recentment entre les Àrees 
de Serveis Socials i Urbanisme i Habitatge, dins els termes del seu protocol 
d’actuació i així com a complir la seva labor com a entitat avaluadora respecte 
dels 65 habitatges dels bancs del conveni amb la FEMP”. 
 
Es fa votació separada, 
El punt 1, S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i 
MÉS).  
Els punts 2 i 3, S’APROVEN per unanimitat. 
 
48. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a no podem malgastar 
 doblers públics en el 2on cinturó (163/2013). 
 
Sr. Felip Buades (Unió d’associacions de Mallorca): 
 
“Molt honorable Sr. Batle de Palma de Mallorca, senyores i senyors regidors, tots 
aquells que a lo llarg dels últims cinquanta anys han contribuït a destrossar Palma són i 
seran persones non grates dins la memòria del poble palmesà. La nostra ciutat i encara 
es vol seguir fent en la construcció del infaust segon cinturó malgastant 122 milions 
d’euros públics en dos trams d’una obra totalment inútil, ha estat irreparablement 
mutilat i poc importa l’adjectiu, polítics, especuladors, poble apàtic i consentit, tothom 
és responsable. Aquest apocalíptic projecte antiecològic del segon cinturó, implica 
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expropiacions, sobretot al Coll d’en Rabassa, increment de renous, malbaratament de 
propietats rústiques, reducció d’activitats agrícoles, en definitiva, pèrdua de qualitat de 
vida i canvis espectaculars en les zones afectades, també aquest infaust segon cinturó 
implicarà la destrucció d’una gran quantitat d’elements arquitectònics, parets, 
edificacions, porxos, cases, sínies, ajups, sestadors, etc., que formen part del nostre 
paisatge i patrimoni que són un valor super important. Desgraciadament tot Palma 
agonitza irremediablement, és d’una ignorància aclaparadora qui ignori que, avui en dia, 
i més ara amb aquest nefast i tètric segon cinturó, la nostra ciutat sofreix una pressió 
brutal en contra del territori, és la punta de llança d’un llarg reguitzell de despropòsits 
destructius. Paisatge, etnologia, patrimoni i altres elements únics que han atret, des de fa 
dècades, els turistes que ens donen menjar i ens fan prosperar, esteim cada vegada més 
malmenats o desapareixen.  Tot Palma agonitza desgraciadament mentrestant els nous 
panxavergonyats de l’especulació presumptament s’unten ben untades les butxaques. El 
model especulatiu urbà turístic ha espoliat i ha malmenat fins l’extenuació una terra 
rústica palmesana, altre temps pobre però plena d’orgulls, d’arrels i de dignitat, el 
ciment i el formigó, i més ara amb aquest nefast i trencadís segon cinturó, cau com una 
llosa sobre les contrades productives de vida i d’esperança, ai, ai, ai! quan pensam els 
ciutadans palmesans amb un paisatge agradable de relleus suaus, on l’acció de l’home 
és harmònica amb la natura, sovint ens ve al cap la visió d’una terra rústica feta de 
planes i turons amb petites granges de per Son Ferriol, aïllades enmig de camps de 
cereals, vinyes i oliveres, d’edat remota, vertebrats per camins ancestrals amb esvelts 
xiprers, però aquest aberrant cinturó serà una ganivetada feresta al paisatge palmesà, sí, 
al paisatge palmesà està nafrat i ferit greument, per acabar direm que aquell temps 
passat sembla esvaït per sempre, més ara, quan Palma fa badalls i badalls de tristesa i 
fàstic. El sòl rústic vol servir com a viratge d’un fatal destí, entre tots es mor la il·lusió i 
el futur, tots els correus que ens més o menys fortuna alimentaren els nostres 
avantpassats ara resten muts i solitaris a l’espera de trist final, res més i moltes gràcies.” 
 
Sra. Rodríguez Ladrón de Guevara (Federació associació de veïns de Palma): 
 
“Sr. Batle amb l’adjudicació del Consell de Mallorca dels dos trams de les obres del 
segon cinturó que uneix Son Ferriol amb l’autopista d’Inca per valor de 38 milions 
d’euros, és malgastar doblers públics, en uns moments en els que hi ha altres prioritats i 
encara es continuen tramitant els següents dos trams dels segon cinturó fins a Son 
Ferriol que es licitarà per un valor 84 milions d’euros, això suposarà un total de 122 
milions d’euros públics, previstos per gastar en aquesta mateixa legislatura en la que 
s’estan suspenent programes d’ajudes socials, vital per a la supervivència del poble i es 
gasten 122 milions d’euros de les arques públiques amb el segon cinturó, tenent altres 
prioritats. Aquest projecte engolirà sòl rústic, expropiarà centenars de finques i 
vivendes, especialment les del Coll d’en Rabassa. Una la Ma-19 i la Ma-13 no 
beneficiarà la mobilitat dels ciutadans de Palma, els doblers públics són pocs i s’han de 
gastar amb altres necessitats més urgents que fer la meitat del segon cinturó, si tenim en 
compte que la crisi que patim fa que l’ús del cotxe privat disminueix i que es tria més 
altres alternatives més sostenibles, a més del plus de risc que tenim en el projecte del 
segon cinturó debut a que els doblers ens han de venir del Ministeri de Foment i no 
tenim garanties de què arribin, pues és arriscar-se a tenir una obra més inacabada a 
Ciutat de les que ja ni ha prou, perquè el Palau de Congressos és una altra, els 
problemes de saturació de l’autopista de Llucmajor cap el Coll d’en Rabassa té altres 
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solucions més sostenibles que construir una autopista i aquests 122 milions passarien i 
es podrien gastar per a coses més urgents en aquests moments, gràcies.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Sí, presentam aquesta proposició la veritat és què bé una mica ja com a darrer recurs. 
S’han adjudicat ja 38 milions d’euros d’aquest segon cinturó, dia 24 de gener, hi ha 84 
milions més que s’estan tramitant també, aviat sortiran a licitar, en total són 120 milions 
d’euros públics que es gastaran en unes obres absolutament inservibles, inútils, al 
voltants de Palma, unes obres d’autopista, ho duim ja com a darrer recurs perquè està 
clar que ara mateix ja poques coses poden aturar això, poques coses poden aturar que 
vegem aquesta barbaritat d’aquí a poques setmanes. Un pronunciament de l’Ajuntament 
de Palma en contra, encara ho podria aturar, per tant avui jo els hi demano que per favor 
ens interessem per aquest tema i no permetem que arribem a veure aquesta barbaritat a 
dins el nostre terme municipal, 120 milions d’euros públics gastats ara mateix que tot 
cau, ara mateix que no hi ha doblers per res, que com hem hagut de sentir repetides 
argumentacions avui que no gasten 120 milions amb això, hi ha molts de motius perquè 
hi ha altres necessitats, perquè a més farem nomes la meitat d’aquesta obra, resulta que 
la part des d’Alcampo fins a Son Sardina, Polígon de Can Valero, es vol dur, aquests 
doblers del Conveni de carreteres es volen dur cap a Llucmajor Campos, així s’ha dit, 
per tant, farem només la meitat d’aquest segon cinturó, sense cap estudi de mobilitat 
que justifiqui aquesta actuació, els estudis de mobilitat contemplen la totalitat de 
l’actuació, no la meitat d’aquesta actuació, enmig d’una crisi social i energètica 
manifesta, jo crec que vostès són els únics que encara no s’han enterat, si són capaços 
de gastar amb això 120 milions d’euros vol dir que no s’han enterat, tomarem 17 cases 
al Coll d’en Rabassa per fer aquestes obres, mentrestant tenim obres, gastarem aquests 
doblers del Ministeri de Foment amb això mentrestant tenim obres que haurien de ser 
sufragades pel Ministeri de Foment a mig fer, de transport públic, eh?, l’electrificació 
del tren fins a Manacor i Sa Pobla que està a mig fer, el tren de Llevant, no hi ha doblers 
per això però si hi haurà doblers per gastar 120 milions d’euros en aquesta Autopista a 
Palma. Avui sentíem per la radio, a més també, que com que Balears no compleix el 
requisit de dèficit, segurament, no hi haurà doblers dels Convenis també de Carreteres 
per les Illes Balears, eh? el Sr. Martínez això a lo millor li convindria sabreu, però bé ell 
està a una altra cosa, eh? està a una altra cosa, però és noticia d’avui, segurament, 
segurament començaran aquestes obres i és possible que el Ministeri aquests 120 
milions no els tengui, quedaran a mitges, és possible que quedin també a mitges segons 
hem escoltat avui que com que Balears no compleix el dèficit s’aturaran els doblers del 
Conveni per part de l’Estat, per tant, ja com a darrer recurs, presentam aquesta moció, 
escolti paralitzin l’adjudicació, paralitzin aquests obres d’una vegada, com a mínim fins 
que no tenguin estudis de mobilitat seriosos que justifiquin que aquesta obra des del 
Coll d’en Rabassa fins a Alcampo serveix per qualque cosa, com mínim no gastem 120 
milions d’euros sense saber perquè serveixen, fins que no hi hagi estudis de mobilitat 
que justifiquin aquestes obres des del Coll d’en Rabassa fins a Alcampo, per favor, 
paralitzin això, no malgastem 120 milions d’euros i sobretot demanam al segon punt 
una miqueta de sentit comú, hi ha obres a mig fer en transport públic que haurien de ser 
sufragades amb el Ministeri de Foment que incompleix un Conveni amb les Illes 
Balears ja que hi ha 120 milions d’euros per fer autopistes, no poden derivar una part a 
per exemple electrificar fins a Manacor i fins Sa Pobla, que els projectes estan tramitats, 
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que només fan falta 50 milions d’euros, que tenim transbordant a els usuaris del 
transport col·lectiu a l’enllaç allà devora Inca, canviant de trens, de trens elèctrics a 
diesels, perdent temps, escoltin una miqueta de sentit comú i sobretot aquestes obres 
començaran ara aquesta primavera queda clar que hi ha doblers per el que volen, hi ha 
doblers per autopistes, pel transport públic no hi ha doblers, per vivenda no hi ha 
doblers, ara per autopistes si que els senyors del Partit Popular tenen doblers, no pot ser, 
no pot ser que en aquest temps i en aquesta situació cometem aquesta autèntica 
barbaritat, moltes gràcies.” 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“Sí, moltes gràcies Sr. Batle, hem de reconèixer Sr. Verger que és insistent vostè, és la 
tercera vegada me pareix que ens dur aquest tema al Ple. Ja sé que no li agrada que li 
diguem que moltes de les propostes que vostès fan no són competència municipal però 
és que no ho són que vol que li digui i si vostès el que pretenen tal i com ja va dir el Sr. 
Garau a l’anterior Ple, que nosaltres li diguem als companys del Consell o en el Govern 
com han de fer la seva feina, pues miri ens ho pot demanar trenta vegades, li direm que 
no. Jo no seré qui li digui quines propostes ha de fer ni com les ha de fer, però quan el 
sent xerrar ... me xerra de Manacor, me xerra d’Artà, vostè que m’ha acusat moltes 
vegades que jo no sé a qui represent i què és el que faig aquí, és que m’estranya perquè 
està defensant vostè als ciutadans d’Artà o de Manacor o els d’Inca, escolti que vostè és 
regidor de Palma, de Palma, i vostè el que ha de fer és defensar els interessos de la 
ciutat de Palma. Miri encara que això sigui important no és aquest el principal motiu pel 
que el grup popular votarà en contra de la seva proposta i està a favor d’aquesta 
infraestructura, no d’aquest gasto que diu vostè, d’aquesta infraestructura, d’aquesta 
inversió que nosaltres consideraram que és necessari, que és prioritari per Palma. La 
nostra ciutat no pot renunciar a la millora dels accessos i a solucionar d’una vegada, que 
fa vint anys que en xerram, problemes com els del Coll d’en Rabassa, i tot això, així 
com vostè ho explica pareix que surt de la butxaca del palmesans, jo li record que ni un 
euro, això és un conveni de carreteres que com vostè sap, a més, el va firmar la Sra. 
Armengol, és un conveni que és finalista, que s’ha de destinar íntegrament al que està 
pensat, a carreteres i que no poden agafar aquests doblers i gastar-los en trens, o en el 
que vostè vulgui, però ha d’anar a carreteres. I clar, vostè formava part d’aquest equip 
de Govern, ja sé que ara me dirà no però jo estava en contra, pues escolti inclús un 
conegut grup ecologista, miri la premsa de dia 11 de març de 2011, quan vostè es va fer 
la foto amb el grup socialista, va dir aquest grup ecologista, està aquí eh no m’ho estic 
inventant, li llegiré textual: “para que la vía conectora sea, la foto, para que la vía 
conectora sea una carretera y no una autovía no es más que un engaño a los ciudadanos 
porque no cambian el proyecto”, no ho dic jo, ho va dir aquest grup ecologista xerrant 
de vostès, però bé és igual, és igual de totes maneres és ja li dic, són partides finalistes i 
s’han de destinar a això. Els temes d’informes de mobilitat, hi ha un informe de 
mobilitat de l’any 2010 i que si el projecte no és exacta, perquè el que s’ha fet és reduir-
lo al mínim imprescindible, però el projecte continua exactament igual, que s’executi 
ara o més tard, el projecte és el mateix i el informe de mobilitat, que vostè el coneix 
perfectament, diu textualment al punt 3.5: que les actuacions a la xarxa, via connectora, 
tercer carril, etc. permeten millorar l’accessibilitat per carretera a bona part de la xarxa, 
oferint als usuaris la possibilitat de triar entre nous camins alternatius i escurçant temps 
en el desplaçament, això pot ajudar a optimitzar les gestions de la xarxa en temps real 
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mitjançant els panells informatius, i continua, el trànsit derivat de la via connectora el 
nou tercer carril i el nous accessos fan que la Ma-20 millori notablement la seva 
funcionalitat i nivell de servei, la percepció d’aquestes millores pels usuaris doni lloc a 
que molts viatges amb origen i/o destinació a l’interior de Palma, passin a transitar per 
la Ma-20 en algun dels seus trams, el Passeig Marítim i les Avingudes perdran entre un 
5 i un 10% dels vehicles”. Això és un informe que va fer vostè, perdó el Consell, però 
bé a la seva legislatura, acabo ja, Sr. Verger jo som regidor de l’Ajuntament de Palma, 
jo vull les màximes inversions per la ciutat de Palma i jo penso que això és una bona 
infraestructura i una bona obra per Palma, no estam aquí per defensar ni Manacor, ni 
Artà, ni Marratxí, jo crec que hem de defensar Palma, hem de defensar aquesta 
infraestructura no perquè vengui perquè si, sinó perquè és necessari i és imprescindible, 
gràcies.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, moltes gràcies, miren jo aprovecho la última reflexión que ha hecho el Sr. Vallejo 
para hacer la mía. Usted coge el informe de movilidad que habla de la vía conectora 
completa, completa, la mitad, una obra a medias, dígame, el informe de movilidad que 
diga que efecto tiene, luego cojame la frase, dígame el informe de movilidad que diga 
media obra conectora que nos cuesta 100 millones de euros supondrá la disminución … 
a que no la va a encontrar, porque todos los que hemos estado en movilidad,  
precisamente está usted ahora, el Sr. Verger estaba la pasada legislatura i jo sabemos 
que la mitad de la obra no sirve de nada, es que lo sabemos, era completa porque lo dice 
el informe de movilidad: “los grandes polos de atracción i degeneración de tráfico son el 
Hospital de Son Espases, el Polígono de Son Castelló i el Polígono de Can Valero, hasta 
donde no va ha llegar, fíjese hasta donde no va a llegar. Entonces en términos de 
movilidad media obra no se puede justificar, en el año 2013, no es posible, porque hace 
quince minutos me ha dicho usted que no tenía 350.000 euros para los parados. Y 
quince minutos después estamos hablando de 100 millones de euros, es una locura, es 
que vivimos en la locura, si no hay 350 mil como tenemos 100 o más para hacer una 
obra a medias, una más que va a quedar a medias, una más, que no soluciona nada 
porque yo le voy a pedir por solicitud de información el informe técnico que justifique 
las ventajas de la mitad, se lo anuncio, lo quiero tener, la mitad que soluciona, vamos ha 
hablar con datos técnicos, y luego, en términos de transparencia deja mucho que desear, 
porque mi pregunta que yo le hago y usted tendrá oportunidad de responder, yo no, es 
¿tienen el proyecto completo hecho? Si o no. Si lo tienen hecho porqué no lo han 
enseñado y sino lo tienen hecho como se atreven a gastarse l00 millones de euros en una 
obra a medias que no sabemos como va a acabar. En los tiempos actuales, los tiempos 
marcan la realidad política, por último, con partidas finalistas, de todas las partidas 
finalistas, es decir de todos los convenios de inversión que tenia Ayuntamiento, Govern 
y Consell con el Estado Central este es el único que van a enviar dinero, eso es una 
negociación política, han elegido este, no han elegido los otros, eh? Entonces esa es su 
decisión, yo creo que estos 100 millones, seguramente elegido en otros, que todos 
pensamos cuales son iría mucho mejor para la ciudad, inversión con resultado ya para la 
actividad económica, esa es su negociación política y creo que no es la correcta, 
entonces no me vengan con partidas finalistas porque esto es más complicado que decir 
partidas finalistas, han elegido esta, creo que no es correcto, ahora bien, también pienso 
el dinero que se consiga o no de traer de estas obras se tiene que gastar en Palma, 
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porque Palma lo necesita y por eso nosotros votaremos a favor del punto 1 de la 
propuesta de MÉS pero no abstendremos en la segunda, creemos que se tiene que 
destinar en Palma, no votamos en contra porque habla de transporte público y hasta ahí 
podíamos llegar, pero conclusión: negocien mejor, gástense el dinero que Madrid nos 
envíe que nos envía muy poco, están de rácanos, el poco que nos envía en inversiones 
de obras completas, sean transparentes y expliquen a la ciudadanía lo que van a hacer o 
no, no nos engañen y después decidan, hasta ahora no lo están haciendo, muchas 
gracias.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS):  
 
“Sí, Sr. Vallejo un pronunciament avui en contra de l’Ajuntament de Palma d’aquesta 
obra que es va a Palma, al terme municipal de Palma pot aturar aquest procés, ho pot 
aturar s’ho cregui, vostès ho poden aturar, vostès ho poden aturar, no me diguin que no, 
són 100 milions d’euros que és una barbaritat, 120 milions d’euros que es gastaran en 
un autopista inútil i si avui voten en contra, ho poden aturar. Jo, m’agradaria que fossin 
conscients d’això, del seu paper polític, vostès no estan simplement per gestionar 
estrictament les seves àrees, vostès tenen una posició política dins el que és, be, 
l’engranatge polític d’aquesta Comunitat Autònoma, vostès són el partit popular de 
Palma, són unes obres que es fan a Palma, i vostès si l’Ajuntament de Palma es 
posiciona en contra d’això, es pot aturar eh?, o sigui, per favor, s’ho creguin, vostès 
també en certa manera també són responsables de que vegem aquesta barbaritat d’aquí a 
uns mesos, de que gastarem 120 milions d’euros amb això, però vostès s’ho poden 
creure el que gastarem amb això, vostès saben com estan les seves respectives àrees, 
com pot ser que ens gastem 100 milions d’euros amb això? Me diu que és un conveni 
finalista i que clar..., escolti estam en temps de crisi, tot es pot revisar, tot es pot revisar, 
o no es pot revisar tot, s’està revisant tot, s’està revisant la ... laboral, s’està revisant 
partides pressupostàries que fins ara pareixia que no podien, estan caient, Sanitat i 
Educació s’estan retallant, s’està revisant tot. No podrem d’un conveni, són doblers del 
Ministeri de Foment, no podem derivar aquests doblers cap a coses que tenguin una 
miqueta més de sentit, cap a obres a mig fer per exemple, de transport col·lectiu, no és 
possible són doblers del Ministeri de Foment que es gastaran en fer aquesta autopista. 
Escolti només faltaria que en aquest temps que està tot en revisió no es pugui revisar 
això i haguem de veure aquesta barbaritat, que la vorem d’aquí a uns mesos, jo es que 
crec que no s’ho acaben de creure i vostè ho poden, ho poden aturar, me diu que s’ha de 
solucionar el tema del Coll d’en Rabassa, clar que s’ha de solucionar però hi ha 
solucions molt més econòmiques, molt més econòmiques i molt menys impactants que 
no tomar 17 cases al Coll d’en Rabassa, que és el que implica aquest projecte de segon 
cinturó també, evidentment hi ha solucions múltiples de mobilitat, en diferents passos a 
nivell allà, clar que hi ha un problema al Coll d’en Rabassa que s’ha d’arreglar, en el 
accessos a Carrefour i al Mercapalma d’allà, clar que s’ha d’arreglar però hi ha 
solucions molt més econòmiques, no tenim perquè gastar 120 milions d’euros des d’allà 
fins a l’autopista d’Inca, fent una autopista, això, per favor s’ho mirin una miqueta més, 
i me diu lo de l’informe de mobilitat, està clar que aquest informe de mobilitat 
contempla la totalitat de l’obra, no hi ha justificació, el més creu d’això és que vostès 
gastaran 120 milions d’euros sense cap justificació, sense cap informe que justifiqui 
aquesta inversió, perquè l’informe que justifica és de la totalitat de l’obra no només des 
de Alcampo fins al Coll d’en Rabassa; també contempla arribar, necessàriament, sinó no 
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serveix, els mínimes millores que té el segon cinturó globalment considerat. Per tant, 
per favor intentem aturar aquesta bogeria, facin alguna gestió, no es sosté, això no es 
sosté, és una barbaritat, per favor, ho mirin una mica i intentem aturar, queden pot 
mesos perquè vegem aquesta bogeria al nostre municipi, per favor intentem, entre tots, 
que no passi això, clar que insistesc, es que no me’n puc avenir, no me’n puc avenir que 
arribem a això, gastar-nos 100 milions amb això, gràcies.” 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“Sí, moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Verger es què vostè quan diu lo del sentit comú, vostè 
es creu que tenir sentit comú, només és el seu sentit comú, escolti es pot aturar? Jo crec 
que no es pot aturar, però el problema no és que no es pugui aturar és que no volem, a 
veure si ho entén, és que no pensam igual, és que no és què diguem ... no és que ho pot 
aturar, escolti és que no el vull aturar, és que la vull, a veure si ho entén, volem aquesta 
infraestructura, volem aquesta inversió per la nostra ciutat, punto. Si vostè no està 
d’acord això no vull dir que jo no tengui sentit comú, a lo millor és vostè el que no el té, 
és simplement, jo respecto la seva opinió, vostè m’ha de respectar la meva, una; dues, 
aquí hi ha un altre problema, els senyors que varen governar l’anterior legislatura s’han 
gastat els doblers, aquests doblers a la tresoreria ja no hi és, ara l’hem de justificar a 
l’obra, què fèiem, pregunto què fèiem, es què a vegades me fan ganes de riure, escolti 
els hi envien doblers i vostès sí que efectivament, partida finalista, però ho destinen a 
regalar “trenecitos” per Nadal, vostè “yoyos”, aquí tothom gasta per el que sigui menys 
pel que toca i desprès nosaltres no hem de fer l’obra, haurem de tornar el doblers sinó, 
perquè la tresoreria no hi és, una.  Sr. Hila, estoy encantado de que el PSOE quiera 
hacer toda la obra lo acaban de proponer en el Consell, su grupo, el PSOE acaba de 
proponer en el Consell licitar toda la obra, lo que no acabo de entender es que ustedes 
ahora se vayan a abstener de hacer el primer tramo, para hacerla toda tendremos que 
hacer primero un tramo, porque Palma nosotros no renunciamos ha hacer toda la obra y 
primero hacemos un tramo, como es normal, el que se va a empezar ahora y después 
claro ya el ejercicio de confundir al ciudadano mezclando los 350 mil euros de la EMT, 
con los 100 millones de euros de la vía conectora, es poco estético, Sr. Hila, de verdad 
que no quiero … usted está engañando a los ciudadanos, los 350 mil euros de l’EMT 
salen de los bolsillos de los ciudadanos, de todos los que estamos en esta sala, los 100 
millones de euros no sale ni uno, viene de Madrid partida finalista y es para carreteras. 
Y puc continuar o… ja acabo, no es preocupi, no passi pena ja acabo. Y Sr. Hila ja que 
me adelanta que me fa ha hacer la petición, ya le adelanto la respuesta, es competencia 
del Consell, gracias.” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 

1. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta al Consell Insular de Mallorca a paralitzar tots 
els concursos i contractes públics tendents a gastar 122 milions d’Euros en la 
construcció del primer tram del 2on Cinturó de Palma (des de l'enllaç amb Ma-19 fins 
l'enllaç amb la Ma-13) fins que no s'acreditin, amb estudis de mobilitat seriosos i 
actualitzats a les actuals circumstàncies de crisi energètica, les hipotètiques millores per 
a la mobilitat de l'esmentada obra.  
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2. El Ple de l'Ajuntament de Palma, per criteris de racionalitat i de context social i 
energètic, insta als governs del PP de la Comunitat Autònoma, del Consell i de l'Estat, a 
fer les tramitacions administratives necessàries per a destinar els pocs doblers que el 
Ministeri de Foment envia a Balears a finalitzar infraestructures de transport públic ja 
iniciades, com l'electrificació del tren fins a Inca o Manacor, o la línia Manacor-Artà, 
enlloc d'iniciar obres de noves autopistes destinades preferentment al transport en cotxe 
privat.  
 
Es fa votació separada dels punts, 
El punt 1, ES REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i 
MÉS). 
El punt 2, ES REBUTJA per 16 vots en contra (PP), 9 abstencions (PSIB-PSOE) i 
3 vots en contra (MÉS). 
 
49. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa al 5 de març, dia mundial de 
 l’eficiència energètica (165/2013) 
Sra. Rodríguez Ladrón de Guevara (Federació de veïns de Palma): 
 
“Sr. Batle, regidors i regidores, el dia 5 de març es va declarar el dia de l’eficiència 
energètica i cal recordar que el canvi climàtic és una realitat, tota la ciutadania europea 
ens hem compromès a reduir les emissions de CO2 en un 20% cap a l’any 2020. L’any 
2008 es va aprovar un Pacte de batles, signat el 22 de desembre del 2010, i en aquest 
Pacte s’adquiria el compromís d’acció a nivell local, promocionant l’energia sostenible i 
que s’optés pel consum d’energia renovable, aquest Pla encara no s’ha elaborat. 
Complir aquest Pacte només pot dur beneficis a la nostra ciutat, l’ocupació entorn a 
l’impuls a l’energia renovable, té futur, és una de les poques coses que han crescut en 
aquest país, a més de la crisi i les retallades, existeix empreses que donen feina a més de 
600 treballadors, l’únic que pot arruïnar a aquestes empreses no és la falta d’activitat 
sinó una inseguretat jurídica del Decret Llei 1 del 2012, a més, les empreses existents, a 
més de les empreses existents, també hi trobaran moltes entitats que treballen en pro de 
l’eficiència energètica, com és la cooperativa Som Energia que estan fent un bon treball 
en pro de l’energia renovable. Tenim la responsabilitat de reduir el consum de 
combustible fòssil i nuclear, l’escalfament global i la desertificació no són una fantasia, 
el desastre ecològic és palpable, l’escalfament de l’Antàrtica amb la ruptura d’una part 
de les barreres de gel, a les dues costes de la península Antàrtica són una senyal clara 
del que està pesant. El científic Joan Mercer, membre del congrés d’investigació de 
l’escalfament global, ja va dir a 1978, avançant-se a les conseqüències, que una de les 
senyals que confirmarien que l’escalfament global estaia arribant a un extrem perillós 
seria quan es produïssin aquestes ruptures de les barreres de gel. Cal que les institucions 
públiques recolzin el sector que treballa amb energies públiques renovables, energies 
renovables, instal·lant panells fotovoltaics als edificis municipals, així començaríem per 
casa, disminuint així els costos energètics per les emissions, per les administracions 
públiques i que produirien activitat econòmica al sector privat, impulsant a les petites i 
mitjanes empreses de l’àmbit local que treballem amb aquestes energies renovables. Per 
tenir present aquest 5 de març ja passat, però molt recent, dia mundial de l’eficiència 
energètica la recomanació d’una lectura, “Una verdad incómoda” de Algore i un lema 
“davant el canvi climàtic, pensar i actuar”, gràcies.” 
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Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“Gràcies, Sr. Batle. Be, aquesta moció efectivament neix com a conseqüència de que al 
mes de març va ser dia 5, concretament, el dia mundial de l’eficiència energètica. Y 
aquesta moció el que vol plantejar és que és necessari començar a fer accions concretes 
per poder assolir els compromisos que a nivell mundial ens hem compromet i a nivell 
europeu també, que és la reducció de les emissions de CO2. Evidentment jo crec que ja 
ningú discuteix que el canvi climàtic és una realitat i és una realitat que o lluitem contra 
les conseqüències que això suposarà o haurem de lluitar per poder sobreviure a aquests 
conseqüències i arrel d’aquest compromís de lluitar contra aquestes emissions, es va 
signar el Pacte de batles al 2010 i el Pacte de batles duia implícit, evidentment, no 
només la signatura d’un document, sinó dur a terme un Pla d’acció, és a dir, com, de 
quina manera, què farem per reduir aquestes emissions de CO2. Aquest Pla d’acció ja 
hauria d’estar, ja hauríem de saber quina és però desconeixem quin és el Pla d’acció i el 
Sr. Garau ens diu que estan fent feina damunt aquest document. Idò, molt bé, el que 
passa es que ja anam, ja tenim els terminis, no m’ha arribat a contestar, perquè ja ens 
varem passar del termini, supòs que han demanat una pròrroga i no sé quan acaba 
aquesta pròrroga, però el que sí està clar, és què el que avui volem fer és una proposta 
molt concreta, molt concreta precisament per això perquè mentrestant surt aquest 
document, anar decidint coses que repercutiran directament, no només en la reducció 
d’emissions perquè apostam per energies més netes, sinó també perquè això suposarà un 
estalvi econòmic, concretament, nosaltres plantejam la instal·lació de panells 
fotovoltaics als terrats dels edificis municipals. Això té moltes bones conseqüències, 
primer perquè és una manera també de afavorir un sector emergent que és el sector de 
les renovables, hem de recordar que actualment a Balears hi ha devers 120 empreses 
que tenen adreçada tot o part de la seva activitat en aquest sector d’energies renovables i 
aquestes empreses estan en aquest moment en una situació molt incerta degut al Decret 
1/2012 per el qual es va crear una situació d’inseguretat de cara en aquestes empreses 
que varen fer unes inversions inicials i que ara veuen que s’ha fet una aturada per part 
del Govern amb allò que són les inversions en renovables. Aquest és una vessant, 
evidentment, necessària des de l’Ajuntament de Palma s’ha de fer tot el possible no 
només apostar per aquest tipus d’energies, sinó també per promocionar tot el que pugui 
ser, el sector laboral. Y també nosaltres, dins la nostra moció, el que demanàvem era 
que es dugués a terme aquests Pla d’acció d’una vegada, també que s’inclogués dins 
l’Ordenança de la Inspecció tècnica de l’Edificació també paràmetres d’eficiència 
energètica i que també es transposes la directiva europea relativa a la certificació 
energètica dels edificis existents, una transposició que anam i molt retardats en adoptar 
aquesta mesura. Bé, aquesta era la meva moció, el Sr. Garau a Comissió Informativa va 
estar a favor d’instar al Govern de l’Estat a fer aquesta transposició, va estar d’acord 
també amb els plantejaments de les cèl·lules dels panells fotovoltaics però es va 
comprometre a presentar una moció, perdó, jo pensava que una transaccional, però al 
final a presentat una alternativa i aquesta alternativa, me sap greu Sr. Garau, però jo 
concretament li votaré en contra, no acceptaré aquesta alternativa perquè el que ha fet 
ha estat desdibuixar completament la moció que jo li he presentat, era molt concreta, 
amb arguments molt concrets i vostè el que ha fet ha estat avançar un poc les línies 
d’aquest Pla d’acció en el que s’està fent feina i que coneix vostè i algú més, perquè la 
resta no tenim ni idea i desprès concloure amb una proposta tan genèrica com: 
l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a seguir fent feina en el Pla d’acció 
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per la implantació d’energies renovables i eficiència energètica, o sigui que això i res és 
absolutament el mateix. No ha de seguir fent feina, Sr. Garau, l’ha de concloure, la 
d’acabar a la feina perquè estem fora de termini, això és l’encomana que ha de tenir, no 
continuar sinó acabar, acabar d’una vegada.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Miri com que és tard, intentaré anar ràpid, miri jo pensava que en posaríem d’acord 
amb la transaccional que li he proposat per un parell de motius, vostè ha demanat 
mesures concretes i ..., perdoni alternativa, vostè demanava mesures concretes i jo he 
intentat amb el format que habitualment es presenten les alternatives, ser el més concret 
possible. Vostè  per una altra banda parla de termini, no? Realment el termini que tenim 
per donar compliment al Pacte de batles en quan es refereix a la part energètica és de 
2020, això és l’objectiu, que hem d’arribar al 2020 havent estalviat el 20% d’energia, el 
20% d’emissions de diòxid de carboni i el 20% que convendria que fos amb energies 
renovables. Es cert, vostès varen firmar el Pacte de batles, firmar el Pacte de batles és 
firmar un compromís, aquest compromís el varen firmar el 22 de desembre de 2010, 
firmar compromisos és relativament fàcil, el que és complicat és complir aquest 
compromisos perquè ara tot això s’ha d’articular, s’han de trobar de quina manera 
podem finançar totes aquelles inversions que són necessaris per donar compliment a 
aquest Pacte que vostès varen firmar, bé i amb això hi estam fent feina. En concret, 
vostè me parla de, per anar al punt que me parlava, de plaques fotovoltaiques, miri hi va 
haver un moment, quan encara ningú parlava de canvi climàtic que jo vaig ser un dels 
enginyers que més plaques, amb aquest cas no eren fotovoltaiques, eren plaques solars 
tèrmiques que més metres quadrats n’havia instal·lat, per tant, és un tema que control 
una miqueta be, escolti i això està molt bé però això no vol dir que instal·lar plaques 
fotovoltaiques sigui el més eficient, ni en termes de doblers ni en termes d’eficiència 
energètica, cada cas s’ha d’estudiar cas per cas, i aposta jo no vull cometre un error tan 
genèric com escolti hem d’apostar per les plaques fotovoltaiques i jo dic sí, hem 
d’apostar per les plaques fotovoltaiques però també hi ha altres temes com són, en molts 
de moments interessa més fer un canvi d’enllumenat, en un altre moment interessa més 
fer un aïllament tèrmic, un altre moment interessa més canviar un equip frigorífic per 
una bona bomba de calor, és a dir, cas per cas s’ha de estudiar i és amb això amb allò 
que hem estat fent una feina extremadament de profunditat a on el departament 
d’Infraestructures s’hi ha implicat en el 100% i d’aquesta manera tendrem tot un mapa 
on realment podrem seleccionar a on ens interessa més invertir no? Ja dic per unir les 
dues, és a dir, per una part obtenir una eficiència energètica major i per l’altre part amb 
quina inversió maximitzem aquest estalvi d’energia. Per una altra banda, jo he volgut 
anar més enllà i bé li proposaré, li contaré el que estem fent i inclús m’he atrevit a 
posar-li projectes amb els que estem fent feina, vull dir la producció de biomassa per 
obtenir fer trigeneració, és electricitat, calor i fred, i amb això estem fent feina molt 
activament els d’EMAYA. L’adaptació de la flota municipal a tecnologies més 
econòmiques estem estudiant molt seriosament el fet de muntar una gasinera i poc a poc 
anar convertint la flota d’EMAYA amb una flota amb gas, estem posant en marxa un 
projecte per intentar obtenir energia renovable d’origen hidràulic, és una inversió molt 
forta però inclús estam intentant negociar amb ... per obtenir línies de finançament, 
estem en fin, tot el tema de la recollida selectiva, abans del 2020 haurem de tenir tot un 
dispositiu per recollir la orgànica i amb aquesta orgànica volem potenciar l’obtenció de 
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biogàs, estem estudiant la codigestió per incrementar la producció de biogàs a l’EDAR 
número 1, estem amb un projecte per aprofitar la energia de biogàs de l’abocador de 
Son Reus i tot això s’està duent en paral·lel, en paral·lel perquè tot són aquestes accions 
que juntament amb tota la documentació que tindrà infraestructures, la anirem preparant 
i això és el que li he proposat. Per una altra banda, un segonet, vostè me demana el tema 
de les ITE, no el podem incorporar aquí, no podem el tema de les ITE està orientat a 
seguretat i això  que me demana vostè és en quan a eficiència energètica als edificis no? 
I menys mal que me faig mirar be la directiva perquè m’hagués fet instar al Govern de 
l’Estat a que transposéssim una directiva que està derogada per una altra directiva, però 
m’he informat millor i li puc assegurar durant el juny i juliol màxim d’aquest any estarà 
absolutament transposada tota la normativa relativa a la certificació energètica dels 
edificis municipals.”  
 
Sr. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies, Sr. Batle. Bé, aquí es toca un tema molt concret que és el tema de veure que 
ha passat amb l’acord que varem signar tots els grups polítics el 22 de desembre del 
2010, que és la signatura del Pacte de batles, que es va aprovar amb els vots del partit 
popular, aleshores es va treballar jo com a responsable de Medi Ambient aquells mesos 
des de desembre de 2010 fins que va acabar la legislatura es va treballar de bon de veres 
per intentar presentar el Pla d’acció de diagnòstic d’emissions i el Pla d’accions abans 
de gener de l’any 2012, perquè, perquè és important això, és important perquè hi ha un 
fons europeu per accions locals, accions locals per actuacions globals que seria la 
màxima, hi ha un doblers destinats per els municipis, però evidentment s’havia de 
presentar aquest Pla d’acció que jo li vaig deixar, Sr. Garau, preparat, amb una empresa 
de enginyeria amb un cost de 30 mil euros, li varem deixar que aquesta empresa fes 
aquest Pla d’acció i així aconseguí aquests recursos, aquests recursos econòmics que 
donaven feina a empreses d’aquí per millorar la eficiència energètica amb principi dels 
edificis municipals. Aleshores el que creiem que ha passat és què a vostè no li interessa 
aquest projecte que en el seu moment va votar el seu partit, i ha deixat córrer, perdre el 
doblers i la feina feta pels tècnics d’aquesta casa. Y per una altra banda, parlant també 
d’energia fotovoltaica, també hi ha un model a seguir, tenim un local en el carrer Sant 
Pere on, on es va fer tota una feina en quan a sostenibilitat en edificis municipals i on 
també hi ha instal·lades una plaques fotovoltaiques, l’any passat varem fer una proposta 
al respecte perquè vostès tenien el local tancat per criteris polítics, varem traslladar el 
tècnics de Medi Ambient a EMAYA i li vaig demanar que per favor es fes aquest 
aprofitament d’energia neta i renovable i que aquest edifici fos utilitzat; per tant, 
m’agradaria que en el segon torn de rèplica vostè pogués aclarir tots aquest dubtes, si 
s’està aprofitant aquesta energia renovable, aquesta energia neta i al final que ens digui 
desprès d’un any i mig marejant la perdiu a veure que pensa del Pacta de batles i si ja 
ens han tret d’aquest acord a  nivell europeu, moltes gràcies.” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“Gràcies, Sr. Batle. Sr. Garau sigui més precís amb el llenguatge no està derogada 
aquesta directiva, ha estat modificada, es que és del 2002, ja era hora de que s’hagués 
transposat; ha estat modificada, s’ha millorat. Després una altra cosa, no aconsegueixo 
que me doni la data de quan s’ha de tenir aquest Pla d’acció, m’agradaria que m’he 
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dones la data perquè vostè me diu que l’horitzó era el 2020, però el 2020 era el 
compromís de la reducció de les emissions, no de tenir el Pla d’acció acabat, el Pla 
d’acció l’has de tenir acabat abans perquè no redueixes emissions d’un dia per l’altre o 
sigui està clar que si no ens hi posam, no arribarem de cap de les maneres al 2020. I per 
una altra banda, vostè diu que el compromís de apostar per aquests panells fotovoltaics 
era molt arriscat perquè a lo millor per cada casa, etc. etc. Jo crec que ben be, ben be, 
descartat no ho és, no es descartable la instal·lació de panells fotovoltaics per reduir la 
dependència de l’energia elèctrica, crec que això no està descartat, per tant, en tot cas el 
que podria es plantejar, bé, estudiar on i de quina manera i en quins casos es podria dur 
a terme, però vostè m’està xerrant de generar energia, jo li estic xerrant de estalviar, o 
sigui de rebaixar la factura, no, no, els projectes que vostè ... no són incompatibles amb 
el que jo li estic plantejant, no és incompatible, per tant, la descartat, ha descartat allò 
que jo li plantejava, per tant, estarà d’acord en que jo no pugui acceptar la seva 
alternativa perquè no contempla absolutament res del que jo he proposat, res del que jo 
he proposat, per tant, una cosa tant genèrica com la que m’he planteja, sincerament per 
això no feia falta ni gastar el paper en el que l’ha escrita.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Bé, en sap greu que no poguem arribar a un acord perquè la intenció era aprofundir 
més, ja li dic no és un tema de estar en contra de l’energia fotovoltaica, no, no, 
simplement és un tema d’aprofitament de recursos d’una manera més eficient, però això 
no vol dir que si a un edifici l’opció més eficient és posar panells fotovoltaics, sense cap 
dubte que els hi posarem, però hi ha moltes més coses, els panells fotovoltaics és una 
coseta d’un univers molt més ampli, simplement era això i, respecte al Pla, confiï en què 
pel més de maig el poguem presentar. La diferencia entre presentar un pla per fer-se una 
foto i deixar-li al brou a un altre que vengui o la diferencia de estudiar molt bé, en 
detall, quins són els projectes realment amb possibilitats i projectes a més ambiciosos, 
no projectes molt atomitzats, vostè Sra. Sànchez me xerrar de que varen fer un super 
projecte a una cotxeria al carrer de Sant Pere que els hi va constar 200 mil euros i 
produeix entengui, vostè ha dit “marean la perdiz”, jo li dic que és una pixarada 
d’energia, escolti és irrellevant, serveix si per fer-se una foto i tal i queda be i un que no 
ho sap llegeix, passa pàgines i hòstia aquests tios estan fent coses amb energies 
renovables, no miri aquests tios estan fent, en fin, malgastant els recursos, és a dir, ens 
hem d’enfocar quan hi ha tants pocs recursos econòmics disponibles ens hem d’enfocar 
molt bé en aquells projectes que realment ens donaran un interessant rendiment en 
termes d’eficiència energètica i en termes d’estalvi de tones de diòxid de carboni, 
gràcies.” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
1. Amb l'objectiu de fomentar e impulsar les energies renovables; per emprendre 
accions concretes i decidides a favor de la lluita contra el canvi climàtic i per tant de 
reduir emissions de CO2 (compromisos ja adquirits amb la signatura del Pacte de 
Batles); per reduir el cost econòmic de la factura elèctrica i per reduir la proporció 
d'energia elèctrica generada a partir de combustibles fòssils i nuclears.  
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L'Ajuntament Ple acorda iniciar els tràmits necessaris per dur a terme la instal·lació de 
panells fotovoltaics als terrats dels edificis municipals que permetin autoconsumir 
electricitat  i generar d'aquesta manera una energia, neta i sostenible. D’aquesta manera 
es reduirà considerablement el cost de la factura elèctrica de l’Administració Pública i 
es reactivarà el sector de les energies renovables a nivell local.  
 
2. L'Ajuntament Ple acorda implementar mesures per fomentar l'estalvi i l'eficiència 
energètica derivades del Pla d’Acció d’Energia Sostenible que es presenti a la Comissió 
Europea en el marc del Pacte de Batles.  L’instrument per aconseguir aquestes mesures 
sense que suposi endeutament és facilitar  la implantació d’empreses de serveis 
energètics (ESE) i facilitar que aquestes ESE puguin ser petites i mitjanes empreses 
d’àmbit local.  
 
3. L'Ajuntament Ple acorda modificar el procediment d’Inspecció Tècnica dels Edificis 
(ITE) perquè inclogui paràmetres d’eficiència energètica dels edificis existents. 

 
4. L’Ajuntament Ple insta al Govern de l'Estat a complir amb l'obligació de transposar 
definitivament la directiva 2002/91/CE del Parlament Europeu relativa a la certificació 
energètica dels edificis existents (CEEX).   
 
Amb la implantació d’aquestes mesures es crearan molts llocs de treball i es combatrà el 
fenomen de la pobresa energètica que pateixen molts de ciutadans de Palma. 
 
El grup municipal Popular presenta la següent proposició alternativa: 
 
L’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a seguir treballant en el pla 
d’accions, per a la implantació d’energies renovables i eficiència energètica en els 
diferents sectors, domèstics i comercials, de l’àmbit municipal. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE i MÉS). 
 
51. Proposició del  Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al lamentable estat de 
 l’àntic Estadi Lluís Sitjar i la seva inseguretat pels ciutadans i ciutadanes de 
 Palma (179/2013), amb transaccional. 
Sr. Felip Buades (Associació d’exjugadors i exjugadores de futbol base de 
Mallorca): 
 
“Molt honorable Sr. Batle de Palma de Mallorca, senyores i senyors regidors, 
l’Associació de exjugadors i exjugadores del futbol base de Mallorca, que és una entitat 
que sap donar la raó a qui la té, referent aquest punt exposa el següent, i és molt 
important Sr. Batle que escolti aquesta intervenció. L’altre dia, Biel Cerdpa, accionista, 
conseller i apoderat del Reial Mallorca es reuní a Son Moix amb l’Associació de 
Copropietaris del Lluís Sitjar i un responsable de l’Ajuntament de Palma. Evidentment, 
Cort, una vegada més, deixa les coses ben clares i fou taxatiu a catalogar de inviable el 
projecte de construcció d’un nou estadi on ara s’ubica el Lluís Sitjar. Per moltes i 
variades raons. Des de l’Ajuntament de Palma es considera que el projecte de Biel 
Cerdà és un clar exemple de urbanisme a la carta més irresponsable. De fet, ens han de 
creure si els hi deim que és absurd pensar que Cort pot cedir 30.000 metres quadrats al 
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Reial Mallorca perquè s’hi pugui fer el nou Lluís Sitjar. I no té ni cap ni peus que es 
pretengui canviar la normativa existent per facilitar la construcció d’un gran centre 
comercial. I no es pot admetre que una Societat Anònima pretengui canviar la normativa 
urbanística vigent en benefici seu. Però encara hi ha molts d’altres factors que fan una 
quimera el nou Lluís Sitjar. Ens referim, per exemple, a la falta d’un inversor disposat a 
pagar els 200 milions d’euros necessaris. A Cort tenen clar que Biel Cerdá no ha 
aconseguit acreditar que hi hagi una sola empresa disposada a fer l’esmentada inversió. 
Així ho va dir, dies enrere, de manera clara i explícita un responsable de l’equip de 
Govern de Cort, insistint en la necessitat que els copropietaris afrontin la demolició del 
vell estadi. En aquest sentit, és evident que en qualsevol hipòtesis és imprescindible 
esbucar el Lluís Sitjar. Per tant, que comencin com més aviat millor. Una altra cosa és 
que els copropietaris tinguin capacitat econòmica per afrontar-ne l’esbucament. Cort no 
ha dubtat a oferir una resposta clara i contundent a l’absurda petició del Reial Mallorca. 
Ha dit “no”. I ho ha fet sense emperons, sense dubtes. I una vegada dit això, no 
voldríem tampoc deixar d’esmentar la valentia del batle de Palma, Mateu Isern, per 
haver donat suport al seu Negociat d’Urbanisme, sense altre condicionant que la lògica i 
el sentit comú. I no podem deixar de lloar que l’Ajuntament de Palma hagi ofert una 
solució al Reial Mallorca. Li proposa que faci el seu nou estadi a Son Moix i que el 
projecte es pugui finançar amb els doblers provinents de l’aprofitament comercial de la 
superfície, que està permès avui per la normativa vigent, res més i moltes gràcies.” 
 
Sr. Ferrer Guardia (La Defensa):  
 
“Tot arriba a la fi i aquesta vegada jo amb aquest punt hauré acabat, hauré fet dotze 
intervencions i segons duc cronometrat duc 8 minuts i 13 segons, per tant, crec que he 
avançat bastant. I per tant, ja que me queden un parell de segons, d’espai, voldria, 
primer donar les gràcies un moment determinat pareixia uns Jocs Florals, moltes gràcies 
a les persones que alabaven a les altres, gràcies a en Felip i gràcies a vostè per les 
lloances. En segon lloc, la regidora Sandra Fernández ha dit abans, a una intervenció 
que si el públic no ho sap, és a dir, si no li donam a conèixer les coses no saben que hem 
fet, evidentment, però és l’obligació d’un Consistori, explicar que és el que fa, perquè el 
públic ho pugui saber, per tant, li prec que al seu gabinet de comunicació els hi facin fer 
feina una mica més forta. Bé, Sr. Batle dec ser dels pocs que reconec com a 
mallorquinista a seques i no com a merengue i del mallorqueta o culer i del mallorqueta, 
i dic això, no es poden mesclar ous amb caragols i futbol amb inseguretat ciutadana. No 
es pot condemnar a una barriada a viure devora un niu de rates, font d’insalubritat, perill 
per els infants i més coses que es poden dir de la situació actual del Lluís Sitjar. En el 
fons ens dona, a La Defensa, el mateix que les obres les hagi de fer un club, un grup de 
propietaris, l’Ajuntament amb la col·laboració del 75% del cost com ha fet el Govern 
amb lo de les Covetes, o que ho faci l’exèrcit però s’ha de fer l’enderroc. Des de La 
Defensa exigim a l’Ajuntament de Palma de Mallorca que faci complir la Llei amb totes 
les competències que correspongui i per acabar molt bones festes i fins l’any que ve.” 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, moltes gràcies, com quedarem en Junta de Portaveus en principi és més que res per 
fitxar el sentit del vot, nosaltres reivindicam i crec que tenim dret a fer-ho aquesta 
iniciativa respecte a trobar una solució a Son Moix i de iniciar tots els tràmits que siguin 
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necessaris i estigui a les nostres mans perquè la desaparició del que és un problema de 
salubritat a la Ciutat sigui un realitat, per tant, ens consgratulam de què l’equip de 
Govern es sumi ara a aquesta iniciativa, forma part de l’herència i és el que té quan es 
sent content d’haver fet feina al bon camí que tengui continuïtat i que sigui un be per a 
la Ciutat, però també s’agraeix que ens els orígens no oblidem com, què, i on érem 
cadascun de nosaltres, gràcies.” 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient la 
següent transaccional: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de Govern a fer complir la legalitat 
vigent requerint als copropietaris del Lluís Sitjar i en particular al RCD Mallorca 
SAD en qualitat de copropietari i administrador de immoble ruïnós per tal de 
posar fi, de manera immediata i definitiva, a la situació d’inseguretat existent al 
recinte del antic estadi. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de Govern perquè reiteri als 
copropietaris en general i al Mallorca en particular per tal de que afronti la 
demolició del estadi Lluís Sitjar. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
52. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a anul·lar acomiadaments 
 d’Emaya per malaltia (203/2013). 
 
Sr. Romero Bolivar (Comité Empresa d’EMAYA):  
 
“Buenas tardes a todos, buenas tardes señor Alcalde, en primer lugar quiero agradecer la 
posibilidad de poder dirigirme al Pleno del Ayuntamiento en representación de 875 
trabajadores y trabajadoras de l’empresa EMAYA Medio Ambiente. Esta es la tercera 
intervención del presidente del Comité de empresa desde que el Sr. Garau es presidente 
de la misma y desgraciadamente no la última, porque hoy mismo tendré que dirigirme a 
ustedes ante la constante situación de discriminación y presunto acoso que sufrimos los 
trabajadores de EMAYA. En estos momentos el Sr. Garau acogiéndose a lo mas 
perverso de la reforma laboral, ejecuta dos despidos a dos trabajadores de EMAYA por 
estar enfermos, y ya se que va ha decir que tienen muchas faltas anteriormente porque 
es una táctica muy común en el Sr. Garau, primero hundirnos en la mierda en la prensa i 
después sacarnos donde pueda. Por cuestiones de confidencialidad no voy a hablar de 
las enfermedades de estas personas, dice mucho del Sr. Garau que utilice la reforma 
laboral para hacer llegar a los trabajadores de EMAYA un mensaje como que tengan la 
desgracia de caer enfermos, que además van a perder el puesto de trabajo, y siempre a 
través de la prensa, nos enteramos que actualmente tiene previstos dos despidos más y 
todo apunta a que esto tiene detrás un ERE, un ERE por supuesto oculto. Sr. Garau, 
trabajadores enfermos trabajando y conduciendo vehículos de alto tonelaje es un riesgo 
muy grave que usted está fomentando. Sr. Garau, saltándose la entrega de información, 
la consulta al Comité de empresa i lo que es más grave, al Comité de seguridad y salud 
laboral, que es el que debería estar informado de estas actuaciones para si, juntos buscar 
una solución a los problemas de absentismo si es que existen. Sr. Garau, Sr. Isern, el 



 

- 149 - 

Comité de empresa está a su entera disposición, para hablar de absentismo laboral, 
problemas de exclusión social y todo lo que rodea al absentismo, para disminuir y 
alcanzar niveles de absentismo razonables. Entiendo en cuanto de que estos fueran 
elevados, ya que no conocemos dichos niveles. Sr. Garau es la parte social la que 
siempre tiene que llamar a la puerta de la alcaldía, cuando ya no hay más remedio 
debido a sus actuaciones desmesuradas, le recuerdo que alguna responsabilidad tiene 
usted como político con los trabajadores de EMAYA, a los cuales hasta el momento se 
les ha utilizado con fines electorales, le recuerdo que en esta empresa el absentismo ha 
sido uno de los pretextos para meter personal que vote al partido de turno. Durante los 
últimos años afines a un partido u otro y le recuerdo que quien más ha gobernado en 
EMAYA ha sido del suyo. Quien no ha dudado en contratar bolsas de trabajadores cada 
verano con la excusa del alto índice de absentismo, en pocas palabras, muchos años sin 
hacer nada y ahora la culpa es del trabajador. También le recuerdo que este absentismo 
está vinculado a grandes problemas de exclusión social por los que usted no hace nada y 
que de forma sibilina oculta detrás de algunas sanciones. Sr. Garau para actuar de este 
modo, del modo que lo esta haciendo primero debería sensibilizarse como político, con 
los problemas que le rodean y después darle una salida acorde a su cargo. Sr. Garau 
hemos llegado a un acuerdo con el Convenio colectivo, lo que garantiza una cierta paz 
social en EMAYA y el Comité no está por supuesto en contra de una disciplina en una 
empresa con las dimensiones de la nuestra, pero desde la responsabilidad que tenemos 
todos, este Comité de empresa le exige que reincorpore de inmediato a los trabajadores 
despedidos y sentémonos a hablar sobre el absentismo y como llegar a acuerdos que 
supongan el despido injusto de trabajadores porque de lo contrario, créame, Sr. Garau 
actuaremos de la forma más contundente que consideremos necesario. Esta mañana 
hemos tenido una asamblea, los trabajadores de EMAYA no querían salir a trabajar, nos 
ha costado mucho que lo hagan pero están muy cansados de la actitud del Sr. Garau, una 
actitud que nos humilla cada día en la prensa, cada vez que puede nos trata mal, jamás 
nadie se había metido con los trabajadores de EMAYA, en la actualidad nos insultan, 
nos llaman vagos, nos dicen de todo, Sr. Garau, usted es responsable, responsable de la 
política que se utiliza en Palma y sobretodo de la que se está utilizando en EMAYA, 
utilice esta responsabilidad política para respectarnos y protegernos, que en el fondo es 
usted nuestro Presidente.” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS):  
 
“Gràcies Sr. Batle. El acomiadament d’aquestes dues persones, Sr. Garau, vostè a 
comès un greu atemptat contra la salut dels treballadors d’EMAYA, ha aplicat l’article 
de la reforma laboral més cruel i més inhumà i precisament crida l’atenció que vostè, Sr. 
Garau, se senti orgullós d’haver aprovat el mes de juliol de l’any passat un Codi ètic i 
de conducta, que vostè està incomplint de manera escandalosa, vostè que convida a tot 
el personal a llegir, entendre i compartir un Codi de conducta que és evident que vostè 
no ha entès, no ho ha entès perquè dins l’objecte d’aquest document diu que aquest 
Codi garanteix l’efectiu compliment dels drets humans i laborals, i jo me demano de 
quins drets humans està parlant, perquè no seran aquells que l’article 7 diu que tot el 
personal tendrà dret a igual protecció contra la discriminació o es que no es considera 
una cruel discriminació separar aquelles persones més dèbils i amb problemes mèdics 
dels que no tenen problemes de salut. De quins drets laborals parla, d’aquells que pot 
perdre si ets una persona amb problemes de salut i tens la fatídica mala sort de 
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necessitar en dos mesos consecutius dues baixes que sumin més de 7,6 dies, o en quatre 
mesos discontinus durant un any haver estat de baixa més de 21 dies. No ha entès 
tampoc quan als valors corporatius xerra d’integritat, les persones que integren, que 
integram EMAYA, assumim la responsabilitat d’actuar amb integritat, a través d’un 
comportament honest, digna i ètic que generi confiança amb la nostra empresa, és un 
comportament honest acomiadar a dues persones per acumular 18 i 22 dies de baixa per 
infermetat, és digna? és digna fer públiques dades de caràcter personal d’aquests 
treballadors que res a tenen a veure amb el motiu de l’acomiadament però que li han 
servit per reforçar un perfil de treballadors cara dures, en comptes de dir la veritat i 
reconeixia que s’estan llevant de damunt els més dèbils i més vulnerables d’aquesta 
empresa. És ètic manipular la veritat fent servir gran números sense explicar a què 
corresponen, li pareix ètic dir que s’han absentat de la feina 542 dies i 815 dies de cada 
una d’aquestes persones acomiadades i no dir que, dels 542 dies el 92,99% han estat de 
baixa mèdica; dels 815 dies, el 94,97% ha estat de baixa mèdica, de veres creu que amb 
actuacions com aquestes genera confiança a l’empresa. Tampoc he entès res quan signa 
en aquest Codi ètic i de conducta que el principal actiu d’EMAYA són els seus 
treballadors i treballadores i per això s’aposta per unes relacions laborals adequades i 
estables en un marc d’igualtat d’oportunitats, de veres creu que les persones malaltes 
estan en igualtat d’oportunitats, quina oportunitat ha donat a aquestes dues persones que 
ha acomiadat, i que me diu quan afirma que EMAYA s’esforça per crear entorn de 
treball on imperi la confiança i prohibeix expressament qualsevol conducta que pugui 
generar un entorn de treball intimidatori i hostil, no considera intimidatori que et puguin 
acomiadar de la feina si te poses malalt, no creu que és un entorn hostil està pendent de 
no incórrer en aquest article 52, apartat d) que vostè ha aplicat en aquestes dues 
persones. Y que pensa quan en aquest document signa que cada uns dels integrants 
d’EMAYA contribuirà a mantenir un ambient de treball agradable, gratificant i segur 
que animi a les persones a donar el millor d’elles mateixes. No sé perquè no me sorprèn 
que el partit popular digui una cosa i desprès faci la contraria, creu que contribueix a 
crear un ambient de treball agradable, gratificant i segur fer que aquestes persones 
d’aquesta empresa no tenguin dret a estar de baixa per infermetat i per tant, ha venir a 
fer feina malaltes perquè no les sigui aplicat aquest article 52 de l’Estatut dels 
treballadors, vostè anima a les persones a donar el millor d’elles mateixes i el millor de 
vostè Sr. Garau, està atacant als més vulnerables, als més dèbils, s’ha aturat a pensar per 
un moment les conseqüències humanes d’aquesta decisió, o només li preocupen els 
números, només li preocupa la part econòmica, que li surti barat acomiadar en aquestes 
persones per aquesta via, per aquest article; hi ha una persona que tenia 19 anys d’ 
antiguitat en aquesta empresa. Miri Sr. Garau, aquests acomiadaments són cruels e 
inhumans i generen un nivell de conflictivitat impressionat, vostè suposo que assumeix 
aquestes conseqüències, per això li demano Sr. Isern que insti al Sr. Garau a anular 
aquests dos acomiadaments, per cruels i injustos i perquè això és obrir la porta a un 
conflicte més que evident, no només a EMAYA, a totes les empreses municipals, inclús 
en aquest propi Ajuntament, en el seu personal laboral.”  
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Miri Sr. Fernández el primer de tot vostè sap que no me puc dirigir al públic, però 
m’agradaria que sabes, perquè segurament està ben informada, a més vostè és membre 
del Consell d’Administració, que en cap cas, que en cap cas, a EMAYA s’està 
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programant un ERE, ni ocult ni no ocult, no s’està fent. Y no s’està programant un ERE, 
entre altres coses, perquè crec que hem fet les feines bastant ben fetes i en aconseguit 
sanejar l’empresa. Be, llavors miri en tot aquest tema vostès poden prendre una actitud 
oportunista, demagògica, poden actuar amb tota la hipocresia que vulguin per intentar 
treure i pescar un crèdit polític, miri, també ens podem fer trampes al solitari, miri aquí 
ningú a acomiadat a ningú com a conseqüència d’unes malalties; aquí és veritat que s’ha 
fet un aprofitament, com no pot ser d’una altra manera, d’allò que l’ordenament jurídic 
permet perquè en comptes de acomiadar-les pagant 45 dies per any, en permet pagar-ne 
20, i com a responsable de l’empresa he de fer el què és millor per l’empresa. Miri jo 
crec que intentar frivolitzar amb dades concretes de persones, no està be i menys aquí al 
Plenari, jo crec que al Consell d’Administració és un bon lloc, però en qualsevol cas 
perquè al gent i la ciutadania es quedi tranquil·la i que no pensin que estan xerrant amb 
una persona frívola, dir-los que aquestes persones evidentment tenien un expedient 
realment molt problemàtic, molt problemàtic en el sentit que ja havien tingut faltes 
molts greus, inclús per absències injustificades i bé, llavors aquí ens hem de demanar i 
què fem amb aquestes persones, les seguim mantenint a l’empresa? Perquè jo crec que 
és un greuge comparatiu ...” 
 
Sr. Batle: 
 
“Se han dado cuenta que cuando ustedes han intervenido les hemos escuchado con todo 
respeto, se han dado cuenta cuando ha intervenido la Sra. Fernández la hemos 
escuchado con todo respeto. Yo les rogaria que, ustedes, no les digo que estén de 
acuerdo, no se lo pido, pero si que nos escuchen con todo respeto porque creo que es lo 
mejor y no olviden por favor que estamos en el plenario, en la Sala de Plenos del 
Ayuntamiento de Palma, en sesión plenaria, se lo ruego, muchas gracias. Continuï.”  
 
Continua el Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Gràcies, Sr. Batle. Miri, nosaltres ..., he anat apuntant, tot el dematí, tot el dematí, han 
estat demanant que volen millors i més bons serveis socials, no? s’han de pagar eh? 
L’Estat i el sector públic i també el sector públic instrumental com en aquest cas és 
EMAYA, no es poden sostenir de cap manera si no els feim més eficients i, 
evidentment, hi ha ratis d’absentisme que no es poden tolerar i s’ha d’actuar, i els que 
governam tenim la responsabilitat d’actuar i me cregui no hi ha pitjor decisió que 
aquella que no es pren. Creu que m’agrada acomiadar, creu que m’agrada, però què 
feim? miram cap a una altra banda? Miram cap a una altra banda? Jo crec que ha arribat 
un moment en el que, escolti, no es poden permetre aquests tipus d’actituds perquè el 
primer de tot, és a dir, és ofensiu cap a aquells treballadors que cada dia fan l’esforç 
d’anar a fer feina i fer-ne molta, perquè creguin que fer feina a EMAYA és feixuc, i no 
és pot tolerar aquest tipus d’actituds, aposta hi ha uns reglaments i s’han de complir i 
aposta s’ha d’implantar una disciplina, sinó això al final s’acaba convertint en una 
anarquia, una anarquia que a més acabam pagant tots, i escolti, si l’empresa, si EMAYA 
és una empresa que fa feina en règim de monopol, quan es fa feina en règim de monopol 
s’han d’equilibrar les despeses i els ingressos, però escolti com equilibram els 
ingressos? Ficant-li la mà a la butxaca del ciutadà, o sigui, la ineficiència de l’empresa 
l’acaba pagant sempre el ciutadà, i això és molt injust perquè hi ha ciutadans que estan 
en vertadera necessitat. Aquest dematí, tot el dematí ho han sentit, escolti idò aquestes 
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necessitats s’han de cobrir, entre altres coses, fent més eficient l’administració. Si volem 
mantenir el sistema públic, amb el tamany que té no ens queda més remei que, o bé 
pujar els imposts, jo crec que ja els hem pujat ben abastament, o bé, fer més eficient 
l’aparell administratiu, i el sector públic instrumental forma part d’això. Si vostès no ho 
entenen, que jo no ho crec perquè les faig bastant més intel·ligents per entendre aquestes 
coses, i jo crec que tots els treballadors jo crec que ho entenen clarament, clar aquest 
tipus de mesures jo crec que són imprescindibles, podem arribar a acords, però hi ha 
actituds que realment passen qualsevol línia vermella. Ara vostès ho transformen en què 
si han estat vint dies i tal i què en agafam ... miri no, són casos que vertaderament 
traspassen qualsevol línia vermella, gràcies.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies, Sr. Batle. Miri jo no crec que sigui frívol, jo crec què és un inconscient, i a 
més un inconscient que creu que és un il·luminat, que és la pitjor classe d’inconsciència, 
a més estic convençut. No crec que hi hagi un ERE almanco a staff perquè cada dia n’hi 
ha més, a la resta és un altre dir. Miri vostè ha incrementat moltíssim els assessors en 
matèria laboral, moltíssim, en va treure cinc just arribar i al cap d’uns parell de mesos ja 
en duia devers dotze de fitxats. Ara això si no ha volgut nomenar gerent, l’anomeni Sr. 
Garau, vostè no serveix per dur les dues coses, no serveix. No ha volgut nomenar 
gerent, li he dit un parell de vegades el nomeni, vostè no serveix, i a las pruebas me 
remito, miri la història, quan va sortir el Real Decret Llei 20/2012, allà on als empleats 
públics en llevaven una paga extraordinària i ens afegien de 7 hores a 7 hores i mitja, els 
sindicats varen callar i varen dir, be, aquestes hem de fer, idò farem aquestes, i a vostè i 
a tota la seva ... d’assessors laborals no se li va ocorre d’altre cosa que dir be farem això 
i a més farem sis dies envers de cinc, un geni, un geni, perquè a més va hi li diu en ple 
juliol; que va passar, temporada turística amb amenaça de vaga durant tot el mes 
d’agost, el Sr. Batle va haver d’intervenir, hi no era la primera vegada i es va mig 
arreglar l’assumpte. Què ha passat ara, ara és l’inici de la temporada turística, ara és 
l’inici de la temporada turística, què fem ara, traiem dues persones perquè han estat de 
baixa, be perquè no han anat a fer feina i perquè no han anat a fer feina, estaven de 
baixa mèdica; a l’inici de la temporada turística, una altra genialitat, però qui 
l’assessora! Ara no ho veu que hi haurà un conflicte, Sr. Batle ja pot començar a 
encalentir la banda, perquè haurà de tornar intervenir, però si ha de tornar intervenir la 
culpa serà seva Sr. Batle, per mantenir de president una persona que fica la pota dia sí i 
dia també, però si li estan dient, si li estan dient, aquí hi haurà un conflicte grandiós, 
grandiós, sap perquè se que hi haurà un conflicte, perquè el Sr. Garau, el seu president, 
el nostre president de la nostra empresa EMAYA, considera els representants del 
treballadors que han parlat i per extensió tots els treballadors es contraris, per ell els 
sindicats són contraris, gran error, gravíssim error, perquè l’objectiu és el mateix, què 
l’empresa vagi bé, els sindicats no tenen cap intenció de no fer net el dematí, els 
principals interessats en què es faci net el dematí i que arribi l’aigua i es reculli el fems 
són els sindicats, més fins i tot que el Sr. Garau, bastant més que el Sr. Garau, per això 
sé, perquè ell pensa que són els contraris, per això sé que aquí hi haurà una explosió 
laboral que acabarà en un conflicte gravíssim, gràcies.” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
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“Sr. Garau intenta enganar, intenta enganar de totes totes, tenim la documentació que 
justifica l’acomiadament d’aquestes dues són persones, són papers que ens ha 
proporcionat vostè, l’acomiadament d’aquestes persones, és per baixa per malaltia, és 
per baixa per malaltia, digui el que vulgui dir i no s’aculli a què aquestes persones varen 
tenir episodis disciplinaris perquè ho varen pagar, varen pagar el que varen fer, està 
xerrant de l’any 2008, del 2009, de què xerra Sr. Garau, aquestes persones varen tenir 
les seves conseqüències disciplinàries, com multitud de treballadors de moltes empreses 
i ja està han pagat, prou, però vostè els hi està aplicant un article que fa referència a 
aquestes baixes mèdiques que jo he mencionat, una per 18 dies i l’altra per 22 dies de 
baixa mèdica, això és allò que és real i això és el que està fent vostè, ni més ni manco, 
els està acomiadant perquè han esta de baixa mèdica i Sr. Garau està desprestigiant 
aquesta empresa, és que no veu el que li diuen els treballadors, que la gent al carrer els 
insulta perquè vostè ha creat una imatge de què EMAYA són tots uns cara dures, què 
cobren molts de doblers i no fan res, això es creu que és sostenible Sr. Garau i continua 
amb aquesta dinàmica, es creu que això és una línia que li justifica tot el què està fent, el 
contrari és què li explotarà a la cara, és què li explotarà. Vostè diu és què tenim ratis 
d’absentisme no tolerables, què fem, què fem, bé que fem, moltes coses abans 
d’acomiadar gent, primer, informar al Comitè d’empresa, s’han ofert a fer feina en 
vostè, què es creu que no és útil, que no és útil la representació dels treballadors per 
plantejar i per fer un anàlisi de la problemàtica de l’empresa. Qui es creu que coneix 
més la problemàtica de l’empresa que la gent que fa feina a la pròpia empresa, el seu 
departament de Recursos Humans, que n’ha creat un en paral·lel a un altra que ja existia 
de personal perquè aquest ... un altre cosa i s’ha montat un departament de Recursos 
Humans, de recursos humans? de disgustos humans, perquè l’únic que està fent aquest 
departament és acomiadar gent i miri de quines maneres. Miri Sr. Garau, està plantejant 
molt malament la política de personal de l’empresa, des del principi, vostè ha entrat dins 
EMAYA en la creença que allà hi havia, el que deia el Sr. Alcover, contraris als que 
havia d’eliminar, i està fent aquest operació d’extermini, Sr. Garau, això apart que ja li 
han dit claret, de què molta de la gent que hi ha dins aquesta empresa ve d’èpoques del 
partit popular, per tant, els contraris, què passa que ni ha uns més contraris que els 
altres, es què està fent parts i quarts, segons si són més afins a vostès o no? Be Sr. Garau 
per favor, si hi ha una problemàtica de personal l’ha de plantejar, primer, contant amb la 
representació social i desprès donar passes per intentar evitar aquest absentisme. Hi ha 
gent amb problemes, clar que hi ha gent amb problemes, hi ha gent malalta i què fem, 
per una qüestió econòmica les ens llevam de damunt? ens les llevam de damunt i així, 
clar, així millor perquè així justificam que ens surten molt més les comptes, molt bé 
aquesta és la societat que vostè està impulsant des d’un organisme públic. Sr. Garau, per 
favor, sigui un poc més humà i jo li deman per favor, torni enrere aquests dos contractes 
perquè els ha acomiadat ... aquests acomiadaments per malaltia Sr. Garau i això no és 
més que el principi d’una metxa que com encengui ...” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Sí, Sra. Fernández li agrairia que enes alerta amb les dades que aconsegueix al Consell 
d’Administració, li record que són confidencials, sobretot totes aquelles que parlen de 
persones. Miri l’Ajuntament ha de ser garant social per cobrir les necessitats no sé si ho 
ha dit el Sr. Verger o el Sr. Noguera, eficientes, la crisis debe ser motor de cambio, això 
ho ha dit el Sr. Hila, escolti, EMAYA no podia continuar com estava anant. Ara faig 
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memòria i me’n record perfectament, durant el primer any no hi va haver plenari, Sr. 
Alcover, no hi va haver plenari que no me digués que volia privatitzar EMAYA, i ara ho 
entenc; és a dir, perquè vostè no hi veia altra solució, perquè allò pogués ser sostenible, 
no hi veia cap altra solució amb el rumb que havia entrat. Escoltin, mirin jo no 
m’estendré perquè la veritat és que veig que vostès de tot això volen treure un redit, un 
miserable redit polític i no me vull estendre. Cadascú pren les seves decisions, 
evidentment quan un governa té la responsabilitat de prendre decisions i hi ha decisions 
que no agraden però desgraciadament s’han de prendre, moltes gràcies.” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
1. L’Ajuntament Ple insta al Regidor de Medi Ambient, Sanitat i Consum, Sr. Andreu 
Garau a anul·lar els dos acomiadaments per haver estat de baixa per malaltia, aprovats 
en el Consell d’Administració d’EMAYA el passat dijous dia 7 de març de 2013, en 
aplicació de l’article 52.d) de l’Estatut dels Treballadors. 
 
ES REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS). 
 
Es tracten conjuntament el punt 53 i la compareixença. 
53. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa als acomiadaments 
 d’Emaya (216/2013). 
 
Sr. Romero Bolivar (Comitè d’empresa EMAYA): 
 
“Una vez más Sr. Alcalde, mi compañero se lo ha dicho, a lo mejor dentro de la forma 
que corresponde pero usted se comprometió con nosotros hace un año y pico a algo. En 
esta ocasión y por el motivo que nos mueve no puedo dirigirme al señor Garau puesto 
que ja lo he hecho y en otras ocasiones y parece que no va con el, que este tema no va 
con el. Sr. Isern es usted la persona con más responsabilidad de este Ayuntamiento y 
por lo tanto, de las empresas que están bajo su mando, es la segunda ocasión en la que 
hemos acudido a usted, por cuestiones de presunto acoso o posible discriminación en la 
empresa EMAYA, por lo tanto, cierta responsabilidad a partir de ahora ja recae sobre 
usted. No tenemos mucho más que decirle, son ustedes mismos quienes se están 
destapando con sus actuaciones y declaraciones. Nadie de la parte social, en ningún 
momento ha denunciado acoso por motivos políticos, hace dos días, como es costumbre, 
Sr. Garau, sale a la prensa diciendo que hay gente que se esta respaldando, gente de la 
misma ideología política que se está respaldando en este tema para defenderse, Sr. 
Garau se ha destapado usted. El primer caso de acoso que hubo en la empresa era del 
partido popular y lo defendimos a uñas y dientes, jamás, jamás hemos denunciado que 
sean casos de acoso por cuestiones políticas, porque usted sabe perfectamente de donde 
proviene el acoso, porque lo conoce, porque contrato a una empresa ACCES que le 
informó del foco del problema, usted ha hecho caso omiso durante un año, a partir de 
ahora es responsable, lo que ocurre le corresponde dar la cara. A los hechos me remito, 
siguen saliendo cosas nuevas, nosotros solo nos dedicamos, puesto que usted en la 
primera conversación que tuvimos, nos hecho de su despacho, con un talante muy 
desagradable, jamás hemos vuelto a pedir una reunión con usted, vemos que su actitud 
para con los trabajadores, como han dicho aquí, es el adversario, nosotros no somos 
adversarios de nadie, simplemente vamos a trabajar por un sueldo y queremos salir de 
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allí felices y contentos habiendo cumplido con nuestra obligación porque EMAYA es 
de Palma y EMAYA es de todos, y la cara la damos nosotros. Con el último caso de 
acoso que ha sido una denuncia, lo conocíamos, lo conocíamos hacia tiempo, no tiene 
nada que ver con el sindicalismo, está persona quiso defenderse independientemente 
con un abogado externo, y usted, o los suyos y su equipo este de abogados que ha 
contratado de Barcelona que nos cuesta lo que nos cuesta, se presenta en el juzgado 
asumiendo un coste con esta trabajadora, porqué Sr. Garau, qué hay que ocultar? Porque 
se le da un dinero, cuando esta persona estaba llorando en la puerta del juzgado 
pidiendo por favor que se le repusiera su dignidad, le decía a su marido que estaba al 
lado, una mujer que estaba embarazada; creo que usted no tiene sensibilidad para esto, 
sinceramente. Usted puede que sea un buen gestor, pero como político para dirigir una 
empresa pública como esta, Sr. Garau, la sensibilidad se le pierde y no sabemos por 
donde, nosotros somos trabajadores que confiamos en nuestra empresa y en los que nos 
dirigen, igual que la compañera Isabel, hizo lo que pudo y ahí está, se le hecho, porqué? 
Tiene usted la obligación de investigar Sr. Isern, o dar la orden de que se investiguen 
todos los casos de acoso que surjan en EMAYA y los que pueden surgir, tiene las 
armas, se las hemos dado desde el Comité de seguridad y salud, no las ha utilizado, de 
todos modos lo que quiero decirle es que debería investigar también porqué no se 
investigan también por parte del Sr. Presidente algunos temas y sobre todo, porque una 
vez investigados se mira a otra parte, los que estamos sufriendo allí estamos cansados, 
pero no se preocupe no vamos a desistir, esto es como una bola de nieve que el Sr. 
Garau ha tirado desde lo alto de la montaña, cada vez es más grande i nosotros 
estaremos allí para probarlo. Sr. Isern, llamo una vez más su atención, esto es un tema 
que existe no giremos la cara, por favor, intervenga, muchas gracias.” 
 
Sr. Alcover Ordines (PSIB-PSOE):   
 
“Gràcies, Sr. Batle. Miri hi ha temes que quan entren als jutjats, en manco en matèria 
política, són més sensibles que altres, entre aquests temes hi ha sense dubte els 
assetjaments, amb això podem estar d’acord, supos. El cas que en ocupa no només és un 
cas d’acomiadament, de fet, vostè quan va entrar va acomiadar cinc persones, entre elles 
aquesta persona que ara ens ocupa; dels altres quatre als que es va pagar la 
indemnització corresponent, no en tornat sentir parlar, ara aquesta que ja venia 
denunciant assetjaments, ha seguit als jutjats. Nosaltres no pressuposaven que aquí 
hagués hagut un assajament, de fet des de fa un any i mig que hi ha el plet, nosaltres no 
havien dit res de moment, perquè no ho pressuposàvem. Tot i què, evidentment, tenim 
la nostra opinió respecte de les dues persones acusades, Sr. Garau jo no sé si vostè vol el 
fill del vicepresident de secretari de presidència, però sinó és un lloc que podria anar 
perfectament, si vostè troba que es un bon treballador, però esperam amb ansietat una 
sentència que de manera objectiva ens digués que havia passat perquè també estarem 
d’acord que quan hi ha una sentència s’acaben les discussions, allò va a missa. Perquè 
no hem tingut una sentència respecte a l’assetjament, Sr. Garau perquè vostè va acceptar 
pagar el màxim que es podia apagar per una acomiadament que eren 45 dies per any i 
perquè va acceptar pagar el màxim? De fet feina més d’any que havien ofert pagar el 
màxim ja, evidentment estarem tots d’acord en què un arribar a un acord a un judici per 
evitar un mal major, o un hipotètic mal major, això li dirà qualsevol, i quin era el mal 
major? El mal major no era econòmic perquè econòmicament només es podia arribar a 
pagar 45 dies per any treballat, no es podia pagar més, evidentment, el mal major era el 
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reconeixement de l’assetjament, era una sentència condemnatòria a un assetjament a 
l’empresa EMAYA. No només això, a un pacte que vostè li va oferir pagar el màxim 
que es podia pagar, hi desembarca amb el buffet Garrigués, supòs que també li degué 
costar qualque cosa a l’empresa, vostè que mira tant l’euro. Miri es recorda del cas 
Pallerols? Varen arribar a un pacte per evitar la presó, un pacte que segurament els 
missers li aconsellaven, menys de dos anys, però precisament aquest pacte era el de 
Convergència Democràtica de Catalunya, precisament aquest pacte va posar negre sobre 
blanc que hi havia hagut corrupció al finançament d’un partit polític, precisament per 
això, per haver arribat a aquest pacte, el seu partit, el partit popular, en bon criteri des 
del meu punt de vista, demanava la dimissió del senyor Duran i Lleida. S’imagina que 
el Batle tragues un personal laboral o un funcionari interí que l’hagués acusat 
d’assetjament? I s’imagina també què immediatament desprès el batle intentés arribar a 
un acord perquè no hi hagués sentència, ho podria fer, però se n’hauria d’anar de batle, 
se n’hauria d’anar de batle Sr. Garau, això és el que no va equilibrar, això és el que no 
va equilibrar, és igual que el cas Gurtel, hi ha molts de imputats, vostè creu que hi haurà 
qualque acusat del cas Gurtel que tengui pes dins el PP, que vulgui acceptat ni un dia de 
condemna, encara que sigui un magnífic acord, perquè això suposarà que objectivament 
hi ha corrupció al PP, suposarà això. Per tant, hi ha temes que no es poden pactar i un 
dels és el d’assetjament. Per tant, si vostè pacte és vostè que ha pactat un acord, no hem 
estat nosaltres, però nosaltres no havien dit res des de fa un any i mig. Vostè va pactar 
aquest acord, si vostè pacta té dues opcions, o cessar el vicepresident que estava acusat, 
i montar un expedient al seu fill que també estava acusat, o posar un plet a la persona 
acusadora per injuries. No són incompatibles, les pot fer les dues, però si vostè arribar a 
un acord, ha d’anar contra la persona que ha injuriat. Miri aquí poden passar dues coses, 
amb acusacions d’assetjament, que hi hagi hagut assetjament o que no ni hagi hagut, 
termes mitjos són difícils que ni hagi en temes d’assetjament, si no ni ha hagut hem 
d’anar en contra de la persona que ha acusat, hi hem d’anar perquè gratuïtament, en 
temes d’assetjament no es pot frivolitzar, però si ni ha hagut hem d’anar fins la final i si 
vostè abans d’arribar al final, s’atura, té conseqüències i la és què fa que el seu 
vicepresident paregui culpable, per tant, la de cessar i a més al fill li ha de montar un 
expedient; no hi ha alternativa, Sr. Garau, no n’hi ha, fins ara, malauradament, aquest 
equip de Govern ha tingut relació en cas assetjament, sempre ha actuat correctament, en 
aquest cas, supòs que per desconeixement i per imprecisió o per no preveure exactament 
el que podia passar, no actua correctament, aquest acord no si havia d’haver arribat mai, 
havia d’haver arribat a sentència i, si després es demostrava que hi havia assetjament 
demanar el càrrec del vicepresident i montar un expedient o treure el seu fill. Li varem 
dir que abans del plenari ens mostrés l’expedient informatiu que va dir que havia obert 
al seu fill, no l’hem tingut, no l’hem tingut Sr. Garau, l’esperavem però no l’hem tengut. 
Perquè no l’hem tengut? Perquè no l’hem tengut? Bé desprès ja ... gràcies.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Miri jo crec que, sincerament, puc començar sí, què passa? tengo diez minutos no? 
Muy bien, Sr. Alcover jo el tenc per una persona sensata, per una persona intel·ligent i 
jo crec que, de veres, tot això a vostè interiorment... jo crec que vostè està empegueït de 
la forma en que han dut aquest tema. Miri, la veritat és què en base a una notícia no 
contrastada sortida a un mitjà, plantejar el que vostès han plantejat que no s’ha atrevit ni 
a llegir tot el que vostès han plantejat, a on realment constitueix una difamació, miri pel 
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vicepresident, en definitiva, és polític, és una persona pública però pel seu fill, realment, 
realment el que ha fet és molt pobre. Jo m’imagino que vostè deu haver tingut pressions 
no sé si de la Sra. Calvo, jo crec que no, però no m’estranyaria que el Sr. Rubalcaba 
hagués donat instruccions de “oye vamos a tapar lo de Ponferrada i a disparar donde sea 
i como sea i al precio que sea”, miri vull dir, en aquest aspecte tenc la voluntat i a més el 
deure de abordar aquesta qüestió però en el fòrum adequat, i això miri hi ha hagut un 
altre partit que ho ha fet, ha demanat el mateix que vostès però d’una altra manera molt 
més correcta i ha plantejat, escolti anam a veure això en el Consell d’Administració, per 
aquestes coses i no dur el nom d’un peó d’EMAYA posat aquí a la picota al Ple, vull 
dir, això jo crec miri vostès, amb aquest sentit s’han equivocat i també els hi tenc que 
dir que, evidentment, al proper Consell d’Administració extraordinari, que si tot va 
segon el previst serà dimarts, que aprofitarem per aprovar les comptes de 2012, 
evidentment que tractarem aquest tema i tendran tota la informació que vulguin respecte 
a aquest tema. Ara be, també he de dir que, donat el tractament mediatic que se li ha 
donat a aquest assumpte, tenc la lògica preocupació i inquietud ciutadana i això, en fin, 
crec que mereix breument una sèrie de puntualitzacions. El primer de tot dir que les 
informacions varen sortir un dia sense cap tipus de contrast i bé varen ser divulgades per 
un mitjà de comunicació i, en definitiva, bé en certa manera com es tracta de vendre 
diaris. Jo vull dir que és completament fals, fals que s’hagi condenat a EMAYA a pagar 
50.000 euros a la Sra. Cardu Alcover, antiga treballadora de l’empresa en concepte 
d’indemnització per un suposat cas d’assetjament laboral que se li pretén atribuir al 
vicepresident d’EMAYA, fals, és fals que s’hagi jutjat el cas d’assetjament laboral en 
què suposadament s’hauria vist implicat el vicepresident d’EMAYA, fals; i és 
rotundament fals, com s’ha publicat, que l’assetjament laboral li costi a EMAYA 
260.000 euros, rotundament fals. Dit això, tenc que afegir que sí, sí que ha existit una 
demanda presentada per la Sra. Cardu Alcover, emparada evidentment en el seu dret 
que te de mostrar-se disconforme per un acomiadament objectiu, en caràcter això sí 
improcedent i del qual, be, a la fi, en el seu moment va ser objecte. La demandant va 
eludir les suposades pràctiques d’assetjament, un cop acomiadada, i en cap moment 
mentrestant es varen dur a terme les suposades amenaces. En aquest aspecte 
m’agradaria, Sr. Alcover, que si estic faltant a la veritat me corregiu, vostè, perquè tot 
això se va està forjant durant la passada legislatura i a més mentrestant vostè es trobava 
al capdavant d’EMAYA, als menys d’afecta, vull dir que la gravetat d’aquests fets, la 
Sra. Cardu que perfectament, podria haver comportat una sèrie imputació a les persones 
que suposadament varen causar això. Aquesta senyora va desistir de la demanda i va 
acceptar un acord, un acord per acomiadament improcedent que varen passar del 33 dies 
que se li varen oferir en un principi als 45. En  aquest cas, per ventura me vaig 
equivocar, però me vaig equivocar jo, però no es va equivocar ni el vicepresident ni el 
fill del vicepresident, si se va equivocar qualcú vaig esser jo, i fins ara, és veritat, 
EMAYA ha abonat 35.000 euros en concepte d’indemnització per un cas provat 
d’assetjament que va passar a la passada legislatura, a la seva legislatura. I vull deixar 
molt clar la meva i la nostra i la més absoluta condemna i repulsa cap a qualsevol tipus 
de comportament que atempti contra el respecte, contra la dignitat i contra la integritat 
de les persones tant a l’àmbit laboral com a qualsevol altre àmbit i per això, nosaltres, el 
govern del PP, en aquesta legislatura hem activat els mecanismes oportuns per 
investigar, per perseguir i si fa falta per condemnar qualsevol cas d’assetjament que es 
pugui produir a EMAYA. A partir d’aquí, Sr. Alcover, Sra. Fernández, d’aquest tema en 
parlarem al Consell d’Administració, jo no pens anar més enllà, ara be, volia fer una 
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reflexió perquè, vull dir, les coses no es poden canviar d’un dia per altre i vostès saben 
que EMAYA és una empresa molt complexa no? tremendament polititzada, 
tremendament sindicalitzada, vull dir, realment és molt complexa i, a més, té una 
complexitat importat perquè la feina s’ha de fer, s’ha de treure, vull dir, cada dia hem de 
treure el fems de Ciutat, i en cada moment, en cada minut hem d’estar subministrant 
l’aigua, nosaltres, això fa què no es pot perdalejar molt, vull dir, s’ha de fer feina. Bé, a 
jo m’agradaria fer una sèrie de històric, de com ens varem trobar al juny del 2011 amb 
aquest sentit l’empresa, ara dúiem casi dos anys, no arriba per casi casi dos anys i canvé 
fer memòria. Ens varen trobar, com he dit abans, amb un cas de mobbing de manual, en 
els tribunals que va ser provocat pel seu antic director de manteniment, per el seu, ens 
varen trobar en què la cúpula de l’empresa entrava i sortia dels calabozos per suposats 
casos de corrupció, li record el cas Osifar i el cas Picnic, no sé si se’n recorda no? El 
departament de Recursos Humans ha hagut de perdre moltes, moltes, moltes hores 
darrera la Guàrdia Civil, confeccionat les dades dels expedients que els hi estan 
demanant ..., ens varen trobar amb un conveni col·lectiu, és veritat, varen aconseguir 
una magnífica pau social, això sí a cop de talonari, d’un talonari que pertany als 
ciutadans, vostès, vostè també Sra. Calvo, varen autoritzar firma un conveni que als 
ciutadans de Palma els hi anava a costar més de 11 milions d’euros, clar i varen 
aconseguir una tremenda pau social. És curiós perquè va ser en Zapatero, en Zapatero 
que va haver de posar una miqueta d’ordre en tot això i al final al 2010 no es varen 
poder fer els increments que estaven prevists i que vostès havien firmat; clar així és 
molt fàcil arribar a acords, i ser tan bon al·lot i tant això, però tot això s’ha de pagar i ho 
paguen els ciutadans. Miri ens varen trobar uns índexs, xerram d’absentisme, xerram 
abstentisme, ens varem trobar uns índexs d’absentisme que, jo crec que degut a una 
autèntica falta de direcció professional de Recursos Humans, perquè l’havien acomiadat 
i l’empresa estava sense director de Recursos Humans, del 20%, vostè sap que és al torn  
de vespre que esperen que venguin cent persones i de cop i volta 20 no es presentin a fer 
feina, un dia i un altre dia i un altre dia, vostè sap a  nivell operatiu això el que significa, 
no es que es retardin uns expedients o uns altres, no, és que el fems no surt de la ciutat, 
és molt seriós i s’han de prendre mesures, no es pot està mirant cap una altra banda. Ens 
varem trobar amb una despesa absolutament desorbitada amb el pagament d’hores 
extres per una manca d’organització, escolti hem reduït un caramull el número d’hores 
extres, a més no només a Medi Ambient, en el tema d’aigües, en els dos darrers mesos 
comparats amb els dos darrers mesos de l’any passat dúiem un 67% menys d’hores 
extres i crec que s’està fent exactament el mateix, inclús millor. Ens varen trobar amb 
una absoluta falta de voluntat a l’hora d’incoar expedients disciplinaris, per 
comportaments contraris al Reglament, clar és més còmode mirar a una altra banda, allò 
que jo he de passar avui amb aquest dos expedients, clar això afecta al gestor, clar és 
millor mirar cap una altra banda. Vostès no volien assumir el cost polític i professional 
que això suposava actuar en fermesa, però, acab Sr. Batle, el més trist de tot i això crec 
que els treballadors ho han de saber, el més trist de tot quan me parlen d’assetjament és 
que el protocol d’assetjament estava tirant dins un calaix, oblidat, i havien tingut un cas 
de mobbing, de llibre, i estava el protocol d’assetjament tirat dins un calaix. Nosaltres 
l’hem hagut de reactivar, jo crec que és comprensible que, vull dir, totes aquestes 
accions que hem anat fent, la gent fa més feina, fa molta més feina, està cobrant menys 
i, vull dir, hi ha més disciplina, això inevitablement crea episodis de certa incomoditat i 
a vegades arriba a un cert conat de conflicte, molta bé, però que hem de fer, no hem de 
fer res, jo crec que no fer res hagués dut probablement a la desaparició d’EMAYA tal 
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como la coneixem i probablement no ens hagués quedat més remei si no fem el que 
estam fent que arriba al que vostè conduïa a la empresa que era a una privatització, 
aposta sabia que no hi havia cap altra manera perquè si seguien gestionant de l’única 
manera que saben vostès gestionar, EMAYA hagués quedat privatitzat.” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“Crec que tenc un poc més de temps, sí gràcies Sr. Batle. Miri allò de la privatització jo 
també li vull respondre a això, no és que hi hagi un problema amb l’empresa és què 
vostès, el partit popular té molta afició a privatitzar, això és el problema i tots sabem 
que l’empresa d’aigües és una empresa cobdiciada per poder ser privatitzada, aquesta és 
la història, no hi ha res més que això. Miri, Sr. Garau, pareix mentida, pareix mentida ja 
és que en aquestes hores ens  hem carregat de molta paciència, però la veritat és un poc 
indignant que davant una moció com aquesta, davant una proposició en la qual 
s’estableix tot una sobre relació sobre un tema concret d’assetjament, vostè ens conti la 
història d’EMAYA, des del 2011, i que torni a treure i a posar en qüestió unes notícies 
de premsa, Sr. Garau, això és un altre context, és un altre context diferent, aquí es tracta 
de que contesti a coses concretes, a que es deixi de passejar pels voltants i entri en els 
fons del tema i la veritat ens hem quedat igual, ha xerrat deu minuts i ens hem quedat 
igual, no ha aclarit absolutament res d’aquest cas concret, no ha aclarit absolutament 
res, ha desmentit un parell de titulars, etc., però hi ha o no hi ha un informe que va fer 
aquesta empresa que diu explícitament que hi ha casos d’assetjament, unes conclusions 
que recullen això, que diu que hi ha situacions de discriminació dins l’empresa 
d’EMAYA, li sona, l’ha vist a aquest informe? el coneix? Perquè a lo millor és què 
tampoc el coneix vostè, però pareix esser que existeix aquest informe ...” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Home, clar que el conec, és públic.” 
 
Sra. Fernandez Barrero (MÉS): 
 
“És públic, bé idò esper que me passi una còpia perquè jo no el tenc.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Per l’autoritat laboral si que ho és públic.” 
 
Sra. Fernandez Barrero (MÉS): 
 
“Be idò és evident que vostè té informació de situacions concretes, de situacions 
concretes dels casos dels que estam parlant avui i vostè no ha aclarit absolutament res, 
ha intentat dir que es mentida no sé què i que és mentida no sé quantos però no ha entrat 
al fons de la qüestió. Si vostè té coneixement o no que realment ha hagut un assetjament 
clar i concret per part d’un treballador, actual treballador d’aquesta empresa, cap a una 
persona que va ser acomiadada i si a més, si té constància no li costa res, gens, pues miri 
Sr. Garau des del dia de la Comissió Informativa a dia d’avui, he estat xerrant amb gent, 
he vist papers i què vostè no tengui constància del que hi ha, me pareix molt sospitós, 
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sincerament, perquè hi ha un munt de documentació que precisament el que posa en 
evidencia és que hi ha hagut una permissivitat al llarg del temps amb una persona 
concreta, amb aquest treballador del que xerram, en els casos de conflictivitat que 
aquesta persona a plantejat i hi havia testimonis i persones, i inclús expedients 
disciplinaris, inclús conseqüències de les actituds d’aquesta persona, d’aquest 
treballador actual cap a la persona acomiadada. I a vostè no li consta això, i no li consta 
tampoc que el pare d’aquest treballador té una presència de força dins l’empresa, que té 
una posició de preeminència també dins l’empresa, tampoc li consta això, no li consta 
res de tot això. Pues crec que no ha xerrat en ningú i tampoc a mirat cap carpeta ni cap 
arxiu, miri Sr. Garau, aquí hi ha un problema i hi ha un problema bastant greu perquè hi 
ha molts de papers que així ho testifiquen, hi ha molts de papers que diuen que aquí hi 
ha una situació molt greu, i vostè haurà de prendre cartes en aquest assumpte i haurà 
d’investigar fins on arriba aquesta situació, per tant, nosaltres recolzarem la moció del 
partit socialista perquè ara tenim més informació que la que tenim el dia de la Comissió 
Informativa i, sincerament, molt bé lo del Consell d’Administració, perquè és veritat 
que ens ha de donar informació, no només a nosaltres que som membres, sinó a tots als 
altres membres del Consell d’Administració que també haurà de donar informació, i 
esper que en aquest Consell d’Administració ens aporti informació molt més concreta i 
no ens faci passejar per no sé on per no arribar al lloc, crec que el tema és suficientment 
greu perquè s’ho prengui un poquet més en serio i no en prengui el pèl, Sr. Garau.” 
 
Sr. Alcover Ordines (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies, Sr. Batle. Miri aquí hi ha els membres de la Junta General d’EMAYA, que és 
el major òrgan, per damunt del Consell d’Administració, miri jo me dec haver expressat 
malament, deman disculpes. La notícia no té absolutament res a veure en tot l’escàndol 
que  nosaltres duim al plenari, si nosaltres no havien dit res fins ara del vicepresident, en 
absolut, si el vicepresident feia el que tocava que era esperar la sentència què objectivas 
l’assetjament o no, esperava, aquell homenet esperava, que era el què havia de fer, és 
vostè que ha arribat a un acord amb una persona que havia acusat d’assetjament, com 
potser, i a més, aquesta persona ara resulta que ha rebutjat l’acord, no l’ha volgut, 
objectivament quan vostè acomiada a una persona l’acomiadament és lliure no és gratuït 
però a Espanya és lliure, llevat de determinadíssimes ocasions, però és lliure, pagant 
Sant Pere canta, si vostè li hagués pagat 45 dies, de fet als altres quatre no va passar res. 
El problema aquí és que hi ha hagut una persona que ha denunciat per assetjament a 
l’actual vicepresident i al seu fill, el seu fill que me diu no sé què, escolti el seu fill té un 
historial, el pare també té el seu historial i el fill també, però vostè té notícies del seu 
fill, sap res, perquè acaba d’acomiadar a dues persones per ser entre cometes 
perjudicials a l’empresa, mal treballadors, etc. etc., si vostè es vol carregar de raons 
davant els sindicats el primer que hauria de fer era acomiadar el seu fill, acomiadar el 
fill perquè és més o menys el mateix. És més, no estam parlant d’una persona que 
denuncia per assetjament, és que tenim altres notícies que l’antic cap de personal, l’antic 
cap de personal, l’antic cap de personal de l’any 81, per tant, l’antic cap de personal en 
tots els governs del Partit Popular, va al notari i acusa al fill i al seu pare i fins i tot al 
Partit Popular de pressionar, escolti no ho vol aclarir? no li pica la curiositat, no ho vol 
aclarir, vostè va dir que el havia investigat i que abans del plenari ens mostraria 
l’expedient, vostè ho va dir a la Comissió, vostè ho va dir a la Comissió, vostè ho va dir 
a la Comissió. Miri Sr. Garau comenci a actuar en coherència, li he dit abans, els 
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sindicats no són els contraris, no són els contraris, aquí hi ha un problema però el 
problema l’ha creat vostè, l’ha creat vostè amb el pacte amb el que ha arribat amb la 
persona en qüestió i si vostè creu que el vicepresident no ha comès cap assetjament el 
que ha de fer és posar una demanda a la persona acusadora per injuries, escolti, és que 
sinó el vicepresident queda en molt mal lloc, però en molt mal lloc queda, com queda el 
vicepresident i el fill, com queden, com queden, queden bé, l’han acusat d’assetjament i 
això s’ha tapat. Vergonya? Aquí hi ha una persona que acusa al vicepresident 
d’assetjament i jo tenc que tenir vergonya? Sr. Garau?” 
 
Sr. Batle: 
 
“Sr. Alcover vagi acabant per favor.” 
 
Sr. Alcover Ordines (PSIB-PSOE): 
 
“Eren cinc minuts Sr. Batle.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Idò perdoni, en té dos més.” 
 
Sr. Alcover Ordines (PSIB-PSOE): 
 
“Ara som jo que tenc vergonya, jo Sr. Garau no havia dit res des de fa un any i mig, res, 
no m’ha sentit ni dur aquest tema al plenari ni al Consell d’Administració, no m’ha 
sentit en cap moment parlar d’aquest tema, en cap moment, i n’era conscient, n’era 
conscient d’aquest tema, bastava esperar, sabia, sabia que patinaria, sabia que ficaria la 
pota, és que ho sabia, escolti tota la seva bateria d’assessors laborals creen molts més 
problemes del que resolen, en creen molts més, no en resolen ni un, i tots les creen. Sr. 
Garau li dic de cor nomeni un gerent, nomeni un gerent, és la millor decisió que es pot 
prendre a EMAYA, encara és l’hora que m’expliquin perquè a la funerària a n’han de 
menester un i a EMAYA no, encara es l’hora perquè no funciona, no funciona Sr. 
Garau. No me digui si nosaltres en varen acomiadar a no, quan l’empresa estava a la 
meva àrea es va acomiadar a gent, i no hi va haver aquest escàndol que hi ha hagut aquí, 
perquè? Perquè se va fer be, no me digui perquè vaig pagar perquè a aquesta persona li 
paga 45 dies i ja veu l’escàndol que hi ha, no li pot pagar més encara que volgués no li 
podria pagar més, perquè la Llei no ho permet, el màxim eren 45 dies per any treballat, 
jo no sé si són 50.000 o 35 però per una persona que fa quatre anys que fa feina a 
EMAYA pagar, tres anys i mig, pagar 50 mil euros, vostè diu que no que són 35, 35 mil 
euros, és molt eh? és molt, i Garrigues, no qualsevol, no el misser de l’empresa, que 
vamos per arribar a l’acord pitjor que hi pugui haver hi pot anar qualsevol, no, 
Garrigues, va venir el cap de Garrigues de Barcelona, i vostè ens diu austeritat, vostè 
ens vol vendre austeritat, home per favor, EMAYA fa cinc anys que té beneficis, vostè 
la se va trobar en beneficis, la se va trobar absolutament  sanejada i a més cap amunt, no 
és el mateix que l’EMT jo li deia, escolti l’EMT al manco tenia pèrdues, EMAYA no, 
EMAYA no, EMAYA tenia beneficis i a més li diré una cosa, en tot el conflicte polític 
que hi havia a les hores al manco hi havia pau social i no era perquè paguessin perquè 
va ser quan varen congelar els sous, gràcies.” 
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Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Sí, miri, lamentable de veritat, ja sé que vostè és una miqueta trillero i un poc, en fín, 
“tretlaretla” però, però ...” 
 
Sr. Batle: 
 
“Per favor, per favor mantenguin silenci, per favor, Sr. Garau per favor, adeqüi la 
intervenció a la sala de plens per favor, gràcies.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Si, miri jo crec que vostès tenen una, i avui s’ha demostrat, ha quedat clarament 
reflectit i esper que les actes ho recullin, la doble vara moral que tenen. Miri jo vull 
parlar del que hem fet, que hem fet respecte a la prevenció d’assetjament psicològic o 
sexual o per raó de sexe, bé hem activat el protocol que vostès en quatre anys varen ser 
incapaços d’activar, tenent casos provats i condemnats d’assetjament dins l’empresa. No 
me donin lliços d’això, vostès no, no me donin lliçons d’això, varen complir amb el 
compromís que varem adquirir amb els sindicats de dur a terme un estudi de clima 
laboral, i creguim no va sortir malament, al contrari. Hem creat un programa,  hem creat 
un programa d’atenció a l’empleat, a través del servei de psicosociologia, l’hem creat 
nosaltres no el varen crear vostès, l’hem creat nosaltres, va un any només, és a dir, 
posar-lo en marxa va costar, va costar però l’hem posat en marxa, on s’han atesos més 
de 115 casos per motius personals o laborals, s’han realitzat 76 entrevistes per 
investigar possibles conflictes laborals, perquè les coses s’han d’investigar si volen ser 
rigorosos s’han d’investigar, no val difamar, com estan intentant vostès aprofitant-se 
d’unes notícies no contrastades, no, no, no; hem inclòs, hem inclòs un capítol específic 
als convenis referits a la igualtat, vostès varen firmar un conveni no el varen incloure, 
tant que parlava en Zapatero d’igualtat i tal, res, fora; hem impulsat accions de 
prevenció de l’alcoholisme i altres drogues, pareix important, és important; esteim 
parlant molt seriosament per establir un conveni amb Projecte Home per ajudar a tot 
aquell que ho necessiti, perquè som conscients del problema que hi ha, com a totes les 
empreses i que l’hem d’afrontar, no val mirar cap una altra banda, encara que sigui dur 
ho hem d’afrontar i ho afrontarem per molt dur que sigui, perquè esteim per prendre 
responsabilitats no per mirar cap una altra banda i a veure si quedam be en tothom i això 
segueix el “status quo” igual, perquè simplement no es pot permetre. Hem redactat i 
aprovat un codi ètic i de conducta, l’hem aprovat nosaltres no el varen aprovar vostès. 
Hem posat límit a l’absentisme a EMAYA, li hem posat límit, li hem posat límit i 
evidentment no en mesures fàcils, no en mesures que no suposen un desgast polític i 
personal, però hem vengut a fer el que havíem de fer. I evidentment gràcies a una major 
organització hem reduït hores extraordinàries amb una mitjana de gaire bé un 30% i 
segueix sortint la feina. Hem aprovat un conveni col·lectiu, que Medi Ambient, en lloc 
de dispara la despesa en 11,5 milions que varen fer vostès, com diu vostè molt bé i ho 
sap molt bé, com ho ha dit, pagant Sant Pere canta, idò ho varem cantar i varem cantar 
molt però clar nosaltres hem trobat unes altres circumstàncies i fruit d’aquell conveni 
l’empresa se n’anava directa a una privatització, fruit del que vostè va autoritzar firmar, 
l’empresa se n’anava directament a una privatització i, evidentment, hem aprovat 
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aquests convenis col·lectius no gràcies a la seva ajuda, ni a la seva ajuda de certs 
mariachis que l’acompanyen i tot això, no, no, no. L’hem aprovat, gràcies al seny de 
tots els treballadors d’EMAYA, l’hem aprovat gràcies al seny de tots els treballadors 
d’EMAYA perquè vostès varen fer l’impossible en tots els mitjans que tenien i en tots 
els seus tentacles que tenien per dinamitar aquest acord, però el seny i no una altra cosa, 
el seny no perquè jo sigui més viu, ni perquè el meu equip sigui més bo, no, no, va ser 
el seny dels treballadors d’EMAYA que conscients de la situació varen decidir, varen 
empènyer al comitè d’empresa a que firmés el conveni perquè era bo per a ells i era bo 
pels ciutadans, i això, li devem, no, no i això li devem als ciutadans, als treballadors, a 
tots els treballadors d’EMAYA.” 
 
Sr. Batle:   
 
“Escolti sigui respectuós, per favor, sigui respectuós, el Sr. Garau està donant la seva 
opinió, facin el favor de respectar, Sra. Fernández faci el favor el torn d’intervenció del 
Sr. Garau. Gràcies.” 
 
 Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Miri vaig acabant perquè és tard i en definitiva, pues, bé, vull dir entre altres coses, 
perquè crec que és important en professionalitat moltes d’altres àrees però sobretot en 
professionalitat una àrea que estava desmantellada que era la de Recursos Humans, 
estava desmantellada, l’hem professionalitzada i segurament l’haurem de seguir 
potenciant i evidentment això ha permès actuar en determinació en aquells moments en 
que s’hagi de fer, però en definitiva m’agradaria, jo crec que hem posat una primera 
pedra per fer les coses ben fetes a EMAYA intentant despolititzar EMAYA intentant 
aplicar un nou model de gestió que garantitzi la viabilitat de l’empresa, vostès que fan 
amb aquesta primera pedra? Van l’agafen i me la rebenten per la cara, això és el que fan 
vostès, perquè només saben fer demagògia i oportunisme polític com diria el meu amic 
Sr. Martínez política a l’antiga.” 
 
Sr. Batle:  
 
“Jo aprofitant avui que hi ha, no ho solc fer mai, que hi ha molta gent d’EMAYA, del 
comitè d’empresa, aprofit per a dir una sèrie de qüestions, miri, jo som del que crec i 
també em consta que creu, ho diré en castellà, yo soy el que creo, y creo y estoy 
convencido, sé, que el Sr. Garau también el trabajo que se ha hecho estos dos años entre 
todos yo creo que ha sido un trabajo realmente muy importante, muy importante para 
EMAYA, muy importante para el Ayuntamiento, muy importante para la ciudad, muy 
importante para los ciudadanos. Yo creo de verdad y estoy seguro que todos ustedes 
coincidiran comnigo que en EMAYA se ha avanzado muchísimo, tal como dice el Sr. 
Garau se ha avanzado muchísimo para garantizar la supervivencia de EMAYA. 
EMAYA necesitaba una serie de cambios profundos para evitar lo que en algunos 
momentos parecía inevitable. La legislación nacional y la ley de reforma de régimen 
local nos va a seguir exigiendo más esfuerzos si se aprueba en los términos que están 
previstos, pero yo creo que hemos avanzado muchísimo, yo tengo una auténtica 
satisfacción de lo que es la EMAYA actual en relación a lo que era la EMAYA que nos 
encontramos. Hemos mejorado mucho todos, es verdad que se les ha exigido a ustedes a 
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los trabajadores muchos esfuerzos, siempre lo he reconocido a ustedes y a todos los 
trabajadores de todas las demás empresas y a todos los trabajadores de las 
administraciones, a todos los funcionarios porque es verdad que no se podía continuar 
en los términos que se seguían antes. Por lo tanto, yo quiero dejar en valor esto y quiero 
decir ante todo el mundo que se está yendo por el buen camino y hemos avanzado 
mucho, miren que tengamos un convenio colectivo de tres años es un auténtico logro, 
que hayamos conseguido acordar por ejemplo mantener fundamentalmente la plantilla 
de EMAYA sin hacer despidos multitudinarios, yo creo que es un auténtico logro suyo 
y nuestro, todos hemos tenido que ceder y todos hemos tenido que hacer cosas para 
conseguir eso, pero estamos en el camino y vamos a mantener ese camino siempre y 
cuando eso sea posible, por lo tanto, de verdad, yo lo que quisiera es intentar pues 
rebajar un poco lo que es el ambiente, la crispación que hay en estos momentos en 
EMAYA, eso es lo que yo intento, no don Miguel, probablemente tendríamos que hacer 
así, las acusaciones unidireccionales casi nunca tienen razón, casi nunca, probablemente 
todos aquí debemos ser capaces de sentarnos, recapacitar y buscar soluciones porque no 
podemos estropearlo, no podemos estropearlo hemos hecho demasiado bien las cosas, 
hemos avanzado demasiado para estropear la relación que hay en estos momentos entre 
el Ayuntamiento y EMAYA no podemos, no nos lo podemos permitir los ciudadanos no 
nos lo permitirían ni a ustedes ni a nosotros, estamos hablando, estamos haciendo 
exactamente, usted también, pero nosotros también, lo que corresponde lo que toca, 
pocas cosas más se podían hacer. Por lo tanto yo, de verdad, don Miguel ahora mismo 
no vamos a hacer un diálogo no es el ... y esto era cosa que yo también quería bien 
incidir. Bien, miren, yo la verdad creo que ha sido inoportuno, pues el que en un pleno 
del Ayuntamiento se discutan sobre datos o circunstancias personales de trabajadores de 
EMAYA sea quien sea, por lo tanto, yo lo que ruego es que si hay problemas como este 
que los habrá, es una empresa muy grande y es una empresa que constantemente vamos 
a seguir a teniendo conflictos evidentemente porque no puede ser una manera, estas 
empresas en número de trabajadores pero esto se circunscribapues a su ámbito natural 
que es la empresa, es consejo de administración y la verdad, yo lo rogaría porque de 
verdad para muchos de nosotros, pues, cuando hayamos resuelto este problema lo 
habremos resuelto pero no hemos de dejar en el camino gente que ese problema pues no 
se resuelva cuando eso, sino que le condicione o le ofenda o se hayan entrado en 
cuestiones personales, muy privadas que realmente considero que no es necesario ni son 
dignas de la batalla política, por tanto, me gustaría reconducir el tema a su territorio 
correspondiente que repito no tiene que ser otro que la empresa. Por lo tanto, yo repito 
hemos avanzado mucho, debemos ser capaces de reconducir esta situación, no nos 
queda más remedio, tenemos todos la obligación de que esto sea así, vamos a ver si nos 
atemperamos y establecemos las circunstancias más adecuadas para buscar puentes y 
que solventen los problemas, pero los problemas de fondo. Si realmente hay un 
problema de absentismo habrá que entrar a analizarlo y habrá que entrar a analizarlo de 
verdad. Jo Sr. Romero de verdad que le he agradecido enormemente, enormemente el 
tono de su intervención, creo que ha sido adecuado, creo que ha sido respetuoso y creo 
que, además ha sido en positivo porque ha aportado pues voluntad de buscar o entrar en 
el fondo de las cuestiones, por lo tanto, de verdad que yo le agradezco mucho, le cojo el 
testigo y vamos a tranquilizarnos y vamos a ver como vamos solventamos discrepancias 
que ha habido que han surgido en ese momento, pero se lo digo, hay que solventar los 
problemas, hay que solventar los problemas, si hay situaciones inadecuadas por decirlo 
hay que solventarlas, hay que tener valor de solventarlas, no podemos tirarnos la manta 
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a la cabeza y defender siempre una postura de una forma pues absoluta, habrá que 
anarlizar los temas y habrá que tomar las consideraciones o decisiones oportunas pero a 
veces habrá que ser valiente. Miren nunca uno tiene toda la razón, ustedes tampoco, 
nosotros evidentemente tampoco, por lo tanto, lo que sí les puedo decir es que hay una 
voluntad de conseguir pues dar una seguridad a la empresa para evitar esos seres o para 
evitar esa privatización que siempre esta ahí y que yo les aseguro que si seguimos por el 
camino que se va no habrá ni ERE no habrá ningún ERE no habrá ninguna 
privatización, pero si debemos de seguir la senda de conseguir esa reducción de gastos, 
conseguir que esa cuenta de resultados permita no tan solo pagar las nóminas sino 
también atender como muy bien siempre dice el gerente, digo el presidente, pues toda 
una cantidad de infraestructura pendiente que ya no puede tardar más, por tanto, 
debemos seguir en el camino de optimizar la empresa, por tanto, yo les ruego que 
tranquilicemos los ánimos, les ruego nos demos unos días de tranquilidad y nos 
sentamos y retomamos los temas que ahora nos ocupan y todos los que sean generales 
para conseguir repito mantener la empresa en esa buena dirección que llevamos desde 
hace dos años. Muchas gracias” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a proposar el cessament del senyor 
Roig com a vicepresident d’Emaya i com a membre del seu consell d’administració. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament insta a la direcció d’Emaya a iniciar un expedient disciplinari 
independent contra el treballador Alejandro Roig, fill del vicepresident i acomiadar-lo si 
es conclou que ha assetjat a qualque company o ha tingut qualque comportament 
inapropiat envers l’empresa o d’altres companys. 
 
3.- El Ple de l’Ajuntament insta a la direcció d’Emaya a readmetre, si escau, la 
treballadora acomiadada de manera improcedent. 
 
ES REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS). 
 
54. Sol·licitud de compareixença del regidor de l’Àrea de Medi Ambient per 
 donar compte de la situació que ha provocat la indemnització a una 
 treballadora per assetjament per part del vicepresident i del seu fill 
 (215/2013). 
 
Es sol·licita: 
 
La compareixença del regidor de Medi Ambient i president d'EMAYA, Andrés 
Garau, per donar compte de la situació que ha provocat la indemnització a una 
treballadora per assetjament per part del vicepresident i del seu fill. 
 
Compareix el Sr. Garau. 
 
S’absenten el Sr. Batle i el Sr. Garau. 
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22. Proposta d’aprovació de denegar l’aprovació inicial del projecte d’Estudi de 
 Detall a terrenys ubicats a l’Av. Joan Miró, 137. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DEL TAG CAP DE SECCIO .- Per  instància amb data d´entrada en aquest 
Ajuntament de 28-09-2012, es va presentar per l´arquitecte Antonio Morla Villalonga, 
projecte d´Estudi de Detall, promogut per l´entitat “Inoikos SL”,  per modificació i 
adaptació de la rasant establida al PGOU de Palma per uns terrenys ubicats a l´Av. Joan 
Miró 137, a una nova rasant propasada, juntament amb la reordenació de l´espai lliure 
colindant,  
 
En relació al projecte presentat es va emetre informe per la TAG Cap del Servei Juridic de 
Planejament en data 13-11-2012 en el qual es detectaven mancances en la documentació 
presentada i s´analitzava el projecte d´Estudi de Detall. 
 
Atès l´informe desfavorable emés pels Serveis Tècnics de Planejament de data 14-1-2013 
en el qual s´afirma que “El Reglament de Planejament estableix en el seu article 65 que 
els estudis de detall es podran formular per tal de reajustar i adaptar les alineacions i 
rasants previstes en el planejament general d´acord amb les condicions que aquest fixi al 
respecte, però en cap cas es permet la modificació de les rasants que determina el PGOU” 
“Tot i que en la proposta de l´estudi de detall presentat no es redueix l´amplada de l´espai 
destinat al vial de vianants ni es produeix perjudici ni s´alteren les condicions d´ordenació 
dels predis confrontants, es modifica substancialment la rasant establerta en el PGOU 
vigent. L´estudi de detall no és l´instrument d´ordenació adequat per aquesta modificació” 
“La proposta de l´estudi de detall no millora l´espai existent i no proporciona un 
tractament urbanístic homogeni al conjunt de la façana maritima” “(…) Tot això amb 
l´exclusiva finalitat de permetre l´obertura de buits a la façana lateral del futur edifici, fet 
que no justifica l´interès general de la proposta” . 
 
Per això i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  
règim jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122-4-a) del capitol II, titol 
X de la Llei 7/85 de 2 d´abril modificada per la Llei 57/03, de 16 de desembre de 
Mesures per la modernització del govern local, RDL 781/86, de 18 d’abril, art. 99 i 
següents del Reglament Orgànic del Plè,  4-1-e) i  12-a) del Reglament de la Gerència 
d’Urbanisme, el TAG que subscriu considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar 
la següent  resolució: 

 
Proposar a la Junta de Govern denegar l’aprovació inicial de projecte d’estudi de detall 
a terrenys ubicats a l´Av. Joan Miró 137 relatiu a modificació i adaptació de la rasant 
establida al PGOU de Palma, a una nova rasant proposada, juntament amb la 
reordenació de l´espai lliure colindant,  per tal que sigui elevat a l’Ajuntament Ple, previ 
dictamen de la Comissió Informativa l’adopció del següent: 
 
 A C O R D 
 
1r.-Denegar  l’aprovació  inicial  del  projecte  d’Estudi  de  Detall a terrenys ubicats 
a l´Av. Joan Miró 137, Terme Municipal de Palma,  que té per objecte la modificació 
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i adaptació de la rasant establida al PGOU a una nova rasant proposada, juntament 
amb la reordenació de l´espai lliure públic colindant, presentat per  l¨Arquitecte 
redactor, Antonio Morla Villalonga, i promogut per l´entitat “Inoikos SL”, en base a 
l´informe del Serveis  Tècnics de  Planejament de data 14-1-2013, del qual s´adjunta 
còpia com annex, i que, en síntesi, assenyala que la modificació de les rasants que 
determina el PGOU no està permesa per l´article 65 del Reglament de Planejament. 
 
2n.- Notificar el present acord al promotor. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP i MÉS) i 9 abstencions (PSIB-PSOE). 
 
23. Proposta d’aprovació definitiva de la modificació del Pla General 
 d’Ordenació  Urbana referida a l’ampliació del sistema general SGCI/IS-P 
 43-03-E per poder  implantar una estació de tractament d’aigua potable 
 devora de la Font de la Vila.  
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DE LA TAG CAP DE SERVEI- En data 28-06-2012 es va aprovar 
inicialment la modificació del PGOU per a l’ampliació del SGCI/IS-P 43-03-E  per 
poder implantar una  estació de tractament d’aigua potable devora de la font de la Vila,  
redactada  pels tècnics municipals pel desembre de 2011, segon sol·licitud d’EMAYA. 
Tal aprovació s’entenia amb les consideracions que recollia  l’acord del ple de la 
CMAIB en sessió de data 3-05-12, en el qual s’acordava la no subjecció de la 
modificació a avaluació ambiental estratègica. Observacions que s’han tengut en 
compte al nou projecte de modificació redactat pels tècnics municipals en gener de 2013 
per tal de atendre les consideracions que recullen els diversos informes elaborats en fase 
de consulta.   

 
Tal acord ha estat sotmès a informació pública d’un mes en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears núm. 114 de 07.08.2012, edicte núm. 15364, i en el diari DIARIO EL MUNDO 
de 03.08.2012. Dins aquest termini, que va acabar el 08-09-2012, no s’ha presentat cap 
al·legació. 
 
En compliment dels articles 72 i 73 de la Llei 23/2006, de Capitalitat de Palma, en la 
seva redacció donada per la Llei 6/2012 es va demanar informe al Consell Insular de 
Mallorca. En data 28-09-12 la Comissió Insular del Territori i Urbanisme va informar la 
present modificació manifestant, en primer lloc, que caldrà justificar perquè no s’actua 
sobre les causes de contaminació; en segon lloc, que manca aportar una major 
justificació relativa a la necessitat de disposar de la totalitat dels terrenys que el 
planejament recull. Tales justificacions han estat aportades a l’escrit de EMAYA de 
data 29-10-12 que obra a l’expedient i que han estat recollides a la documentació 
tècnica que s’aprova.  En tercer lloc la CIU va informar que s’haurà de sol·licitar i 
obtenir l’autorització del Servei de Patrimoni Històric, que s’ha obtingut vist l’ofici 
remes pel Vicepresident de Cultura, Patrimoni i Esports del CIM pel qual es remet 
l’informe tècnic favorable de data 20-11-12 obrant a l’expedient; i per últim; que 
s’haurà de recaptar l’informe de la Direcció Insular de Carreteres, informe que no s’ha 
obtingut a pesar de què se’l va sol·licitar en data 09-10-2012. 
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Tampoc s’ha obtingut l’informe de la Direcció General d’Interior, Emergències i 
Justícia de la Conselleria d’Administracions Públiques, la petició del qual es va rebre en 
data 03-08-12, si bé vist el temps transcorregut i considerat l’article 18.2 de la Llei 
3/2006, de 30 de març de gestió d’emergències de les Illes Balears  l’informe s’entén 
favorable pel transcurs del termini de dos mesos des de la recepció de la petició. 

 
Les modificacions, no substancials, introduïdes en el projecte que es proposa per 
aprovació, conseqüència dels informes anteriors,  es poden resumir en: 

- consideracions que recollia  l’acord del ple de la CMAIB en sessió de data 3-05-
12.  

- justificar perquè no s’actua sobre les causes de contaminació, segon la 
documentació presentada per EMAYA a instàncies de la Comissió Insular del 
Territori i Urbanisme.  

- justificar la necessitat de disposar de la totalitat dels terrenys que el planejament 
recull, a la vista de l’escrit de EMAYA de data 29-10-12. 

- eliminació en la documentació tècnica de la referència a la disposició addicional 
3a de la LOT derogada expressament pel Decret 2/2012 i la Llei  7/2012, amb 
data posterior  a la redacció de la modificació de planejament que es va aprovar 
inicialment. 

- Nova fitxa del sistema general per afegir en observacions que el projecte que 
s’aprovi per l’execució de l’estació de tractament d’aigua potable estarà subjecte 
a avaluació d’impacte ambiental perquè es puguin tenir en compte les 
observacions que es fan als informes de la Direcció General de Recursos Hídrics 
de la Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient i Ordenació del Territori que 
obren a l’expedient que ja han estat remesos a EMAYA. A més de remetre’s a la 
normativa que consta al projecte que es objecte d’aprovació. 

 
Es fa constar que es recavarà sol·licitud d’informe a la Secretaria General en virtut de les 
seves funcions d’assessorament legal al Ple i les Comissions atribuïdes a l’article 122.5.e) 
apartat 2n. de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local, en 
relació a l’article 123.2 del mateix text legal, que tendrà caràcter preceptiu per què es 
tracta d’assumptes que exigeixen una majoria especial. Dit informe es preveu també a 
l’article 85 de la Llei 20/2006, Municipal i de Règim Local de las Illes Balears, de 15 de 
desembre. 
 
Vist el que s’ha exposat i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, 
funcionament i  règim jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i) i 122-4-a de 
la Llei 7/85 de 2 d’abril, modificada per la Llei 57/03, de 16 de desembre de Mesures 
per la modernització del govern local, l’art. 99 i següents del Reglament Orgànic del 
Ple,  4-1-e) i  12-a) del Reglament de la Gerència d’Urbanisme, la TAG que subscriu 
considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar la següent  resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern l’aprovació definitiva del projecte esmentat per tal que 
sigui elevat, previ dictamen de la Comissió Informativa, a l’ajuntament Ple, òrgan 
competent per   l’adopció del següent:  
  
A C O R D 
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1r- Aprovar definitivament la modificació del Pla General d’Ordenació Urbana 
referida a l’ampliació del sistema General SGCI/IS-P 43-03-E per poder implantar 
una  estació de tractament d’aigua potable devora de la font de la Vila,  redactada  
pels tècnics municipals pel gener de 2013 juntament amb la documentació gràfica 
(plànols) que va ser objecte d’aprovació inicial, vistos els informes obrants a 
l’expedient als quals es fa referència a la part expositiva del present acord. 
 
2n.- Donar trasllat d’aquest acord als Departaments i Serveis municipals que es 
puguin veure afectats, així com a l’Oficina de la revisió del PGOU i, si s’escau, a l’ 
Institut Municipal d’Innovació a efectes d’allò previst a la Llei del Cadastre 
Immobiliari.  
 
3r.- Donar trasllat al Consell de Mallorca i al Govern de les Illes Balears del present 
acord amb un exemplar degudament diligenciat de l’instrument aprovat 
definitivament. 
 
4t.-Publicar les normes urbanístiques de la present modificació al Butlletí Oficial de 
les Illes Balears quedant aleshores aixecada la suspensió de l'atorgament de llicències 
a les àrees del territori objecte d'aquest acord. 
 
5è.- Notificar a EMAYA. 
 
S’APROVA  per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS), amb el 
quòrum de la majoria absoluta legal establert, en segona votació. 
 
24. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa  a consens amb el centre d’art i 
 creació de Ses Voltes (158/2013) 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Em sembla que ja duim un, quasi dos anys de legislatura i encara hem de denunciar el 
perquè el coalició MÉS no està representada a la Fundació Palma Espai d’Art, deu ser 
unes d’aquestes coses de política moderna. L’únic espai municipal on no tota posició 
està representada Sr. Gilet i justament vostè es el qui gestiona aquesta àrea i vostè és el 
responsable de la marginació que pateix la nostra coalició al no estar representada als 
òrgans de cultura. En tot cas, encara que no hi som, si que li donarem mal de cap, com a 
mínim això ja se’n durà. El tema de recursos i el projecte Crida, llegiré unes paraules 
d’una periodista del diari de Mallorca, perquè no digui que som jo que m’invent les 
coses una situación distinta pero también anómala porque mira que están mal redactados 
es la que nos encontramos en otros dos concursos, en concreto, el del Centre d’Art i 
Creació, con el programa ... integrado y l’Espai de Creació Tecnològica. Hay varios 
motivos primero es dramático que una institución supuestamente ejemplarizante 
precarice el trabajo de un profesional de la cultura hasta límites insospechados, es 
imposible que una sola persona haya de gestionar los talleres de artístas, las actividades 
didácticas y las formativas y haya de programarlas por un total de 11.000 euros en 
nueve meses. Dos el concejal Fernado Gilet que és vostè, tal y como le comunicaron la 
Asociación de Artistes Visuals i de Gestors debería saber que para cerrar un programa 
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así se necesitaba ... con los artistas, profesores e invitados con meses de antelación. Así 
mismo Crida debe adaptarse al circuito europeo de programas de residencia de artistas 
que funcionan también como un mínimo de año y medio de antelacióon, porque los 
intercambios son eso, intercambios con otras instituciones de fuera y si estas ya no 
tienen la agenda cerrada para todo el año los mallorquines no van a tener cabida. En fi 
Sr. Gilet, nosaltres, el que primer li demanam fa uns mesos quan varem presentar la 
proposta de centre de recursos era que hagués un consens amb el sector, que no és tan 
difícil, que esteim parlant principalment de dues entitats, que són l’entitat d’artistes 
visuals de les Illes Balears i després la de gestors culturals. Aquestes dues entitats han 
mostrat el seu mal estar a la redacció d’aquests concursos perquè hi ha insuficiències 
que poden fer perillar al final aquest projecte que nosaltres consideram que és un 
projecte molt necessari per a la ciutat per a la seva generació de matèria gris i/o per a la 
seva plataforma de creació i de difusió de cultura, i sobre tot per una cosa més important 
que és la xarxa entre artistes, les col·laboracions, el cooperativisme cultural. Què li 
demam? Li demam que declari desert el concurs i que després creí les complicitats i el 
consens amb aquestes dues entitats que al final aquesta complicitat i aquest consens 
revertiran en un bon benefici seu, perquè aquest projecte veritablement estarà en poderat 
per aquells que treballen el dia a dia la cultura que són els artistes i els gestors, i després 
que tengui en compte una sèrie de qüestions que li he exposat a la moció i que crec que 
són bastant imprescindibles poder-les definir per poder tenir un projecte de qualitat, 
moltes gràcies. 
 
Sr. Gilet Sancenon (PP): 
 
“Muchas gracias Sra. Fernández. Sr. Noguera la veritat és que quan jo vaig rebre 
aquesta proposta jo procuro examinar en profunditat i en tota cura les seves 
proposicions i crec que al llarg d’aquesta legislatura hem estat capaços d’arribar a 
diferents acords i sempre li he reconegut la seva col·laboració en aquest sentit però, en 
aquest cas, he de dir que me vaig quedar un poquet desconcertat, me vaig quedar 
desconcertat perquè una de les seves reclamacions al llar d’aquesta legislatura ha estat 
evidentment la recuperació del centre de recursos, han estat nombroses les preguntes e 
inclús proposicions, hi ha inclús una proposició aprovada pel Ple en el qual ens exigien 
com equip de Govern a posar en marxa quan abans aquest centre de recursos, per tant, 
me vaig quedar realment desconcertat fins i tot perquè no me és fàcil respondre al sentit 
literal de la seva proposició que és quedi desert, que quedi desert un concurs i que vostè 
ja que s’ha referit a la premsa, pues he dit que avui mateix surt a la premsa també a la 
qual tenim cinc interessats, que lis puc dir jo a aquests cinc interessats si aprovam la 
seva proposició, quines explicacions les puc donar? Compren vostè ara el meu 
desconcert? Per tant hi ha hagut una resposta per part del sector i també i per aquest 
motiu nosaltres no podem aprovar aquesta proposició, jo suposo que quan vostè fa una 
proposició la fa perquè s’aprovi, no per criticar-me, la fa perquè s’aprovi, jo aquesta 
proposició no la puc aprovar perquè, primer, perquè tenc candidats i segon, per el 
respecte, per respecte al prestigi professional dels candidats que s’han presentats a 
aquest projecte. Respecte al segon punt, li he de dir que, que és el de consens amb el 
sector, jo li he de dir i li puc garantir que abans i després de la publicació i anunci de les 
bases, es va parlar amb aquestes dues associacions que vostè ha esmentat a la seva 
proposició, també amb altres però amb aquests dues i li puc dir també que nosaltres 
varem endarrerir la publicació per les seves aportacions, perquè varem modificar, varem 
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incloure consideracions, varem rectificar i varem afegir aportacions, abans, i després li 
vaig explicar el que en un principi entenc que és un canvi de model de gestió respecte 
del centre de recursos que vostès gestionaven. Vostè ha de comprendre que jo no tenc 
els recursos que vostès tenien, no les tenc, per tant, ha de veure un canvi al model de 
gestió, un canvi en el qual s’apliqui una gestió però activa i a la qual nosaltres li 
oferirem a algunes d’aquestes entitats que s’han presentat i ja li puc anunciar a més que 
són persones conegudes al sector, o sigui no són desconeguts. Li oferirem tots els 
mitjans que nosaltres tenim a l’abast per afavorir va un anys es suplia en doblers, només 
en doblers, nosaltres no podem pagar 6.000 euros pràcticament cada mes a una entitat 
perquè gestioni el centre de recursos, per tant, hem de cercar solucions per fer complir 
una de les reivindicacions dels dos grups de l’oposició i una de les voluntats d’aquest 
equip de Govern que és recuperar el centre de recursos a Ses Voltes i per tant, en aquest 
cas, no puc arribar a cap acord amb vostè perquè crec que aquesta proposició m’ha 
deixat com deia abans desconcertat, moltes gràcies.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias, bueno por encima del toda la oportunidad o no oportunidad que el regidor 
pueda encontrar para aceptar esta proposición del grupo MÉS, lo que si hay que hacer 
constar y creemos que es importante es el retraso inexplicable que ha tenido todo el 
proceso del centro de recursos y sobretodo el haber prescindido durante todo este 
tiempo de un espacio necesario para los creadores de nuestra ciudad y la pérdida que 
hemos tenido, yo ahí haría una valoración política realmente negativa de todo lo que ha 
pasado incluso creo que el regidor nos tendría que explicar si el considera que todo este 
tiempo que llevamos esperando un proyecto que se estaba preparando y que iba a ser 
como algo un maná que iba a caer del cielo para después llegar a una propuesta que a 
todas luces es insuficiente no solamente ja por la precariedad económica, que lo es, sino 
también porque el mismo sector, las entidades afectadas por esta situación lo declaran 
así, hay un montón de lagunas en esta licitación o en estos contratos que no garantizan 
de ninguna manera, no ya el pueda haber más dotación económica que es uno de los 
problemas con los que nos encontramos continuamente sino que la propia gestión 
entonces si que la expectativa que se había creado alrededor de este proyecto que iban a 
presentar desde la regiduría de Cultura y que iba a mejorar tanto lo que respecto había 
antes, pues, no responde a las expectativas ni a las necesidades i repito no sólo a nivel 
económico que se puede sino de la misma gestación del proyecto y en ese sentido si que 
echamos también en falta el que haya habido más contacto con el sector y se hubiera 
podido llegar, yo creo que todavía se puede a un proyecto que realmente sea el germen 
de algo que pueda evolucionar y crecer, pero tal como esta planteado ahora mismo no 
estamos tampoco convencidos de que esto pueda llegar a ser así, por eso, vamos apoyar 
la propuesta del grupo MÉS.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Té una certa habilitat vostè, no molta, una certa habilitat de tergiversar les coses que 
surten d’aquest grup perquè jo amb la proposta que vaig presentar fa tres mesos, la 
proposta posava evidentment posar en marxa ... de recursos però amb el consens de les 
entitats, concretament la d’artistes visuals i concretament la de gestors culturals. Vostè 
confon les paraules xerrar i consens, per exemple, Fernando Gilet i Antoni Noguera 
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xerren molt però tenen poc consens, no és el mateix, llavors el que nosaltres li demanam 
i allò que li hauria de dir a aquestes persones, fent un acte de sinceritat, perdonau, m’he 
equivocat amb la redacció de les bases ho diuen els artistes ho diuen els gestors 
culturals ho diuen els diaris ara declararé desert aquest concurs i el que faré és escoltar 
les recomanacions dels actors. Val que vostè em digui la part econòmica però és que en 
la meva proposta la part econòmica tampoc surt, són unes altes consideracions que li 
pos a tenir en compte. Simplement li estic dient que tengui en compte el consens amb el 
sector perquè aquesta sigui una proposta en poderada i d’èxit. A més Sr. Gilet un 
projecte d’intercanvi de nou mesos es que li pot dir qualsevol no cal que li digui jo, no 
funcionarà, no funcionarà, ja li varen dir a la Sra. Pilar Ribal quan va anar a corredors 
l’altra dia, tot el sector, les dinàmiques europees són d’un any i mig mínim, ho adapti, 
es que al final jo vull que li surti bé això, no sé ho arriba a entendre, vull que li surti bé, 
però així com està redactat crec que aquest projecte té unes debilitats molt importants. 
Gràcies.” 
 
Sr. Gilet Sancenon (PP):  
 
“Bueno, muchas gracias, Sra. González ahora mismo yo y así lo he dicho públicamente 
y lo digo aquí en el pleno esto es un punto de partida, evidentemente, es un punto de 
partida condicionado por unas terribles circunstancias presupuestarias. Nosotros la 
Fundación Palma Espai d’Art, como saben bien, o bien saben tenemos una dificultad 
presupuestaria grave, por tanto creo que es elogiar el esfuerzo de imaginación para 
arrancar un proyecto que es un punto de partida, el proyecto no durará nueve meses 
evidentemente, pero yo todavía no conozco cuáles van a ser mis realidades 
presupuestarias para el 2014, pero lo que sí sé bien es que el proyecto estará en vigor y 
lo que también sé, es que no tendré 75.000 euros para hacer un concurso como se hizo 
en su tiempo, las dos cosas las sé, a partir de ahí cuando el barco ha echado a navegar en 
el mes de octubre que conoceré muy probablemente cuál mi realidad presupuestaria se 
podrán hacer las mejoras, no tan solo y espero y confío en el aspecto económico sino 
también en el proyecto porque ya tendremos una experiencia previa. Le he de decir que 
nosotros hemos buscado y tenemos la posibilidad de llegar a unos acuerdos con 
instituciones públicas que esos son los que se expresan en el propio texto de las bases 
pero también está muy avanzadas el acuerdo con la propia Universitat de les Illes 
Balears, no lo habremos hecho tan mal, no lo habremos hecho tan mal. A partir de ahí 
vamos a poner esto en marcha, tenemos candidatos, candidatos que se conocen y de 
prestigio en el sector, ya se lo digo yo no son desconocidos, han creído en ese proyecto, 
a partir de ahí, bueno, estamos consiguiendo el objetivo, yo le agradezco muchísimo 
que vaya bien pero el que quiere que vaya bien soy yo, no voy a ser tan necio de sacar y 
publicar unas bases a sabiendas de que esto no va a ser como todos deseamos que sea, 
vamos a ayudar, vamos a ayudar. Sr. Noguera quan jo dic que nosaltres varem xerrar 
significa perquè arribar a un consens el que s’ha de fer és xerrar i jo he dit nosaltres 
varem atendre a les consideracions, varem atendre a les rectificacions que se’ns va 
demanar i varem atendre les aportacions, el que no varem atendre perquè no podem fer 
és a un increment de la dotació pressupostària, això, no ho podem fer sinó fos pel 
patrocini signat fa un parell de dies amb la Fundació Banc de Santander nosaltres no 
podríem enllestir pràcticament cap projecte dintre del que és Fundació Palma Espai 
d’Art. I a partir d’aquí jo no puc és incrementar la dotació pressupostària, però si estudia 
bé les bases veurà que aquestes bases, primer tenen una assignació pressupostària, tenen 
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un emplaçament que no té cap tipus de despesa, té uns equipaments que s’ofereixen que 
tampoc tenen cap tipus de despesa, tenen unes aportacions d’explotació que no figuren a 
allò que és una dotació directa cap el concessionari, tenen la possibilitat d’explotar 
mitjançant cursos i talles, és a dir, hi ha possibilitats reals de que realment sigui profitós, 
haurà de ser un model de gestió proactiva per part del gestor que assumeixi un nou 
model de gestió molt més moderna al que sigui un èxit i per tant sigui rentable, jo li puc 
garantir de que estic molt satisfet de la resposta per part del sector a la participació 
d’aquestes bases i que hem començat a treballar el que tots volem que sigui un èxit el 
centre de recursos. Moltes gràcies”. 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió  de Serveis a la Ciutadana: 
 
1. L’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria de Cultura a declarar desert el concurs 
dels plecs de gestió de l’Espai de Creació Tecnològica Solleric i de la Coordinació del 
Centre d’Art i Creació de Ses Voltes. 

 
2. L’Ajuntament de Palma redactarà uns nous plecs consensuats amb l'Associació 
d'Artistes Visuals de les Illes Balears (AAVIB) i l’Associació de Professionals de la 
Gestió Cultural de les Illes Balears (GCIB) fent especial esment a les següents 
qüestions: 

- La concreció de la dotació econòmica de les altres institucions i organismes que han 
de col·laborar amb els dos projectes. 

- Adaptar la durada del projecte de residència i intercanvis d’artistes als estàndards i a 
les dinàmiques europees. 

- Estudiar la possibilitat d’unificar en gestió i espai els dos projectes.  

- Possibilitar els lloguers i les reserves d’espai per artistes per tal que es faciliti el seu 
procés de creació i producció. També realitzar activitats pròpies per generar ingressos.  
 
ES REBUTJA per 14 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS). 
 
35. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a ampliar el programa 
 PRISE a tots els col·legis públics de Palma (194/2013). 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a: 

 
1. Ampliar el programa PRISE a tots els col·legis públics de Palma. 

 
2. Incloure dins el programa PRISE, la figura del “Dinamitzador d’AMIPAS” amb 
l’objectiu de donar suport a les famílies que tenen dificultats per cobrir les necessitats 
dels seus nins i nines per accedir als menjadors, materials escolars, i llibres, entre 
d’altres. 
 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
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“1. Revisar el programa PRISE per tal de poder ampliar el seu àmbit d’actuació 
s’anirà revisant de forma progressiva cada curs. 
2. Estudiar la creació d’una figura de suport a les AMIPAS i Centres Educatius 
dins l’Àrea de Benestar Social”. 
 
S’incorporen a la sessió el Sr. Batle i el Sr. Garau (PP). 
 
37. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a lamentar el superàvit 
 pressupostari de l’exercici 2012 de l’Àrea de Benestar Social (200/2013) i 
 esmena de substitució (206/2013) 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sra. Fernández, la propuesta que presentamos es una propuesta para llamar la 
atención al equipo de gobierno del Partido Popular por la gestión económica del 
presupuesto del área de Bienestar Social, esto no es nuevo, es una situación que 
venimos denunciando desde el mes de octubre desde que en el área de Bienestar Social 
bajo nuestro punto de vista no se estaba haciendo bien las cosas, desde el punto de vista 
de la gestión del presupuesto y efectivamente hoy nos encontramos que el área de 
Bienestar Social tiene un superávit de cinco millones de euros. La situación social es 
muy complicada ya hemos hablado largo y tendido a lo largo de este pleno y de otros 
plenos, ya hemos dicho que implica un replanteo de las políticas sociales, pero 
sobretodo lo que implica es gastarse los recursos que tenemos, ni por encima ni por 
debajo, simplemente lo que tenemos, yo creo que eso es fundamental. Y es fundamental 
en esa línea establecer mecanismos, herramientas, no lo sé, pero alguna actuación por 
parte del área para mejorar esa situación y para que esa situación no se vuelva a 
reproducir el 2013. A mí me consta que ya ha hecho algunos cambios y ya le dije que 
esta era la vía, pero en todo caso si que era importante hoy llevar una propuesta 
lamentando ese superávit del área de Servicios Sociales. Muchas gracias.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gracias Sra. Abraham, yo creo que si un esfuerzo ha hecho este equipo de gobierno, ha 
sido el intentar, evitar que los recortes que hemos tenido que hacer en otras áreas, lo 
hemos tenido que hacer en Infraestructuras o en Cultura o Medio Ambiente o Sanidad o 
Movilidad, también en Seguridad Ciudadana o en Palmaactiva, no llegasen a Servicios 
Sociales, hemos hecho lo que hemos podido dadas las circunstancias. También, cuando 
ustedes dicen que no se ha ejecutado todo el presupuesto, hay una parte que no viene 
financiada por el Ayuntamiento, que viene de posibles convenios que se puedan firmar 
con otras instituciones, sino hemos conseguido, por diferentes motivos que llegue 
dinero de otras Administraciones, pues lógicamente no nos podemos gastar ese dinero. 
Nosotros no hemos tenido la suerte que tuvieron ustedes en la pasada legislatura, por 
ejemplo en el presupuesto del 2010, donde con el Plan E pues les dieron dinero por 
parte del Estado para financiar gasto corriente en Servicios Sociales, no hemos podido. 
Dentro de las necesidades del Área si que somos muy sensibles y se lo quiero decir 
desde el Área de Hacienda hicimos algo que tiene que ver no con el presupuesto pero sí 
con la tesorería en las ayudas económicas urgentes porque, tradicionalmente en este 
Ayuntamiento nunca se habían gastado el 100% del presupuesto principalmente por 
temas burocráticos a la hora de justificar lo que eran los anticipos de Tesorería, en esto 
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hemos intentado este equipo de Gobierno modificarlo para, bueno por ahora vamos a 
buen ritmo y esperamos pues no tener que sufrir lo que sufrimos en el mes de setiembre, 
a parte que también ustedes nos iban diciendo que íbamos ha hacer un gran agujero 
porque no íbamos a cubrir con el 100% de los ingresos, si los ingresos no llegan uno 
tiene que reaccionar, porque es muy importante para el Ayuntamiento que presentemos 
unas cuentas, el cierre de las cuentas del 2012, para no tener que hacer más ajustes en 
los próximos dos presupuestos que nos quedan por delante, yo, puedo entender críticas 
en otras áreas pero, sinceramente, en el área social creo que no están justificadas, 
gracias Sr. Alcalde.” 
 
Sr. Baltle: 
 
“Bueno quiero pedir disculpas un momento que hemos salido, como puede entender y 
bueno ha habido un problema con la votación del punto 21 y 22 que si les parece bien 
podríamos repetir la votación”. 
 
Sra. Téllez Garcia (Secretaria): 
 
“Es el punto 23 el que habría que …” 
 
Sr. Baltle: 
 
“Es el 23, solo el 23? 
 
Sra. Téllez Garcia (Secretaria): 
 
“El 23 solamente”. 
 
Sr. Baltle: 
 
“Pues se lo agradezco y pido disculpas.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Sr. Batle, jo no tallaria que ara esteim amb el debat, ho faria desprès no?” 
 
Sr. Batle: 
 
“Bé però com què jo som el Sr. Batle, ho votam ara mateix i ja està”. 
 
Es produeix la votació. 
 
“Bé molta gràcies, ja hem acabat, no li pareix, hem solvatat un problema i ja està, i per 
tant, perdó una altra vegada, gràcies a tots i continuam amb don Toni”. 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 



 

- 176 - 

“No se preocupi Sr. Batle perquè el que estava dient el Sr. Martínez no era molt 
interessant. Seré preu perquè ja ho he comentat varies vegades, jo crec Sr. Martínez que 
hi ha partides i partides, si vostè planteja un projecte de pressuposts que per exemple, 
manteniment d’escoles té 2 milions i desprès, a meitat d’any, vostè li diu a la regidora, a 
la Sra. Ferriol, que no gasti més, això és com una estafa als ciutadans perquè vostè quan 
fa la reunió amb les entitats presenta un pressupost i els hi diu: APIMAS per 
manteniment d’escoles hi ha 2 milions, el que no lis diu és: no és que jo al mes de juny 
o juliol li diré a la Sra. Ferriol que no gasti més, m’ho a dit ella, no és que m’ho inventi. 
Igual que amb el tema dels Serveis Socials, hi ha partides, per exemple, la de les ajudes 
econòmiques urgents que encara que hi hagi problemes burocràtics no s’han gastat 500 
mil euros, 500 mil euros, dels 3 milions n’hi ha 800 mil que venen d’altres institucions, 
no els comptem perquè desprès ja me farà la demagògia, comptam els de Cort, 
2.200.00, que s’han gastat 1.700.000; en temps de crisi, de la crisi més cruel que està 
patint aquesta Ciutat, socioeconòmica, es deixen de gastar 500.000€, 500.000€, si hi ha 
problemes burocràtics que es canviï a una altra partida, el Sr. Valls estaria encantat que 
aquests doblers anessin a Palma Habitada, però no ens vengui a contar-nos històries que 
al final no les creu ningú. Aquests diners que vostè s’estalvia amb persones van 
destinats a pagar bancs eh? Nosaltres no li diem que no pagui als bancs, no vagi amb 
aquesta demagògia que ja ho he dit abans, nosaltres el que li diem és que les partides 
pressupostàries que van a persones al final no vagin destinades a pagar bancs, això és el 
què li diem, perquè vostè ja ha fet una retallada molt important per pagar als bancs, no 
confongui no li estam dient que no pagui als bancs, li estam dient que el que estigui 
pressupostat per persones vagi destinat a persones, moltes gràcies”. 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde; Sr. Martínez hay muchas maneras de recortar, el área de Servicios 
Sociales para 2013 ha bajado un 8%, en 2012, nos hemos dejado de gastar un 17% del 
presupuesto que estaba presupuestado y ahí no he incorporado los ingresos 
condicionados, eso lo he eliminado, porque sino en vez de 5 millones estaríamos 
hablando de 6,5 millones de euros, y creo que para un área que gestiona políticas en 
materia de Servicios Sociales es una aberración, con la que está cayendo, con la crisis 
que tenemos, qué no nos gastemos 6,5 millones de euros. Lo que a mí me preocupa es 
que desde el Área de Hacienda se den instrucciones a determinadas áreas y sobretodo al 
área de Servicios Sociales para que no se gasten las partidas. Eso sí que me preocupa 
porque los recortes ustedes los aplican en el mes de octubre, cuando redactan el 
presupuesto para el año siguiente y Servicios Sociales recuerdo para el 2013 un 8%, si a 
eso además le sumamos que nos dejamos de gastar el presupuesto porque usted lo está 
ordenando desde el área de Hacienda, pues me preocupa, porque es un 17%, un 17% 
menos que vamos a dejar de gastar el Ayuntamiento para políticas para las personas, 
para los colectivos más vulnerables y eso es preocupante. Yo creo que esto, esta 
tendencia, tiene que cambiar y sobretodo en determinadas áreas, sobretodo en las áreas 
que son prioritarias y eso no se puede volver a producir, no se puede volver a producir 
para 2013, ni para 2014, ni para ningún años más, muchas gracias”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
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“Sr. Noguera ja li he dit, digui quin Ajuntament que governa qualsevol dels partits que 
formes MÉS no paguen als bancs i jo aniré a aprendre perquè jo no en sé, jo no en sé. 
Sra. Abraham usted hable del 17%, en el 2010 ustedes dejaron del área de Servicios 
Sociales de gastar un 14%, 17, 14, un poco, es lo mismo, la diferencia con respecto al 
2010 al 2012 que es un poco donde va la propuesta es que nosotros hemos tenido que 
coger de los ingresos de tributos municipales hacer un esfuerzo, ingresos que antes 
financiaban el área de Cultura, el área de Medio Ambiente, el área de Participación 
Ciudadana, Urbanismo, Sanidad, Educación, Seguridad Ciudadana, Palmaactiva, los 
hemos tenido que destinar a Servicios Sociales, por eso no entendemos que ustedes 
quieran concentrarse en hacer una crítica en algo que estamos haciendo un gran 
esfuerzo, que es mirar de mantener unas dotaciones presupuestarias creemos que 
suficientes. Que cuando aprobamos el presupuesto nosotros hacíamos una previsión de 
ingresos optimista, a lo mejor, porque queríamos evitar los recortes, porque queríamos 
evitar los recortes, Sr. Noguera, no engañamos a nadie, porque queríamos evitar los 
recortes. Podíamos haber sido más pesimistas en la previsión de los ingresos, porque 
oiga yo llevo, a vostè també li he sentit dir no sé que del banc, que prioritzam el banc, si 
gastam més del que ingressam la diferència qualcú la de pagar i normalment es demana 
als bancs, això és el que és el deute públic i, o comptam amb els bancs o no no comptam 
amb els bancs, i li torn dir, nosaltres pagam als bancs finançament que varen demanar 
altres governs, per Inversions i despeses d’altres governs, no només del PSM, quan 
governava, del PSOE, no del Partit Popular també, decisions que varen prendre altres 
governs i ara ens toca a nosaltres pagar aquesta factura però no estam prioritzant als 
bancs davant de les persones, això no és cert, vostè ha dit que no faci demagògia, m’ha 
demanat a jo, revisi el que vostè me diu amb el tema dels bancs, moltes gràcies.” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta la mala gestió econòmica de l’equip de 
govern en matèria de polítiques socials. 

 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a revisar la gestió 
econòmica del pressupost de l’àrea de Benestar Social, per evitar que es torni a produir 
aquesta situació.  
 
ES REBUTJA per 19 vots en contra (PP i MÉS) i 8 vots a favor (PSIB-PSOE). 
 
40. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’Ordenança de l’Ora 
 (176/2013) 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“ Gràcies Sr. Batle, miri jo la veritat es que em pensava que hi arribaríem a una 
transacció perquè aquesta es una d’aquestes propostes que jo les dic de mel i sucre no 
esta per crear una especial discussió en el plenari es com diria el Sr. Veramendi en 
positiu com si es pogués presentar una proposició en negatiu, en fi però era una 
expressió molt de Veramendi, miri això es tracta i serè molt ràpid, es tracta d’estudiar la 
manera en que determinades empreses que surten més perjudicats pel tema de l’ORA 
sense perdre recursos no es tracta de perdre recursos poden millorar la seva gestió del 
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negoci, es una proposició de cara a l’empresa, per tant fins i tot entendria que la 
presentessin vostès i lo que no entenc es com poden votar en contra, no obliga a res es 
tracta d’estudiar ho podem redactar com vulgui però estudiar el tema i si trobem un 
sistema perquè hi hagi aquestes que resulten més perjudicades perquè evidentment es 
més perjudicat una autoescola o un taller que una perruqueria això sembla evident, si 
logrem arribar a la fórmula de que no surti l’ORA perjudicada econòmicament que 
l’equilibri es difícil i això ho puc entendre al manco anem a proposar la modificació, 
que no surt? Sr. Vallejo no li reiteraré, no li reiteraré però al manco ho estudiïn no costa 
res estudiar i al millor feiem un be al voltant de 100 negocis d’aquets que hi pugui haver 
en el centre de Palma, crec que seria una cosa positiva. Gràcies”. 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“ Gràcies Sr. Batle, jo tinc un disgust Sr. Alcover perquè els darrers mesos que 
arribàvem a acords en tot i tal, avui ha estat un desastre perquè a tot els hi he dit que no, 
en aquest cas era fàcil, efectivament la transaccional era fàcil, fer un estudi i desprès ja 
ho veurem lo que passa es que ja ho hem fet es a dir jo vaig aprofitar quan vostè ja va 
enviar la proposta i ja ho varem comença a mirar i fa res 24 hores que no per escrit però 
si he parlat amb els tècnics de Mobilitat, hem parlat amb l’empresa que ens dur l’ORA 
actualment a Palma, hem comparat (es un ladrillo) l’Ordenança de Madrid que es la que 
si que contempla 369 euros de tarifa per els tallers i hem considerat que no de totes 
maneres li vull fer un parell de consideracions molt ràpides per ja l’hora que es, es a dir 
aquesta mateixa petició a jo m’arriba hem diuen que no es d’ara que ja els mecànics els 
tallers ho demanaven fa anys vostès no varen fer res i jo crec que amb bon criteri perquè 
no es un tema de recursos es un tema de rotació de places, de rotació de cotxes al carrer 
lo qual no podem donar un dret als mecànics o a les auto escoles per posar 2, 3, 4 cotxes 
al carrer immediatament desprès generaríem unes pretensions per altres negocis perquè 
els tallers si i no els representants o empreses d’electricitat o distribuïdors o llanterners 
es igual, nosaltres pensem i els tècnics pensen que es una mesura que es viables que 
seria obrir la porta a peticions d’altres col·lectius, el cas de Madrid no es comparable te 
un sistema d’ORA vertaderament complicat, té zonas azules, té zonas verdes, plazas de 
ORA valle, ara li diré de emisiones bajas, hora punta es a dir no es pot  traslladar aquest 
exemple a Palma i apart l’ordenança de l’ORA ja ho contempla a Palma es a dir tenir el 
ticket matinal i tenim el ticket diari, si en un moment donar per una excepció un taller 
necessita deixar un cotxe afora tot el dia ja ho pot fer, ja ho pot fer, que vostè em dirà si 
però val 20 i pico d’euros, que si ho multipliques per 200 dies laborable et surt per 
4.000euros jo li puc dir es que lo normal es que no estiguin al carrer es que estiguin dins 
el taller i per una excepció o dues o cinc els surt més barat pagar això i ho poden pagar 
al millor el dematí només que val 19 euros que no tenir ja dic aquest dret que pensem 
que no seria bo i que no es viable, per tant em sap molt de greu, com ja li he dit tinc un 
disgust però votarem en contra”. 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“ Gràcies Sr. Batle, miri precisament lo que no volia era l’afirmació aquesta de hem 
considerat que no, si jo no pressuposo que desprès de l’estudi s’hagi d’implantar 
aquesta modificació de l’ordenança no pressuposo res, es vera nosaltres no ho varem 
estudiar però es que jo ja li vaig dir a la comissió jo no era conscient d’aquesta petició i 
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quan la varem fer ara en aquesta legislatura la vaig trobar assenyada, que de resultes de 
l’estudi resulta que no es pot aplicar escolti ja n’hem parlat prou, si no hi ha res a dir 
però que siguin els tècnics que valorin si hi ha la possibilitat escolti es un tema de 
rotació d’acord, però també ho es a Madrid un tema de rotació, no només es a Palma, la 
mateixa problemàtica hi havia a Madrid que aquí i Madrid ho va fer es tracta d’intentar 
ajudar a les empreses, que ho aconseguim fantàstic, que no ho aconseguim perquè hi ha 
altres problemes o genera altres problemes? Doncs fins aquí hem arribat, no li insistiré 
però al manco ho estudií jo si vol la puc deixar damunt la taula em mostri aquest estudi i 
si l’estudi es concloent i diu que  no la retiro pel plenari que ve, no se, abans de votar en 
contra i rebutjar una proposició que ja es va dir perquè nosaltres ho havíem presentat 
com esmena a les ordenances i ja es va dir això ara no però s’estudiarà i nosaltres lo que 
diem es s’estudiï que es lo que es va dir en el debat de les ordenances, no pressuposem 
res jo no se si es bona idea o no li dic sincerament, jo crec que seria una gran ajuda pels 
tallers, però soc incapaç de valorar si generaria altres conflictes a altres bandes i amb la 
rotació que al millor perjudicaria molt, no ho se, perquè tampoc se on hi ha els tallers, 
cosa que els tècnics si que saben que no només han de ser els tallers i les autoescoles 
fantàstic no es excloent aquesta proposició però al manco que s’esudii i escolti si no, no 
es fa simplement. Gràcies”.  
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“Gracies Sr. Batle, Sr. Alcover jo no tinc cap inconvenient en fer l’estudi com Deu 
mana de totes maneres no soc jo el que diu que no son els tècnics, jo estic disposat a 
deixar-ho damunt la taula, només li demano una cosa jo li prometo que demà o dilluns 
jo donaré l’ordre de que es faci un estudi però li demano el seu compromís de que sigui 
quin sigui  el resultat de l’estudi vostè l’accepti es a dir que si l’estudi diu que es pot fer 
i que es viable i que convé fer una excepció, un pagament diari per els tallers mecànics i 
autoescoles jo li prometo que ho posarem en marxa pensi que hem de modificar 
ordenança fiscal i ordenança de circulació, ho posarem en marxa, ara per favor si 
l’estudi diu que no no em faci lo que em fa el Sr. Hila” 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“El compromís consta amb acta i si no hi constava ara hi constarà” 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“ Ho deixem sobre la taula” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“ Ho haguessin pogut acordar abans ¿no?, molt be moltes gràcies als dos”. 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans amb possible transaccional: 
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1.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a estudiar i proposar la 
modificació de la taxa de l’ORA per tal de pal·liar els efectes perjudicials que 
aquesta taxa té, com a mínim, en els sectors dels mecànics i de les autoescoles. 
 
QUEDA SOBRE LA TAULA. 
 
41. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  a l’increment de 
 recursos de l’Ajuntament (178/2013). 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“ Aquesta torna a ser una proposta com diria el Sr. Veramendi en positiu i perdó per 
l’expressió es tracta d’intentar ajudar a incrementar els recursos de l’Ajuntament, 
aquesta es una idea que nosaltres havíem valorat a final de la legislatura i que havíem 
posposat evidentment per desprès de la legislatura però es vera que hi havia fins i tot 
estava fet l’estudi econòmic i tot de treure a concurs aquestes tres modalitats de 
publicitat, 3 concursos una que es nova que es de les bicicletes i dues que son molt 
antigues i que esta més que prescrit i caducat el contracte que regeix aquesta concessió, 
es vera que no es un gran moment per treure a concurs licitacions de concessions de 
publicitat, d’acord, ara be per poc que traíem traurem més de lo que hi hagi i la proposta 
es fer un concurs per dos anys, no s’ha de fer inversió aquí la inversió esta feta i es de 
l’Ajuntament per tant proposició fem-ho dos anys i si desprès ja han començat a sortir el 
tornem treure i traurem molts més recursos per poc que treguem traurem més de lo que 
ara recapta l’Ajuntament. Gràcies”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“ Si, ja li vaig dir que nosaltres, es vera que des del primer moment estem estudiant 
perquè amb això té raó fa temps que estan caducats per dir-ho de qualque manera estem 
estudiant com podríem millorar el tema dels ingressos mitjançant un contracte 
publicitari, el que passa es que els contractes publicitaris de lo que nosaltres volem 
treure l’has de treure per un període important que es tenir suports més moderns, tenir 
suports digitals dins la idea aquesta de treure el concurs de suports digitals estava 
incloure que havien de llevar els que no son moderns, jo li plantejava a la comissió tant 
a vostès com al grup MÉS de parlar damunt aquest tema de veure a mem si realment 
una ciutat com Palma hem de mantenir certs suports publicitaris que no manté ningú, lo 
dels indicadors de carrers es un tema que no manté ningú i lo dels temes peatonals 
tampoc manté ningú, dona una imatge de la ciutat diríem antiga, jo per com esta 
redactat això seria pràcticament una obligació de que hem de treure el concurs, si vol jo 
li planteig deixar-ho sobre la taula ens mirem de reunir i de com queda basant de temps 
per el proper plenari informar perquè entre altres coses li he de dir que hi ha un interès 
de  ja decidir si anem cap a una banda o cap a una altra.....” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
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1.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a treure a concurs els 
contractes de publicitat relacionats a l’exposició de motius per tal d’incrementar 
els ingressos de l’Ajuntament. 
 
QUEDA SOBRE LA TAULA. 
 
42. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa  al retorn del recàrrec al 
 pagament de l’IBI a la carta de 2012 (180/2013) 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“Gracies Sr. Batle, miri aquest té més enjundia perquè afecta directament a bastants de 
ciutadans crec recordar que ens varen dir que eren més d’un centenar de ciutadans que 
els hi havia passat això, el problema es que l’IBI a la carta es divideix amb 10 quotes de 
10 mensualitats referent al pagament que s’havia fet l’any anterior i la darrera es 
liquida, clar com que l’any 2012 hi va haver una gran pujada de l’IBI del 17% tot el 
17% s’ha concentrat a la desena quota això ha suposat que moltes de les persones o fins 
i tot els bancs en veure que triplicaven lo domiciliat tornessin el rebut i això ha fet que 
es consideressin impagats les persones que el darrer rebut s’havia tornat, aquí té un 
parell de conseqüències, una es que li apliquem un recàrrec del 5% que ho ha de tornar a 
pagar tot i la tercera es que ha de demanar que se li retornin les nou quotes ja pagades i 
posar-se  a la cua, per una cosa que ja ha pagat es molt feixuc, jo crec que al manco que 
el primer al millor suposaria bordejar i al millor aquí parlem de les mesures que calguin 
al millor al final s’arriba a estudiar i es decideix que no hi caben aquestes mesures, 
doncs no es podrà fer però al manco que s’estudiï si hi ha qualque possibilitat i les 
segones es retornar d’ofici que això si son cent i pico de persones no parlem de doblers, 
però al manco que es retornin a aquestes persones que de manera voluntari varen pagar 
les 9 primeres mensualitats que per error o lo que sigui la desena es de suposar que no la 
varen tornar per motius econòmics perquè si havien pagat les 9 primeres degués ser un 
error o un mal entés, al manco que per ofici d’ofici aquestes 9 quotes pagades se lis 
retornin d’ofici abans del mes d’abril evidentment si ha de ser durant el mes d’abril 
també ens va be. Gràcies”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“ Gràcies, estic content de que faci una proposta damunt el pagament a la carta que li 
vull recordar que quan es va instaurar qui va ser un poc el, per fer algo de paternitat, 
miri jo la veritat es que quan vostè ho va plantejar ja li vaig dir que durant el mes de 
novembre que hi va haver molts de ciutadans que varen telefonar es va informar de lo 
que hi havia i si qualcú l’havia retornat i va venir durant aquell temps es podia es a dir 
no feient cap tema que no estigues recollit a l’ordenança i es podia fer perquè encara els 
bancs no ens havia enviat la informació i per tant es va poder enviar sense que hi hagués 
cap tipus de problema, això no se a quanta de gent li ha afectat amb la idea, de baixa es 
varen donar en novembre varen sortir del sistema del pagament a la carta 133 persones 
exactament això es un 0’85%  per tant de quasi 16.000 persones cregui que això ha estat 
més que res anecdòtic, nosaltres ara amb l’ ordenança a la mà no podem fer res, esta 
regulat d’aquesta manera i la majoria de la gent que entra dins el pagament a la carta sap 
quines regles de joc son, de totes maneres li vull dir que lo que si nosaltres hem fet es 
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impulsar un altra pic el pagament a la carta, li he de dir perquè ho sàpiga en el 2006 que 
es quan es va posar en marxa es varen donar d’alta 10.795 en el 2007 5.310 que quan ja 
varen arribar vostès fitxis quines quantitats, feiem publicitat, ja davallem en el 2008 521 
persones, en el 2009 només es varen donar d’alta 28 persones, en el 2010 348 persones, 
en el 2011 419, torna a arribar el Partit Popular 2012, 1.268 persones que es tornen a 
donar d’alta i ara en el 2013 1.055 persones, jo estic segur de que no es un tema només 
del partit Popular sinó que gràcies a vostè i ho vull posar hem pogut fer molta publicitat 
perquè la gent sàpiga que hi ha aquest sistema i per tant s’han pogut acollir a aquest 
sistema i continuarem fent i possibilitant que la gent pugui fer front d’una manera més 
fàcil que aquesta es la filosofia del pagament a la carta i continuarem donant aquest 
publicitat aquests dos primers anys de legislatura i els altres, jo lo que li demano es 
ajuda per continuar incrementant el numero de persones que es donen d’alta. Moltes 
gràcies Sr. Batle”. 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“ Jo no volia intervenir massa, però m’encalenteixen i desprès passa lo que passa, miri 
vostè va col·laborar amb la implantació del pagament a la carta, no hi ha res a dir però 
es va fer mal fet i per això el primer any nostre va baixar amb devers un parell de cents 
de peticions, i sap perquè?, perquè nosaltres varem limitar el descompte a 50 euros, 
perquè quan vostè ho va fer el que es va apuntar va ser El Corte Inglés, tots quan de 
bancs hi havia, etc, etc i el pagament a la carta la filosofia per molt que ho crees vostè 
no era aquesta, no era aquesta, no era que el Corte Ingles es beneficiés del 5% del 
pagament, no, era donar una facilitat a la gent que ho passava malament per pagar i amb 
això hi podem estar d’acord, nosaltres varem limitar 50 euros i tota aquesta gent se’n va 
anar, ja no es el pagament a la carta que diu, diu que vostès han impulsat el pagament a 
la carta? Si han llevat el 5% de bonificació només l’han mantingut en el pagament de 
febrer, però com te cara de dir això?, mem aquesta gent aquests 133 son 133 persones, 
famílies, que han pagat el 190% o 180 i pico perquè la darrera era més del 10% de l’IBI 
de l’any 2012, l’únic que demanem es que a aquestes 133, aquest 80 i pico per cent que 
han pagat de demés se lis retorni d’ofici durant el mes d’abril no té res a veure 
l’ordenança, es voluntat política, 133 persones poden ser 3.000€, però 3.000€ o 4 o 5 
però 3.000€.........que per aquestes  persones poden ser vitals, poden ser fantàstics, una 
persona que va a pagament a la carta es per mitigar els efectes del pagament de cop el 
mes de novembre pel motiu que siguin, es aquest, que no ens vol votar a favor del punt 
primer, be deixem-ho anar, del segon com pot votar en contra? Com pot votar en contra 
del segon?, 133 persones, com pot votar en contra?, s’han de posar a la cua aquesta gent 
per rebre els doblers que ja han pagat de demés erròniament a l’Ajuntament, s’han de 
posar a la cua?, això es lo que diu Sr. Batle, li demano a vostè, s’han de posar a la cua? 
estaran un any a cobrar, no té cap sentit ni un, al manco el punt 2 votin a favor. 
Gràcies”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies, un pot fer una proposta i desprès hi ha gent que li pot fer modificar la 
proposta, la meva proposta es la que hem aprovada ara, es a dir té sentit, vostè parlava 
del Corte Inglés ja ho vaig dir en el seu moment  i dir aquí si afegiran, si ho vaig dir, 
però no em varen fer molt de cas, ara que soc jo el regidor d’Hisenda que amb això hem 
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deixen comandar algo, ja ha vist que amb lo altre no, però que amb això em deixen 
comandar algo ara esta el sistema que es coherent es a dir la gent que paga en febrer té 
un descompte del 5% el resto de la gent la facilitat que té es que paga per mensualitats, 
aquest era el sistema, no tenia sentit que una persona que pagava es a dir que pagava 
mensualment que realment no estava avançant els doblers a l’Ajuntament tingués el 
mateix benefici que el que pagava en febrer, jo crec que ara el sistema es més correcte i 
més just i es el sistema que sempre m’hagués agradat per això hem fet aquesta 
rectificació ara que la he poguda fer, lo que vostè em demana no es un tema vostè diu es 
igual lo que esta regulat a l’ordenança, no, es que lo que esta regulat a l’ordenança es 
normativa i nosaltres hem de complir la normativa no ens demani no complir la 
normativa, perquè això que vostè ha dit que hi ha hagut un munt de gent que no, escolti 
de 16.000 persones 133, hi ha un 99’15% que hi estaven d’acord es a dir qualcú s’haurà 
despistat, ja li dic que hi va haver gent que va telefonar  a jo m’ho varen demanar del 
Departament Tributari i jo vaig dir es pot fer algo i varen dir home podem mirar de 
tornar a  enviar i tal, entonces perfecte tot mentres estigui dins la normativa, de totes 
maneres si té un fallo i es pot millorar el pagament a la carta anem a veure mem si es 
pot fer es a dir jo trobo injust qualcú que hagi pagat 4,5, 6 mensualitats i a lo millor 
arriba un moment que no pot pagar i el problema es que el sistema com esta actualment 
es que t’expulsa del pagament a la carta com si no haguessis pagat res per lo tant en el 
pagament voluntari has de pagar el 100% i nosaltres estem fent feina per mirar de veure 
mem si podem fer aquest canvi de que es consideri com a pagament a compte i per tant 
qualcú que deixi de pagar una cuota no surti, be surt del sistema del pago a la carta 
l’únic es que quan arribi el pagament voluntari doncs hagi de pagar només la diferència, 
actualment no hi ha això estem fent feina li vaig dir a la comissió de compte i ara li dic 
estem fent feina perquè ara encara el sistema de pagament a la carta es pot millorar”. 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a: 
 
1.Adoptar les mesures que calguin per tal de retornar la bonificació de 5% i el recàrrec 
corresponent a aquelles persones que l’hagin hagut de pagar a conseqüència d’haver 
declarat impagat el darrer rebut (la desena mensualitat) de l’anomenat pagament a la 
carta corresponent a l’IBI 2012. 
 
2. Retornar abans del mes d’abril les quantitats cobrades parcialment, corresponents a 
l’IBI 2012, a aquells ciutadans que, en posterioritat i pels motius que siguin, hagin 
satisfet l’import total de la quota. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS). 
 
Sr. Batle (PP):  
 
“ Be, son les set i cinc jo no se si els pareix be que les preguntes es responguin per 
escrit, hi ha qualque problema?, ho dic perquè ja crec que duim quasi 12 hores aquí o 10 
hores, hi ha qualque problema al respecte?, Don Toni li pareix be? ¿Sra, Calvo li pareix 
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be?, estic segur de que tots els regidors els hi faran arribar a més amb la màxima 
premura, estic segur”. 
 
55. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al 
 pagament de  les subvencions per a la rehabilitació de façanes i galeries de les 
 comunitats de veïns/veïnes de Verge de Lluc (208/2013). 
 
Es demana: 
 
1. Quan té previst l’equip de govern pagar les subvencions per rehabilitació de 
façanes i galeries a les comunitats de veïns/ïnes de la barriada de Verge de Lluc, 
aprovades per Consell de Capitalitat  l’any 2010? 
 
Es contestarà per escrit. 
 
56. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE  relativa al 
 mercadet  artesanal de Plaça Major (209/2013). 
 
Es demana: 
 
1. Quin horari de venda all llarg de la setmana preveu l’equip de govern autoritzar 
als artesans que venen els seus productes tradicionalment a la plaça Major de 
Palma, a partir del 1 de maig de 2013? 
 
2. Quin horari  de venda al llarg de la setmana preveu l’equip de govern autoritzar 
als venedors federats a les associacions AFEDECO-PIMECO a la plaça Major de 
Palma, a partir del 1 de maig de 2013? 
 
Es contestarà per escrit. 
 
57. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE  relativa  al servei 
 de control de plagues (210/2013). 
 
Es demana: 
 
1. Per quina raó es decideix no prorrogar per dos anys més el contracte amb 
l’empresa de control de plagues adjudicatària del concurs públic des del mes de 
febrer de 2011? 
 
2. Per què decideix l’equip de govern convocar nou concurs públic de control de 
plagues per tant sols un any i sense plecs tècnics? 
 
3. Qui o quines empreses realitzen el control de plagues a la nostra ciutat des d’1 
de març de 2013? 
 
4. Realitzarà l’equip de govern campanya de prevenció de plaga de moscards a la 
nostra ciutat i  a  Platja de Palma?  
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5. Si és que si, quan han començat els treballs, a quines zones i quins tractaments 
s’utilitzen? 
 
Es contestarà per escrit. 
 
58. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al taller 
 “tots  som iguals” (211/2013). 
 
Es demana: 
 
1. Quantes sol·licituds s’han rebut en total fins ara per participar a l’activitat G.6 
“Tots soms Iguals” del programa Palma Educa 2012-13? 
 
2. Quants tallers s’han realitzat fins ara? Quants alumnes hi han participat i de 
quins col·legis o IES? 
 
3. Quantes sol·licituds i quants tallers s’ha previst dur a terme durant la resta del 
curs actual? per quants d’alumnes i de quins col·legis o IES? 
 
4. Quantes factures  i per quin import ha emès l’entitat FAIB-CONCAPA a l’Àrea 
d’ Educació, Família, Igualtat i Majors, fins el moment, en concepte de realització 
de tallers de l’activitat G.6 del programa Palma Educa 2012-13 “Tots Som 
Iguals”? 
 
5. Quines justificacions d’haver realitzat l’activitat s’adjunten a aquestes factures? 
 
Es contestarà per escrit. 
 
59. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a 
 l’ajornament  i fraccionament de tributs (212/2012). 
 
Es demana: 
 
Quantes persones en situació d'atur han ajornat o fraccionat els tributs que havien 
de pagar a l'Ajuntament de Palma durant l'any 2012, acollint-se a l'article 72.3 de 
l'ordenança fiscal general de l'Ajuntament de Palma, en concret a l'apartat que fa 
referència als ajornaments o fraccionaments de tributs a persones en situació 
d'atur? 
 
Es contestarà per escrit. 
 
60. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa als 
 funcionaris amb compatibilitat reconeguda (213/2013). 
 
Es demana: 
 
1. Quants funcionaris de l’Ajuntament de Palma tenen reconeguda la 
compatibilitat amb activitats privades? 
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2. Quants funcionaris han renunciat a part del complement específic per a poder 
demanar la compatibilitat amb activitats privades ? 
 
Es contestarà per escrit. 
 
61. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a 
 l’incompliment de l’acord plenari d’abril de 2010, en relació a l’accés a les 
 actes i ordres del dia de l’empresa mixta pública Mercapalma  (2014/2013) 
 
Es demana: 
 
1. Per quin motiu no s’han enviat les ordres del dia i les actes del consell 
d’administració de Mercapalma a la Secretaria General del Ple, per a consulta 
dels/les regidors/es d’aquesta corporació des de juliol de 2011? 
 
2. Ha donat instruccions l’equip de govern a l’empresa Mercapalma i /o el seu 
consell d’administració per a no enviar les actes i les ordres del dia tal  com és va 
aprovar al seu moment? 
 
Es contestarà per escrit.  
 
ADDENDA.  Sol·licitud de compareixença relativa a les distintes polítiques i 

programes en matèria de infància i adolescència així com per donar 
compte del compliment dels distints acords plenaris 

 
Es RETIRA de l’ordre del dia 
 
Es passa a votació la seva inclusió a l’ordre del dia  la qual  S’APROVA  per 
unanimitat amb el quòrum de la majoria absoluta legal  
 
FOD 1.  Proposició del Grup Municipal PP relativa a la peatonalització de 

Blaquerna. 
 
Sra. Soto Mateu (PP). 
 
“ Gracias Sr. Alcalde, como saben cumpliendo el compromiso que tiene el Alcalde de 
visitar todas y cada una de las barriadas de toda Palma pudiendo conocer de primera 
mano las necesidades y peticiones de los vecinos y de los pequeños empresarios de la 
ciudad, ayer fuimos a la barriada de Bons Aires-Arxiduc, durante la visita tanto los 
comerciantes como los vecinos de la calle Blanquerna pudieron hablar con el Alcalde 
transmitiéndole la unanimidad de peatonalizar la calle, por todo ello y como hoy 
teníamos Pleno y el próximo no será hasta dentro de 5 semanas pues consideramos la 
necesidad de presentar esta propuesta por vía de urgencia iniciando así todas las 
actuaciones pertinentes lo antes posible y presentándolo también aquí para compartir 
esta decisión entre todos”. 
 
Sra. Soto Mateu (PP): 
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“Como ustedes saben el Partido Popular defendió a lo largo de la pasada legislatura la 
peatonalización de la calle Blanquerna, teniendo siempre en cuenta el consenso, el 
consenso de los diferentes agentes sociales de la barriada, contando con ello tanto las 
personas que viven allí como las personas que trabajan en la misma calle, el Partido 
Popular cree en un apolítica donde el peatón es el protagonista como pasó en otras 
calles como son San Miguel, Olmos o el mismo Borne cuando se amplio, desde que 
llegamos a este Ayuntamiento se dijo que volvería a ser semi peatonal hasta que no se 
lograra el consenso de todos los afectados de ahí que se permitiera la circulación del 
tráfico rodado de Blanquerna entre la calle Marqués y Tiziá, pues bien a lo largo de este 
tiempo la realidad de la calle Blanquerna ha ido cambiando igual que la opinión de 
muchos de los integrantes de la misma, resaltar también que este equipo de gobierno ha 
estado trabajando duramente desde el primer momento para llegar a ese consenso que 
hoy podemos decir hemos alcanzado, trabajando junto con los vecinos y junto con los 
comercios y en relación a estos últimos y para darles el máximo apoyo a los que 
sufrieron más desde este Ayuntamiento se dará apoyo a través de la concejalía de 
comercio a todas las iniciativas de los comercios y restauradores de la zona. 
Muchísimas gracias”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Hem sap greu discutir alguna de les afirmacions que ha fet la Sra. Soto, en primer lloc 
evidentment felicitar-nos de que es prengui aquesta decisió a la fi, a la fi perquè dúiem 
ja pràcticament 2 anys amb una situació que era no se, en vista del consens m’estalviaré 
el qualificatiu en qualssevol cas no era una situació adequada lo que teníem fins ara a 
partir de la decisió que varen prendre vostès quan va començar la legislatura, diu la Sra. 
Soto clar una cosa que no puc passar per alt que el PP sempre ha tingut al peató com en 
el centre de..... anem a veure i es que a més a enumerat els exemples clar el carrer dels 
Oms, el carrer Blanquerna el PP des del primer moment va intentar amb projecte que 
son complicats que sempre costa una mica que els veïnats els entenguin  el PP a 
l’oposició sempre va voler dinamitar aquests projectes i aprofitar políticament els 
dubtes que sorgien entre la ciutadania, per tant això si que evidentment en absolut no li 
puc acceptar ni amb ares del consens tampoc, per tant be, aquí hi va haver una feina 
política de l’anterior equip de govern  que va impulsar de manera molt costosa a molts 
de nivells la peatonalització d’aquest carrer convertir-lo amb un eix cívic recuperar un 
espai públic per els ciutadans, jo crec que si ens aturem a pensar una miqueta lo que ha 
passat amb els carrers dels nostres pobles i ciutats els darrers 30, 40 anys que han estat 
ocupats per cotxes en forma de cotxes aparcats i cotxes circulant, si pensem lo que eren 
els carrers dels nostres pobles i ciutats fa 50 anys i lo que son ara jo crec que 
comprendrem la necessitat d’impulsar polítiques com la dels eixos cívics i com la del 
carrer Blanquerna que es recuperar per a la ciutadania aquests espais, afortunadament 
rectifiquen amb aquesta qüestió, nosaltres evidentment ens congratulem, ara hi haurà 
feina, la gent la tenim despistada, la gent no sap si pot circular per aquest tram per 
l’altra, hi haurà feina ara per aplicar això que això es pugui fer de manera efectiva 
esperem que es faci perquè també es important sobretot que no es generin situacions de 
perill als ciutadans i que efectivament l’eix cívic de Blanquerna es recuperi com un 
espai de relació, com un espai i es potenciïn totes les possibilitats que té un espai així, ja 
de una vegada per totes esperem que sempre cotxes circulant i generant distorsions i 
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perills en aquest eix cívic...  ha esta una mica tard però com a mínim tenim una decisió 
que efectivament pensem que es encertada”. 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Hem estat el temps que hem necessitat per convèncer als que no estaven convençuts, 
això ha estat l’únic temps que hem emprat. Gràcies Sr. Verger molt amable” 
 
Sra. Garví Blazquez (PSIB-PSOE): 
 
“ Gracias Sr.Alcalde, yo agradezco que haya sido Belén la que haya hecho la exposición 
porque muchos de aquí supongo que hubieran sido incapaces de hacer esta defensa 
manifiesta y como afortunadamente Belén no tiene la memoria histórica de las bueno 
estas cositas que se escuchan a veces en los Plenos la verdad es que yo lo agradezco y 
mucho, este era el final lógico de la calle Blanquerna y los que la proyectamos pues 
sabíamos que tarde o temprano el futuro de la ciudad pues nos encadenaría a conseguir 
no solo Blanquerna sino lo que hoy es una realidad en la calle Fábrica y seguramente de 
lo que pueden ser algunas otras calles de la ciudad, pero hubo mucho trabajo, mucho 
trabajo y búsqueda del consenso y de hecho yo creo que se instauró en la pasada 
legislatura aquello de las comisiones técnicas y donde venia el Sr. Veramendi que estoy 
convencida que estaría encantado ahora mismo y aplaudiendo con las orejas este 
consenso, yo creo que al final la lógica y el sentido común nos va acercando en muchas 
ocasiones y por desgracia yo creo que eso es lo que nos aleja de todos los ciudadanos es 
que hay mucha manipulación por parte de todos los partidos que mueven a las entidades 
y que desde luego no nos conducen a aquello que aquel que no esta metido en el lío lo 
entienda, con lo cual yo estoy encantada de que hoy Blanquerna sea peatonal, estoy 
segura de que aquellos que protestaban con tano énfasis hoy están encantados a veces 
habrá que hacer psicología para entender estos cambios tan radicales pero en todo caso 
gana la ciudad y es de celebrar que además la propuesta sea del Partido Popular y que lo 
hayan encontrado todo tan estupendamente fácil y con tantísimo consenso y bueno 
también es parte de estas cosas que quedan en el cajón y que dejamos en esta ciudad la 
legislatura pasada”. 
 
Sra. Soto Mateu (PP): 
 
“ Bueno yo solo quiero agradeceros a ambos que me hayáis tratado tan bien en mi 
primera intervención, yo solo quiero decir que creo que es un momento de celebrar el 
que se haya podido llegar a este consenso que se intentó desde un principio con vosotros 
en el gobierno y ahora nosotros lo hemos logrado y sinceramente pues mira estoy muy 
contenta de que hayamos podido peatonizar la calle que creo que es un bien para todos. 
Muchísimas gracias”. 
 
Es proposa: 
 
1. L’Ajuntament de Palma acorda la peatonalització del carrer Blanquerna, atès el 
consens aconseguit en l’actualitat. 
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2. L’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a donar suport a les iniciatives 
dels comerços i restauradors de la zona 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
Sr. Batle (PP): 
 
Muy bien moltes gràcies ¿hemos terminado? 
 
Sra. Secretaria: 
 
“Había una comparecencia pero se ha retirado, de la regidora de Benestar Social pero se 
ha retirado”. 
 
Sr. Batle (PP): 
 
¿ Se ha retirado?, lo agradecemos, yo antes de levantar la sesión si que voldria dir o 
tenir unes paraules, un record i un reconeixement per na Malen Alorda Guasp, quiero 
que conste en el libro de actas de este Salón de Plenos pues todos nosotros lamentamos 
profundisimamente estoy seguro de que todos nosotros lamentamos profundisimamente 
el fallecimiento de Malen, una mujer encantadora, una mujer con una gran capacidad de 
trabajo y con una sincera, sincera vocación de servicio público, que descanse en paz. 
Gracias”. 
 
PRECS I PREGUNTES.- 
 
PREGUNTES AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB-
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 AMB LA NUMERAC IÓ DEL 563 AL 831 
INCLOSOS. 
 

563P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013. 
564P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
565P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
566P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
567P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
568P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
569P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
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570P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
571P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
572P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
573P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
LA REGIDORIA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
574P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
575P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
576P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
577P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
578P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
579P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
580P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
581P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
582P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
583P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
584P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
LA REGIDORIA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
585P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
586P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
587P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
588P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
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589P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE 
AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
590P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
591P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
592P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS I 
ASSISTÈNCIES TÈCNIQUES QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I 
COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
593P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
594P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
595P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
596P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
597P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
598P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
599P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
600P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
601P-2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
602P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
603P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
604P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
605P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
606P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
607P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
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608P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
609P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
610P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
611P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
612P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
613P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
614P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
615P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
616P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
617P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
618P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
619P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
620P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
621P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
622P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
623P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
624P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
625P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
626P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
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627P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
628P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
629P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
630P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL  CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
631P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
632P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
633P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES I INGRESSOS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
634P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
635P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
636P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
637P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
638P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
639P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
640P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
641P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
642P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES DE L’EMPRESA DE FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
643P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
644P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNÈRARIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
645P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
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646P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
647P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L‘EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
648P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
649P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
650P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
651P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
652P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
653P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
654P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
655P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
656P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
657P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
658P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
659P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI 
DE MARÇ DE 2013  
660P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
661P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
662P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
663P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
664P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI 
DE MARÇ DE 2013 
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665P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
666P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 
2013 
667P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A ESTADÍSTIQUES MENSUALS 
D’USUARIS DE L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI 
DE MARÇ DE 2013 
668P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
669P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
670P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
671P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
672P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
673P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
674P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
675P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
676P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
677P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
678P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
679P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
680P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
681P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
682P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  
683P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
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684P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
685P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D‘INFANTS QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
686P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
687P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
688P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
689P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
690P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
691P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
692P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
693P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
694P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
695P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
696P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
697P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
698P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
699P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
700P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
701P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
702P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
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703P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
704P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
705P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
706P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
707P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
708P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
709P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
710P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
711P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
712P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL  CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
713P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE 
MARÇ DE 2013 
714P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
715P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
716P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
717P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
718P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
719P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
720P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
721P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 
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EXPOSITIUS DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
722P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
723P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
724P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
725P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
726P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
727P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
728P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DE LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
729P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
730P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
731P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
732P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
733P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
734P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
735P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL DE INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
736P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
737P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
738P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
739P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 



 

- 199 - 

740P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
741P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
742P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
743P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE 
AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
744P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS AVANTPROJECTES, 
PROJECTES BÀSICS I PROJECTES D’EXECUCIÓ ENCARREGATS PER L’INSTITUT 
MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
745P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL  CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
746P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
747P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS PEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
748P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
749P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
750P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
751P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
752P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
753_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA  QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
754P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
755P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
756P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
757P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE 
MARÇ DE 2013 
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758P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
759P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
760P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, SA. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
761P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
762P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
763P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
764P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
765P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
766P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
767P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
768P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
769P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
770P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
771P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
772P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
773P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
774P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
775P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
776P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
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777P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
778P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
779P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
780P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
781P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
782P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
783P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
784P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
785P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  
786P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
787P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
788P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
789P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PUBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
790P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
791P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
792P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
793P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
794P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL PALAU DE CONGRESSOS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
795P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
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796P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
797P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
798P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
799P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL PALAU DE CONGRESSOS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
800P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
801P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS AL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
802P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS AL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
803P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
804P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
805P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
806P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
807P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
808P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE 
AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
809P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES HORES 
EXTRAORDINÀRIES REALITZADES PER L’ÀREA DE BATLIA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
810P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DECRETS DE BATLIA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
811P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI D’ATENCIÓ 
MUNICIPAL DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
812P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROGRAMA DE REFORÇ A 
LA INTEGRACIÓ SOCIAL I EDUCATIVA (PRISE) DE LA REGIDORIA DE BENESTAR SOCIAL, 
IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
813P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI D’AJUDA A 
DOMICILI (SAD) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
814P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’OFICINA D’ATENCIÓ A LA 
IMMIGRACIÓ (OFIM) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
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815P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI D’ASSISTÈNCIA DE 
VIOLÈNCIA DOMÈSTICA I DE GÈNERE DE LA POLICIA LOCAL DE PALMA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
816P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI DE 
TELEASSISTÈNCIA DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
817P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES AJUDES ECONÒMIQUES 
URGENTS DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
818P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CENTRES DE DIA DE 
L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
819P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROGRAMA DE 
FINANÇAMENT DE MICROCRÈDITS DE LA CAIXA QUE GESTIONA PALMAACTIVA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
820P-2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS PROGRAMES DE 
FORMACIÓ DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
821P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROGRAMA D’OCUPACIÓ I 
ORIENTACIÓ LABORAL DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
822P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROJECTE “VIVER 
D’EMPRESES” DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
823P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI DE MENJAR A 
DOMICILI DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
824P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL NOMBRE DE BICICLETES 
QUE PASSEN PELS PUNTS DE MESURA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
825P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES SANCIONS AL BARRI DE 
SA GERRERIA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE 
MARÇ DE 2013 
826P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CREUERS QUE ARRIBEN 
AL PORT DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI 
DE MARÇ DE 2013 
827P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’EMPRESA ASITSA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
828P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LA SUBVENCIÓ DE L’EMT 
QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MARÇ DE 2013 
829P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL MANTENIMENT DELS 
COL·LEGIS PÚBLICS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE DE MARÇ 
2013 
830P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL L’ESTAT DE LA FLOTA 
D’AUTOBUSOS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE 
MARÇ 2013 
831P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A INFORMES TÈCNICS 
RESPECTE AL “POBLAT DE SON BANYA”,QUE PRESNTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 
AL PLE ORDINARI DE MARÇ 2013 

 

Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com 
a secretària, estenc aquesta acta. 
La secretària general del Ple 
 


